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Prireditve ob občinskem* 
prazniku 

V nedeljo, 9. maja, je bila slavnostna seja Občinskega 
sveta Vrhnika ob prazniku Občine Vrhnika. Slavnostni 
nagovor je pripravil župan Vrhnike Vinko Tomšič, ki je 
podelil tudi občinska priznanja dobitnikom Cankarjevih 
plaket, Petkovškovih priznanj in priznanj za področje 
vzgoje in izobraževanja. Na sliki so vsi dobitniki, ki so v 
nedeljo prejeli priznanja. 

V prvi vrsti: Tomaž Grom (Cankarjeva plaketa), Mar
jan Košir (Petkovškovo priznanje), Tone Jurjcveič - Ok
tet Raskovec (Petkovškovo priznanje), Jana Vilfan in 
učiteljice v tretji vrsti - Oddelek šole s prilagojenim pro
gramom in Oddelek vzgoje in izobraževanja Podlipa (Can
karjevo priznanje) ter v drugi vrsti Zmago Solina (priznan
je za vzgojo in izobraževanje). 

Več o slavnostni seji na drugi strani ter o drugih prire
ditvah na kulturnih straneh. 

S.S. 

Novo od 23. maja! Novi bančni avtomat 
Na ogled TMS z avtobusom Ljubljanskega potniškega prometa 
Posebni avtobus bo vozil vsako nedeljo ob 10.50 in 13:50 z avtobusne 

postaje na Vrhniki. Vrnitev iz.Bislre na Vrhniko bo ob 14.10 in 18.10. Avto
bus bo imel povezavo z rednimi linijami na relaciji Ljubljana - Vrhnika -
Ljubljana (odhodi iz Ljubljane ob 10.10 in 13.10, odhodi z Vrhnike ob 14.30 
in 18.30). 

Muzej je odprl: od torka do petka od S.00 do 16.00, ob sobotah od 9.00 
do 17.00, ob nedeljah in praznikih od 10.00 do 18.00. Ob ponedeljkih je muzej 
zaprt. 

Dodatne informacije dobite po telefonu 754 422. 
Vljudno vabljeni! 

V r h n i č a n i 
vrnite se k l ip i samostojnosti 

v četr tek, 24. junija, ob 21. ur i . 
Veterani vojne za samostojno Slovenijo ob koncu tisočletja 

potrjujemo pravilnost naših skupnih odločitev leta 1991 
in 

vas na predvečer praznika vljudno vabimo na zdravico 
s programom za dušo in srce. 

Predsedstvo 
O Z V V S Vrhnika Borovnica 

Polhov Gradec - Ob prazniku 
krajevne skupnosti je bila v 
dopoldanskem dnevu programa 
slavnostna otvoritev bančnega 
avtomata Nove L B . Po besedah 
predsednika KS Bogdana Can
karja »se v Polhovem Gradcu 
ponovno začne praznovati kra
jevni praznik na kulturnem nivo
ju. Ker pa je to čas sodobnih pri
dobitev, je prav, da j im krajevna 
skupnost odpre vrata«. Obenem 
pa je prosil zbrane krajane, da z 
avtomatom delajo spoštljivo in 
naj ne bo tarča vandalizma. Na 
otvoritvi avtomata je bil povabl
jen tudi predstavnik banke, gos
pod Martinuč. Tako on kot ban
ka so mnenja, »da v tako majhnih 
krajih bančni avtomati zanje niso 

rentabilni, je pa to pozit ivna 
poteza banke, ko naredi korak 
naprej do svojih strank.« 

V svojem govoru se je banki 
zahvalil tudi župan Janez Oven. 
»Nova L B je bila edina banka, ki 
je znala prisluhniti tudi najmanj
šim, kar tako veliko podjetje, kot 
je N L B naredi še večje.« Obenem 
pa je želja župana, da bi bil avto
mat vedno na razpolago vsem 
krajanom, in da bi Polhov Gra
dec pridobil na gospodarskem 
območju kakšno novo delovno 
mesto. 

Kulturni program so popestrili 
fantje iz ansambla Pograjski pol
hi in mešani pevski zbor Pograj
ski Slavčki. 

Vesna Levičnik 

I 

i 
K . 

i 

V r h n i k a 
N a ogledu pet županov 
Z novimi programi in tehnologijo v 
boljše čase 
Vrhnika je praznovala 
Humanitarni shod "Moč humanosti" 
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D o b r o v a - P o l h o v G r a d e c 
Sprehod po grajskem vrtu 
K o zašije dobrota 

B o r o v n i c a 
K a r ostane, gre še največ za ceste 
Dan borovnic bo 24. julija 

Horjul 
Statut občine 

Brezovica 
C A P program na osnovni šoli Preserje 

Kup,kiga nikoli 
ne zmanjka 

O čistilnih akcijah v različnih krajih vseh petih občin, kamor vsak mesec 
zahaja Naš časopis, smo pisali in podrobno opisali veliko delovno vnemo vseh 
čisti/cev, ki so nam o tem pisali. Orisali smo tudi nekaj temnih plati našega 
vsakdanjega ravnanja, ki se kaže v tem, da nekateri smelijo, drugi pa za 
njimi pospravljajo, kar kaže na odnos do okolja, ki ni tak, da bi se lahko že 
čisto prištevali k civiliziranim družbam. No, tudi v družbah, kijih imamo 
mi za civilizirane in o sebi tako sodijo, ne gre gladko: ker nekaterim vse 
rotenje in prošnje nič ne pomenijo, urejene države opravijo s takimi, ki puščajo 
svojo dlako vsenaokrog tako, da jih ostro odkrivajo in še bolj ostro s svojimi 
zakoni preganjajo. 

V naših krajih imamo posebej zapisana dva primera, enega v borovniški 
in enega v horjulski občini. Prvi primer kaže, da kup, kije zrasel, mika še 
vse druge, če ga nihče dolgo ne odpelje. Drugi primer kaže, da tudi do
bronamerna pobuda včasih zgreši namen. 

Gre za veliko akcijo borovniških lovcev, ki so se letos potrudili in iz gozdov 
res navlekli vso kramo, kije tam dolgo ležala, nekateri celo pravijo, da več 
kot desetletje. To so kazale školjke avtomobilov, ki so morlai biti zavrženi že 
nekje pred petnajstimi leti. Nekateri še pomnijo, kdo seje vozil z enim od 
tisith avtomobilov. Lovci so vse lepo na vozili na kup ob železniškem nasipu, 
kije speljan mirno Dražice in so pričakovali, da bo tisti kup nekdo odpeljal. 
Potem je začelo deževati, in ni bilo nikogar, nakar je bila druga nedelja, in 
spet ni bilo nikogar, nakar se v ponedeljek pred državnim praznikom na 
komunali ni delalo in spet ni bilo nikogar, ki bi kup odpeljal, nato je bil še 
državni praznik, ko ni nihče vozil, dan po prazniku pa so vozili: ne le tistega, 
kar so navozi/i skupaj lovci, temveč je kup kljub dežju in praznikom naraščal 
in ga je bilo za tri kupe prvotnega. Najbrž so bili na delu škratje, ki čuvajo 
Sneguljčico. Tisti kup so potem odvažali z velikimi tovornjaki od devetih 
zjutraj do devetih zvečer. 

V primeru horjulske občine gre za črno odlagališče na l.ipalci. ki ga uradno 
ni, pa vseeno je, ampak ga ne sme biti. Vaški odbor je dobronamerno skle
nil, da se lahko na nekem kosu zemlji' zbirajo kosovni odpadki in jih bo potem 
ljubljansko komunalno podjetje, ki dvakrat na leto to odvaža, tam naložilo 
in jih odpeljalo tja, kamor sodijo. Da ne bi bilo nesnage in napote pri hiši, 
ampak bi bila lepo zbrana skupaj. Prvi trije stari štedilniki, ki so tam čakali 
rečni počitek, so bili res lepo razvrščeni kot vojaki v postroju. Ampak z odl
agališči je tako kot s tem, ko se razve, da nekje točijo dobro vino: vsi hodijo 
tja. Oh tiste tri štedilnike so začeli iz bližnje, še bolj pa iz daljne okolice 
dovažati vse mogoče, nekdo je odpadno robo pripeljal celo s tovornjakom. 
Zgodila se je komunalna katastrofa neobvladljivih razsežnosti. Občina je 
ukrepala, stvar pospravila, vendar se zmeraj najde še kdo, kije slišal, daje 
tja mogoče še kaj pripeljati in odložiti. In pride ter odloži, če ga nihče ne 
vidi. Na horjulski občini so zemljišče označili, in če jim bo sreča mila, se 
utegne zgoditi, da tam ne bo smetišča. Printerje poučen zato, ker je šlo za 
vnemo krajevnih dejavnikov, ki ni bila dobro premišljena. Še zlasti zato, ker 
ni predvidela posledic. 

Pri taki okoljski osveščenosti v tej številki pišemo, kaj ponujajo na vrhni
ški komunali, ki že nekaj let prebira različne odpadke in jih skoraj v celoti 
vrača industriji, izdelujejo iz njih kompost in še druge koristne reči. Pri tem 
pravijo, da imajo vsak dan dolgo odprto in če kdo kaj pripelje tja, to tudi 
sprejmejo. Marsikje na svetu, kjer o tem marsikaj vedo, in naši strokovnjaki 
najbrž ne vedo manj, je zbiranje odpadkov posel, govorijo celo, da se s tem 
zelo dobro zasluži, toda pri nas tega niso še vsi vzeli. 

Saj je demokracija: ampak po svetuje tudi v demokraciji tako, da se osel 
sicer lahko povsod valja, toda za sabo pospravi svojo dlako. To pa zato, ker 
tako naredi tudi naslednji osel, ki se valja za njim. 

S smetmi pa je tako ali tako kot s listini jogurtom iz reklame: to je kup, ki 
ga nikoli ne zmanjka. 

TONE JANEZI C 

strani 9 do M 

strani 12 do 14 

strani 37 do 44 V Borovnici skrbijo za promocijo 

strani 22 do 26 

Naslednja številka izide 28. junija. 
Gradivo zbiramo do 18. junija. 

V maju je skupina Šota, ki deluje v okviru Kulturnega društva Borovnica, pripravila prvič v tej zasedbi Veseli večer, 
prireditev, ki se bo najbrž ponovilafnu sliki). To kaže na nov zagon kulturnega delovanja. Za poleti pa se pruv tako 
v Borovnici napoveduje že drugi dan ameriških borovnic, letos nekoliko širše zastavljen od lani, ki ho najbrž postal 
tradicionalen, bil pa naj hi vsako leto soboto pred nedeljo, ko se obhaju zunanja slovesnost praznovanja župnijske 
zavetnice sv. Marjete. Pred tem se bodo zvrstile druge tradicionalne prireditve, med njimi tudi že tradicionalno 
kresovanje, ki ga pripravljajo čebelarji, pomembna pa bo tudi slovesnost oh dnevu državnosti 25. juniju: tedaj bodo 
dr. Jožetu Petrovčiču kot prvemu izročili listino častnega občana Borovnice. Ker je to prireditveno vnemo težko vso 
zajeti v IVaš časopis, ki izhaja mesečno, sledite objavam na plakatih. 



nagovor župana 
Vinka Tomšiča 

Stoletje nas ločuje od Cankar
jevih časov, časov, k i ob vsa
kokratnem prebiranju njegovih 
del ponovno ožive. Toda ali nam 
res pridejo do živega. 

Povečini se je takrat ljudem 
revščina zapisala z veliko začet
nico. Otroci s Klanca so si veli
k i svet predstavljali s kosom kru
ha v rokah. Zgodaj so morali 
spoznati trdo garanje za vsak 
kos. Edina želja j im je bila, da 
čim prej pobegnejo od tod ter s 
tem zbrišejo pečat z veliko Klan
ca. Kako da leč , do kje, kako 
dolgo, se izplača ubežat i pred 
temi spomini. Ivanu se to vse 
življenje ni posrečilo. V Krpano
vi kobili je zapisal: "Iz veh tistih 
žalostnih zgodb, k i sem j ih pri
povedoval ljudem, gleda moj 
obraz." 

Redko komu je danes všeč 
Cankarjev opus, preveč osebne 
ža los t i je i z r aženo v njem. V 
Podobah iz sanj pravi: "Res je 
najbrž , da bi mi tekla beseda 
glajše in veselejše, če bi - če bi 
bilo vsaj malo sonca; ter nada
ljuje: "Kadar pa je semenj pri 
kraju in se barantač i , mešetarji 
in tatovi zaklenejo vsaki v svojo 
bajto, v tisto pravo, k i je sto 
k la l t i i pod semanjo zemljo, 
takrat-jih ni več; En sam človek 
je; in ta človek je visok v svojim 
misl ih , . . . 

Dolgotrajne sanje so nas z ve
liko mero v narodovo bit prebu
dile v jasno jutro. S svojo majh
nostjo stopamo v nov dan z ve
l ik imi , močnejšimi in zvitejšimi 
sosedi Evrope. Z dvema milijo
na duš v enem narodu smo tako-
rekoč velika družina . Ne bodo 
nas brani le meje, k i so kot 
ograde okoli staje.'Ohranjale 
nas bodo le v temelj zložene pre
proste et ične in narodove kul
turne vrednote. 

P r i nadaljevanju tega pisanja 
začnejo misli preskakovati dru
ga drugo. Nobena ni tako dozo
rela, da bi lahko obstala na pa
pirju. Odplavajo in izginjajo kot 
valovi v daljavi. Jutr išnje bodo 
že nove in sveže. Končno si pa 
želim modrejš ih mi s l i . Kje te 
vznikajo? Bo imela genetika še 
veliko opraviti? Z a sedaj vejja le, 
da Cankarjevega duha ne bo lah
ko preseči . In ga ni potrebno! 
Z a strah pred revščino, ne tisto 
rojeno na Klancu, ampak za ti
sto, k i jo slutimo v sebi, nas 
mora skrbeti. Dandanes odkri
vamo nove sorte revšč ine . Ta 
ob l ika obvladuje in o b k r o ž a 
svet, ker se j i podrejamo. 

Kljub različnosti nas pelje pot 
v isto smer. Vsak izmed nas naj 
si naloži tako breme na rame, ki 
ga zmore, nikar naj ga med pot
jo ne obeša bližnjemu na pleča. 
Ta skoraj dvatisočletna biblijska 
misel je še vedno veljavna. 

V različne namene uporablja
mo ime Ivana Cankarja. Prav je 
tako! Zato smo se dolžni vedno 
znova vprašat i , kolikokrat smo 
ga do sedaj že razvrednotili? 

WM\HW 

Vabimo vas 
na celovečerni koncert 

O K T E T A R A S K O V E C 

v petek, 4.6.1999, 
ob 20.30 uri 

v večnamenskem prostoru 
osnovne šole Ivana 

Cankarja na Vrhniki . 

10. M A J - PRAZNIK OBČINE VRHNIKA 

N a s l a v n o s t n i s e j i p o d e l i l i o b č i n s k a p r i z n a n j a 

Slavnostne seje ob občinskem prazniku so se udeležili skoraj vsi svetniki, 
dva župana sosednjih občin in drugi gostje. 

Gabrijela Brelih 
(rojena 10.3.1942) 
- predlagatelj: Janez Sodja, 

ravnatelj O Š Ivana Cankarja 
Elica Brelih je odličen pedagog, 

je učiteljica, kije predana svojemu 
delu, je prizadevna in zanesljiva 
delavka in tudi prijateljica. 

Na Vrhniko je prišla leta 1972. 
Najprej je poučevala na podruž
nični šoli na Drenovem Griču, 
zdaj pa uči slovenski jezik učence 
petih razredov osnovne šole Ivana 
Cankarja. Dolga leta je vodila folk
lorno skupino na šoli; na Dreno
vem Griču je z učenci organizira
la in pripravljala kulturne prire
ditve ob različnih praznikih; delo
vala je tudi v Društvu prijateljev 
mladine in za otroke nekajkrat or
ganizirala otroški ŽIV ŽAV; nekaj 
let je bila pedagoški vodja letne 
šole v naravi v Valovinah pri Pulju; 
na predmetni stopnji je vodila 
planinski krožek; leta 1997 je s 
sodelavci in učenci petega razreda 
izpeljala odličen projekt S knjigo 
v svet in lani prav tako zelo kako
vosten projekt z naslovom Kruh. 

Elico so spoznavali vrhniški 
otroci v četrtem ali petem razredu; 
v letih, ko otrok poleg ljubečih star
šev, toplega doma in prijateljev 
potrebuje tudi razumevajoče in 
zanesljive učitelje. Otroke razume 
in spoštuje, zna jim prisluhniti in 
pomagati, zna j ih navdušiti za 
razne projekte, kijih potem skupaj 
z njimi tudi kakovostno izpelje. 

Oktet Raskovec - Tone Jur-
jevčič 

- predlagatelj Zveza kulturnih 
društev Vrhnika 

Skupina ima 11-letno tradicijo. 
Najprej so bili kvartet, kot oktet pa 
delujejo že 6 let. Sedanja sestava 
pevcev je: Tone Jurjevčič (umetni
ški vodja vseh 11 let), Franci 
Končan, Janez Lenarčič, Miran 
Kržmanc, Mitja Drašler in Blaž 
Tomšič, Janez Mesec, Aleš Kovač 
in Klemen Šiberl. Oktet je orga
nizacijsko povezan v Kulturnem 
društvu Raskovec, ki ima veliko 

J a n a Vi l f an - predstavnica 
skupine uč i t e l j i c O d d e l k a s 
pr i lagojen im programom in 
Oddelka vzgoje in izobraževanja 
v Podlipi 

- predlagatelj Janez Sodja in 
svetovalne delavke O Š Ivana 
Cankarja 

V šolskem letu 97/98 je šola s 
prilagojenim programom prazno
vala 30-letnico delovanja, Oddelek 
vzgoje in izobraževanja v Podlipi 
pa letos 10-letnico delovanja. Vse 
učiteljice in učitelji, ki so delovali 
in še delujejo z otroki s posebnimi 
potrebami, so delo dobro opravili, 
saj je to potrebno in tudi zelo 
pomembno. Take otroke izobražu
jejo posebej za to usposobljeni 
delavci, program je prilagojen 
otrokom, metode in oblike dela so 
drugačne kot v redni osnovni šoli. 
Zato učenci zmorejo opraviti šol
sko delo, so uspešni, zadovoljni in 
imajo možnost, da se vključijo v 
programe nižjega poklicnega izo
braževanja. 

Vsi , ki so v preteklih letih vzga
jali in izobraževali, so s svojim 
poglobljenim strokovnim znanjem 
odprli nadaljnje možnosti izobra
ževanja mnogim otrokom, ki bi si
cer lahko obtičali na polovici poti, 
brez izobrazbe in brez optimalne 
možnosti, da bi se v življenju res 
enakovredno uvrstili. 

10. maja je Občina Vrhnika praznovala svoj občinski praznik. Na ta dan se je rodil največji Vrhničan, pesnik, 
pripovednik, pisatelj, dramatik Ivan Cankar, kije del svoje mladosti preživel na "njegovem Klancu siromakov". 

V počastitev občinskega praznika je župan Vinko Tomšič sklical slavnostno sejo Občinskega sveta Občine Vrhni
ka, ki je bila v nedeljo, 9. maja, v Mali dvorani Cankarjevega doma. Slavnostne seje so se poleg občinskih svet
nikov udeležili tudi nekateri predstavniki vrhniških političnih strank ter župana sosednjih občin Horjula Daniel 
Fortuna in Borovnice Alojz Močnik. 

Slavnostni nagovor ob vrhniškem prazniku in ob podelitvi občinskih priznanj je imel župan Vrhnike Vinko Tom
šič. (Njegov govor objavljamo v celoti.) 

Nato je sledila podelitev občinskih priznanj, ki jih je podelil župan. Priznanji za področje vzgoje in izobraže
vanja za leto 1999 sta prejela Zmago Solina ter Elica Brelih, ki pa je na podelitvi ni bilo. 

Petkovškovo priznanje za leto 1999, kije namenjeno za dolgoletno in uspešno delovanje na področju kulturne 
dejavnosti, sta prejela Oktet Raskovec in Marjan Košir. 

Največje občinsko priznanje Plaketo pisatelja Ivana Cankarja pa so prejeli Tomaž Grom in skupina učiteljev ter 
učiteljic, ki so in še delajo v oddelkih šole s prilagojenim programom in v oddelkih vzgoje in izobraževanja v Podlipi. 

Za zanimiv in svojevrsten kulturni program sta poskrbeli pevka Melita Osojnik in pianistka Irena Urbane. 
Prav pevka Melita Osojnik je s svojim izoblikovanim stilom in prepoznavno, svojevrstno interpretacijo ter svojim 
žametnim glasom ogrela srca poslušalcev in dobitnikov priznanj, kar je bil lep uvod v svečano nedeljsko popoldne. 
Svoje pesmi je zapela iz dveh že izdanih zgoščenk On je bil veter in Poljub višine, ki so jih napisali znani sloven
ski pesniki Neža Maurer, Milena Dekleva, Veno Dolenc, Kajetan Kovic in Tone Pavček, uglasbili pa Artur Az-
arkevich, Teo Bard in Veno Dolenc. 

V pred vezju Cankarjevega doma se je po končani slavnostni seji razvil pogovor, popestren s pesmimi Okteta 
Raskovec, ki so malo prej prejeli zasluženo Petkovškovo priznanje. g g 

članov, ki pripadajo društvu kot 
ljubitelji ljudske in umetne pesmi. 
Tako je program okteta obsežen in 
raznolik: poleg že omenjene zvrsti 
pojejo še cerkveno glasbo, pesmi 
tujih narodov in velikokrat se od
ločajo za novosti. So redni gostje 
občinskih in medobčinskih revij, 
prireditev, otvoritev in drugih kul
turnih dogodkov. 

Tomaž Grom 
(rojen 13.9.1928) 
- predlagatelj Z L S D Vrhnika 
Vse svoje dosedanje življenje je 

posvetil aktivnemu delovanju v 
krajevnih, občinskih organih ter v 

številnih organizacijah. Sodeloval 
je tudi pri upravljanju občine: prej 
v zborih, sedaj pa kot občinski 
svetnik. Šest let je bil predsednik 
Turističnega društva Vrhnika, kije 
prav pod njegovim vodstvom po
novno oživelo. Tako so nastali 
Znani Argonavtski dnevi, številni 
vrhniški turistični sejmi in znano 
silvestrovanje na trgu za sodiščem 
s tradicionalnim ognjemetom. 
Prav pod njegovim vodstvom seje 
pričela promocija Vrhnike z izda
jami Turističnega informatorja, 
vrhniških razglednic in seveda tudi 
ocenjevanje urejenosti hiš, gostin
skih lokalov, trgovin, zgradb, kar je 
prineslo priznanje Blagajana. Ak
tivno pa sedaj deluje tudi v Turi
stični zvezi Slovenije. 

na šoli. V letih 1990 in 1991 je z 
učenci s pomočjo računalnika 
izdelal pravega robota, s katerim 
so zmagali na tekmovanju mladih 
tehnikov. Bil je tudi pobudnik in 
organizator tekmovanja prvega 
državnega prvenstva Mladih tehni
kov, ki je bilo na Vrhniki. V šoli je 
zaslužen za sodobno računalnico, 
ki je med najlepšimi v državi in 
tehnično najbolj dovršena. 

Zmago Solina 
(rojen 15.11.1958) 
- predlagatelj O O L D S Vrhni

ka 
V Osnovni šoli Ivana Cankarja 

je bil zaposlen 15 let, zadnja tri leta 
kot računalničar. Tri leta je bil 
mentor Kluba O Z N , ki ga je je 
obiskovalo do 50 učencev. Poleg 
obeh naštetih dejavnosti je v šoli 
vodil še: fakultativni pouk tehnič
nega risanja, šolski radio, krožek 
za oblikovanje lesa, foto krožek in 
robotiko. Največ pa je prispeval k 
razvoju robotike in računalništva 

Marjan Košir 
(rojen 10.2.1937) 
- predlagatelj Zveza kulturnih 

društev Vrhnika 
Njegovo uspešno delo je zazna

movano na področju programa 
KINO - sekcije Z K D Vrhnika, kjer 
deluje že 22 let. Prav z njegovim 
vodenjem sekcije je vrhniški kino 
izboljšal programsko kakovost in 
vedno je bil pripravljen program 
prilagoditi potrebam okolja: za vrt
ce, šole, obe vojašnici in seveda 
drugim občanom. Deloval je tudi 
v Izvršnem odboru Z K D Vrhnika 
in bil dva mandata tudi predsed
nik. V sedanjem programu Kino 
sekcije je tudi filmski abonma, ki 
je kar dobro obiskan. Že nekaj let 
pa Marjan Košir skrbi za filmski 
program tudi v sosednji občini Lo
gatec. 

RAZGOVOR Z VODJEM ODDELKA ZA UREJANJE PROSTORA IN KOMUNALNE ZADEVE OBČINE VRHNIKA ANDREJEM TREVNOM 

P o u k v n o v i š o l i m o r d a ž e j e s e n i 2 0 0 0 

Z vodjem oddelka za urejanje 
prostora in komunalne zadeve 
občine Vrhnika Andrejem Trev-
nom smo se pogovarjali o nekate
rih "vidnih znamenjih", po katerih 
je očitno, da občina deluje. Na 
predzadnji seji občinskega sveta je 
bil namreč dokončno sprejet pro
račun Občine Vrhnika. 

V proračunu je gotovo največ 
postavk oziroma financ name
njenih prav vašemu oddelku, ki je 
v občini odgovoren za številne 
gradnje, popravila, investicije, 
vzdrževanja, obnove infrastruktu
re, povezave s krajevnimi skupno
stmi,... in za številne druge dejav
nosti, ki so namenjene krajanom, 
občanom in seveda sami občini. V 
grobih številkah nam na začetku 
pogovora predstavite glavne fi
nančne postavke, ki se nanašajo na 
vaš oddelek. 

V našem oddelku smo odgovor
ni za cestno gospodarstvo, komu-

Andrej Treven, vodja Oddelka za 
urejanje prostora in komunalne 
zadeve 

nalno gospodarstvo in varstvo 
okolja, urejanje stavbnih zemljišč 
in urejanje prostora. Poleg teh ak
tivnosti pa vodimo vse investicije 
znotraj proračuna, kot so novo
gradnje (nova šola), večje adapta

cije (Mulajeva hiša), investicijsko 
vzdrževanje (obnova vrtcev, cest) 
ter skupne investicije v posamez
nih krajevnih skupnostih. Za cest
no gospodarstvo je v letošnjem 
proračunu namenjenih 363 mio 
sredstev, od tega za: 

- letno in zimsko vzdrževanje 
cest 144 mio sit 

-dotacije KS za ceste 13 mio sit 
- investicije v ceste 191 mio sit 
- sofinanciranje programov KS 

15 mio sit. 
Pri postavki komunalnega gos

podarstva so vključene aktivnosti 
oskrbe naselij z vodo, odvajanje in 
čiščenje odpadnih voda, zbiranje 
in odvoz odpadkov, plinifikacija in 
varstvo okolja. Za letos je za to 
namenjenih 228 mio sredstev. 

Pri postavki urejanje prostora 
pa namenjamo 14 mio sredstev, za 
izvajanje nalog pri pridobivanju 
planske in urbanistične dokumen
tacije. 

Katere investicije so prav v tem 
času oziroma letos odprte in so v 
skladu s proračunom za letos? 

Največja investicija je izgradnja 
nove šole, ki je v gradnji že tretje 
leto. Odprte pa imamo še nekatere 
pomembne investicije, ki so že v 
gradnji oziroma so v pripravi: 

- rekonstrukcija Tržaške ceste 
(občina soinvestira 19 mio sit) 

- cesta pod Hruševco - dostop v 
P O C in novo šolo 20 mio sit 
(pričetek gradnje II. polletje) 

- cesta na Zaplano 24 mio sit (od 
Gostilne Mesec do vodohrana) 

- pridobivanje dokumentacije za 
čistilno napravo 15 mio sit. 

Kot vidimo, je največja investici
ja prav gradnja nove šole. Kako je 
z gradnjo v tem trenutku? 

Do konca leta je bila šola zgra
jena do tretje faze. Trenutno pa 
potekajo naslednja dela: zapiranje 
šole (okna, vrata), notranji ometi, 
tlaki in obvezna fasada. 

Koliko bo še narejeno do konca 
leta in koliko sredstev naj bi zato 
uporabili? 

V letošnjem proračunu je zago
tovljenih 260 mio sit sredstev, s 
katerimi bodo dokončana vsa grad
bena dela, razen: finalizacija inšta
lacij, finalnih tlakov in mizarskih 
del. 

Glede nove šole pa nam še povej
te, kdaj načrtujete dokončanje in
vesticije oziroma kdaj naj bi se 
začel pouk? 

Glede na trenutni trend gradnje 
bi šola lahko pričela s poukom je
seni leta 2000. Zato pa je treba, 
zagotoviti sredstva še za ureditev 
in nakup notranje opreme in ure
ditev zunanjih površin. Svetniki so 
s sklepom ob sprejemanju letošn
jega proračuna že rezervirali 200 
mio sit sredstev za pripravo pro
računa leta 2000, in sicer za do
končanje celotne izgradnje šole. 



NOVINARSKA KONFERENCA 
KOMUNALNEGA PODJETJA 
VRHNIKA 

N a p r e i z k u š n j i 

n o v p r o j e k t 

k o m p o s t i r a n j a 
Direktor KPV Stojan Jakin (levo) in Petja Šegatin 
(desno), predstavnica Tetra Pak, d.o.o., sta novinar
jem predstavila novost projekta pilotskega zbiranja 
odpadne kartonske embalaže. 

V prostorih Komunalnega 
podjetja Vrhnika je bila v sredo, 
12. maja, novinarska konferen
ca, na kateri sta direktor K P V 
Stojan Jakin in predstavnica 
podjetja Tetra Pak Petja Šegatin 
predstavila pilotni projekt zbi-

ljajo nikjer drugje. Projekt bodo 
preizkušali eno leto ter na podlagi 
ocen in analiz ugotovili, ali se 
splača začeti kot prvi v Sloveniji 
kompostirati in zbirati tovrstno 
embalažo posebej. V nov projekt 
so že vključili bližnje šole in vrtce, 

V kup mešanice bioodpadkov in zmlete kartonske embalaže vpihavajo 
zrak, ki povzroča predelavo v kompost. 

ranja in kompostiranja odpadne 
kartonske embalaže za pijače. 
Kot so v uvodu povedali, takega 
načina zbiranja in predelave 
odpadne embalaže za sokove, 
mleko in podobno še ne uporab-

kjer so razdelili posebne vreče iz 
koruznega škroba, ki se pri ko
mpostiranju v 40 dneh razgradijo. 
V omenjene vreče otroci zbirajo 
kartonsko embalažo (od sokov, 
mleka,...), ki jo nato prepeljejo na 

deponijo na Tojnice. Tam zbra
no kartonsko embalažo zmelje-
jo in zmešajo z drugimi organ
skimi odpadki. Nastalo zmes ob
likujejo v kompostni kup in ga 
prekrijejo s folijo. V kup vpi
havajo zrak, kar je sodobno 
računalniško vodeno. S tem so 
tudi odpravili večino smradu, ki 
je negativno vplival na okoliške 
prebivalce. Proces nastajanja 
komposta traja 28 dni. Za gno
jenje njiv in vrtov pa mora zore
ti še dva meseca. Seveda je tre
ba nastalo zmes še presejati, ker 
ostane 10 % nepredelanih od
padkov, ki jih je treba sežgati 
oziroma naložiti na deponijo. 

Stojan Jakin je tudi povedal, 
da na leto predelajo okoli 1.800 
ton bioodpadkov, ki postanejo 
dober kompost, kakovosti hlev
skega gnoja. Če pa bi pilotski 
projekt uspel, bodo k sodelova
nju pritegnili še druge sosednje 
občine, peri tem računajo tudi 
na mesto Ljubljana, ki pa kljub 
številnim vabilom ne pokaže 
pravega zanimanja. Predstavni
ca Tetra Paka je na koncu pou
darila, da si bosta podjetji stro
ške projekta razdelili in upa, da 
bo tak način recikliranja karton
ske embalaže uspešen. 

S.S. 

Dan odprtih vrat Centra za ravnanje z 
odpadki Tojnice, v sliki in besedi: 

Komunalno podjetje Vrhnika je 
prikazalo novo posodo za pasje iztre
bke, ki bodo kmalu stale v občinah 
Vrhnika in Borovnica. 

DAN ODPRTIH VRAT VRHNIŠKE DEPONIJE 

N a o g l e d u p e t ž u p a n o v 
Ob dnevu odprtih vrat Centra 

za ravnanje z odpadki Tojnice je 
direktor KP Vrhnika Stojan Jakin 
povabil na ogled deponije in na 
kratek razgovor o enaki sorodni 
problematiki enajst županov vseh 
sosednjih občin. Vabilu so se od
zvali župani Borovnice, [ga. Hor
jula, Logatca in Vrhnike ter pred
stavniki občine Cerknica ter Mini
strstva za okolje in prostor. 

Na začetku je gostitelj predstavil 
delovanje ločenega zbiranja od
padkov, kakršno je uvedeno v obči
nah Vrhnika in Borovnica. Pozval 
pa je tudi druge župane, naj prične
jo razmišljati b ločenem načinu 
zbiranja, saj ima Komunalno pod
jetje Vrhnika še veliko rezervnih 
zmogljivosti za možnost vključe
vanja tudi drugih občin . Tudi 
vrhniški župan je menil, da je tre
ba združiti sile in moči ter razmiš
ljati o regijski-notranjski deponiji, 
z vso pripadajočo infrastrukturo. 
Vse vode in podtalnice namreč 
odtekajo na Barje ter naprej proti 
Ljubljani. Prav z Ljubljano pa 
bomo zelo težko dosegli kakšno 
razumevanje ali dogovor, saj so na 
vse pozive preprosto rečeno gluhi. 

Župan Iga je povedal, da na Igu 
že 15 let odvažajo odpadke v režiji 
podjetja S N A G A , tako da prak
tično njihovi občani s tem nimajo 
nobenih težav. Odvažajo iz ene 
posode za smeti, kjer praktično 

V pravem ekološkem vzdušju so župani predstavili mnenja in pobude, kako 
pri njih poskrbijo za odpadke in kakšne možnosti vidijo za naprej. 

zbirajo vse odpadke. Za ločeno 
zbiranje bo prav gotovo potrebna 
dolga "učna ura" samih ljudi. 

Logaški županje nekako dopol
nil vrhniškega s tem, da se je stri
njal o skupni regijski deponiji ter 
povedal, da se že dogovarjajo s 
Komunalnim podjetjem Vrhnika o 
reševanju problematike ločenega 
zbiranja odpadkov. 

Župan Horjula je poudaril, da o 
ločenem zbiranju odpadkov še 
niso veliko razmišljali, ker tudi pri 
njih brez večjih problemov ljub
ljanska S N A G A pobira skupne od

padke. Takšna pokritost Horjula je 
100 %, vendar pa so morali že 
večkrat tudi sanirati razna črna od
lagališča. Dolgoročno pa pričaku
jejo res povezavo na Vrhniko in na 
ločeno zbiranje odpadkov. 

Ločeno zbiranje je zelo pohva
lil župan Borovnice, ki je še pri
stavil, da so se njihovi občani na
vadili na tak način in da ni bist
venih težav. 

Po razgovoru in predstavitvi 
.mnenj so si vsi skupaj ogledali 
deponijo in vsa dela na njej. 

S.S. 

Republika Slovenija 
UPRAVNA ENOTA VRHNIKA 

Tržaška c. 1, 1360 Vrhnika 
Tel.: 061/755 121; Fax: 061/754 281 

O B V E S T I L O 
Cenjene bralce obveščamo, da bo v 
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J A V N A D R A Ž B A 
N A J D E N I H S T V A R I 

Dražba bo NA DVORIŠČU O B C l N E VRHNIKA, Vrhnika, 
Tržaška cesta 1. 

V A B L J E N I ! 
U P R A V N A ENOTA V R H N I K A 

Vtem stroju zmeljejo vse lesene odpadke, ki jih je treba prej še prebrati, 
da ni drugih nepotrebnih (železnih) odpadkov. 

Kar je pločevine, kovin in starih avtomobilov (školjk), stisnejo s posebnim 
tovornjakom, ki ga občasno posodi podjetje SUROV/NA. 

Iz kompostnih kupov predelano zmes vozijo na stroj za sejanje, ki izloči dober 
kompost za gnojenje vrtov in njiv. 

V letu 1998 je bila obnovljena Mulujeva hiša, ki čaka na vselitev in oddajo 
poslovnih prostorov. 

Ob gradnji nove šole naj bi letos 
zgradili tudi športno igrišče pri 
Osnovni šoli Log - Dragomer. Kako 
je s to gradnjo, saj to zanima pred
vsem krajane Loga in Dragomerja, 
ki del svojega samoprispevka na
menjajo tudi tem igriščem? 

Za novo igrišče pri Osnovni šoli 
Log - Dragomer je prav sedaj v 
pripravi vsa potrebna dokumenta
cija. V proračunu je namenjenih 
40 mio sit sredstev, z gradnjo pa 
naj bi pričeli proti koncu leta. 

Veliko imate razgovorov s pred
sedniki vrhniških krajevnih skupno
sti. Veliko je skupnih vlaganj v raz
lične investicije. Kje so sedaj odpr
ta najpomembnejša dela v posa
meznih krajevnih skupnostih? 

Župan ob zaključku leta povabi 
na razgovor predsednike krajevnih 
skupnosti, da bi pregledali oprav
ljena dela v prejšnjem letu ter se 
dogovorili o pripravi programov za 
novo proračunsko leto. Drugi do
govori pa potekajo glede na po
trebe izvedbe predvidenih inve
sticij v posameznih KS. Trenutno 
končujejo nekatere naloge še iz 
prejšnjega leta, na primer asfalti
ranje cest na Drenovem Griču -
Lesnem Brdu, v Verdu, na Stari 
Vrhniki in na Betajnovi. Pričenja

jo pa se priprave za ureditev cest v 
Verdu, na Storževem griču, v Dra-
gomerju in na Logu, javne razsvet
ljave Gabrče, kanalizacije Hrib, 
prizidki pri G D Bevke. Se nekaj 
manjših investicij pa je v pripravi. 

Kako pa se financirajo krajevne 
skupnosti, predvsem njihov investi
cijski program? 

Krajevne skupnosti se financira
jo na več načinov: z rednimi dota
cijami za sodelovanje KS, dotacije 
za ceste v KS (fiksni del), sofinan
ciranje programov posameznih 
investicij v KS (10 % od vrednosti 
potrjenega programa). V nalogah, 
ki so uvrščene v program urejeno
sti stavbnih zemljišč, pa občina 

prevzame še pripravo dokumenta
cije, vodenje investicije in možnost 
obročnega odplačevanja, kar so 
prav gotovo dodatne ugodnosti pri 
uresničitvi posameznih želenih in
vesticij v KS. 

Kaj je bilo v letu 1998 in v zad
njem času zgrajeno s področja sred
stev iz občinskega proračuna? 

V letu 1998 je bilo dokončanih 
kar precej investicij. Naj našte
jemo samo nekaj večjih: 

- vodovod Zaplana (nadaljuje 
tudi letos), 

- cesta Blatna Brezovica - Bevke, 
- most čez Ljubljanico (na cesti 

Vrhnika - Verd, sofinancira tudi 
država), 

- semaforizacija križišča iz avto
ceste (sofinancirala država), 

• rekonstrukcija Stare ceste, 
- izgradnja infrastrukture v 

Delavskem naselju, 
- obnova vodovoda iz borovni

škega Vršaja. 
- nadaljevanje del pri plinifi

kaciji. 
Katere večje investicije pa lahko 

pričakujemo v prvih letih novega 
tisočletja? 

V naslednjih letih nas zopet čaka
jo kar obsežne investicije, ki bodo 
terjale zopet veliko sredstev. Glav
ni bosta vsekakor ureditev čistilne 
naprave in ureditev nove deponije. 

Nato pa so še: dokončanje šole, 
kar je prioritetno, urejanje kanali
zacijskih sistemov v vseh KS, ure
janje prometnega režima na ob
močju celotne Vrhnike (obvoz
nice, mirujoči promet, križišča, 
avtobusni promet, peš poti, kole
sarske steze). 

Razgovor pripravil: 
Simon Seljak 



K a j s e d o g a j a s p o b u d o 

z a n i m i v o z a v s o V r h n i k o ? 

V Našem Časopisu je bila v 
marcu objavljena pobuda OO-SDS 
Vrhnika za pospešitev dogovarja
nja z Ministrstvom za obrambo o 
vseh odprtih vprašanjih, še poseb
no pa za področje Košac. Osnova 
te pobude je tudi konsens predsed
nikov političnih strank, daje to 
trenutno prva prioriteta. Prisot
nost vojašnic in vojske na področ
ju Košac onemogoča dolgoročen 
razvoj mesta Vrhnika, še posebej, 
če se bodo te vojašnice posodobile, 
kakor izhaja iz zadnjih informacij. 

Odgovor na pobudo svetnikov 
SDS v Občinskem svetu Občine 
Vrhnika v zvezi z vojaškimi povr
šinami v osrednjem delu Vrhnike 
je podala tajnica Občine Vrhnika 
ga. Sonja P. Keršmanec. 

(Citat): 
Odločili smo se, da pobudo 

posredujemo Ministrstvu za ob

rambo, da pridobimo tudi njihovo 
stališče do odprte problematike. 

Do sklica marčevske seje nismo 
prejeli stališča Ministrstva za 
obrambo, zato bomo celotno 
gradivo uvrstili na dnevni red ene 
od prihodnjih sej sveta. 

(Konec citata) 
Predsedstvo OO-SDS Vrhnika 

ocenjuje, daje citiran pristop k re
ševanju tako pomembne proble
matike za Vrhniko, kot je vojaška, 
s strani uprave občine in s tem 
župana g. Vinka Tomšiča nera
zumljivo. To pa zato, ker je v pobu
di nakazan tudi že osnovni pristop, 
ki bi aktiviral vse politične stranke 
v cilju podpore dogovarjanja. 

Še bolj nerazumljivo pa je, da 
nekaj posameznikov že vodi pogo
vore z Ministrstvom za obrambo o 
omenjeni problematiki, čeprav ob 
tem še niso postavljena izhodišča 

za pogovore v Občini Vrhnika. 
Predsedstvo OO-SDS meni, da 
omenjena problematika ne bi sme
la biti snov za nabiranje političnih 
točk posameznikov ali strank. Brez 
enotne podpore vseh občanov in 
sodelovanju strokovnih služb 
občine in širše, bodo pogovori z 
Ministrstvom za obrambo neus
pešni. Izgubilo pa bo mesto Vrhnika. 

Svetnikom OO-SDS Vrhnika je 
žal, da se njihove pobude ne jem
ljejo resno in da niso zaželjeni pri 
reševanju tako pomembne prob
lematike - dolgoročnega razvoja 
mesta Vrhnika. 

V nobenem primeru ne bomo 
sprejeli razlage, da smo kaj zamu
dili, saj naša pobuda nosi datum 
11.02.1999, vložena na Občinskem 
svetu. 

Predsedstvo 
OO-SDS V R H N I K A 

S D S 
SOCIALDEMOKRATSKA STRANKA SLOVENIJE 

Vsem občanom Vrhnike čestitamo ob dnevu državnosti 

in osmi obletnici osamosvojitve. 

OO SDS Vrhnika 

SOCIALDEMOKRATSKA STRANKA SLOVENIJE 

Z a š i r š a p o l i t i č n a o b z o r j a g r e 

Na 3.sejo Občinskega sveta občine Vrhnika, kije 
bila 30.3. in 5.4.1999, je župan uvrstil tudi prošnjo 
Mladinskega Centra Vrhnika, "Zakon", da bi bila 
iz občinskega proračuna zagotovljena sredstva za 
redno zaposlenega vodjo Centra, kar bi pomenilo 
2.500.000 SIT na leto. 

V prošnji po dodatnih sredstvih je predsednik "Za
kona", g.Bule navedel, da se je v Centru v dveh 
mesecih zvrstilo 10 potopisnih predavanj, ^koncer
tov, 3 literarni večeri in 2 gledališki predstavi. Če je 
na koncertih povprečno 100 obiskovalcev, na gled
aliških predstavah 40, na potopisnih večerih 40 in na 
literarnih večerih 30 (od 20 do 40), kot zagotavlja g. 
Bule, potem organizirane predstave v Centru obišče 
več kot 10.000 obiskovalcev na leto. Če bi samo za 
obisk koncertov (7.200 vstopnic na leto) zaračunavali 
le po 300 SIT vstopnine in bi vsak obiskovalec spil 
samo po eno koka-kolo, bi to zadoščalo za dobro 
plačo polno zaposlenega organizatorja. 

A ker verjetno le ne gre za tak razmah dejavno
sti, kot ga navaja g.Bulc, potem verjetno le ni priča
kovati iz naslova vstopnine dovolj sredstev za plačo 
profesionalca. 

Osnovno vprašanje pa ni koliko in kako, ampak 
ali naj bodo iz proračuna občine Vrhnika sploh 
zagotavljena sredstva tudi za redno zaposlenega 
vodjo Centra? 

Medtem ko se določen del mladine morda res 
zbira v prostorih Centra, pa druga mladina išče os-
mislitev svojega prostega časa v kulturnih društvih, 
na š p o r t n i h ig r i šč ih , v p lan insk ih d r u š t v i h , 
skavtskih organizacijah in podobno. 

26.3.1999 so ob materinskem dnevu brezovški 
skavti v gasilskem domu v Dragomerju pripravili 
svojim staršem večer recitacij, skečev in dve eno-
dejanki. Glavna vrednost večera pa ni bila v tem, 
daje 120 staršev doživelo prijeten, uro in pol traja
joč program, ampak v tem, da jih je od 80 skavtov 
aktivno sodelovalo kar 60 in da so pripravili pred
stavo z idejno izredno bogatim, mestoma celo pre
tresljivim sporočilom. Nobene vstopnine ni bilo, 
edina nagrada j im je bil navdušen aplavz. 

Tudi njihova tedenska srečanja s skrbno priprav
ljenim programom, pogosti dvo- alitridnevni izleti 
v naravo in vsakoletni desetdnevni tabor terjajo od 
skavtov veliko organizacijskega dela. Vse navedeno 
pa organizirajo sami, si delijo naloge in zadolžitve, 
pri čemer pa raste njihova osebnost in zori vred
nostni pogled na življenje. Nisem edini od staršev 

na Vrhniki, ki sicer spoštuje ponudbo Mladinskega 
Centra Vrhnika, a želi svojim otrokom ponuditi 
drugačno obliko osmišljanja prostega časa. 

Letos je bilo tudi na Vrhniki ustanovljeno jedro 
skavtskega gibanja, ki trenutno šteje 40 skavtov. To 
je bilo namreč možno šele sedaj, koje 7 vrhniških 
mladincev in mladink uspešno končalo šestletni 
skavtski "staž" na Brezovici in se na Vrhniko vrača
jo kot voditelji novega stega. 

Daleč od tega, da bi kdor koli od njih prosil za 
plačilo svojega dela, ki vsakemu od voditeljev pov
prečno predstavlja 600 ur na leto. So pa tudi vrhni
ški skavti februarja letos občino zaprosili za po
ravnavo začetnih materialnih stroškov, med kateri
mi je tudi 600.000 SIT za nakup šotorov. A medtem 
ko je občina Mladinski Center "Zakon" podprla že 
s 6.000.000 SIT, kot navaja g.Bulc, in je v letošn
jem proračunu župan zanje predvidel še 1.282.000 
SIT ter zanje predlagal še financiranje redno zapos
lenega koordinatorja (za začetek prek sistema jav
nih del), pa prošnje skavtov v gradivu občinskega 
proračuna sploh ni bilo. 

Sem za to, da mladinskim organizacijam in 
društvom omogočimo materialne pogoje dela. Sem 
pa proti, da to delamo selektivno in zanemarjamo 
tista mladinska gibanja, ki gradijo na nekoliko 
drugačni vrednostni lestvici, na taki, ki jo tudi si
cer mnogi starši želimo ponuditi svojim otrokom. 

Občinski svetniki SDS nismo zahtevali, da bi črta
li 1.282.000 SIT, ki jih je za Mladinski Center v leto
šnjem letu predlagal župan iz občinskega proraču
na, (čeprav delo Mladinskega Centra sofinancira že 
Ministrstvo za šolstvo in šport), smo pa skupaj z 
nekaterimi drugimi svetniki nasprotovali kakršni 
koli širitvi sredstev, dokler predlagatelj proračuna 
ne predlaga bolj uravnotežene in pravične finančne » 
podpore mladinskim gibanjem na Vrhniki. 

Po našem mnenju naj bi bilo financiranje mlad
inskih gibanj usmerjeno v podporo vsem pozitivnim 
in kakovostnim mladinskim programom in os
vobojeno ozkih osebnih ali političnih pogledov. Ne 
bi škodovalo, če bi tudi Vrhnika zmogla okroglo 
mizo na temo mladinskih gibanj, da bi tako tudi 
vrhniška javnost in predvsem vrhniška mladina 
dobila celostnejši vpogled v vso bogato (ali revno), 
kakovostno (ali siromašno), pestro (ali enolično) 
mladinsko ponudbo osmišljanja prostega časa v 
vrhniški občini. 

France Cukjati, dr.med. 

S D S 
SDS OO VRHNIKA 
VABI NA TRADICIONALNO 
KRESOVANJE, 
ki bo v sredo, 23. junija 1999, 
pri cerkvi Svete Trojice na Vrhniki. 
Ta starodavni slovenski običaj bomo začeli z mašo za domovino ob 19.30. 
Osamosvojitev Slovenije in dan državnosti bomo počastili s kulturnim 
programom, v katerem bosta sodelovala naš priznani Oktet Raskovec 
ter igralec in pesnik Tone Kuntner. 
Poskrbeli bomo za prijetno vzdušje ter lačne in žejne. 
Nasvidenje ob kresu! 

GLOSA 

ZELO LEVA SMER DISKUSIJE 
Naj mi bo oproščeno, a nekaj je treba reči o cestah. O starih in novih. O 
Stari in Novi cesti kot jih domače pojmujemo in razločujemo. 

O Stari cesti je govora že mnogo let. Urediti smo jo 
želeli kol kulturno dediščino in jo za promet zapreti. 
Res smo naleteli na ogromne probleme. Nivo ceste je 
videl vsak drugače. Enemu stopnico gor, da je moral 
prvo s kolenom poklekniti, da je lahko nanjo stopil, 
drugemu zazidat/ pol vrat od spodaj. Kdo bo kaj dobil 
od tega je bilo le vprašanje pristopa. A tO sploh ni bil 
glavni problem. Kadar smo mislili začeti so bile ved
no delegacije. Tudi v prejšnjem režimu. Kako z avto 
domov, kako na Čužo, v katero smer sploh obrniti 
enosmerni promet itd. So hodili tožit tudi na komite, 
zato smo cesto raje pustili temu sistemu. A so tudi del
egacije, le kam hodijo tožit še ne vem. Delegacija 
stanovalcev za sistem vstopa z avtomobili do doma. 
Delegacija trgovcev za prost dostop avtomobiliv do tr
govin. Delegacija pešcev za peš cono. Delegacija ze
lenih, temno sivih, črtastih itd. Ko smo vse interese 
združili, smo začeli z deli. No, vsaj prvih dobrih sto 
metrov in rezultat je presenetljivo ugoden. Berzo je 
sicer ugotovil, da fasada ne paše več k novemu asfal
tu in dela novo, Lančič še vedno ne ve, kako narediti 
stopnico, pri Sončnici pa so asfalt prekrili s hortikul
turo in tako pokazali svojo uspešnost v novih pogojih. 
Le Pekerna na vogalu ni prenesla novih tokov. In 
kakšen je pravzaprav bil ta recept za uspešno rešitev. 
Odstraniti pločnike in s tem omogočiti parkiranje na 
obeh straneh, v sredini pa tako pridobiti prostor za 
vozni pas. A da smo vzeli prostor pešcem? Pa kdo so 
sploh oni? A berete časopise? No, potem veste, da ti 
ne morejo poskrbeti niti za enostavno reprodukcijo, so 
pač odmirajoči element družbe. Za avte se gre. Te 
mesece že spet dosegamo rekorde v prodaji. To ven
dar slane zato moramo poskrbeti zanje. Treba jih je 
uporabljali. Tudi če doma stojijo, jim življenska doba 
leče. Boste videli, kako bo to v redu, ko bo cesta goto
va do Oblaka. No, skoraj do tja. Pri Oblaku so za pešce 
že poskrbeli, da ne moreje več kolovratiti mimo. Pa 
tudi za kolesarje je treba poskrbeti. Saj ne rečem, da 
sem pa tja kakega ne primejo za roge in obrnejo v 
pravo smer. Bolj je nerodno, ko prisloni kolo na zid. 
Saj v tej situaciji zavzame prostor za cel avto. A s ča
som se bo vse umirilo, samo da ne spremenimo siste
ma. Saj smo za pešce in kolesarje tudi poskrbeli. Pre
prosto smo jih preselili na Novo cesto. 

To Novo cesto tudi že rekonstruiramo nekaj let. Po 
etapah, kot se reče. Še za kake dve letijo imamo. 
Potem bomo začeli na novo. Prevzaprav z Robovo. Saj 
smo obnovo mestnih cest začeli prav tam in bi jo 
morali že ponoviti. A zaradi reda naj še malo počaka, 
čeprav je po desni strani že počepnila. Sam sistem etap
ne gradnje ni sporen. Nekako oktobra razkopljemo 
primeren zalogaj. Potem malo potolčemo, nasujemo 
toliko, da reklamiramo terence, pripeljemo granitne 
kocke in prekrijemo s snegom. Potem dolge zimske 
noči čuvamo predvsem kocke, ki se rade umaknejo na 
kako dvorišče. Spomladi, ko se ljudje začnejo zanimati 
za sajenje rož, začnemo ob cesti saditi kamne. Neka
ko, ko začne cveteli bezeg, je odsek že skoraj nared. 
Letos zaradi vremena cveti bolj pozno, a se bojim, da 
še prezgodaj. Na ureditev ceste je bilo tudi nekaj pri
pomb, a zgolj nestrokovnih. Ko seje odločalo o tem, 
smo se dali strokovno podučiti v Ljubljani. 

Peljali so nas na Dunajsko pred Gospodarsko 
razstavišče. Takole bo izgledala vaša cesta, so nam tol
mačili. Sedaj, ko vidim kako to zgleda doma, sem šel 
tudi sam na Dunajsko pred razstavišče. Ogledam si 
stvar malo po dolgem, a še bolj počez. Tako široko pa 
na Vrhniki le ni. Seveda, ugotovim, ukradli so nam 
dva pasova in zelenico razdelili na dve strani. Ni čud
no, da tu teče promet tako tekoče. Pa tistih špičastih 
kamnov ni tudi nikjer, a morali bi biti skoraj pri vsa

ki hiši. Vsaj doma sem jih videl in enkrat tudi čutil. A 
mestna cesta se temu reče. Ja mesto smo pa tudi mi. 
Zato pa nismo hoteli praznovati štiristoletnice trških 
pravic, bomo raje čakali na okroglih mestnih let, ko 
bodo moji vnuku že nosili sivo brado. A magistralke 
pa ne bo več skozi Vrhniko. Ja, kje bodo pa Logačani 
v Ljubljano hodili? Sem se včasih na logalčana vsedel 
v Ljubljani, pa je prišel gor tisti črni Logatčan in zavpil 
»Vrhničani dol, to je naš avtobus!«. Zdaj bo pa to naša 
mestna cesta. Jim bomo to vnovčili z obrestmi. Kar na 
obvoznico naj gredo. Potem se sprehodim proti cent
ru Ljubljane in ugotovim, da hi bilo bolje, če bi nam 
praktični pouk delili na Cankarjevi. Bi se lahko hva
lili, da smo jo mi razširili za kolesarsko stezo. A kot 
je, pačje. Zdaj, ko je še končali nismo, ja ne bomo že 
rušili. 

Prej neki dan se ustavim za možakom, ki na 
voznem pasu izstopa iz avtomobila. Maha mi in jaz 
mu vljudno odkimavam na njegov pozdrav. Malo čud
no se mi le zdi, da me sredi ceste toliko pozdravlja. 
Ah, razumem, parkiral ho, pa sem mu preblizu. Do
bro pa malo nazaj. Zadaj trobi. Tudi on je preblizu 
mene, pa saj jih je še nekaj za njim. Ta umik pa kar 
traja. No končno sede prijazni možak v avto in z njim 
v luknjo pri strani. A to smo se učili samo za šoferski 
izpit. Petkrat poskuša spraviti vozili v preveliko lukn
jo, a ne uspe. Žmigam mu, zadaj trobijo, on benti 
nekaj okoli živcev, a se le vda in spelje naprej. Neus
peli poizkus. Pri semaforju zavije proti lekarni, najbrž 
bo skočil po tablete za živce. Mi se medtem razkropi
mo. Nič hudega, bo pa tablete razdelil ob naslednjem 
parkiranju. 

Joj, čisto me je zaneslo. Hotel sem povedati, da smo 
tu ob Novi cesti uredi/i za kolesarje in pešce. Se več 
prostora imajo kot so ga imeli na ta Stari. In živo mejo, 
vsaj upam, da se bo prijela. Se pomikam v koloni pro
ti semaforju in evo ti mojega kamerata Franceljna na 
kolesu mimo mene. Kako te to prehiti. Pri semaforju 
stojiva oba. Odprem okno in se pošalim »Sedaj, ko je 
novo si pa hiter«. »Ja, ja.», vpije nazaj: »Zasmrajate 
pa ko hudič. Ni več za vozit ob cest«. Užaljeno zaprem 
okno. Toliko se trudimo okoli njih, to imaš za zahva
lo. Kar narediš jim gre v nos. Če je tako občutljiv naj 
si kupi gorsko kolo in se vozi po Trojici. Če ga bodo še 
drugi posnemali, bodo sčasoma še gor naredili 
pekarijo.Bo vsaj na cesti enkrat mir. 

Tisto o Logatčanih pa naj sosedje ne zamerijo, saj 
mislimo tudi na njih. Sem sete dni pogovarjal s kole
gi o obvoznici. Strinjali so se, daje zdaj čas za borbo. 
Kajti za obvoznico se bo treba boriti, in prerivati, in 
komolčiti. To se nam bo lahko v naslednjih\dvajsetih 
letih celo obrestovalo. In potem, dragi sosedje, boste 
zopet dobrodošli. 

Za ime naslova zapisal Meri 

V K o č e v s k i R o g - 2 0 . j u n i j a 1 9 9 9 
Z vsem spoštovanjem do naših pokojnih, usmrćenih v letu 1945, se bomo 
poklonili njihovemu spominu pri sveti maši v Kočevskem Rogu, v NEDELJO 20. 
JUNIJA 1999 ob 11. uri. 
Odpotovali bomo z avtobusi, ki bodo parkirani pred "novo šolo IC", Lošca 1 na 
Vrhniki. 
ODHOD: 6.30 - ob pol sedmih 
CENA: 700,00 SIT 
PRIJAVE: Turistična agencija PAV pri Črnem orlu. 
NE POZABITE: na dežnike - zaščita proti soncu in dežju, na zložljive stolčke ali 
na polivinil za sedenje na tleh, na močnejšo obutev - ne v sandalih ter morda na 
kakšen sendvič. 
Po maši odpotujemo proti Vrhniki, brez vmesnih postaj. 

Organizator: SKD in PAV 

Ž E L I M O P R I J E T N O P R A Z N O V A N J E 

D N E V A D R Ž A V N O S T I 

Z d r u ž e n a Usta socialnih demokratov Vrhnika 



INDUSTRIJA USNJA VRHNIKA Z VELIKO SPREMEMB 

Z n o v i m i p r o g r a m i i n t e h n o l o g i j o v b o l j š e č a s e 

F O T O G R A F I J A N E L A Z E 

Podjetje Industrija usnja Vrhni
ka je že nekaj let v težavah, ki se 
stopnjujejo. Največji delodajalec v 
vrhniški občini bo v prihodnjih 
mesecih začel odpuščati delavce, 
že nekaj mesecev pa na veliko 
prodaja premoženje, ki ga ne po
trebuje. Negotovost v občini se 
veča, od uspeha ali neuspeha tega 
podjetja pa je v veliki meri odvis
na tudi občinska blagajna. 

Mag. Izidor Derganc je 18. janu
arja letos sedel na direktorski stol 
na mesto upokojenega Antona De-
bevca, ki je bil na tem položaju 38 
let. Po poklicu je magister meta
lurgije inje bil prej nekaj let direk
tor podjetja IMP Livar iz Ivančne 
Gorice. Takrat so kupili podjetje 
Belt iz Črnomlja in zaposlili 160 
delavcev. Ker je uspešno rešil pro
pada livarno Belt, kateri je grozil 
stečaj, ga je takratni minister za 
gospodarstvo Metod Dragonja 
prosil, naj se loti zahtevne naloge, 
reševanja IUV pred propadom. 

Ob prihodku novega direktorja 
so bile v IUV razmere kritične. 
Vedel je, da je podjetje v težavah 
in šele čez nekaj časa je ugotovil, 
kako zelo je IUV zabredla v težave. 
Zato je novo delovno mesto spre
jel kot velik izziv, saj se mu je zde
lo vredno tako znamenito podjetje 
rešiti propada. Sprva je bilo dogo
vorjeno, da bo dobil tudi novo vod
stveno ekipo, ki mu bo pomagala 
pri reševanju IUV. Ko pa je spoz
nal, da se je sedanje vodstvo zelo 
trudilo pri reševanju podjetja in da 
so se hitro odzvali, ko je prišel v 
podjetje, se je odločil, da ne bo 
nobenih sprememb. 

Naloga za ureditev razmer v us-
njarni je bila zahtevna, saj je pod
jetje imelo 2,3 milijarde tolarjev 
izgube, preveč zaposlenih, zelo 
veliko neplačanih računov in obil
ne zaloge, ki so bile precenjene. 
Vse skupaj pa je oteževalo dejstvo, 
daje usnjarstvo kot industrijska pa
noga v veliki krizi. 

Ker je podjetju grozil stečaj, so 
se z upniki dogovorili za prisilno 
poravnavo vseh obveznosti, ki jih 
je bilo za več kot pet milijard tolar
jev. Da bi dolg zmanjšali za polovi
co, so pripravili nekaj ukrepov. 
Predvidevajo: odpis dolga v višini 
milijarde tolarjev, prodati še preo-

Novi direktor, mag. Izidor Derganc, 
ob odprtju modnega dogodka v Cen
tru mode, se je prvič predstavil tudi 
na Vrhniki. 

stale nepremičnine, kijih ne potre
bujejo, ter odpustiti 20 odstotkov 
delavcev. Od večjih objektov so 
prodali Konfekcijo v Logatcu in 
opekarno v Sinji Gorici ter nekaj 
počitniških objektov. 

Za tri njihove usnjarne na Vrhni
ki, v Šmartnem pri Litiji in Šošta
nju ni dela, saj cena usnjenim 
izdelkom na svetovnem trgu zelo 
upada, velik del pa so prevzeli ki
tajski, korejski in tajvanski usnjar
j i . Na Kitajskem so leta 1952 
izdelali 150 tisoč svinjskih kož, leta 
1993 pa kar 70 milijonov. 

V svojih usnjarnah imajo zapos
lenih 1873 delavcev. Ker je v tak
ih razmerah nemogoče obdržati 
tržni delež, nameravajo usnjarno v 
Šoštanju zapreti. Brez dela bo osta
lo 228 delavcev, ki bodo šli na 
Zavod za zaposlovanje. Sicer pa 
nameravajo na Vrhniki odpustiti 
89 delavcev, v Šmartnem 70, 11 v 
domžalski galanteriji in devet v 
svojih trgovinah. Skupaj name
ravajo odpustiti 407 zaposlenih -
nekaj več kot 20 odstotkov; tako 
naj bi bilo optimalno zaposlenih 
približno 1400 delavcev. Name
ravajo zelo zmanjšati odstotek de
narja, namenjenega za osebne 
dohodke, saj so v IUV v določe
nem času kar 40 odstotkov denar-

IUV - Industrija usnja Vrhnika, d.d. 
Vrhnika, T r ž a š k a c. 31 

Na podlagi sklepa uprave z dne 18.5.1999 objavljamo 

RAZPIS ZA ZBIRANJE PONUDB 
za prodajo nepremičnin na Vrhniki 
PREDMET PRODAJE SO: 

1. P i s a r n i š k i p ros to r i na T r ž a š k i 2 4 na V r h n i k i (b ivš i f i 
n a n č n i s ek to r d r u ž b e IUV) na pare. štev. 2053/3 k.o. Vrhni
ka, zk.vl. št. 3021; 
2 . P o s l o v n i p ros to r i IUV na V r h n i k i , P r i l ip i 2 ( t rgovina 
in p i s a r n i š k i p ros to r i d r u ž b e IUV) na pare. št. 2009/3 k.o. 
Vrhnika, zk.vl. št. 1252; 
3 . T r o s o b n o s t a n o v a n j e š t . 3 v I. n a d s t r o p j u v e č -
s tanovanjske h i š e na K o p a l i š k i 3 A na V r h n i k i , na pare. 
št. 548 k.o. Vrhnika, zk.vl. št. 1532; 
4 . D v o s o b n o s t a n o v a n j e š t . 2 v v i s o k e m p r i t l i č j u v 
v e č s t a n o v a n j s k i s t avb i na V r h n i k i , G r a d i š č e 19 , na pare. 
št. 1944/2, 1943/4 in 1943/5, k.o. Vrhnika, zk.vl. št. 2917. 

POGOJI 
1. Ponudnik je lahko pravna oseba s sedežem v Republiki Slo
veniji, ki se izkaže z registrskimi listinami, ali fizična oseba, ki se 
izkaže s potrdilom o državljanstvu RS. 
2. Ponudnik mora v ponudbi opredeliti ceno ter plačilne pogoje z 
datumom plačila. 
3. Nepremičnine so naprodaj po sistemu videno - kupljeno. Da
vek na promet nepremičnin in overitev podpisa plača prodajalec. 
4. Ponudbe morajo prispeti na naslov: IUV - Industrija usnja Vrhni
ka, cf.d., Tržaška c. 31,1360 Vrhnika, v zapečateni ovojnici z ozna
ko "Ponudba za nakup nepremičnin pod zap. št. ", do 
vključno 15.6.1999 do 12. ure 
5. Ponudniki bodo o izboru obveščeni v osmih dneh po zaključe
nem roku za zbiranje ponudb. 
6. Izbrani kupec mora v 10. dneh po obvestilu o izboru skleniti 
prodajno pogodbo. Lastninsko pravico in posest bo kupec pridobil 
z dnevom plačila celotne kupnine. 
7. Razpis ne zavezuje prodajalca, da bo z najboljšim ali katerimkoli 
ponudnikom sklenil prodajno pogodbo za nepremičnine, ki so za
jete v tem razpisu. 
8. Vse informacije glede nepremičnin in njihovega ogleda dobijo 
zainteresirani kupci po telefonu 061/754-211 int. 213, kontakt
na oseba je Brane Jereb. 

Uprava družbe IUV, d.d. 

ja od prodaje namenili za plače 
zaposlenih. 

Ker imajo v svojih obratih tudi 
170 invalidov, v sodelovanju z 
ministrstvom za delo pripravljajo 
ustanovitev invalidske delavnice, 
ki bi zaposlovala od 200 do 300 
delavcev. Tam naj bi izdelovali 
drobno galanterijo, usnjena zaščit
na oblačila, prevleke za avtomobil
ske sedeže in volane ter konfekci
jo. Od proizvodnje nameravajo na 
Vrhniki ohraniti proizvodnjo svinj
skih kož za konfekcijo, v Šmart
nem bodo ohranili krznarstvo in 
za potrebe slovenskih čevljarjev 
začeli proizvajati goveje usnje. 

Direktor IUV je dejal, da so 
zaradi manjšega izvoza znižali 
cene, tako da se je njihovo usnje 
začelo dobro prodajati tudi v Slo
veniji. Zato seje prodaja njihovih 
izdelkov povečala tudi za 40 od
stotkov. Sicer pa največ usnja iz
vozijo v Italijo, Kanado in Turčijo, 
saj vrhniško usnje velja za enega 
najboljših v Evropi. 

Surovine, predvsem nasoljene 
svinjske kože, uvažajo iz Z D A 
(80%) in iz Danske (20 %), v Slove
niji jih kupijo zelo malo, ker jih 

skorajda ni. Goveje usnje, ki ga 
bodo predelovali v Šmartnem. ku
pujejo od Kota. 

Na razvojnem oddelku priprav
ljajo tudi proizvodnjo strojenega 
usnja brez kroma, tako imenovano 
ekološko usnje, za katerega priča
kujejo, da ga bodo zaradi vse bolj 
zahtevnih ekoloških standardov 
dobro prodajali. Veliko pričakuje
jo tudi od povečane prodaje medi
cinskega ovčjega krzna, ki poleti 
hladi, pozimi pa greje. Ciljna sku
pina za nakup takega krzna je 
starejša populacija. 

V vrhniški industriji usnja pa 
kljub težavam niso zanemarili 
prizadevanja za čim manjši vpliv 
njihove, okolju zelo škodljive 
proizvodnje. Uvajajo poskusno 
strojenje kož brez uporabe kroma, 
ki je težka kovina. Sicer pa bodo 
letos za ekološke izboljšave čistil
ne naprave namenili 150 milijonov 
tolarjev. Njihove odpadne kože 
kompostirajo na vrhniškem komu
nalnem odlagališču. Pridobljen 
kompost je zaradi vsebnosti težkih 
kovin uporaben le za prekrivanje 
komunalnih odlagališč. 

E.A. 

10 L E T IUV DESIGN CENTRA M O D E 

Z novimi kolekcijami v leto 2000 
V začetku maja je ob 10-letnici 

uspešnega delovanja IUV Design 
Center mode pripravil modno revi
jo ekskluzivnih kolekcij za jesen in 
zimo 1999/2000. Revija je bila v nji
hovem Centru mode, na Cankar
jevem trgu I, kjer so se z izborom 
kolekcij za prihodnjo jesen in zimo 
predstavile Almira, IUV, Mura, Peko 
in nogavičarji Polzela. 

Modnega dogodka so se udeležili 
številni povabljeni gostje, poslovni 
partnerji, številne članice Društva 
poslovnih žensk FAM iz Ljubljane in 
novinarji modnih strani slovenskih 
občin. Navzoče je nagovoril novi 
direktor IUV mag. Izidor Derganc, 
kije predstavil 10- letnico delovanja 
Centra mode, ki deluje v stari pošti 
na Vrhniki. Prav ta stavba je bila v 
zgodovinskem obdobju nekaj časa 
razcvet gospodarstva Vrhnike, služi
la je kot mitniška postaja in pošta. 
Iz Ljubljane so blago s čolni tovorih 
na vrhniško mitnico, nakar so ga s 
kočijami vozili naprej v Trst in Gori
co. Prav ta dejavnost je bila ključne
ga pomena za celoten razvoj takrat
nega trga Vrhnika. Zato tudi ni nič 
čudno, če se Center mode vključuje 
v nekatere zgodovinske resnice, ki 
postajajo za celoten nadaljnji razvoj 
IUV lahko tudi resnične. Treba je 
namreč izkoristili nove programe, 
nove modne smeri in nove razmere 
na številnih tržiščih za nov elan in 
zagon celotnega IUV. Še posebno v 
sedanjem času, ko so problemi neka
ko dosegli nek vrhunec. 

In kaj so novega pokazale vse 
manekenke in manekeni ha reviji z 
ekskluzivnimi kolekcijami za leto 
2000 ? 

Ker nisem modni kritik, naj nave
dem zapis iz nove revije ONA: 

"Predvsem je pohvalna ideja o 
skupnem nastopu, kjer smo v stvlin-
gu lahko videli možnosti kombini
ranja programov treh izdelovalcev 
oblačil, smiselno dopolnjenih z 
nogavicami in obutvijo. Za popoln 
vtis bomo sicer počakali, da sloven

ska moda zaživi na naših ulicah, saj 
smo videli le izbor. Tokrat so nas 
popeljali na sprehod med sivinami. 
Nosilna barva na prehodu v novo 
tisočletje bo siva v vseh odtenkih. 
Linije modelov rahlo sledijo teles
nim, v ospredju pa je udobje. Oboje 
je v nadvse mehkem slogu, po krojih 
in materialih. Dolžine suknjičev in 
spodnjih delov so različne, saj moda 
pri oblikovanju sloga že nekaj časa 
poudarja individualizem." 

Kot je bilo videti na koncu, je re
vija uspela in prikazala resnično 
nove modne smeri za novo jesen in 
zimo. Zelo vidno vlogo so imeli prav 
oblikovalci in kreatorice IUV Design 
Centra mode, ki s svojimi idejami, 
kreacijami hitro stopajo v modne 
smeri Evrope in sveta. Zato bo 
blagovna znamka IUV še naprej 
znana in zanimiva za številne poslov
ne partnerje in seveda kupce. 

S.S. 

S ponedeljkom, 17. maju, so v kuhinji restavracije Blagajuna na Vrhniki 
(nekdanji ohrut družbene prehrane IUV), pričeli s kuho in pripravo obrokov 
za vrhniški vrtec. Kot vemo, je vrhniški vrtec pogorel in treba je bilo urediti 
problem njihove prehrune. Prej je to opravljala Gostilna Močilnik, sedaj 
pa Restavracija Blagajana, kije v lasti Mesarstva Blatnik. Občina je naje
la del prostorov v kuhinji, kjer osebje kuharic iz VVZ Vrhnika pripravlja 
obroke za vrhniške vrtce. 

§ 1 

\\ 
ŠT 

Bilo je nekega dne v maju, ko so vrhniški gasilci in MI KROM na Vrhniki 
reševali nesrečnega mucka, ki je že tri dni čepel nu vrhu slemena strehe 
Kmetijske zadruge Vrhniku. Po strokovnem ukrepanju je maček varno 
pristal na tleh ter se ves prestrašen hitro izgubil med bližnja poslopja. 

Na nekem "parkirišču" pri blokih na Vrhniki je nekaj voznikov na svojih 
vozilih zjutraj prejelo "čudno " obvestilo, ki nam lahko marsikaj pove. 

Na travnati zelenici, med dvema blokoma na Klisu, je videti tudi "nekaj 
takega ". Že nekaj stanovalcev nas je opozorilo, zakaj tudi "nekaj takega " 
ne slikamo in objavimo. Gotovo je na Vrhniki še nekaj "tukih starih " avto
mobilov, to pa je že delo za komunulnega redarja. 

Nekaj modnih utrinkov z revije, predvsem z izdelki IUV. 



DAN SLOVENSKE VOJSKE 

Načelnik generalštaba 
mag. Iztok Podbregar podelil priznanja 

Načelnik generalštaba SV mag. Iztok Podbregar je imel slavnostni nago- Jože Prvinšek prejema bronasto 
vor na proslavi ob dnevu Slovenske vojske v vojašnici na Raskovcu. medaljo Slovenske vojske. 

Tamara Kogoj je prejela bronasto Franc Žust je dobil bronasto meda- Marjan Balam prejemu bronasto 
meduljo Slovenske vojske. Ijo generala MAISTRA. medaljo Slovenske vojske. 

Ob 15. maju, dnevu Slovenske 
vojske, je bila v Vojašnici Ivana 
Cankarja na Raskovcu pri Vrhniki 
proslava, na kateri so podelili tudi 
priznanja Slovenske vojske. Sve
čanost je bila v četrtek, 13. maja 
1999, ki se je je udeležil tudi 
načelnik generalštaba Slovenske 
vojske mag. Iztok Podbregar ter 
pripravil slavnostni nagovor. 

Že eno uro pred svečano prosla
vo je bil v prostorih častniškega 
kluba 54. O K M B vojašnice spre
jem za vse povabljene goste, ki ga 
je opravil poveljnik 52. brigade SV 
polkovnik Marjan Balant. V svo
jem imenu in v imenu Slovenske 
vojske seje zahvalil vsem civilnim 
strukturam, ki so kakor koli pove
zane s Slovensko vojsko, saj brez 
njih tudi vojaki ne bil mogli delo
vati. Tudi v prihodnje si je treba 
prizadevati, da se Slovenska vojska 
zgradi na sodoben način, neodvis
no od bivših osnov jugo vojske. 
Zavedati se moramo prvih teme
ljev Slovenske vojske, ki so se po
rajali na Igu in v Pekrah, kjer so se 
izobraževali prvi vojaki naše voj
ske. 

Nato so se vsi prisotni zbrali na 
tankovski ploščadi, kjer je bil po
stroj 52. brigade, katere vodstvo je 
prav na Vrhniki. Načelniku gene
ralštaba SV mag. Iztoku Podbre-
garju je poveljnik 52. brigade "pre

dal raport", nakar si je ogledal 
svečani postroj vseh vojakov. Sledil 
je kulturni program, ki sta ga iz
vedla Oktet R A S K O V E C in Pi
halni orkester iz Cerknice. Svoje 
spretnosti z rokovanjem puške pa 
so predstavili vojaki gardnega 
sestava SV. 

Pred podelitvijo vojaških pri
znanj je mag. Iztok Podbregar imel 
svečani nagovor. Med drugim je 
poudaril: "V prvi vrsti gre za sve
čanost v vojašnici enote SV, ki je 
nastala ob lanskoletni 1. fazi reor
ganizacije in pomeni našo udarno 
moč, tako po številu enot, po moči 
oborožitve in opreme, kot po us
posobljenih in izurjenih pripadni
kih stalne kot vojne sestave. 

Današnja slovesnost je po
membna tudi zato, ker poteka v vo
jašnici, ki nosi ime velikega Slo
venca, pisatelja Ivana Cankarja, in 
je v SV znana po dobrem sodelo
vanju z lokalno skupnostjo. Pri
padniki 54. O K M B ste to dokaza
li tudi v preteklih dneh, ko ste ak
tivno sodelovali v prireditvah v 
počastitev praznika Občine Vrhni
ka. Prepričan sem, da z lokalno 
skupnostjo uspešno sodelujete 
tudi pripadniki drugiih enot in 
želim vam, da bi bili ti stiki v pri
hodnje še boljši. 

Dneva SV pa ne bi bilo, če ne bi 
bilo osamosvojitvene vojne in vseh 

aktivnosti pred, med in po njej, ki 
so vplivale na oblikovanje samo
stojnosti Republike Slovenije. Med 
nami ste veterani vojne za Sloveni
jo, mnogi tudi pripadniki M S N Z 
in vam velja moj poseben pozdrav 
in zahvala za storjena zgodovinska 
dejanja. 

Prireditve v počastitev dneva SV 
so lahko tudi obračun našega dela 
v preteklem obdobju. Zadnje leto 
je bilo še posebeno intenzivno. Iz
peljan je bil prvi del reorganizacije 
SV, izredno uspešno smo zago
tovili podporo vaje N A T O in PzM 
"CAS-98", nadaljevali in razširili 
smo vključevanje v mednarodne 
mirovne operacije, vzpostavili smo 
vojaški del Misije RS pri NATO, 
začeli smo z nekaterimi pomemb
nimi sistemskimi spremembami 
pri organizaciji in delovanju ob
rambnega sistema, še posebno SV. 
Pri tem moram omeniti sprejema
nje dolgoročnega načrta razvoja in 
opremljanja SV, izdelavo obsega in 
strukture, spremembe na področju 
financiranja, spremembe v organi
ziranosti vojaškega izobraževanja 
in še nekatere." 

Zbrane vojake je pozdravil tudi 
župan občine Borovnica Alojz 
Močnik, nato pa je sledila pode
litev priznanj Slovenske vojske, ki 
so jih prejeli tudi nekateri občani 
naše in sosednjih občin. S.S. 

V častniškem klubu vojašnice sije bilo mogoče ogle
dati različne makete ob tekmovanju v plustičnem 
maketarstvu TANKETA 99. 

Na ploščadi, kjer so ponavadi sumo vojuki in tunki, 
so parkirala starodobna vozila. 

Dan odprtih vrat Vojašnice Ivana Cankarja na Raskovcu 
V sklopu Cankarjevih dnevov je vojašnica na Raskovcu pripravila tradicionalni DAN ODPRTIH VRAT, ki se 

gaje udeležilo, lahko zapišemo, rekordno število obiskovalcev. Dan odprtih vrat je potekal v soboto, 8. maja, in 
to v sami vojašnici, kjer je bilo mogoče videti vojaško tehniko in oborožitev II. Bataljona za zveze, 16. Bataljo
na za nadzor zračnega prometa, 1. Raketnega divizijona zračne obrambe in 54. Oklepnomehaniziranega bata
ljona ter na vadbišču ob Stari Vrhniki, kjer se je bilo moč popeljati z oklepnim bojnim vozilom - tankom. 

V vojašnici je potekalo tudi tekmovanje v plastičnem maketarstvu TANKETA 99, in sicer v sodelovanju z 
Združenjem graditeljev plastičnih maket. Poudarek je bil namenjen predvsem tistim, ki se ukvarjajo z ma-
ketarstvom izdelovanja miniaturne vojaške opreme, orožja, vojaških vozil in vojaških akcij, vojaških letal, 
pač z vsem, kar je povezano z vojaško tehniko. 

Kot je bilo že omenjeno, je bila na ploščadi vojašnice razstavljena bojna oprema, tehnika in orožje vseh 
štirih enot, ki so nameščene v sami vojašnici. Prav na tej ploščadi so se za nekaj časa ustavili tudi udeleženci 
s srečanja starodobnih vozil. Tako so se med bojno tehniko pomešala tudi civilna motorna vozila, ki so nekdaj 
kraljevala po naših cestah. 

Vse udeležence in obiskovalce vojašnice je pozdravil Orkester Slovenske vojske, ki je izvedel Promenadni 
koncert. 

Glavno dogajanje pa je bilo prav gotovo na vadbišču za oklepna vozila ob Stari Vrhniki, kjer se je bilo 
mogoče popeljati s tankom. Na voljo je bilo pet tankov, ki so neprenehoma vozili vse zainteresirane, saj je 
bila gneča res nepopisna. S tankom se je vozilo staro in mlado, ženske in moški, gneča pa je bila do konca 
voženj res velika. 

V sliki in besedi vam predstavljamo le nekaj zanimivih utrinkov z dneva odprtih vrat. Za mnenje pa smo 
zaprosili poveljnika 54. O K M B in vojašnice Ivana Cankarja podpolkovnika Roberta Puša, ki je bil tudi go
stitelj vseh aktivnosti v vojašnici. 

S.S. 

Orkester Slovenske vojske je izvedel Promenadni kon
cert. 

Obiskovalci so si ogledali tudi zanimivo vojaško opre
mo - radarje. 

Ameriški polkovnik predstavil 
nacionalno ameriško gardo 

Največ obiskovalcev si je ogledulo 
tanke. 

Tudi pri vožnji s tankom je moral 
biti red, da so se lahko vsi peljali z 
njim. 

Izjava Roberta Puša, poveljnika 54. OKMB in Vojašnice Ivana Cankarja ob dnevu odprtih vrat Vojašnice Ivana Cankarja Vrhnika 

"Osmega maja letos smo že 
sedmič odprli vrata naše vojaš
nice širši javnosti. Ideja se je 
porodila "davnega" leta 1993, 
ko smo s takšno prireditvijo 
poskušali približati enote in 
Slovensko vojsko predvsem 
Vrhničanom, katerih občina je 
ena najbolj vojaško "obreme
njenih" v Sloveniji. S svojo 
odprtostjo smo hoteli pokazati, 
da smo povezani s krajem biva
nja in da smo pripravljeni tudi 
sodelovati in pomagati. 

Zaradi dobrega odziva smo se 
odločili, da se predstavimo vsa
ko leto. Srečno naključje je tudi 
ime vojašnice, saj nas krajani 
lažje sprejmejo, hkrati pa se 
vključimo v Cankarjeve dneve 
na Vrhniki. V železni repertoar 
dneva sodi tehnični zbor obo
rožitve in vozil, tekmovanje v 
plastičnem maketarstvu in vož
nja s tankom Oklepnomehanizi
ranega bataljona. Vsako leto pa 
poskušamo dodati še zabavni 
del prireditve in dan obogatiti 

tako, da je prijeten obisk prelepe 
vojašnice združen z dogajanjem, 
ki ljudem ostane v spominu. Tako 
smo že imeli na programu koncert 
Vilija Resnika, viteške igre v orga
nizaciji društva Moj Aron, obisk 
vozil - veteranov, letos pa tudi 
Promenadni koncert orkestra Slo
venske vojske. Te dodatne prire
ditve so prijetne tudi za nas, zapos
lene, sicer je to še en delovni dan 
v tednu, ko smo maksimalno pozo
rni na varnost obiskovalcev in 
popolnoma zaposleni. 

Naše nekajletno spremljanje 
odziva je pokazalo, daje obisk vse 
bolj množičen, starostnih razlik ni, 
prihaja mlado in manj mlado iz vse 
Slovenije. Vsako leto jim ponudi
mo tudi izpolnjevanje vprašalni
kov, katerih rezultati nam pomaga
jo k še boljši prireditvi naslednje 
leto. Vsako leto je obveščenost lju
di boljša, saj obvestimo medije že 
prej, zagotovimo predvajanje rek
lamnih posnetkov v lokalnih medi
jih po Sloveniji in tako dosežemo, 
da se obisk vsako leto veča. Letos 

je bil obisk rekorden in ljudi je bilo 
toliko, da se vsi niti niso mogli 
popeljati s tankom. Število obisko
valcev ocenjujemo nekje na 4000 
ljudi, kar nas zelo veseli, hkrati pa 
postavlja pred nas zahtevo, da se 
naslednje leto še bolj potrudimo. 
Prireditev je potekala brez zaple
tov, brez okvar in na vso srečo brez 
kakršnih koli poškodb tako zapos
lenih kot obiskovalcev. Po dolgi in 
delovni soboti nas vse zaposlene 
navda dober občutek in zadovoljst
vo. V ponedeljek pa je nov delov
ni dan z novimi težavami in nalo
gami. 

Prav na koncu bi se vsem obi
skovalcem zahvalil, da so si vzeli 
čas in prišli, zahvalil bi se poklic
ni sestavi enot v vojašnici za po
žrtvovalno in natančno delo, pred
vsem pa bi pohvalil obnašanje in 
kulturni nivo vseh ljudi, ki so s 
svojim obnašanjem in razumeva
njem dokazali, da takšna prired
itev lahko mine brez slabe volje in 
težav, ki jih prinese množičnost 
obiska in želja videti vse. Kot pove

ljnik vojašnice sem po takšnem 
dnevu ponosen in zadovoljen, 
da poveljujem takšnim profe
sionalcem in da delam v vojaš
nici, ki je (vsaj po mojem mne
nju) ena najlepših v Sloveniji in 
hkrati dom raznovrstnim, vr
hunsko usposobljenim in glede 
na tehniko in ljudi najboljšim 
enotam naše vojske." 

Območno združenje slovenskih 
častnikov Vrhnike in Borovnice je 
v sredo, 19.5.1999, pripravilo vo
jaško strokovno predavanje na 
temo Organiziranost nacionalne 
garde Združenih držav Amerike. 
Tematiko je predstavil ameriški 
polkovnik, ki sodeluje v stalni vo
jaški misiji Z D A v Sloveniji, in si
cer v sklopu mednarodnega vojaš
kega sodelovanja M I L TO MIL. 
Predavanja se je udeležilo kar ve
liko članov območnega združenja, 
ki so z zanimanjem prisluhnili pre
davanju polkovnika, popestrene
mu z diapozitivi. 

Polkovnik je med drugim ome
nil, daje v Sloveniji že skoraj eno 
leto inje Slovensko vojsko spoznal 
ter si ustvaril sliko in vizijo za na
daljnji razvoj. Svoje ugotovitve je 
posredoval ministrstvu za obram
bo. Predvsem je v naši vojski tre
ba bolj opredeliti vlogo podčastni
kov, ki naj bi imeli glavno besedo 
pri urjenju vojakov. Opazil je tudi 
premajhno usposabljanje rezervne 
sestave, predvsem na ključnih teh
ničnih točkah, saj se tehnika ne-

trt 

i 

verjetno hitro spreminja. Vse 
omenjene vidike pa bi bilo treba 
prenesti v zakonodajo vojaškega 
področja, ki je vse preveč še neka
ko okvirjeno s prejšnjo vojsko. 

V nadaljevanju predavanja je 
predstavil nacionalno gardo drža
ve Colorado, ki s Slovenijo tvori 
skupno partnerico za mir. 

S.S. 

s p o š t o v a n i : 
Vljudno Vas vabimo na 

osrednjo prireditev, ki bo v počastitev 

D N E V A O K L E P N O M E H A N I Z I R A N I H E N O T 
V S L O V E N S K I V O J S K I 

v v o j a š n i c i Ivan C a n k a r na V r h n i k i , 
3 0 . 6 . 1 9 9 9 ob 17 .00 u r i 

Druženje bomo obogatili z otvoritvijo razstave 
" O D L I K O V A N J A IN P R I Z N A N J A S K O Z I Č A S " 

(Do razstave je prišlo ob pomoči Muzeja novejše zgodovine iz Ljubljane, 
Zveze Sever, ZB NOV, Z W S , DVD PONIKVE in Heledis-a) 

Veselimo se vašega obiska. 
Podpolkovnik 
Robert Puš 
POVELJNIK 

VOJAŠNICE "IVAN CANKAR" VRHNIKA 



ŠTEVILNA SREČANJA, OTVORITVE RAZSTAV, KONCERTI, 
SLAVNOSTI IN PODELITEV PRIZNANJ 

V r h n i k a j e p r a z n o v a l a 

V počastitev državnega praznika 27. aprila - dneva upora, osvoboditve Vrhnike 6. maja 
in občinskega praznika 10. maja, rojstvo pisatelja, dramatika in pesnika Ivana Cankarja 
ter že znanih Cankarjevih dnevov, so se od 26. aprila pa do 16. maja odvijale številne pr
ireditve in otvoritve razstav v spomin na zgodovinske vojne dogodke in na obletnico rojstva 
največjega Vrhničana Ivana Cankarja. Vse prireditve so bile v organizaciji Občine Vrhni
ka, Zveze kulturnih organizacij Vrhnika in Območnega odbora ZB NOB Vrhnika, OŠ 
Ivana Cankarja Vrhnika in SLKD Območne izpostave Vrhnika. Vse prireditve so bile dobro 
obiskane, kar pove, da so se aprilsko - majski praznični dnevi ukoreninili med Vrhničani. 

Tovariško srečanje občanov in udeležencev NOB 
Na dan državnega praznika, 27. 

aprila-DAN UPORA, je Območni od
bor združenja borcev in udeležencev 
NOB Vrhnika pripravil tradicionalno 
tovariško srečanje v ribiškem domu na 
TOJNICAH pri Vrhniki. Zaradi slabe
ga vremena je bilo srečanje v notranjih 
prostorih doma. Srečanja so se ude
ležili številni gostje ter udeleženci 
NOB z Vrhnike in iz Borovnice. Za 
kratek kulturni program je poskrbel 
Oktet Raskovec. Tako so udeleženci 
vsakoletnega tradicionalnega srečanja 
zopet slišali nekaj partizanskih pesmi. 

Vse navzoče je pozdravil predsed
nik Območnega odbora ZB Franc Pas-
setta. kije poudaril nekaj zgodovinskih 
dejstev in datumov partizanskega boja 
v letih 1941 in 1945. Naj ob tem pou
darimo le nekaj najbolj bistvenih tre
nutkov tega zgodovinskega obdobja za 
slovenski narod. 

Praznik upora proti okupatorju je 
povezan z datumom ustanovitve OF, ki 
je Slovence povezovala v boju proti fa
šizmu in okupaciji v drugi svetovni voj
ni. Že 1941. leta so začele nastajati prve 
partizanske čete na raznih območjih 
Slovenije. V letu 1942 seje boj širil, 
nastajali so bataljoni, odredi in brigade. 
Že 1943. leta so se oblikovale djyizije 
in korpusi, tako da smo ob osvoboditvi 
leta 1945 imeli dva korpusa, divizijo na 
Štajerskem in več samostojnih odredov 
in brigad. Poleg enot, ki so nastajale na 
domačih tleh, so bile še 4 prekomorske 
brigade. Vsemu je poveljevalo Glavno 
poveljstvo, pozneje Glavni štab NOV in 
PO Slovenije. To je bila povsem slo
venska vojska. Glavni štab je deloval do 
maja leta 1945. 

Hkrati z vojaško rastjo so nastajali 
krajevni, rajonski, okrajni, potem 
okrožni in pokrajinski odbori Osvo
bodilne fronte. Vse je povezoval Izvrš
ni odbor OF. Odbori so bili najprej 
politična oblika podpore in sodelova
nja s partizanskimi enotami. Z nasta
janjem osvobojenih ozemelj pa so pre
rasli v organe oblasti. 

Znameniti odbor odposlancev slo
venskega naroda v Kočevju oktobra 
leta 1943, kjer je sodelovalo 572 izvo
ljenih in 78 delegiranih odposlancev, 
je s svojimi sklepi in z izvolitvijo Slo
venske narodnoosvobodilnega odbora 
pomenil začetek slovenske državnosti 
in s tem tudi rojstvo republike Slove
nije. Prvo zasedanje Slovenskega na
rodnoosvobodilnega sveta februarja 
1944 v Črnomlju (180 članov) pa je 
bilo mejnik v nadaljnji graditvi sloven
ske državnosti. Kot prvi parlament 
slovenskega naroda, kije združeval vse 

Podžupan Richard Beuermunn je na tovuriškem srečunju v ribiškem domu 
imel svoj prvi uradni nastop na tej funkciji. 

tri funkcije državne oblasti, je s svoji
mi sklepi in odloki začrtal ustrezno ob
liko te državnosti. 

Predsedstvo SNOS-a je prevzelo na
loge vlade. Postavilo in usposobilo je za 
delo upravne odsekeza notranje zadeve, 
za graditev narodne oblasti, za gospo
darstvo, za finance, za prosveto, za 
zdravstvo in druga območja, kijih zdaj 
upravljajo ministrstva. Formiran je bil 
Denarni zavod Slovenije, kije po odloku 
tiskal prvi slovenski denar - bone in ti
skane obveznice svobode. Sodna oblast 
je bila sprva izročena vojaškim sodiščem; 
pozneje so se na osvobojenem ozemlju 
vzpostavila civilna sodišča. Mednarodni 
odnosi so bili vzpostavljeni s pomočjo 
predstavnikov zavezniških držav pri 
Glavnem štabu Slovenije. 

Razpisane so bile tudi volitve v na-
rodno-osvobodilne odbore in prvič so 
imele volilno pravico tudi ženske. 
Tako so bili vzporedno z odbori OF 
formirani narodno-osvobodilni odbori, 
ki so predstavljali organe oblasti. 

5. maja 1945 je bila v Ajdovščini 
oblikovana prva slovenska vlada, ki je 
po prihodu v Ljubljano nadaljevala 
delo. Z njo so prišle v Ljubljano tudi vse 
institucije in prav tako nadaljevale zače
to delo. Iz opisanega spoznamo, daje 
Republika Slovenija nastala v bojih za 
svobodo v srcu okupirane Evrope, kar 
je edinstven primer tistega časa. 

Slavnostni nagovor pa je pripravil 
podžupan občine Vrhnika, Richard 
Beuermann, ki je med drugim povedal: 
"Slovenec naj bo lastne zemlje gospo
dar. To je bilo že geslo kmečkih upo
rov in tudi vodilo narodno-osvobodil-
nega gibanja med drugo svetovno 
vojno in malo je narodov, ki bi tako kot 

Slovenci svojo podobo in usodo obliko
vali prek toliko uporov. Najbolj usoden 
in silovit pa je bil prav upor proti oku
patorju. In prav zgodovinsko dejstvo 
upora proti okupatorju je. da sije prvi 
program samoodločbe slovenskega 
naroda zastavila Osvobodilna fronta, 
ki je bila ustanovljena za boj proti fa
šističnemu in nacističnemu okupator
ju. Vrhovni plenum OFje že v času, ko 
je bila okupirana še velika večina 
Evrope, sprejel sklep, da se razglasi za 
Slovenski narodnoosvobodilni odbor, 
ki v času osvobodilnega boja predstav
lja in tudi vodi slovenski narod na nje
govem ozemlju. In kot ugotavlja zgo
dovinar Janko Pleterski. to dejanje 
pomeni začetek ustanavljanja sloven
ske države. 

Brez take narodove izkušnje ter brez 
pridobitev narodno-osvobodilnega 
boja bi bila ob koncu svetovne vojne 
kljub zmagi antihitlerjevske koalicije 
ponovno vzpostavljena rapalska meja. 
Slovenska Primorska bi bila za vedno 
izgubljena, Slovenci znotraj Kraljevine 
Jugoslavije pa bi bili v skladu s beogra
jsko hegemonistično politiko o tro-
edinem jugoslovanskem narodu zre-
ducirani na vegetiranje znotraj Drav
ske banovine. Priznati si moramo, da 
bi brez herojskega boja partizanov in 
zmage v svetovnem spopadu na strani 
zaveznikov težko v letih 1990 in 1991 
zmogli toliko nacionalne zavesti in 
volje za ustvarjanje lastne države. 

Na koncu je prisotne pozdravil še 
župan Borovnice Alojz Močnik in 
srečanje seje nadaljevalo v tovariškem 
pogovoru o dogodkih iz vojnih parti
zanskih dni. 

S.S. 

R a z s t a v a " l i k o v n a u m e t n o s t 1 9 4 1 - 1 9 4 5 " 

V ponedeljek 26. aprila je bila v mali 
dvorani Cankarjevega doma otvoritev 
razstave "LIKOVNA UMETNOST 
1941 - 1945", kije bila na ogled do 6. 
maja 1999. Razstavo so skupno post
avili Muzej novejše zgodovine iz Ljub
ljane in Območni odbor ZB NOB 
Vrhnika. Razstava je zajemala parti
zansko grafiko in različne risbe umet
nikov, ki so nastale v letih vojne, (41-
45), saj je v tem obdobju bilo moč ust
varjati prav v teh dveh tehnikah. 

Razstavo je odprl in o partizanski 
grafiki in risbi spregovoril direktor 
Muzeja novejše zgodovine g. Durjava, 
ki je v uvodu poudaril: "Tokratna 
razstava, ki smo jo pripravili ob prazni
ku upora, temelji na izboru del iz 
bogate partizanske likovne dediščine. 
Ponovno nas bo seznanila s tvornost
jo, kije nastajala v najusodnejših dneh 

Direktor Muzeja novejše zgodovine 
g. Durjava je predstavil partizanske 
grufike in risbe, ki so nastule v času 
zgodovinski/i let 41-45. 

slovenske nacionalne zgodovine. Ta 
tvornost je bila sposobna kljub umet
nostnemu ustvarjanju nenaklonjenih 
pogojev zadostiti potrebam zgodovin
skega trenutka in spregovoriti s takšno 
umetniško močjo, da nas preseneča še 
danes. Na razstavi so s svojimi deli 
zastopani vsi najpomembnejši ust
varjalci medvojne likovne umetnosti. 
Ti so na stran odpora proti okupator
jem stopili z orožjem, ki so ga najbo
lje obvladali: z zavestno artikulirano 
umetniško govorico zavezano osvo
bodilnim ciljem slovenskega medvojne
ga upora." 

V nadaljevanju pa je predstavil 
pričujočo razstavo in likovne umetni
ke iz vojnega obodbja. 

"V obdobju 1941-45 je veliko sloven
skih likovnih umetnikov sodelovalo v 
odporu in ga podprlo s svojim ust
varjanjem v ilegali, zaporih, taboriščih 
in v izgnanstvu. Največje risb in grafik, 
ki so bile najustreznejše v težkih 
razmerah, pa tudi slik, kipov in celo 
fresk. 1941-43 so likovniki skupaj z 
arhitekti opremljali in ilustrirali ile
galni tisk v Ljubljani, nekateri pa so se 
že tedaj borili in ustvarjali v partizanih. 
Večina likovnikov je bila po zaporih in 
v taboriščih. 

Po kapitulaciji Italije je odšla v par
tizane skupina uglednih likovnikov (1). 
Jakac. F. Mihelič, D. in N. Vidmar, N. 
Pirnat, D. Klemenčič). ki so skupaj z 
mlajšimi ustvarili jedro bogate parti
zanske likovne dediščine. Čeprav je 
največ risb, M. Dolgan pa je ustvarila 
celo nekaj kipov, ima v njej najbolj 
pomembno mesto grafika. Ta je s 
svojim črnobelim značajem najbolj 

zadostila potrebam časa, saj je odločno 
obsodila nasilje okupatorja in njegovih 
sodelavcev ter poveličala partizanski 
boj in žrtve. Partizanska grafika je zato 
postala sinonim za vse likovno ust
varjanje med vojno. V osebnih risanih 
zapisih lahko vojno dogajanje preraste 
v pravo apokaliptične vizije (F. Mihe
lič) ali orise intimnih človeških trage
dij npr. "drežniških sirot" (N. Vidmar); 
risane študije požganih vasi, porušenih 
ognjišč in ožganih dreves pa so tihe 
obtožbe skrunjenja slovenske zemlje 
(D. Vidmar, D. Klemenčič, V. Globoč-
nik idr.). Naloge likovnikov med NOB 
so bile zelo raznovrstne: opremljali in 
ilustrirali so tisk in pri tem dosegli zelo 
kvalitetne rezultate (Prešernova Zdrav-
Ijica, 1944, M. Šorli, J. Vidic). Likovni
ki in arhitekti so izdelovali osnutke za 
denar, znamke, grbe, diplome in deko
rirali dvorane za prireditve. Prav tako 
so bili scenografi pri partizanskem 
gledališču. Pomembno je bilo tudi do
kumentiranje zgodovinskih dogodkov 
(kočevski zbor, 2. zasedanje AVNOJ), 
portretiranje borcev in risanje važnih 
partizanskih objektov. Največ takšnih 
del je ustvaril B. Jakac.Vzgoja likovne
ga naraščaja je nekaj časa potekala v 
grafičnem ateljeju GT KPS. Izdajali so 
grafične mape in prirejali razstave, ki 
so imele znatne kritiške odmeve v tisku. 
V prekomorskih brigadah sta ustvarja
la J. Ciuha in I. Čargo, med srbskimi 
partizani pa K. Zomik. Angažiranje 
likovnikov med NOB je zahtevalo 
mnoge žrtve: pod okupatorjevimi stre
li so med drugim padli H. Smrekar, J. 
Weiss-Belač, L. Šušmelj, F. Golob, v 
taborišču je umrl kipar F. Kuhar." 

O b m o č n o Z d r u ž e n j e 
borcev in udeležencev na
rodnoosvobodilnega boja 
Vrhnika 

v a b i 
n a s p o m i n s k o s v e 

č a n o s t 1 2 . J u n i j a 
1 9 9 9 n a L j u b e l j u 

in na vseslovensko osred
njo spominsko ter jubilej
no prireditev Severovzhod
na Slovenija v upor ih in 
bojih za svobodo (boji ge
nerala Ma i s t r a , N O B in 
boji za osamosvojitev 1991), 
ki bo 25. junija v Velenju. 

Prijavite se lahko v pisar
ni Z B N O B Vrhnika, Can
karjev trg 8, vsako sredo od 
9. do l l . ure in v sredo in 
četr tek od 16. do 18. ure. 

REDNI ZBOR VETERANOV VRHNIKE IN BOROVNICE 

Še letos s svojim praporjem 

Koncert samospevov 
slovenskih skladateljev 

Na četrtkov večer, 6. maja 
1999, koje bila osvobojena Vrhni
ka, je bil v Cankarjevem domu na 
Vrhniki koncert samospevov slo
venskih skladateljev. Skladbe sta 
izvajala operna pevca Irena Baar 
in Marjan Trček, na klavirju paju 
je spremljala pianistka Nataša 
Valant. Polna dvorana poslušal
cev je slišala skladbe znanih slo
venskih umetnikov Benjamina 
Ipavca, Antona Lajovica, Rada 
Simonitija, Frana Gerbiča in Ri-
sta Savina. 

Območni odbor ZB Vrhnika 
se zahvaljuje Občini Vrhnika, 
podjetju EP: COMING in Komu
nalnemu podjetju Vrhnika za fi
nančno pomoč pri izvedbi kon
certa samospevov slovenskih 
skladateljev v Cankarjevem do
mu na Vrhniki. 

S.S. 

Območno združenje veteranov 
vojne za samostojno Slovenijo Vrhni
ka - Borovnica je 8. maja v vzdušju 
odprtih vrat Vojašnice Ivana Cankar
ja izvedlo redni letni zbor veteranov -
članov združenja. V sprejetem poroči
lu predsedstva za preteklo leto smo 
predvsem ugotovili, da smo se uspeš
no in pravočasno reorganizirali v sa
mostojno društvo ter s tem in pri
dobitvijo svojih prostorov ustvarili 
pogoje za nadaljnje dobro delo. V pro
gramu aktivnosti za tekoče leto 1999 
smo se zavezali razviti svoj prapor, ob 
spominskih datumih manifestirati 
pravilnost odločitve v osamosvojit
venih letih 1990 in 1991 ter združevati 
veterane osamosvojitvene vojne, več 
sodelovati z veterani širše pokrajine, 
dopolniti lastno organiziranost z 
ustanavljanjem novih sekcij, predvsem 
zaradi temeljitejšega pristopa k zbira
nju spominskega gradiva osamosvaja
nja za zgodovino. Še naprej si bomo 
prizadevali za pridobitev spominskega 
bojnega znaka MORS za Vrhniko, za 
spominski dan občine 25. oktober ter 
za odpravo krivic, povzročenih vetera
nom vojne za Slovenijo. 

Med nami smo z veseljem pozdra
vili župana obeh občin g. Tomšiča in 

g. Močnika ter sekretarja predsedstva 
ZVVS g. Bitenca, ki so našemu zboru 
obljubili še nadaljnjo podporo. Pozor
nost našemu zboru so s svojo prisot
nostjo namenili tudi: poveljnik Vojaš
nice I. Cankarja z uvodno dobrodošli
co, predsednik ZB NOV območja, 
predsednik ZČS območja in predsed
nik Pokrajinskega odbora ZVVS Ljub
ljana - okolica. 

Zaradi vpetosti zbora v prireditev 
ob dnevu odprtih vrat vojašnice je 
zmanjkalo časa za podrobnejšo obrav
navo številnih vprašanj. Vendar bo za 
to kmalu več priložnosti, saj smo s skle
pom zbora redni letni delovni zbor 
prestavili v pozno jesen, koje primer
nejši čas za poročanje in načrtovanje. 
Na dan odprtih vrat Vojašnice Ivana 
Cankarja pa bomo v prihodnje orga
nizirali svečani zbor veteranov našega 
območnega združenja v počastitev 
dneva Slovenske vojske. 

Svečanost tega dne je poudaril kon
cert godbe SV, pomembnost veteranst-
va pa prav gotovo veterani avtomobil
ske in motociklistične industrije. Radi 
se bomo vračali v tako okolje in vedno 
bomo hvaležni vsem. ki nas spoštujete 
in nam pomagate. Predsedstvo 

OZVVS Vrhnika - Borovnica 

Predsednik veteranov Jože Molk med brunjem letnega poročila pred de
lovnim predsedstvom zbora. 

OB SREČANJU GENERACIJ VETERANOV 

SLOVENSKA KULTURA - NAJŽLAHTNEJŠA PRVINA NOV 
Pripadniki Vojašnice Ivana Can

karja smo ob državnem prazniku -
dnevu upora (23. 4. 1999) pripravili 
že tradicionalno srečanje članov 
Zveze borcev NOV in Združenja 
veteranov vojne za Slovenijo. 

Vrhniški vojaki skušamo ob svo
jem rednem usposabljanju čim več 
pozornosti namenjati negovanju 
slovenskega vojaškega spomina. 
Pristno in stalno sodelovanje z voj
nimi veterani vseh zgodovinskih ob
dobij nam je pri ohranjanju le-tega 
v veliko pomoč. Počastitve državnih 
praznikov, kolje dan upora proti 
okupatorju, so primerna priložnost 
za poglabljanje prijateljskih stikov z 
bojevniki, ki so se v kritičnih obdob
jih naše zgodovine borili proti za-
sužnjenosti našega naroda in posta
vili temelje, na katerih seje zgradi
la naša mlada država. Letošnje 
srečanje smo obogatili z odprtjem 
slikarske razstave priznane sloven
ske umetnice, akademske slikarke 
Rože Piščanec, ki je bila tudi sama 
udeleženka narodnoosvobodilnega 
boja. 

V vojaškem klubu so bile pred
stavljene posamezne umetniške 
stvaritve - od risb, oljnih slik do ilu
stracij. Zapisati je treba, da za iz
posojo slik in pomoč pri postavlja
nju razstave akademska slikarka ni 
zahtevala nikakršnega nadomestila 
v obliki razstavnine ali kaj podobne
ga. Na žalost pa se pogosto dogaja, 
da vse več slovenskih umetnikov 
svojo umetnost (kot tudi tujo) gleda 
izključno skozi oči finančnega 
bogatenja; odprtost in dostopnost 
umetnosti pa se tako zožuje in 
postaja vse bolj domena visokih 
slojev družbe. 

Po skromnem, a prisrčnem odprt
ju razstave smo obiskovalce prese
netili s koncertom Orkestra Sloven
ske vojske. Predstavljene so bile ra
zlične, bolj ali manj znane skladbe, 
pa tudi partizanske koračnice, ki so 
pri obiskovalcih vzbudile največ 
navdušenja. 

Če se povrnemo k odprtju raz
stave, smo se z njo želeli dotakniti 

pomena kulture, ki jo je času NOV le
ta imela ter vzpodbuditi udeležence 
vojne za Slovenijo iz leta 1991, da tudi 
kdo izmed njih predstavi svoja umet
niška dela. 

Razstavljalka Roža Piščanec se v 
času NOV še ni aktivno ukvarjala z li
kovnim izražanjem, temveč je v li
kovno poustvarjanje šele vstopala. Kot 
vsak partizan je imela možnost obču
dovati dela svojih soborcev "znameni
tih slikarjev in grafikov", in sicer: 
Božidarja Jakca, Nikolaja Pirnata, 
Franceta Miheliča, Ivana Carge, Dore-
ta Klemenčiča-Maja, bratov Nandeta 
in Draga Vidmarja, Alenke Gerlovič ... 
in še mnogih drugih. Njihove umetnine 
- risbe, grafični listi in zahtevnejša dela 
(slike v olju in celo kipi) so nastale v 
ekstremnih razmerah - časi hajk, 
dolgih pohodov, bojev. 

Roža Piščanec seje rodila leta 1923 
v Lovrencu na Dravskem Polju v zaved
ni družini slovenskih emigrantov iz 
Trsta. Rano mladost je preživljala v 
Mariboru, po vojni pa so se preselili v 
Ljubljano. Umetnica pripada tistim 
prvim povojnim generacijam likovni
kov, ki so, potem ko so preživeli tesnob
na leta okupacije in bili povečini tudi 
sami aktivni udeleženci NOV, z mla
dostnim zagonom začenjali študij v 
novo ustanovljeni Akademiji za 

likovno umetnost v Ljubljani. 
Malo pred začetkom vojne je konča

la trgovsko akademijo in pozneje 
službovala v italijanskem podjetju Sa
vica, prek katerega je s pomočjo so
delavcev do kapitulacije Italije osvo
bodilnemu odporu omogočala občas
ne prenose pošiljk blaga in drugega. Z 
Osvobodilno fronto so sodelovali vsi 
družinski člani. Po naključju sta bili 
izdani njena mati in sestra, zato soju 
sredi vojne poslali v delovno taborišče 
v Nemčijo, ona in njen oče pa sta se 
pravočasno umaknila v partizane. Tam 
je aktivno delovala med mladinskimi 
organizacijami v različnih akcijah na 
širšem obmčju Kočevja, s pridom pa so 
njene sposobnosti izkoristili tudi za 
strojepisna dela. 

Prva povojna leta, leta pomanjka
nja, zanjo pa tudi za vse mlade ljudi, 

Skupina vojni/t veteranov oh odprtju razstave. 

Akademska slikarka Roža Piščanec 

ki so želeli študirati, niso bila lahka. 
Tako je bila na primer še v času 
obiskovanja celotnega prvega letni
ka akademije razporejena na de
lovne obveznosti. Na Akademiji za 
likovno umetnost v Ljubljani je 
diplomirala leta 1950, dve leti 
pozneje pa opravila specialko za 
zidno slikarstvo pri prof. Slavku 
Pengovu. Potem seje posvetila peda
goškemu delu vse do upokojitve. 
Učila je likovni pouk in umetnostno 
zgodovino; najprej v osnovni šoli, 
pozneje pa v gimnaziji in srednji 
vzgojiteljski šoli. Njeno vzorno 
pedagoško delo ji je vzelo veliko 
časa, zato se žal ni mogla popolno
ma posvetiti likovnemu ustvarjanju. 

Kot slikarko ilustratorko jo uvr
ščamo v skupino znamenitih ilustra-
tork, ki jih je umetnostna zgodovi
na opredelila kot "pravljičarke" iz 
petdesetih in šestdesetih let in ki so 
sloves slovenske knjižne ilustracije 
ponesle v svet pod pojmom ljubljan
ske šole. Njene ilustracije lahko 
občudujemo v več kot 18 knjigah. 

Ob koncu tega članka se javno 
obračamo na veterane, ki so leta 
1991 sodelovali v vojni za samostoj
no Slovenijo, s prošnjo, če bi svoja 
umetniška dela - fotografije, filme, 
slike, skice, pesmi, razmišljanja, 
spomine, ki so jih pousfvarili v 
vojnih časih ali pozneje ter so na
stali kot spomin, lahko posodili 
oziroma jih dali na vpogled Vojaš
nici Ivana Cankarja. Dela niso vred
na le zaradi zgodovinskega sporoči
la, ampak tudi zaradi svoje umetni
ške izpovedne moči. Na lak način bi 
zapolnili mozaik celokupnega kul
turnega poustvarjanja zgodovinskih 
uporov slovenskega naroda skozi 
čas. 

Vrata našega vojaškega kluba, 
kjer organiziramo različne razstave, 
so široko odprta za vsakršne pred
stavitve. Dosegljivi smo po telefonu 
753-125. Kontaktna oseba je pisec 
tega članka. 

Samuel Lajevec 



N A Š N A J 

POMLADNI UTRINKI IZ DOMA UPOKOJENCEV 

Ustvarjalna delavnica z otroki vrtca Rožni griček Obisk krajanov iz Starega trga pri Ložu 

SREČANJE 
KRVODAJALCEV SLOVENIJE 

STO TISOČ IN V E C NAS JE, N A S E P O S L A N S T V O JE DE
JANJE, KI G A ČLOVEK L A H K O STORI, TO JE D A R O V A N J E 
KRVI , KI JE PRAV G O T O V O N A J B O L J N E P O S R E D N O IN 
ČLOVEŠKO. S SVOJO KRVJO SMO M N O G I M VRNILI ZDRAV
JE IN REŠILI ŽIVLJENJE. PRI T E M JE NAŠE VODILO: NE
P R I S T R A N O S T , P R O S T O V O L J N O S T IN H U M A N O S T , V 
V S A K E M PRIMERU PA V E L I K A ŽELJA POMAGATI L J U D E M ! 

TISTI, K A T E R I M P O M A G A M O , NAS N E POZNAJO. SPO
Z N A J M O SE M E D SEBOJ M1..KI P O M A G A M O . PRAVI D A N 
Z A TO JE 

SOBOTA 19. JUNIJ 1999 
PRI BAB1ČEVEM M L I N U NA M U R I , PRI VERŽEJU. 
PREVOZ N A SREČANJE ORGANIZIRA OBMOČNO ZDRU

ŽENJE RDEČEGA KRIŽA V R H N I K A . 
Z B R A L I SE B O M O OB 6. URI Z J U T R A J N A P A R K I R N E M 

PROSTORU PRED " P A V Z O " - T R G K A R L A GRABELJŠKA. 
PRIJAVITE SE V PISARNI OBMOČNEGA ZDRUŽENJA 

RDEČEGA KRIŽA V R H N I K A , POŠTNA ULICA 7B, VSAK D A N 
OD 7. DO 14.30 URE, OB SREDAH TUDI P O P O L D N E DO 17. 
URE. L A H K O NAS POKLIČETE TUDI N A T E L E F O N 752-105. 

OO RK V R H N I K A 

8. M A J - DAN RDEČEGA KRIZA 

Mimovoz sturodohnih avtomobilov Srečanje primorskih domov v Izoli 

Letos smo na poseben način 
obeležili 8. maj - D A N RDEČE
G A KRIŽA. Učenke iz razredov 
3.c, 4.d, 6.d, 7.e, 7.b in 8.c Osnov
ne šole Ivana Cankarja, so pripe
njale mimoidočim brezplačne 
značke RK. To delo je bilo letos 
enostavno, saj se je 8. maja na 
Vrhniki veliko dogajalo. Razstava 
starih motorjev in avtomobilov, v 
vojašnici Ivan Cankar dan odprtih 

Skupni nustop PZ Društvu invalidov Vrhnika pod vodstvom Jožeta Jesenov-
ca in PZ Doma upokojencev Vrhnika "Zarja", ki ga vodi Ivan Mulavušič 

Humanitarni shod "Moč humanosti" 
Rdeči križ Slovenije organizira v SOBOTO 5. JUNIJA 1999 hu

manitarni shod "MOČ HUMANOSTI" , oziroma obeleževanja 55. 
obletnice obnove Rdečega križa Slovenije. 

Prireditev se bo odvijala na letališču Prilozje (občina Metlika) v 
Beli Krajini. 

Uradni del prireditve, katere pokrovitelj in častni gost bo predvi
doma predsednik vlade dr. Janez Drnovšek, se bo pričel ob 11. uri 
in trajal do 12.30 ure. 

Po zaključku uradnega dela bo sledil neuradni del shoda, name
njen druženju in zabavi, ki bo predvidoma trajal do 19. ure zvečer. 

Območno združenje Rdečega križa Vrhnika vabi vse člane RK, 
krvodajalce in vse ostale občane, da se nam pridružite. Prijavite se 
v pisarni Rdečega križa Vrhnika, Poštna ulica 7B, vsak dan od 7. do 
14.30 ure, ali nas pokličite na telefon: 752-105. do srede 2.6.1999. 

Prevoz organizira Območno združenje Rdečega križa Vrhnika. 
V A B L J E N I ! 

V A B I L O 
Društvo invalidov Vrhnika vabi člane društva in ostale občane na REVIJO PEVSKIH ZBOROV DRUŠTEV INVALIDOV SLOVENIJE. 

Revija bo ob 30-letnici delovanja Z V E Z E DELOVNIH INVALIDOV SLOVENIJE, 
v torek, 22.6.1999, ob 17. uri 

v Cankarjevem domu na Vrhniki. 
Sodelovalo bo deset društev invalidov Slovenije, med njimi tudi pevski zbor Društva invalidov Vrhnika. 

V A B L J E N I ! 

V spomin moji mami Ani Varšek 
Pred nekaj dnevi mije tele

fonirala predsednica našega Slo
venskega društva ga. Milica Plan-
ko. Rekla je: "Janez, ali bi ti nam 
kaj povedal, prebral, ali recitiral 
za materinski dan. Niti ni treba, 
da bi rabil odlomke od Cankarja, 
Levstika ali Prešerna - povej pre
prosto o svojih občutkih in izkuš
njah, kot sijih sam doživel." Ni ji 
bilo treba vprašati dvakrat, ker 
nikdar v svojem življenju ne bom 
mogel pozabiti na materinski dan 
devetega maja 1999, zadnji ma
terinski dan pred letom 2000. 
Moja osebna izpoved ho kratka in 
jo posvetim svoji materi... 

Moja prva zavest o materin
skem dnevu gre nazaj, ko sem bil 
star pet let. Vprašal sem staro 
mamo: "Stara mama, kaj pa je 
materinski dan?" In ona mi je 
odgovorila: "Veš, Janez, to je 
posebno sveti dan, ko počastimo 
svoje matere. Ti ji lahko nabereš 
šopek rožic, in ko jih njej daš, ji 
izreci pesmico, ki le /o bom nauči
la." 

Sel sem na travnik, kjer so ob 
potoku rasle spominčice. Ko sem 
nabral lep šopek, sem šel v bližnji 
gozdiček, ki je bil poln dišečih 
šmarnic. Naredil sem res lep šo
pek za svojo mamico, in ko meje 
stara mama naučila pesmico, 
sem šel k mami, ji dal šopek, in ji 
nekako tresoč takole rekel: 

Na svetu zvezdic je milijon. 
vsa noč je pozlačena, 

a mali, matije le ena 
Mama meje objela, se zahvalila 

in srečna je bila. 
Dokler sem bil še otrok sem ji na 

vsak materinski dan deklamiral to 
pesmico, ko sem ji dal šopek spo
minčic in šmarnic, in ko sem odra
sel mi je ta dan vedno bil nekaj 
posebnega in lepega in svetega. 

Mama je bila rojena 1904. leta na 
Vrhniki. Mnoga leta je bila učitelji
ca in vzgojiteljica slovenske mladine. 
In čas je tekel-lani jeseni je dopolni
la 94 let. Živela je v Kranju v Domu 
upokojencev. Postala je šibkega 
zdravja in slutili smo, da se njena 
življenjska pot končuje, dasi je bil 
njen duh še čil in bister. Jaz sem se 
nameni/, da bom z njo preživel čim 
več časa, dokler je še prisotna in živa 
in sem jo tako pozimi obiskoval v 
Krati ju nekaj mesecev, kjer sva obu
jala spomine. Kol mnogi naši starši 
je bila rojena pod staro Avstro-Ogr-
sko, kamor smo poleg Cehov, Hrva
tov, severnih Italijanov spadali tudi 
mi Slovenci. To je bila doba še rela
tivnega miru v Evropi. Dobro se pa 
je spominjala usodnega letu /9/4, ko 
so srbski nacionalisti ubili v Saraje
vu princa Franca Ferdinanda in nje
govo ženo Sofijo. Kot 10 letna učen
ka je bila prisotna s celo šolo, ko so 
njuni krsti peljali z železnico proti 
Ljubljani in potem na Dunaj. Kmalu 
potem seje začela prva svetovna voj
na, ki ji je sledil komunizem, fa
šizem in nacizem in druga svetovno 
vojna - in na stotine milijonov ljudi 

je umrlo - in še sedaj ni miru. V ta
kih okoliščinah je bilo res težko 
preživeti in vzgajati svoje otroke in 
naše matere so bile prave svetnice da 
so vztrajale in bile kos tej težki in 
sveti nalogi. To je njihova velika 
zasluga da je sedaj Slovenski živelj 
zdrav in napreduje ali doma v Slove
niji ali pa je razkropljen po celem 
svetu. Vse matere, hvala vam, hvala 
za vso ljubezen, trud in požrtvovanje. 

Ta torek četrtega maja mi zgodaj 
zjutraj nenadno telefonira bratra
nec: "Janez, žalostno novico imam 
zate, Mama ti je umrla pred eno uro 
in pol. Mirno je zaspala in hvala Bo
gu, ni trpela. Moje globoko sožalje". 

Mame ni več. Počiva pri Bogu. 
Včeraj sojo pokopali na njeni rodni 
Vrhniki. Imela je velik in lep pogreb. 
Prišli so tudi bivši učenci in zapelji 
je pevski zbor. Pri pogrebščini so 
obujali mnoge spomine... 

Mama, danes je drugi dan ko 
počivaš v miru in v lepi in dragi slo
venski zemlji. In danes je tudi ma
terinski dan, zadnji, predno začne
mo novo tisočletje. In kot pred 
mnogimi desetletji, ko mi je stara 
mama povedala o svetem pomenu 
lega dneva, sem danes zjutraj tukaj 
v Vancouvru v Kanadi iz svojega vrta 
nabral zate šopek spominčic in 
šmarnic, ki bi ga rad položil na tvoj 
sveži slovenski grob. Tudi pesmice 
nisem pozabil: 

V vesoljstvit zvezdic je milijon, 
milijon, 

Vsa noč je čudovito pozlačena, 

A mati, mamica samo je ena. 
V imenu svoje družine se 

zahvaljujem vsem, ki ste se kako
rkoli spomnili moje mame in jo 
pospremili tudi na njeni zadnji 
poti. 

Janez Varšek iz Vancouvra -
Kanada 

vrat in še za piko na i - kdor se je 
želel peljati s tankom, se mu je ta 
želja izpolnila. Ker je bilo ta dan 
na Vrhniki ogromno obiskovalcev, 
je teh tisoč značk kar hitro zmanj
kalo. Učenke so z veseljem pripe
njale značke in se priporočile za 
sodelovanje za naslednje leto. 

Značko sem pripela tudi mlade
mu fantu. Citiram njegove besede, 
ki so me globoko ganile: "Ta znač
ka je majhna, a za mene je tako 
velika, ves teden jo bom nosil." Ta 
rdeča značka je tako izstopala na 
snežno beli srajci. Po končani 
akciji je ta mladi fant povabil vse 
sodelujoče v akciji na sladoled. 

Ko sem prišla domov, sem pre
mišljevala te ganljive tople besede 
tega mladega fanta, tam dol iz dalj
nega Kosova. Vprašala sem se -
kdaj mu je ta značka segla tako 
globoko v srce, da se je izrazil s 
tako lepimi in toplimi besedami. 

Mis l im, da je ta znak zlezel 
globoko v srce milijonom in mili
jardam ljudem po celi zemeljski 
obli. Tudi meni seje usidral globo
ko v notranjost, saj delam humano 
v organizaciji, ki nosi ta simbol že 
več kot pol stoletja, zadoščenje in 
zadovoljstvo je plačilo, ki je ti
sočkrat poplačano. 

IVA PEČAR 

KRVODAJALSKA AKCIJA V 
M E S E C U M A J U , LEPO USPELA ! 

Kljub težavam, kijih imajo naši krvodajalci v podjetjih, je akcija lepo 
uspela. To ni samo uspeh organizacijskega dela, ki ga vložimo v organiza
cijo vsake akcije, to je zasluga naših plemenitih nesebičnih krvodajalcev. 

Letos je bilo pravo presenečenje, neverjetno število je bilo mladih 
krvodajalcev, ki so prišli prvikrat darovati svojo dragoceno tekočino - k 
r i . Prepričana sam, da bodo ti mladi ljudje ostali naši stalni krvodajalci. 

Prisrčno se jim zahvaljujem s prošnjo, da bodo še naprej ostali v vr
stah nesebičnih in plemenitih ljudi in naj jih vedno spominja to nadčloveš
ko geslo: "TVOJA KRI REŠUJE ŽIVLJENJE". 

Z mislijo, da so vsa plemenita dejanja v življenju poplačana, vsem 
krvodajalcem nasvidenje v decembru na krvodajalski akcijo v Cankar
jevem domu na Vrhniki. 

Še enkrat vsem tisočkrat hvala ! 
Z A OZ RK V R H N I K A 

Iva Pečar 

6. maj - osvoboditev Vrhnike • Na ta dan so udeleženci NOB Vrhnika na 
grobnici na Drči položili venec ter se tako poklonili vsem žrtvam, ki so svo
ja življenju darovali za svobodo Vrhnike in vsega slovenskega ozemlja. 



POROČILA 0 D E L U ODBOROV 
OBČINSKEGA SVETA OBČINE 
DOBROVA- POLHOV GRADEC 

Dne 08.04.1999 je na prvi seji zasedal Odbor za šolstvo, predšolsko 
vzgojo in izobraževanje. Obravnavali so problematiko otroškega varstva 
ter pregled stanja na področju osnovnega šolstva v občini. 

Pri ocenjevanju posameznih proračunskih postavk najbolj zmoti visok 
strošek za šolske prevoze 23 milijonov tolarjev. 

Proračunska postavka "Dodatni prevozi-nevarne poti" je namenjena 
organizaciji šolskih prevozov tudi za tiste učence, ki imajo manj kot 4 
kilometre do šole, pri tem pa morajo uporabljati cestišče inje takšna pot 
brez pločnikov s prometnega vidika nevarna. Te vrste problemi so pris
otni na Dobrovi in v Polhovem Gradcu. Na nekaterih relacijah so že 
doslej reševali te težave z dodatnimi postajališči šolskih prevozov, 
medtem ko so posamezni cestni odseki za varno pot v šolo še neurejeni. 

Odbor za šolstvo, predšolsko vzgojo in izobraževanje daje pobudo, da 
Odbor za komunalo v svoj program dela uvrsti tudi izdelavo analize in 
projekta izgradnje pločnikov, da se učencem kolikor je mogoče zagotovi 
varna pot v šolo. 

Obravnavali so tudi problematiko vrtca Šentjošt in pokritje izgube, ki 
jo le-ta povzroča. Zavzeli so se za pokritje dosedanje izgube, in za zaprtje 
jasličnega oddelka. 

Odbor za gospodarstvo in turizem je zasedal na svoji prvi seji dne 
21.04.1999. 

Na dnevni red je uvrstil pregled stanja na področju gospodarstva in 
turizma in proračunsko financiranje gospodarstva in turizma v letu 1999 
ter oblikovanje predlogov in pobud. 

Na področju gospodarstva in turizma je veliko izzivov: malo gospo
darstvo s svojo specifiko in kompleksnostjo ter turizem s svojimi potre
bami na področju delovanja društev, krajevnih posebnosti in turistične 
ponudbe kot dodatne kmetijske dejavnosti. 

Nujno bo organizirati razgovore z nosilci gospodarske dejavnosti in 
turistične ponudbe, pripraviti razvojne programe in motivirati čim širši 
krog zainteresiranih za spremembe. 

Eden od osrednjih namenov sestanka je bil dogovor o organiziranosti 
odbora in načinu dela. Predlagana sta bila dva pododbora, in sicer za 
turizem in za gospodarstvo. 

V razpravi, ki je sledila, so bile navedene številne pomanjkljivosti in 
slabosti: 

- povsem neusklajeni obratovalni časi v gostinstvu 
- pogreša se koledar kulturnih in turističnih prireditev v občini 
- koncept in program za razvoj turizma v občini 
- kreditiranje malega gospodarstva v letu 1999 
- pogreša se profesionalno delo in pomoč na področju turizma, nek

do, ki bi bil nosilec pobud in usmeritev, ki bi oblikoval in vodil aktivno 
politiko. 

Prisotni so si bili enotni v ugotovitvi, daje za pomembnejše premike 
na področju turizma najpomembnejša iniciativa samih ljudi. 

Župan Janez Oven je opozoril na gospodarno ravnanje s proračunski
mi sredstvi za gospodarstvo in turizem, ki jih je približno dvakrat več 
kot v lanskem letu. 

Prednost je dal trem sklopom, ki so povezani tudi z julijsko prireditvi
jo Srečanje v moji deželi: 

- oblikovanje celostne podobe občine (občinski grb, občinski praznik, 
občinska priznanja, promocijski material ...) 

- sprejetje odlokov o javnem redu in o plakatiranju 
- oblikovanje in postavitev obeleževalnih in informacijskih znamenj, 

napisov, panojev, tabel ipd. 
Opozoril je tudi na problem onesnaževanja okolja v občini in na de

jstvo, da imamo na teritoriju občine aktivne številne lovske in ribiške 
družine, ki imajo tudi okoljevarstvene naloge. 

Odbor za kulturo in šport je zasedal dne 14.04.1999. Člani so opregle-
dali stanje na področju kulture in športa in proračunsko financiranje kul
ture in športa v letu 1999 ter oblikovanje predlogov in pobud. 

V občini je aktivnih 7 kulturnih in 10 športnih oz. planinskih društev. 
V skladu z Zakonom o športu, ki je stopil v veljavo v letu 1998, sme 

lokalna skupnost porabiti proračunska sredstva za financiranje športa 
le na osnovi veljavnih meril za vrednotenje in financiranje športa v obči
ni, na osnovi javnega razpisa in v skladu s pogodbami, sklenjenimi z iz
vajalci športnih dejavnosti. 

V razpravi je bilo ugotovljeno, daje najprej potrebno pripraviti osnutek 
takega dokumenta, postopek do razdelitve sredstev pa je zelo dolgotra
jen, zato so na izredni seji dne 20.5.1999 razdelili sredstva za financir
anje športnih dejavnosti po enakih merilih kot v letu 1998. 

Pri sofinanciranju dejavnosti kulturnih društev so se že doslej vsa leta 
upoštevala merila Ministrstva za kulturo, k-i vrednotijo vsako posamezno 
sekcijo. Boljših meril ni in tudi letošnja razporeditev sredstev je priprav
ljena v skladu z njimi.. 

Potrebe po vzdrževanju kulturnih domov so nekajkrat večje, kot jih 
omogoča proračun. 

Razdelitev pa je naslednja: 
* dejavnost društev 2.480.000,00 SIT 
* vzdrževanje kulturnih domov 1.520.000,00 SIT 
* program vzdrževalnih del 1.120.000,00 SIT 
Prva seja Odbora za zdravstvo in socialo je bila v ponedeljek, 

03.05.1999. 
Tudi ta odbor je imel na dnevnem redu pregled stanja na področju 

zdravstva in sociale v občini in proračunsko financiranje zdravstva in 
sociale v letu 1999 ter oblikovanje predlogov in pobut^ 

Župan je uvodoma pozdravil prisotne in opozoril odbor na potrebo, 
da se opravi analiza zatečenega stanja na področju uveljavljanja social
no varstvenih pravic, zlasti oskrbnin v domovih za ostarele. Proračun
ska postavka v višini skoraj 20 milijonov tolarjev skriva marsikaj. Dobi
vamo opozorila s terena o posameznikih, ki so razpolagali pred odho
dom v dom z znatnim nepremičnim premoženjem, ki so ga darovali 
bližnjim sorodnikom in potem dokazovali, da nimajo nikakršnih dohod
kov in premoženja, ki bi omogočalo plačilo domske oskrbe. Tudi novi 
lastniki takšnega premoženja pogosto nimajo nobenih plačilnih ob
veznosti, čeprav bi jih morali imeti. Revizija stanja bi morala odkriti in 
odpraviti te zlorabe. 

Upokojenci bi nujno potrebovali društvene prostore, ki bi jim omog
očali druženje in aktivno preživljanje prostega časa. 

Odbor za kmetijstvo in gozdarstvo je zasedal dne 24.05.1999. 
Sestanek je bil zelo uspešen, saj je oblikoval predlog za porabo pro

računskih sredstev za subvencije v kmetijstvu na najbolj učinkovit način. 
Večji del sredstev bo namenjen za dodeljevanje ugodnih kratkoročnih 

in dolgoročnih posojil za osnovno in dodatne dejavnosti v kmetijstvu. V 
lanskoletnem obsegu bodo zagotovljena tudi sredstva za pridelavo mle
ka. Poskrbljeno bo tudi za vzrejo živine. V nerazporejenem delu pa bo 
ostal tudi del denarja za interventne namene (poplava, požar,..). 

O načinu koriščenja subvencij bodo kmetje pravočasno in na ustrezen 
način obveščeni. 

Za Občino Dobrova- Polhov Gradec: M . Tavčar 

Vabilo na kresovanje 
ob dnevu 
samostojnosti 

Ž e 4. leto zapored pri
pravlja K D Č r n i V r h na 
vrhu Pasje ravni kresova
nje od dnevu samostojnos
ti . Kres bomo zakurili 24. 
jun i j a ob 21. ur i ter na 
začetku prisluhnili kratke
mu kulturnemu programu. 
Nada l j eva l i b o m o z za
bavnimi igrami, glasbo in 
plesom. Z a hrano in pijačo 
bo poskrbljeno. 

Zelo lepo vabimo vse, da 
nas ob i šče te , saj boste v 
primeru jasnega vremena z 
v r h a Pasje r a v n i l ahko 
videli ljubljansko kotlino, 
Poljansko dolino, Gorenj
sko s hribi ter Škofjeloško 
in Polhograjsko hribovje. 

Zažel jeno je, da se obi
skovalci, k i bodo prišl i z 
avtomobil i , pripeljejo do 
spomenika ali do kamnolo
ma pred cesto, ki pelje na 
vrh in ga tam pustijo, ter se 
peš odpravijo do vrha, kjer 
je hoje le z a s l a b i h 10 
minut. 

P o t r u d i l i se bomo, da 
b o d o o b i s k o v a l c i kresa 
zadovoljni z obiskom na 
Pasji ravni. 

V primeru zelo slabega 
vremena bo kresovanje od
padlo. 

M . P 

S p r e h o d p o g r a j s k e m v r t u 
V okviru praznika krajevne 

skupnosti so bila odprta grajska 
vrata Polhograjske graščine. Slav
nostni zvok fanfar iz grajskega stol
pa je naznanil začetek proslave. V 
začetnem govoru je zbrane lepo 
pozdravil predsednik KS Bogdan 
Cankar in jih s prijazno besedo 
povabil na sprehod po grajskem 
vrtu. 

S pestro kulturno prireditvijo je 
začel moški pevski zbor Turistične
ga društva Briše pod vodstvom 
Marjana-Malovrha. Za njimi so s 
svojimi nežnimi glaski zapolnil 
grajski prostor otroški cerkveni 
zbor, ki ga vodi Katarina Tominec. 
Folklorna skupina T D Briše pa se 
je predstavila s štajerskimi plesi. 

Marija Nartnik pa je s svojim 
mešanim pevskim zborom Pogra-
jski slavčki zaključila prvi del 
popoldanskega kulturnega progra
ma. 

Zbrani so se sprehodili do dveh 
šotorov, v katerih so bile predstav
ljene stare obrti. Tako je zeliščari-
ca Ivana Zornada predstavila svoje 
znanje o rastlinstvu in zeliščih, ki 
gaje podedovala od svojih staršev. 
Družbo ji je delal Dario Cortese, 

agronom, publicist in avanturist, ki 
je radovedneže prepričeval o okus-
nosti in užitnosti divje samorasle 
hrane. Iz drugega šotora pa so se 
omamno širile vonjave čajev pod
jetja Mogota z Vrhnike, kije priče
lo z uživanjem starih receptov iz 
pleterske samostanske lekarne. Na 
pokušino so dali pestro izbiro ča
jev iz svojega programa. 

Po nagovoru predsednika KS pa 
je obiskovalcem spregovorila tudi 
gospa Jožica Kavčič. Radovedne
žem je spregovorila nekaj o sami 
zgodovini graščine, ki ni zapisana 
v nobeni knjigi. Tako so mnogi 
krajani in ostali obiskovalci zvedeli 
kakšno novo anekdoto, ki se veže 
na grad in nekoč v njih živečih lju
di. Ob koncu pa je gospa Kavčič 
tudi uradno odprla razstavo v 
muzeju na temo Zgodovina Kraja. 
Ker je sama sodelovala pri izobli
kovanju razstave, je bila tudi zani
miva voditeljica med razstavnimi 
elementi. V vsakem razstavnem 
elementu je našla svojo zgodbo in 
svoj namen. 

Proti večeru pa je zbranim spre
govoril Aleksander Jakopič, dram
ski igralec, ki je s svojim znanjem 

Predsednik KS Polhov Gradec 
Bogdan Cankar pozdravlja navzoče 

brane besede in tradicionalnega 
pripovedovanja grajske obisko
valce popeljal v svet etnobotanike. 
Glasba, ki jo je ustvarjal Lada Jak-
ša, pa je popestrila grajske zidove, 
ki so ob mistični glasbi izdali svo
jo preteklost. 

Vesna Levičnik 

IX. dan pod Lovrencem 
Polhov Gradec, nedelja, 

20.6.1999 
Pričetek prireditve ob 14.30 uri, 

sprevod konj in vpreg ter narodnih 
noš iz Briš, proti Turističnemu 
domu v Polhovem Gradcu, prikaz 
starih obrti, (usnjarstvo, žganje-
kuha), razstava starih vprežnih 
prevoznih sredstev, razstava in 
prodaja kmečkih dobrot, tekmo
vanje ekip v kmečkih igrah. 

Vso prireditev bo vodil 
Milan Skledar 
Zabavni program z ansamblom 
Nagelj 
v primeru slabega vremena, se 

prireditev prestavi na nedeljo, 
27.6.1999. Jožica Kavčič razkazuje eksponate 

Pisani štanti, za njima Ivana Zornada (na sredini) in 
Dario Cortesefskrajni levi) 

N A J B O P O L H O G R A J S K A D O L I N A 

Mnogi iz Polhovega Gradca se 
vsak dan vozimo skozi dolino pro
ti Dobrovi in kar nekam vrasla se 
nam je v zavest. Našel bi se tudi 
kak navdušenec, ki se je iz Ljub
ljane namenil po njej iti peš. Da bi 
malce preizkusil sebe in tudi videl, 
kje pravzaprav vsak dan hodi. Če 
je človek v avtu, vse tako hitro brzi 
mimo. Mogoče je najlepši tisti 
ozek del od ravnice na Logu in do 
Hrastenic. Ko se peljemo proti 
Ljubljani, pogled obstane na Gug-
lovi domačiji in na nekaj hiš okrog 
nje. S pečinami nad gozdom za njo 
daje vtis, da smo nekje nad Bohi
njem. V Guglovi hiši je bil rojen 
slovenski škof Jakob Trobec, misi
jonar v Ameriki. Ko se v popoldan
skih urah vračamo domov, pa nas 
z leve ob Gradaščici spremlja me
šan gozd, ki jeseni zažari v zlatoru-
menih barvah, spomladi pa zelenje 
zagrne hrib in človeku se zdi, kot 
da se je dolina zožila. In tista str
ma senožet nad Hudopotnikovo 
domačijo, ki je tako skladno s 
pokrajino prislonjena na vznožje 
hriba, celo leto spreminja svojo 
barvo. Od sivkasto rjave jesenske 
preko sivozelene zgodnjespom-
ladanske do travnato zelene v po
letju. Po skoraj navpični senožeti 
vodi že opuščena steza, ki jo goto
vo poznajo le najbližji in najbrž 
rabi le, če koga prisili nuja. Po nje
ni spolzki in razmočeni smeri je 
Hudopotnikov ata 1. novembra 
1991 varno vodil družino s tremi 
otroki, od katerih je najmlajši tri
letni sin svojemu očetu tičal na 
hrbtu. Velika povodenj, kije zalila 
cesto proti Polhovemu Gradcu, 
jim je preprečila običajnopot do
mov po cesti, pa seje Hudopotni
kov gospodar ponudil , da j ih 
spremi po stezi nad hišo. Sami" 
zagotovo ne bi mogli slediti njeni 

komaj opazni ozki smeri. Želeli so 
pač opraviti pot, ki sojo bili dolžni 
svojim prednikom na ta dan, na
zadnje pa bi jim deževje skoraj 
preprečilo pot do doma. 

Za to kratko, a lepo dolino na 
zemljevidu ne najdemo imena. 
Zapisi v raznih virih pa so različ
ni. Najstarejši, za katerega pa lah
ko predpostavljamo, da se nanaša 
le na spodnji del te doline, to je od 
Ljubljane do Dobrove, je v ljudski 
pesmi o nastanku božje poti Mari
je Dobrovske, to je ime Dobrovska 
dolina. Pesem, ki jo najdemo v III. 
knjigi Slovenskih ljudskih pesmi 
na strani 235 (knjigo je izdala 
Slovenska matica 1992), se gla
si tako: 

Leži, leži dolinica, 
dolinca lepa Dohravska, 
zelene trate in polje 
se z gostmi gojzdi tu vrste. 
Pri tem glas a v besedi dobrav-

ska ne sme motiti, ker je lahko za
pisovalec besedo po svoje slišal. 
Določnejši in merodajnejši so 
zapisi Marjana Slabeta v drobni 
knjižici z naslovom Polhov Gradec 
(Ljubljana 1987, zbirka Kulturni 
in naravni spomeniki Slovenije). 
Takoj na začetku Pograjcem dobro 
znani umetnostni zgodovinar 
takole zapiše: "Polhov Gradec leži 
na nadmorski višini 397 m v eni 
izmed treh glavnih dolin (Horjul-
ska, Polhograjska in Podlipska 
dolina) sredi Polhograjskega hri
bovja /.../. 

Sem pa tja vidimo zgornje ime 
napisano tudi z malo začetnico. 
Včasih se sliši še tretja možnost: 
Gradaška dolina. Vse tri možnosti 
so bile predložene v presojo dok
torju Milanu Orožnu Adamiču, 
predsedniku Komisije Vlade Re
publike Slovenije za standardizaci
jo zemljepisnih imen z. Geograf

skega inštituta Antona Melika na 
Znanstvenoraziskovalnem centru 
Slovenske akademije znanosti in 
umetnosti. Ugledni strokovnjak, ki 
je soavtor knjige Geografski atlas 
Slovenije (1998), Krajevni leksi
kon Slovenije (1995) in drugih te
meljnih geografskih del o Sloveniji 
kot državi, meni, da je najpri
mernejše ime Polhograjska dolina. 
Tako kot Horjulska naj se tudi ta 
imenuje po največjem kraju v njej. 
Prav tako lahko to ime opremo na 

poimenovanje hribov na tem ob
močju - Polhograjsko hribovje. 
Domačini jo lahko v svojem nareč
ju imenujejo tudi Pograjska dolina. 

Tako. To je mnenje uradnega 
strokovnjaka z. uradne ustanove. 
Sami pa moramo poskrbeti, da se 
bo to ime prijelo. Ob pravi prilož
nosti ime naše doline omenimo in 
zapišimo, in to z veliko začetnico: 
Polhograjska dolina. 

Milka Bokal 

Informacija o poteku delitve med občinama 
Dobrova - Polhov Gradec in Horjul 

Občini Dobrova - Polhov Gradec in Horjul se pospešeno priprav
ljata na dokončen podpis delitvene bilance in s tem na dokončen 
prehod na samostojno financiranje obeh občin. 

Dne 17.5.1999 je župan Občine Horjul predlagal podpis novega 
dogovora o delitvenem razmerju in sicer 71% za Občino Dobrova -
Polhov Gradec in 29% za Občino Horjul. Še istega dne seje sestal 
občinski svet Občine Dobrova - Polhov Gradec na izredni seji in v 
korist čimprejšnje razdelitve sprejel predlagano razmerje, s klavzu
lo, da razmerje velja za razdelitev vseh sredstev in obveznosti, ki 
izhajajo iz preteklega obdobja bivše Občine Dobrova - Horjul - Pol
hov Gradec. 

Do podpisa tega dogovora ni prišlo, ker se Občina Horjul ne stri
nja z razdelitvijo tudi vseh obveznosti, ki izhajajo iz preteklega skup
nega obdobja. 

To je bilo tudi temeljno vprašanje, s katerim sta se ukvarjali Ko
misiji za delitev premoženja pri obeh občinah na drugem skupnem 
sestanku dne 24.5.1999 na Dobrovi. Občina Horjul je vztrajala le 
pri podpisu dogovora o delitvenem razmerju, Občina Dobrova - Pol
hov Gradec pa vztraja pri rešitvi delitvenega vprašanja v celoti. 

Občino Horjul je tudi ponovno seznanila z vsemi zneski, ki so 
predmet delitve, tako na strani sredstev kot na strani obveznosti. 

Občina Horjul sije ponovno vzela čas za premislek inje na potezi, 
da skliče naslednji skupni sestanek. 

Za občino Dobrova - Polhov Gradec 
Andreja Grabner 
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SREČANJE V MOJI DEŽELI 
V P O L H O V E M GRADCU 

Priprave za izseljensko prireditev Srečanje v moji deželi so v Polhovem 
Gradcu v polnem teku. V kulturni program prireditve so se vključili tudi 
sosednji kraji v občini, Črni Vrh, Dobrova, Šentjošt. Seveda je vse pove
zano z velikimi stroški in zato smo veseli sponzorjev, ki podpirajo naše delo: 
Teol - kemična industrija, d. d. Ljubljana, SKB banka d. d., MTC-SL d. 
o. o., Murska Sobota, Henkel- Ecolab Maribor, Fenolit d. d. Breg pri 
Borovnici, Krekova banka d. d., Maribor. Podrobnejši program prireditve 
si lahko ogledate na polhograjski strani Našega časopisa. Pripravljamo tudi 
prisrčne, domiselne spominke. Kakšni pa bodo, pa naj ostane skrivnost. 
Prisrčno vabljeni v Polhov Gradec 4. julija. Čaka vas lepa narava in pri
jazni ljudje. 

Krajeva skupnost Polhov Gradec 
Odbor za turizem 

Program 
Nedelja, 4. 7. 1999 
ob 10. uri 
• Sprejem in pogostitev pevskih zborov iz tujine s kratkim kulturnim 
programom 
ob 11. uri 
• maša za izseljence v župnijski cerkvi Marijinega rojstva v Polhovem 
Gradcu 
• kratka predstavitev kulturnih znamenitosti Polhovega Gradca -
Jožica Kavčič 
od 10. do 12. ure 
• prireditev za otroke - otroška delavnica - park v Pograjski graščini 
• balinanje - Pograjski dom 
od 12. ure do 14.30 
• srednjeveško dogajanje (mečevanje, lokostrelstvo) - Viteški lokos
trelski red Gašperja Lomberga, Turjaški mečevalci in lokostrelci - park 
v Pograjski graščini 
od 13. do 15. ure 
• zabavni program 
• kmečke igre 
• prikaz domače obrti (kovaštvo, klekljanje, predenje, izdelovanje 
harmonik) 
• glasbeni in humoristični program 
• povezovalec programa - Modra kronika s ciganskim parom 
ob 15. uri 
• Sprevod po Polhovem Gradcu (narodne noše, mečevalci, lokostrelci, 
zapravljivčki ) 
od 16. do 17. ure 
• himna 
• pozdravni govori 
• kulturni program 
• povezovalec programa - Modra kronika 
ob 17. uri 
• zabavni program - gost večera, pevec Vil i Verhovšek iz Ontaria, 
Kanada, slovenski Elvis 
• ansambel Čuki 
• plesna skupina Panorama 

Dodatne prireditve 4. julija 1999: 
• Dan s pograjskimi klckljaricami - Pograjska graščina 
• Pohodi ob 10. uri po Polhograjskem hribovju - organizator Planins

ko društvo Blagajana iz Polhovega Gradca 
• vožtga z zapravljivčki po Polhovem Gradcu 

Spremljajoče prireditve 
od 23. junija do 2. julija v Mariboru 
• likovna kolonija za slovenske umetnike po svetu 
od 24. junija 
• razstava Marka Kobala, slovenskega umetnika iz Avstralije - Pilono-
va galerija v Ajdovščini 
od 2. julija 1999 
• razstavi Svet blagajane in Dežela čebel - odprtje v petek 2. 7. 1999 
ob 19. uri v Pograjski graščini 
3. julij 
• ob 18. uri gasilska vaja - gasilska društva v občini 
• ob 18. uri revija folklornih skupin 
• ob 19. uri predavanje z diapozitivi - Prvi Slovenec brez dodatnega 
kisika na Mount Everestu - alpinist Pavle Kozjek - Pograjska graščina 
Spremembe dopuščamo. 

S l a v j e o b z l a t i p o r o k i n a Č r n e m V r h u 

Po dolgem času smo imeli 
krajani Črnega Vrha priložnost 
prisostvovati slavju ob 50. letni
ci poroke - zlati poroki - zakon
cev Pavle in Antona Kožuha - po 
domače Riharjevih. Krajani ne 
pomnijo, kdaj je bila zadnja zla
ta poroka, kdorkoli pa jo je 
praznoval, jo je doma brez 
posebnega slavja in maše. 

Gospa Pavla se je rodila v 
številni družini z 17 otroki dne 
3. januarja 1924 leta v Želez-
nikovi koči v Zalogu, kasneje pa 
so živeli "pr"Štefan". Hišo so 
jim med 2. svetovno vojno po
drli Nemci, saj je ravno preko 
nje potekala meja. Začasno pre
bivališče so najprej dobili na 
domačiji pri Golarju v Bukovem 
vrhu, ter se kasneje preselili na 
Riharjevo in hkrati gradili novo 
hišo v Zalogu, kjer je stala pre
jšnja - podrta od Nemcev. Ob 
izgradnji hiše so se ponovno 
preselili v Zalog, vendar se je 
Pavla leta 1949 preselila nazaj 
na Riharjevo, saj se je poročila 
z domačim sinom Antonom. 
Anton je bil rojen 17. januarja 
192 leta. Tudi v njegovi družini 
je bilo 17 otrok, življenje je bilo 

težko inje moral že kot otrok iti za 
hlapca. Leta 1943 je pisiljeno šel 
na rusko fronto kot nemški vojak. 
Pol leta je bil v ruskem ujetništvu. 
Dokončno se je vrnil domov za 
Božič ob polnočnici leta 1946, ven
dar so ga doma še komaj spoznali, 
saj so bili prepričani, daje izgubil 
življenje na fronti. 

Že koje bil poročen, je moral za 
3 mesece na orožne vaje v jugoslo
vansko vojsko. 

V petek zvečer, 7. maja so imeli 
priložnost proslavljati mlaje "ta 
poročeni možje", kar mislim, da 
jim je bilo v veliko veselje. Postavili 
so mlaja ter nanju obesili dva jar
ma, ki predstavljata sinomin za 
zakonski jarem. 

V soboto 8. maja pa je slovesno 
mašo pripravil domači župnik g. 
Marjan Arhar. Ponovna poroka po 
50 letih skupnega življenja Pavle in 
Antona je bila zelo lepa, saj je bila 

cerkev okrašena še od praznika 
svete birme, kije praznovanje še 
polepšalo. Domači cerkveni pev
ci so poskrbeli, da seje v cerkvi 
razlagalo petje, kot že dolgo ne. 

V življenju zakoncev je bilo 
vsega, lepega in hudega, vendar 
pa sedaj svojo starost preživljata 
v miru z najmlajšim sinom in 
njegovo družino, ostali štirje 
otroci pa živijo nedaleč od njiju. 

Milka Pogačnik 

V SOROTO, 5. JUNIJA 

Otvoritev športno 
centra Brezje pri 

rekreacijskega 
Dobrovi 

Pred približno dvema letoma je 
športno društvo Brezje pričelo 
razmišljati o nakupu zemljišča, 
kjer bi lahko vaščani in ostali naš
li od prometa odmaknjen prostor 
za rekreacijo. Glede na vedno go
stejši promet na lokalni cesti Do
brova- Horjul, tudi 

otroci že dolgo časa pogrešajo 
igralne površine za varno vožnjo s 
kolesi, rolerji ter druge igre. 

Kdorkoli, ki se je že kdaj uk
varjal s projektom, ki je bil že 
vnaprej obsojen le na prostovoljno 
delo, samoprispevke ter predvsem 
na samoangažiranost, ve, koliko 
truda je bilo vloženega v preteklih 
letih v izgradnjo športno rekre
acijskega centra. Zgradili smo 
balinišče, asfaltno igrišče za košar
ko in nogomet, otroška igrala, 
brunarico s sanitarijami ter tuši in 
spremljajoče pripomočke. 

Pričujoča fotografija kaže pos
netek igrišča pred približno mese
cem dni. Po tednih trdega dela ig
rišče sedaj kaže novo podobo. 

V soboto, 5. junija, bo tako ves 
trud aktivnih članov ŠD Brezje 
poplačan- namreč imeli bomo 
uradno otvoritev športnega igrišča, 

ki ga bosta slovesno predala na
menu župan občine Dobrova- Pol
hov Gradec Janez O V E N ter pred
sednik športnega društva Brezje 
Izidor K O G O V S E K . 

Po slovesni otvoritvi s pričetkom 
ob 18. uri bo sledil kratek kulturni 
program, ob 20. uri bo župnik 
Anton Golob blagoslovil igrišče, 
nato pa bo sledila veselica z boga
tim srečelovom. Zabaval nas bo 
ansambel N A G E L J . 

Posebna zahvala gre vsem, ki so 
pripomogli k uresničitvi zastav
ljenega cilja, sponzorjem, donator-
jem in tistim, ki so s svojim delom 
pomagali pri gradnji. 

Torej, v soboto, 5. junija 1999, 
ste vsi prisrčno vabljeni na otvori
tev ŠRC Brezje in zabavo, ki bo 
trajala do jutranjih ur! 

Športno društvo BREZJE 

9 0 l e t F e r d i n a n d a S e t n i k a r j a 

Svojih 90 let je dočakal ustanovni član Lovske družine Dobrova Ferdinand Setnikar 
iz Šujice 44, ki je član te družine že od leta 1946. Mož, ki jih kaže pol manj, je bil med 
prvimi kolarji v tem kraju, nekoliko mlajši od njega pa se ga spominjajo kot prvega 
izdelovalca smuči. Lovci pa se ga spominjajo kot vestnega do narave in okolja. Kljub 
visoki starosti pa je še vedno aktiven in povezan z lovsko družino. S svojim lovskim 
humorjem in dobro volje je na svoj slavnostni dan na domu sprejel starešino lovske 
družine Milana Velkavrha, ki mu je izročil nov lovski klobuk. Čestitki pa seje pridružil 
tudi župan Janez Oven, predsednik KS Dobrova Jože Oven in tajnica občinske uprave 
Dobrova- Polhov Gradec, Andreja Grabnar. Zvečer pa so slavljenca in njegovo družino 
povabili na kmečki turizem Bitenc, kjer je pozno v noč praznoval s svojimi lovskimi 
kolegi in prijatelji. Vesna Levičnik 

DOBROVSKA N O C 

Športno društvo Dobrova, 
kot že tolikokrat, tudi letos, 
v soboto dne 19.6.1999 ob 
20. uri organizira veliko pri
reditev z zabavnim progra
mom in srečelovom. 

Prireditev bo na Dobrovi 
pri spodnji osnovni šoli, pod 
velikim šotorom. 

Na prireditvi bodo nasto
pali: 

- S I M O N A WEISS 
- Ansambel M A G N E T I 
- IVAN H U D N I K 
V S T O P PROST 

ŠD Dobrova 

K M E T I J S K A S V E T O 
V A L N A S L U Ž B A V A B I 
N A P R E D A V A N J E 

"DAVEK NA DODANO 
VREDNOST" 

V petek, 4. junija 1999 
ob 9. uri (Gasilski dom na 
Dobrovi) 

P redava la bo A l e n k a 
Caf, specialistka za ekono
miko pri Kmetijskem zavo
du Ljubljana. 

Predavanju sledi še krat
ka razlaga javnega razpisa 
o možnostih pridobitve ne
povratnih sredstev M K G P, 
v povezavi s posojili Sklada 
za regionalni razvoj. 

Vljudno vabljeni! 
Nada Gabrenja, 

kmetijska svetovalka 
K S S enota Dobrova 

KAPELICA DOBILA NOV OLTAR 
B R I Š E - Br i san i se lahko pohvali jo z obnovl jen im oltarjem 

Sv. Treh kraljev kape l ic i ob g lavni cesti . O b tej p r i l o ž n o s t i so 
č l an i T D Br iše pr ipravi l i kratek ku l tu rn i program. Blagoslov 
i n m a š o je oprav i l polhogra jski ž u p n i k . P o n o v n o je presene
t i la zbrane tudi gospa J o ž i c a K a v č i č , k i je s svojim zgodovin
s k i m znanjem pr iprav i la lep oris zgodovine kapel ice . 

Otroški pevski zbor TD Briše je ob kapelici začel slovesnost. 

OBČINA DOBROVA - P O L H O V G R A D E C 
organizira v sodelovanju z Območno obrtno zbornico Ljubljana -

Vič 

PREDAVANJE NA T E M O DAVKA NA DODANO VREDNOST 

Vsebina seminarja: 
* temeljne značilnosti obdavčevanja prometa blaga in storitev, 
* davčni zavezanec, 
* predmet obdavčitve in stopnje obdavčitve, 
* davčne oprostitve, 
* davčne evidence, 
* način obračunavanja in plačevanja davka, 
* registracija davčnih zavezancev, 
* prehodne določbe zakona in pripravljalno obdobje, 
* vpliv D D V na poslovne odločitve, 
* DDV v kmetijstvu. 

Seminar bo trajal 4 polne ure. Udeleženci bodo na seminarju preje
li gradivo. 
Seminar bo v P O N E D E L J E K , 7. JUNIJA 1999 ob 16.00 uri v dvo
rani Gasilskega doma na Dobrovi. 
Cena seminarja znaša 5.000,00 SIT za udeleženca (V ceno je vklju
čena subvencija in sicer: OOZ Ljubljana- Vič prispeva za svoje člane 
3.000,00 SIT, za ostale občane pa prispeva Občina Dobrova- Pol
hov Gradec 3.000,00 SIT na udeleženca). 
Prijave in informacije: Občina Dobrova- Polhov Gradec, U l . 
Vladimirja Dolničarja 2, Dobrova, tel.: 06l?64l-458. 
Izvajalka seminarja bo Janja Holcman, Davčna uprava RS. 

NA SEMINAR POVABITE TUDI SVOJE PRIJATELJE! 



LOVSKA DRUŽINA ŠENTJOŠT 

NARAVI KRADEMO SMETI 
Lovska družina Šentjošl je v ted

nu od 19. do 24. aprila organizira
la in izvedla čistilno akcijo z naslo
vom "Naravi krademo smeti". Lov
ci so skupaj z osnovno šolo Šent-
jošt, gasilci in delovnimi organiza
cijami poskušali očistiti vsaj nekaj 
zavrženih stvari nevestih lastnikov. 
Zelo žalostno je bilo videti od
padne avtomobilske karoserije, šte
dilnike, hladilnike, pa še kaj, sredi 
gozda v grapi, iz katere naj bi 
pritekel studenček zdrave pitne 
vode. Kako nevesten mora biti 
človek, ki prav v takem okolju 
odvrže traktorsko ali avtomobilsko 
baterijo, polno kisline. Kislina iz 
take baterije lahko onesnaži več 
kot 100 m 2 zemljišča, da ne go

vorim o škodi, ki jo povzroči rast
linstvu in živalim. 

Ta akcija vseh slovenskih lovcev 
je pomenila le drobec posega v 
čistejše okolje, upamo pa, da bo 
pomenila mnogo več pri vzgoji 
tako mladega kot starejšega rodu. 
Naravi smo na področju našega 
lovišča odvzeli štiri velike tovorn
jake odpadnih stvari, ki ne sodijo 
v lepo zeleno okolje. 

Odločili pa smo se, da bomo 
tako akcijo še ponovili, saj upamo, 
da tudi na tak način prispevamo 
svoj delež k boljšem odnosu do 
narave, saj jo moramo ohraniti 
tudi za bodoče rodove. 

Starešina L D Šentjošt 
Drago Černoš 

Šola Šentjošt je pomagala lovcem v naravi. Ni važno, kolikšen je kup, v 
majhnem je največji strup! Zahvaljujemo se jim za sodelovanje v očiščevalni 
akciji, ki so jo organizirali lovci po vsej Sloveniji. LD Šentjošt 

Čistejša Butajnova 
V prejšnji številki Našega časo

pisa je pisalo o novih smerokazih 
v Butajnovi. Njihov izdelovalec je 
domačin Srečko Celarc, ki se že 
več let ukvarja z obdelovanjem 
lesa. Tako zelo rad iz naravnih ma
terialov (grč, korenin, rogovil, 
drevesnih rakov) ustvarja številne 
živalske figure, pa tudi razne 
kozolčke in table. "Smerokaze v 
Butajnovi sem izdelal na pobudo 
Planinskega društva Šentjošt, pa 
tudi posamezniki so izrazili željo 
po označitvi njihove kmetije." 
pravi Srečko in hitro doda "Še ved
no pa sem pripravljen izdelati ko-
zolček ali smerokazno tablo, samo 
če ima kdo željo." 

Organiziral pa je tudi očiščeval
no akcijo, kjer so on, Tone, Zdrav-
ko, Jože, Janez in Tine počistili od
padkov bližnjo okolico in vse cest
ne odseke, ki vodijo v Butajnovo. 
Tine je s tovornjakom kar trikrat 
moral odpeljati odpadke, ki so jih 
fantje nabrali, zato tudi apelirajo 
k večji ekološki osveščenost i . 
Naslednja akcija bo obnovitev 
vaške znamenitosti Butajnove: va-

Sredi vasi stoji kozolček, z zemljevi
dom Butujnove in njene okolice. 

ški vodnjak, ki ga je zob časa že 
močno načel. 

Gašper Tominc 

XII. srečanje otroških gledaliških skupin 
V sredo, 12. maja je v kulturnem domu Ivana Cankarja v Šentjoštu 

potekalo 12. srečanje otroških gledaliških skupin z območne izpostave 
Ljubljana - okolica. Sodelovali so Zavod za slepo in slabovidno mladino 
z igro "Jedec sveta", Osnovna šola Livada z "Kraljevi smetanovi kolač
ki", Osnovna šola Preserje s "Strip strup - denarja kup", K D Rakitna -
Klepetulje z "Čiren čaj in juha kokos pokos kvak kvak" in K P D Ivan Can
kar Šentjošt z "Impro gledališče". Vse skupine razen prvih dveh so odi
grale krajši odlomek svojega repertoarja, mentorji skupin pa so prejeli 
priznanja za njihov trud pri uvajanju mladine na odrske deske. 

Gašper Tominc 

Na fotografiji je šentjoška zasedba Impro lige. 

Slabo majsko vreme je neko
liko ponagajalo tudi kraja
nom Kurje vasi pri gradnji 
novega rezervoarja. Vendar 
so kljub temu stisnili zobe in 
ga v tednu dni izgradili. Sedaj 
je potrebno na ustreznih me
stih napeljati še vodovodne 
cevi in izgraditi zajetje, (gt) 

POMAGALI SO B O L N E M U LUKCU 

K o z a š i j e d o b r o t a 

V mali vasici, ki leži le nekaj 
streljajev od Ljubljane, je že v 
davnih časih zažarela čudovita 
svetloba. Kot nežna melodija je ob 
težkih trenutkih napolnila sleher
ni, pred soncem skriti kotiček 
prelepe doline. Ta svetloba je do
brota srca, ki so jo že naši predni
ki skrbno gojili in prenašali iz roda 
v rod. 

Daje res tako, so njeni prebival
ci dokazali v nedeljo, 2. maja. Ob 
usodi, ki je v posteljo položila 
malega, komaj 8-letnega Lukca 
Rutarja, je zaprasketalo v srcu 
marsikaterega Pograjca. Drobne 
iskrice so se budile v dušah dobrih 
ljudi in na koncu zažarele v mo
gočno svetlobo - ŽAREK DO
BROTE. Tako se je imenovala pr
ireditev, ki nas je tisti dan združila 
z enim samim namenom, da bi 
malemu Lukcu, kije zbolel za red
ko obliko raka, pomagali omogoči
ti čimboljše zdravljenje. 

Oder je bil skoraj premajhen za 
vse nastopajoče, ki so se resnično 
potrudili, da bi njihov žarek posi-

jal tja do Ljubljane, kjer je bil 
Lukec tedaj na zdravljenju. Otro
ški cerkveni zbor, Otroški zbor T. 
d. Briše, Pograjski slavčki, Moški 
zbor T. d. Briše, ansambel Grajski 
polhi, trobentač Žiga Pečovnik, 
harmonikar Marko Buh, 10-član-
ska družina Kos in na veliko vese
lje vseh-vokalna skupina Glorija 
so pripomogli, da smo skupaj s 
krajeno skupnostjo Polhov Gra

dec zbrali v omenjeni namen sko
raj 500 tisoč tolarjev. Teh darov pa 
ne bi bilo, če ne bi prepolna dvora
na darovalcev čutila skupaj z nami 
na odru - STOJIMO TI OB STRA
N I , L U K E C . Vsem, ki so b i l i 
pripravljeni priskočiti na pomoč 
človeku v stiski, se še enkrat zah
valjujem - tokrat tudi v imenu Luk
ca in staršev, ki so vam resnično 
hvaležni. 

Na tem mestu bi se rad še enkrat 
zahvalil vsem nas topa joč im, 
vsem, ki so pomagali pri pripravi 
prireditve, posebno zahvalo pa 
izrekam Radiu Ognjišče, kije bilo 
zanjo pripravljeno brezplačno 
oglaševati. Na koncu pa bi izrekel 
besede matere 8 otrok, Anice Kos: 
"Ta dan sem bil ponosen, da sem 
Pograjec." 

Marijan Malovrh 

O dostavi pošte v Šentjoštu in njegovi okolici 
Pred tremi leti je v Šentjoštu začela delovati pošta, ki pa zaradi majhnega prometa 

vse bolj stagnira. V obratovalnem času (od 9. do 11. ure) je njen poštni uradnik 
domači poštar Lojze Oblak, ki pa poleg tega še raznaša pošto po okolici Šcntjošta. 

Vse prevečkrat se ljudje pritožujejo, da ne dobijo sveže pošte in da še preden dobijo 
dnevnik v roke, že vedo vse najnovejše novice. Vzrok temu je treba iskati po besedah 
Lojza v prenatrpanosti urnika. Prevzem pošte v Horjulu vzame poštarju kar precej 
časa, sledi dostava paketov v smeri Horjul - Šentjošt in še tisto malo časa, ki ga 
ostane, porabi za raznos pošte. Pri tem pa se zelo rado zgodi, da šc preden konča 
raznos pošte v določenem kraju, mora že hiteti na drugo delovno mesto, na pošto v 
Šentjošt. Neposredno s tem pa je povezano tudi pomanjkanje časa za pripravo na 
pošti. Zato ni neumestna ugotovitev, da bi bila to potrebna uradnica z ustrezno 
izobrazbo, kar pa je seveda pogojeno z večjim pretokom poštnega prometa tako na 
dostavi, kakor tudi z.a okencem. Hitrejši pretok pošte bi po besedah Lojza bil dosežen 
žc s tem, ko bi ljudje namestili hišne nabiralnike. 

Gašper Tominc 

Pevski zbori 6. junija na Lovrencu nad Polhovim Gradcem 
Planinci PANORAME pripravljajo planinski pohod, združen s planinsko pevs

ko revijo, 6. SREČANJE NA GORI, ki bo letos spet v nedeljo (lani je bila v 
soboto, pa se je izkazalo, da obiskovalcem veliko bolj ustreza nedelja), 6. 
junija, s pričetkom ob 15.uri. 

Prireditev bo ob vsakem vremenu. Upamo, da bomo imeli srečo, kot na 
vseh petih revijah doslej. Če nas bo pa enkrat pošteno namočilo, se pa tudi 
ne bomo razburjali preveč. Prav ljubitelj planin jih mora doživeti tudi v dežju, 
da jih lahko občuduje takrat, ko so obsijane s soncem! 

Po ustaljenem programu bodo revijo tudi letos pričeli pevci Moškega zbora 
z Dobrove, priznanja za peto udeležbo bosta prejela zbora z Briš in Mešani 
zbor z Dobrove, svojo udeležbo pa so potrdili tudi drugi dosedanji udeleženci 
revije pa tudi nekaj novih zborov bo. 

Po reviji so domači harmonikarji zagotovili nekaj veselih "viž" za tiste, ki 
jih ne moti višina in bodo radi zaplesali v pristnem planinskem okolju. Tudi 
za hrano in pijačo bo poskrbljeno na domačiji PRI LOGARJU pod vrhom 
Lovrenca, kjer bo revija potekala. 

pt 

Na binkoštno nedeljo je trinajst fantov in deklic iz fare Šentjošt prejelo 
zakrament svetega prvega obhajila. Tako veliko število prejemnikov ome
njenega zakramenta v tej fari ni bilo že več kot deset let. (gt) 

DOBROVA - V prepolni dvorani KD Dobrova so organizirali 21. srečanje 
plesnih skupin iz Dobrove, Brezovice, Vrhnike, Horjula, Škofljice in Ljub-
Ijune. Mladi navdušenci za ples so tako pokazali svoje znanje, predvsem pa 
veselje do plesa svojim staršem. Glede na zainteresiranost, saj mnogi od 
staršev žal niso uspeli priti v dvorano, bi bilo vredno razmisliti, da bi take 
in podobne prireditve lahko večkrat organizirali, (vi) 

VI. prvenstvo harmonikarjev 
Notranjske "Babna Gora 99" 

Turistično društvo Vetrnik razpisuje VI. prvenstvo harmonikarjev 
Notranjske, na diatonično harmoniko "Babna Gora 99", ki bo hkrati izbirno 
tekmovanje za 19. Zlato harmoniko Ljubečne. Tekmovanje se bo odvijalo v 
nedeljo 27. junija 1999 na Babni Gori pri Polhovem Gradcu, s pričetkom ob 
15. uri. 

Tekmovalci bodo razvrščeni v pet kategorij: 
I. kategorija do 14 let (vključno) 
II. kategorija od 15 - 25 let starosti 
III. kategorija od 26 - 40 let starosti 
IV. kategorija od 41 - 60 let starosti 
V. veterani - starejši od 60 let 
Za nagrado Notranjske "BABNA GORA 99" se lahko poteguje tekmova

lec s področja Notranjske. Za izbiro na tekmovanju 19. Zlate Harmonike 
Ljubečne pa vsi tekmovalci. 

Tekmovalec zaigra po lastnem izboru, v trajanju do treh minut. Zaželjene 
so predvsem skladbe ljudskega izbora. Strokovna žirija bo ocenjevala: 

- izbor skladbe 
- točnost melodične in harmonske interpretacije 
- ritmično interpretacijo 
- dinamiko 
- poustvarjanje skladbe 
- nastop tekmovalca 
Razglasitev in podelitev nagrad bo takoj po končanem tekmovanju. 
Najboljši bodo lahko predstavili svoje mojstrovine na harmoniki tudi našim 

izseljencem, ki živijo širom po svetu, na prireditvi "Srečanje v moji deželi", 
4. julija 1999 v Polhovem Gradcu. 

V kolikor igrate na diatonično harmoniko, izrežite prijavnico in jo poš
ljite na naslov: Turistično društvo Vetrnik, Babna Gora, 1355 Polhov Gradec. 

Prijave sprejemamo do 20. junija 1999. Informacije na tel. (061) 645 264, 
645 260 po 19. uri. 

Prijavnica 
Priimek in ime 
Datum rojstva 
Naslov 
Pošta 
Telefon 
Naslov skladbe 
Avtor skladbe 
Ritem 
Vaš učitelj ali glasbena šola 
Kraj in datum Podpis 



ZUPANOVO OKNO: 
Mesec maj je skoraj za nami. Hitro je minil, in zapustil veliko 

aktivnosti, tako pri vas v vaših okolicah in pri meni ob mojem 
vsakodnevnem delu. 

Tudi v maju so bila razna srečanja, posveti in razgovori z 
občani. 17. maja je preteklo sto dni mojega županovanja. Lahko 
rečem sledeče: veliko dela s spoznavanjem vsebine županovanja. 
tekočega dela za nemoteno funkcionalnost občinske uprave in 
spoznavanja različnih delovnih vsebin preteklosti. Delo je zani
mivo, kreativno, ki zahteva cetega človeka brez kakšne druge ob
veznosti, zato se čudim županom - poslancem, kako to zmorejo, 
kakšni so njihovi rezultati dela. Nedavno je župan - poslanec v 
časopisu "Delo" izjavil; "Župan je samo protokolarna oseba", ta 
zasluži vso javno grajo. 

• Občinski svet je na 4. redni seji sprejel osnutek občinskega 
proračuna in danje hil v javno razpravo, ki se zaključi 29. maja. 

- Da bi bili občani in porabniki čim bolj seznanjeni z vsebino 
in konstrukcijo proračuna, sem organiziral in izvedel posvete s 
porabniki p ro računa in to: vsa društva, javni zavodi (šola, 
knjižnica, V V Z ) , predsedniki odborov in komisij občinskega sveta 
ter predsedniki političnih strank. 

- Če povzamem teh razgovore, smatram, da je dani osnutek 
izdelan dobro, saj je bila dana podpora vsebini. Do zaključka 
javne obravnave je prispelo samo nekaj mišljenj za eventuelno 
minimalno korekcijo oziroma dopolnitev. Čistopis predloga pro
računa ne bo bistveno spremenjen. Po sprejetju predloga proraču
na za leto 1999 se na široko odpirajo vrata delovnih aktivnosti 
za njegovo realizacijo. Seja občinskega sveta bo 8. junija. * 

- Ker proračun v svojem vsebinskem delu zavzema najvišjo 
postavko v prostorski problematiki za: glasbeno šolo, vrtec, pro
store za devetletko in knjižnico, je v izdelavi študija za optimal
no rešitev prostorov na prvotnem objektu osnovne šole. Pozi
tivna rešitev bo omogočila, da bi lahko pridobili novo površino 
in s tem delno rešimo nakazano prostorsko problematiko. 

• Tudi problematika površin za pokopališče je delno rešena. 
Razgovori za eventuelno nove površine sov teku in predvidevam, 
da bi v naslednjem letu že pripravili tehnično dokumentacijo 
prostora grobišč in poslovilnega objekta. O potekih aktivnosti in 
rezultatih vas bom obveščal. 

• Preko moje rubrike sem vas dolžan obvestiti in s tem po
dati pravilno informacijo glede asfaltiranja ceste Pokojišče-
Borovnica, v izogib netočnih govoric, ki krožijo med občani. Na 
osnovi skupnega razgovora z županom Vrhnike g. Tomšičem sem 
mu poslal pismo, v katerem podajam moje stališče, ki se izraža 
v sledečem: 

- Sredstva proračuna v mojem mandatnem obdobju 1999-2002 
glede na planska predvidevanja in problematiko v občini, ne 
dovoljujejo posega v predčasno namensko rezervacijo finančnih 
sredstev. 

- Strinjam se z vašo željo, da pristopite k modernizaciji cestišča 
Pokojišče-Borovnica v planskih letnih etapah in vam glede na 
lastništvo cestišča dovoljujemo predvideni poseg. 

- Investicijski program, ki ga boste na osnovi danih razpisov 
prijavili, lahko zajema etapno gradnjo v celotni dolžini cestišča. 

- Z izgradnjo asfaltnega cestišča prevzamete tudi funkcijo 
vzdrževanja le tega, kar velja za vsa letna obdobja s poudarkom 
na zimskem vzdrževanju in pluženju. 

- Smatram, da glede na že predhodne gradbene posege (zgornji 
ustroj, odvodnjavanje, cestni prepusti itd) predlagana investicija 
ni realno ocenjena-precenjena, kar bo pokazala investicijsko-teh-
nična dokumentacija, katera ni bila predložena. 

- Strinjam se, daje potrebno glede demografskega področja za 
Pokojišče z okolico omogočiti in najti način, da se prebivalstvo 
teh zaselkov, ki večinoma bazirajo na borovniških skupnih funkci
jah, obdrži v svojih krajih. Smatram, da to ni edino asfaltiranje 
cestišča, ampak najti in izdelati bo treba razvojni program, ki bo 
domačinom omogočil delo in j im pokazal noviteto in dohodek. 

- Moje ugotovitve vnesite v vaše vsebinske priprave za razpis 
in bodoče obveznosti. 

• Prtčetek javnih del na področju komunalnih dejavnosti 
pričenjamo v mesecu juniju. Programski del je bil s strani Zavo
da za zaposlovanje v Ljubljani potrjen in izvršeni razgovori z iz
vajalci. Njihov obseg dela zajema široko paleto del in računamo, 
da bomo pri tem uspešni in vidni. 

• Imel sem razgovore s podjetjem Liko, "tematika biomasa", 
o skupni prijavi na razpis o subvenciji za izdelavo tehnične do
kumentacije "Projekta za gradbeno dovoljenje in izvedbo". Reši
tev razpisa je pozitivna in v mesecu juniju bomo pripravili pri
padajoče pogodbe. S to pridobljeno dokumentacijo bodo podane 
vse možnosti za nadaljne aktivnosti pridobivanja tujih in državnih 
finančnih sredstev za realizacijo energetske infrastrukture z vi
rom tako imenovane "biomase". Moja naloga je, da pri energet
ski noviteti, ki je državni program in eden od elementov reševanja 
energetike in okolja, sodelujem kot nosilec, pobudnik ter pri
pravim program informacij in videnj, kar je razvidno iz 
posameznih ogledov, posvetov in razgovorov, ki sem jih o tej 
tematiki imel v tem mesecu. 

• V maju je bilo kar ž ivahno glede prireditev, druženj in 
srečanj. Pohod I. maja v organizaciji Turističnega društva je 
pokazal, da so taka srečanja izredno zanimiva. Družabni prostor 
za Planino je bil poln mladeži in starejših. Igre so pokazale moči 
posameznih ekip, tudi občinska ekipa pri vlečenju vrvi ni bila 
slaba, je močna in še močnejša bo drugo leto. 

• Koncert našega klarinetista Tadeja Keniga je privabil občane 
v večnamenski prostor osnovne šole, enako "Veseli večer" kul
turne skupine ŠOTA. Takih prireditev si še želimo. 

• Akcija z rožicami, kije poznana tudi širše, saj je bila objav
ljena v časopisu "Delo", že daje razultate in okna hiš, balkoni z 
ograjami se polnijo. Z veseljem gledam, kako vestno se skrbi za 
zunanji videz, tudi tam, kjer poudarjena fasada hiše ni najnove
jša, vendar korita z rožicami ima. Počakajmo na obilo cvetov in 
trud ne bo zaman. 

• Hvala vsem, ki skrbite za kulturno življenje, za ugled in iz
gled naše občine. Nad mladino se nimamo kaj pritoževati, je 
uspešna v svojih aktivnih sredinah -društvih. Nadaljujmo začr
tano pot po majhnih, vendar zanesljivih korakih uspešnosti, do 
predvidenih ciljev. 

V prihajajočem poletju vam želim oddiha in prijetnih počit
nic, mladim uspešen zaključek šolskih in študijskih obveznosti. 

Lep pozdrav! 
Ž U P A N 

Alojz Močnik 

S E M TER TJA PO PRORAČUNSKIH ŠTEVILKAH 

K a r o s t a n e , g r e š e n a j v e č z a c e s t e 
V tem mesecu je v borovniški 

občini v javni obravnavi osnutek 
občinskega proračuna, se pravi 
odloka, ki bo izmeril možnosti 
delovanja in investiranja. Prihodki 
občinskega proračuna naj bi bili 
po osnutku nekaj več kot 300 mili
jonov tolarjev. Proračunski odlok 
na bi občinski svet predvidoma 
sprejel na junijski seji. 

V zvezi z letošnjim proračunom 
zato potekajo ves mesec inten
zivne dejavnosti. O njem so raz
pravljali posamezni občinski odbo
ri, bila so tudi srečanja z večjimi 
porabniki. Pojasnjeno je bilo, daje 
s tem v zvezi glede na prejšnja leta 
nekaj sprememb: nič več ni določe
na zagotovljena poraba, temveč po 
novem primerna poraba, kije zdaj 
določena v proračunu na 62.961 
tolarjev na prebivalca letno pov
prečno v vsej Sloveniji. V borovni
ški občini je ta poraba 63.000 to
larjev na prebivalca, saj ne gre za 
posebej ugodno strukturo. Merila 
za to so določena po površini 
občine, dolžni lokalnih cest, števi
lu prebivalcev, mlajših od 15 let in 
številu prebivalcev, starejših od 65 
let. Glede na to se določa znesek, 
ki ga država primakne, če občina 
ne bi mogla te višine zagotoviti s 
svojimi prihodki, vendar le do do
ločene meje. 

Borovniška občina ima nekaj 
nad 3700 prebivalcev, meri 42 
kvadratnih kilometrov, ima 22,05 
km lokalnih cest, 18 odstotkov pre
bivalcev, mlajših od 15 let in 12 
odstotkov prebivalcev, starejših od 
65 let. Od dohodnine, kijih plaču
jejo Borovnicam, dobi občina 183 
milijonov tolarjev. Razen nekate
rih drugih prihodkov naj bi prišlo 
v občino malo manj kot 51 mili
jonov finančne izravnave, država 
ima od lanskega leta dolg do 
občine nekaj manj kot 4 milijone 
tolarjev. Planiranih je tudi 20 mili
jonov tolarjev, kijih naj plača obči
na Vrhnika iz naslova delitvene bi
lance. Preostalo se zagotavlja iz 
drugih virov. 

Med zanimivimi postavkami pri 
porabi proračunskih sredstev velja 
omeniti, da v občini deluje veliko 
društev, ki bolj ali manj zajemajo 
iz tega denarja. Na občini je bilo 
odločeno, da bodo podpirali pred
vsem njihove programe, ki so jih 
društva morala pravočasno pred
ložiti, če bodo ti programi tudi re
alizirani. 

Med novimi postavkami je tudi 
tako imenovani županov tolar v 
višini 2,5 milijona tolarjev, iz sred
stev, ki so prihranjena, ker se je žu
pan odločil za nepoklicno oprav
ljanje funkcije. Občinski funkcio
narji (podžupan in svetniki) preje
majo nadomestilo za porabljeni 
čas v skladu z zakonom, ki določa, 
koliko so lahko v vsaki občini iz
plačajo glede na njeno velikost. 

Občina zdaj plačuje obvezno 
zdravtstveno zavarovanje za 46 
oseb, ki nimajo prejemkov. 

V šoli zagotavlja občina plačo za 
enega pomočnika v kuhinji ter za 
nivojski pouk matematike in pouk 
angleškega jezika v 3. in 4. raz
redu. Zagotavolja tudi denar za 
plačo direktorice in knjižničarke v 
knjižnici. Iz občinskega denarja se 
pokrije 70 odstotkov ekonomske 
cene v vrtcu, ostalih 30 plačujejo 
starši. Občina bo tudi nadalje del
no zagotavljala denar za šolo v 
naravi in za bralno značko. 

Letos je borovniška občina za 
zimsko službo plačala 9 milijonov 
tolarjev. Zato je letos v proračunu 
rezerviranih približno 3,4 mio to
larjev za nakup opreme za pluže
nje in čiščenje cest. Predvidena so 
tudi sredstva za vzdrževanje vseh 
občinskih cest in za obnavljanje 
cestne signalizacije. 

Za športno opremo in opremo 
telovadnic je planiranih 750.000 
tolarjev, glede na programe, ki so 
jih dala društva. Sicer pa ej za de
javnost športnih društev planira
nih 5,5 mio tolarjev. 

Za kulturna društva je planira
nih 1,2 mio tolarjev. Za knjižnico 
bo šlo nekaj nad 11 milijonov to

larjev (delno za plače, delno za 
materialne stroške). 

Prevozi otrok v šolo stanejo ok
rog 5 milijonov tolarjev. 

Občina ima tudi kmetijski pro
gram, ki naj bi ga financirala z 8 
milijoni tolarjev. Letos je nekoliko 
povečana postavka za čebelarstvo, 
ki gaje v Borovnici lani prizadela 
huda kužna bolezen. 

Najvišja je postavka za novo
gradnje in rekonstrukcije: za obno
vo ceste naj bi šlo najmanj 17 mili
jonov tolarjev, za stavbe nekaj nad 
22 milijonov (urejanje prostorov 
nad vrtcem in morda v šoli), ure
janje pokopališča na novih površi
nah, pripraviti je treba dokumenta
cijo za vodovod Jele, urediti kanali

zacijo, najprej na Zalarjevi cesti do 
križišča pri Petriču, morda tudi na 
Paplerjevi. 

Največ je seveda odvisno, kako 
daleč bo letos mogoče pripraviti 
različno projektno dokumentacijo, 
s katero bo občina lahko zaprosi
la za subvencijo oziroma posojila 
države. Dejstvo je, daje tukaj dos
lej še najmanj urejenega, država pa 
na lepe oči ničesar ne da. 

Nov strošek v letošnjem letu je 
sofinanciranje najemnine za pret
vornik kanala A. 

Kar smo zapisali, je torej v os
nutku, ki je bil dan v presojo širši 
javnosti. Občinski svet pa bo juni
ja glasoval, ali številke ostanejo 
take, kot so zapisane, (nč) 

Prostori za različne dejavnosti 
Odbor za prostorsko planiranje,stavbna zemljišča in okolje pri 

občinskem svetu 
občine Borovnica se je na zadnji seji seznanil z nekaterimi najbolj 

perečimi problemi na področju, s katerim se ukvarja. 
Člani odbora so se seznanili s tem, da je bil izveden elaborat pro

storske presoje območja Cukalova štala z urbanističnega vidika, ki 
gaje predstavil g. Slavko Gabrovšek (SONET d.o.o.). V njem so po
dane smernice, ki jih bo potrebno upoštevati pri urejanju območja 
objekta predvsem z vidika prometa in ureditve funkcionalnih površin 
itd. 

G . Edo VVallner je predstavil načrt ureditve pokopališča. V osnut
ku je predlaganih 111 novih grobnih polj, kar naj bi po današnji in
tenziteti širjenja pokopališča zadostovalo za cca 10 let. Ožje območje 
ob meji s tovarno LIKO zaradi urejanja brežine zaenkrat ni predvide
no za grobna polja. Odbor je predlagal, da občina naroči načrt za-
količbe terena in grobnih polj. 

Župan Alojz Močnik je povedal, da je za urejanje prostora letos v 
proračunu predvidenih 22 milijonov tolarjev, od tega je 10.2 mio to
larjev namenjenih za pripravo projektne dokumentacije. V zvezi s tem 
bi bilo potrebno čim prej pripraviti projekte ureditve prostorov nad 
vrtcem in v osnovni šoli, kjer je še dovolj razpoložljivega prostora za 
različne dejavnosti (knjižnica, društveni prostori... itd.) 

Nekateri stroški i/ , naslova urejanja prostora so rezervirani v nasled
njem obsegu: pokopališče 1.5 mio, vodovod 4.5 mio, i uvest, 
vzdrževanja 3.5 inio, nabava zemljišča 7.5 mio, nakup stanovanja 7 
mio itd. 

Člani odbora so se strinjali s tem , da je potrebno čim prej izdelati 
načrte preureditve razpoložljivih prostorov (šola, vrtec) 

INFORMACIJA 0 DELOVANJU OBČINSKEGA ODBORA ZDRUŽENJA PODJETNIKOV LJUBLJANSKE REGIJE PRI GZS 

B o l j š i č a s i z a p o d j e t n i š t v o ? 
V skladu s statutom G Z Slovenije 

in volitvami v organe zbornice je bil 
tudi v Občini Borovnica ustanovljen 
Območni odbor 1.06.1995 v gostišču 
Godec na katerem je bilo prisotnih 
od 102 vabljenih obrtnikov in pod
jetnikov 22 članov. 

Na ustanovnem zboru je bil pri
soten tudi župan g. Andrej Ocepek, 
kije poudaril tudi pomen združenja 
za nadaljnji razvoj občine in priprav
ljenost sodelovanja s svetom in 
občinsko upravo. Izvolili smo sedem 
članski odbor v naslednji sestavi: 
Franjo Modrijan, Franc Debevcc, 
Tone Palčič, Alojzija Trček, Tone 
Gantar, Slavko Turšič in Slavko 
Gabrovšek. Za povezovanje je bil 
zadolžen Slavko Turšič, ki je vodil 
Odbor za gospodarske dejavnosti pri 
občinskem svetu. 

V omenjenem obdobju je imel 
odbor skupno 6 sej, na katerih smo 
obravnavali problematiko razvoja 
male borovniške občine, občinski 
letni proračun, prostorske probleme 
ipd. 

Na 1. seji 3.10.1995 smo predlaga
li županu, da za podžupana občine 
imenuje Antona Janežiča, ki naj bi 
povezoval in zastopal v svetu intere
se podjetnikov in obrtnikov. 

Na pobudo združenja podjetnikov 
je občina le naročila nekaj prostor
sko ureditvenih načrtov, vendar v 
praksi niso bili realizirani. 

Ti so naslednji: 
- Poročilo o možnostih izgradnje 

O.C. Borovnica in primernosti ob
stoječih zasnov tega območja (osno
va Z .N. - 1983), januar 1996, SO
NET d.o.o. Vrhnika, 

- Usmeritve rabe prostora razvoja 
dejavnosti in oblikovne podobe 
Borovnice, junij 1997, S O N E J 
d.o.o. Vrhnika, 

- Predlog programskih območij v 
Borovnici.december 1997, SONET 
d.o.o. Vrhnika. 

V mandatnem obdobju 1995-98 
občinski svet problematiki gospodar
skega razvoja občine ni posvetil 
posebne seje (bilo je 36. rednih sej). 
Pri svetuje bil imenovan tudi poseb
ni odbor za gospodarske dejavnosti 
v sestavi: Turšič Slavko, Debevec 
Franc, Petrovčič Jože, Kržič Marjan 
in Čebela Bojan. Dejavnosti in ak
tivnosti tega odbora nam niso znane 

in bodo morda opisane poročilu o 
delu občinske uprave in tajnika v 
obdobju 1995-98. 

V obdobju delovanja našega zdru
ženja smo sprejeli naslednje pobude 
in predloge: 

1. Odbor predlaga občini Borovni
ca, da pripravi program razvoja 
občine za obdobje 10-let in določi 
strokovne nosilce (prostorski, gospo
darski in socialni razvoj), 

2. Odbor predlaga ustanovitev 
Sklada stavbnih zemljišč, ki bo 
upravljal in gospodaril z nepremični
nami v občinski lasti, 

3. Občina mora z inšpekcijskimi 
službami preprečiti nadaljnje nega
tivne posege v prostor, 

4. Opraviti mora razgovor s pred
stavniki slovenskih železnic o mož
nostih izgradnje obrtno-poslovne 
cone pod postajo v Borovnici, 

5. Občina naj pripravi program 
nadaljnjih aktivnosti za sprejem UN, 

Z N , PUP ipd. (primer: soteska PE
K E L - razglasitev naravne dediš
čine), 

6. Določiti je potrebno lokacijo za 
bencinski servis s spremljajočimi 
dejavnostmi, 

7. Opraviti je razgovor s predstav
niki PS MERCATOR glede izbolj
šanja ponudbe in nove lokacije za. 
prodajalno gradbenega materiala, 

8. Določiti je potrebno lokacijo za 
proizvodno-obrtne dejavnosti in 
stanovanjsko gradnjo (blokovna, in
dividualna), 

9. Določiti traso bodoče obvoz
nice do vasi v zaledju borovniške 
kotline, 

10. Določiti površine za rekrea
tivne namene (kolesarske in pešpo
ti, igrišča itd.). 

Večkrat smo poudarili, da mora
jo biti letni proračuni občine bolj 
razvojno naravnani in manj porab
niško. K sodelovanju moramo pri

tegniti strokovne potenciale, ki ima
jo znanje, izkušnje in so pripravlje
ni za dobrobit občine tudi kaj nare
diti. 

Ker s pobudami inpredlogi v pre
jšnjem mandatu nismo bili uspešni, 
nameravamo to storiti sedaj, ko ob
stajajo boljše možnosti. O nadalj
njem delu združenja se bomo od
ločali na zboru, ki bo predvidoma v 
drugi polovici junija 1999. 

Sprejeli bomo program dela, izvo
lili novo vodstvo pred bližajočimi 
volitvami v organe Gospodarske 
zbornice Slovenije. 

Administrativna dela za združe
nje bi opravljali v okviru občinske 
uprave. Sredstva za delo združenja 
so minimalna in bodo zagotovljena 
v proračunu (100.000,00 SIT). 

PREDSEDNIK ZPLR: 
O O - Borovnica 
Franjo Modrijan 

Vabimo vse obrtnike 
in podjetnike, da se 
aktivno vključijo v 
delo združenja, pred
vsem mlajši. 

B o r o v n i c a ž e 

i m a p o d ž u p a n a 

Na 2. redni seji občinskega sveta Občine 
Borovnica 28. januarja 1999 je bil za 
podžupana občine izvoljen g. Franjo 
Modrijan, član in vodja Borovniške liste -
neodvisni. Funkcijo bo opravljal nepoklic
no. 

V rednem delovnem razmerju je v družbi 
ELLES, d.o.o Borovnica kot direktor. 

Poleg tega je tudi podpredsednik Zdru
ženja za drobno gospodarstvo pri Gospo
darski zbornici Slovenije in član upravne
ga odbora mešane hrvaško-slovenske gos
podarske komisije. 

Na sliki: borovniški podžupan Franjo 
Modrijan v družbi najmlajših košarkar
skih privrženk na košarkarski tekmi. 

* 



I Z D E J A V N O S T I T U R I S T I Č N E G A 

D R U Š T V A B O R O V N I C A 

Lanska prireditev, kije bila prva, je privabila kar številne obiskovalce. 

TUDI LETOS VELIKA PRIREDITEV 

Dan borovnic bo 24. julija 
Tudi letos bo - kot je bila lani 

prvič na soboto pred Marjetino 
nedeljo - prireditev z imenom "dan 
borovnic." To bo letos 24. julija. V 
okviru priprav na organizacijo na
jvečje turistične prireditve v obči
ni Borovnica, ki je bila sprejeta na 
občnem zboru Turističnega društ
va Borovnica in potrjena na Svetu 
občine Borovnica, se je doslej 
dvakrat sestal odbor za pripravo in 
izvedbo. 

Za vodjo projekta in koordi
nacijo je pooblaščen podžupan 
Franjo Modrijan, ki si bo po svoji 
presoji izbiral potrebne sodelavce 
in izvajalce posameznih nalog. 
Pokrovitelj prireditve bo župan 
Alojz Močnik. 

Kot možni lokaciji prireditve so 
si zamislili Molkov trg ali pa Pa-
plerjevo cesto. Prevagala je Papler-
jeva cesta z bližnjimi lokacijami 
gostilne Zalar, V V Z in šolo. 

Za gostinsko ponudbo je zadol
ženo turistično društvo ob pomoči 
lovske družine in gasilcev, pri če
mer naj bi pritegnili še gostiifae, ki 
delujejo v občini. Turistično društ
vo bo poskrbelo tudi za glasbo za 
ples, medtem ko naj bi za slavnost
ni uvod povabili Litostrojsko god
bo, za kar naj poskrbijo predstavni
ki kulturnega društva. 

Turistično društvo naj bi ob po
moči občine poskrbelo tudi za 
primerno okrasitev kraja, ureditev 
prireditvenega prostora in za raz
svetljavo. Za varovanje prireditve 
so zaprošeni borovniški gasilci. 

Kulturnemu društvu je nalože
no, naj pripravi celovit kulturni 
program s predstavitvijo starih 
ljudskih običajev, značilnih za 
borovniško okolje, za družabne 
igre in podobno. 

Pridelovalci borovnic naj bi 
poskrbeli, da bi so obiskovalci pri
reditve pod strokovnim vodstvom 
ogledali nasade borovnic in seve
da tudi zato, da si jih obiskovalci 
lahko nakupijo, podobno tudi 
izdelke iz njih. 

Odbor je predlagal županu, naj bi 
na ta dan organizirali muzejski vlak 
iz Ljubljane, kar bi se bilo treba 
dogovoriti s Slovenskimi želez
nicami, tudi Tehniški muzej v Bistri 
naj bi naprosili, naj na dan borovnic 
posodi staro vozilo iz svoje zbirke, 
še posebej pa star voziček ali cizo 
za prevoz borovnic, takega, kakor so 
ga nekdaj uporabljale branjevke pa 
se danes redko vidi. 

Celotna prireditev ima namen, 
da bi predstavili občino Borovnica 
tudi po njenem pridelku, "borovni
ški borovnici", kakor bi jo poime
novali, kot pravijo organizatorji. 

To naj bi v prihodnje postala 
krajevna značilnost in bi v največji 
sezoni pomagala pospešiti proda
jo tega pridelka. Zamisel je tudi, da 
bi pridelovalce povezali v eno 
blagovno znamko. Seveda k temu 
sodi tudi izdelava promocijskega 
gradiva, embalaže, propektov, 
majic, kap in vsega drugega, kar 
sodi k premišljenemu pristopu k 
taki veliki akciji.(nč) 

D E M O K R A T I Č N A STRANKA U P O K O J E N C E V 

SLOVENIJE DESUS 

O B Č I N S K A ORGANIZACIJA BOROVNICA 

Izvršni odbor D E S U S , ki je 
odgovoren za uresničevanje ciljev 
in nalog stranke, ter sklepov in sta
lišč kongresa in Sveta stranke, je v 
medsebojnem sodelovanju s pred
sedniki pokrajinskih odborov 
usklajeval vsebinska vprašanja ak
tivnosti in ugotovil: 

Da DESUS s svojimi stališči 
izjemno težko prodre v medije, da 
je znotraj vladne koalicije vse pre
pogosto odsotno medsebojno 
usklajevanje koalicijskih stališč in 
da je ravnanje dveh velikih strank 
pogosto takšno, kot da DESUS ni 
koalicijska partnerica, ne sme 
zamegliti dosedanjih rezultatov 
dela naše stranke. Zato ni odveč, da 
se ti rezultati, tudi z vidika ocene, 
kakšna bi bila usoda upokojencev, 
če DESUS ne bi bila parlamentar
na in vladna stranka, prezentirajo 
in jasno predstavijo v vseh okoljih, 
kjer imamo to možnost. 

Ugotavljamo: 
• daje veljavni proporcionalni 

volilni sistem v osnovi dober, ker 
omogoča zastopanost različnih in 
nazorskih pogledov ter skupin v 
parlamentu, 

• prav je, da parlament odraža 
razpoloženje ljudstva in ne samo 
ene stranke, 

• proporcionalni sistem omogo
ča močno kontrolo oblasti v parla
mentu in zmanjšuje možnost zlo
rabe oblasti, 

• vlada bo morala vgraditi pra
vico do regresa z jasnimi roki in 
letno zvišanje regresa, 

• vlada bo morala vgraditi 
vdovske pokojnine (v pogajanjih bi 
morali doseči preciziranje roka in 
višino procenta), 

• doseženo je, da mora vlada v 
zakon vgraditi člen o usklajevanju 
pokojnin izključno z gibanjem 
vseh povprečnih plač v državi, 

• dosežena je ukinitev februar
ske formule, oziroma po izračunu 
februarske formule v letu 1999 bi 

se januarska pokojnina indeks 
104,1% zvišala le za 2,6% in ne za 
4,8%, kot je upokojencem prines
la sprememba zakona z ukinitvijo 
februarske formule, 

• potrebno je obdržati invalid
sko zavarovanje kot sestavni del 
sistema pokojninsko-invalidskega 
zavarovanja, nikakor pa ga ne sta
tusno ločevati ter znotraj njega 
zmanjšati razlike, ki izhajajo iz 
tega, kje oziroma kako je do in
validnosti prišlo, 

• DESUS je sredi oktobra za
mrznila svoje koalicijske obvezno
sti: izvršni odbor je zamrznitev 
ocenil logično za svoj obstoj in ust
varjalno delovanje koalicije, ne 
more pa pristajati na izkoriščanje 
dogovorov in nezakonitosti, ki ne 
škoduje le koalicijskim partneri
cam temveč slovenski državi kot 
celoti, 

• DESUS je svoje sodelovanje 
predstavila tudi do N O B in pol
pretekle zgodovine, pri čemer je 
bilo posebej izpostavljeno, da 
DESUS ne pristaja na zaničevanje 
vloge in pomena N O B v protifaši-
stičnern in protinacističnem giba
nju ter na enostransko in neosno
vano kriminaliziranje naše pretek
losti. 

Morda se bo marsikdo vprašal, 
zakaj to objavljamo, zakaj se 
zavzemamo. Menim, da je to 
zastavljen pravičen boj za našo 
bodočnost, za pošten pokojninski 
zakon in tudi za pravičen volilni 
sistem, v katerem bo prisotna pro
porcionalnost glasov in ne igra na 
srečo, kot se potegujejo nekatere 
stranke. 

Koristil bi tudi priložnost, da se 
zahvalim vsem, ki ste volili našo 
stranko, za boljši jutri, za boljše 
pogoje vseh, ki boste dočakali naš 

P R E D S E D N I K S T R A N K E 
DESUS BOROVNICA 

Niko Stražišar 

Letos smo prvič organizirali 
velikonočni pohod po obfobju 
dela borovniške občine in sicer na 
velikonočni ponedeljek. Udeležilo 
se gaje 35 pohodnikov. 

*** 
V nedeljo 25. aprila smo orga

nizirali pomladni koncert godbeni
kov iz Vrhnike pred vrtcem v 
Borovnici. 

V soboto 1. maja smo imeli po
hod okrog Planine z družabnim 
srečanjem na Župenci. Prihajali 
smo iz vseh strani, največ iz Borov
nice in Zabočevega. Prijetno top
lo vreme je vplivalo na dobro 
razpoloženje in ga nekaj kapljic 
dežja ni moglo pokvariti. Ob pri
hodu smo udeleženci pohoda pre
jeli rdeč nagelj. Izkazalo se je, da 
je bilo pripravljeno premalo miz in 
klopi, a smo se kar radi stisnili. Na 
robu jase pod zasilno streho so 
skrbeli, da nismo trpeli lakote in 
žeje. 

Igrali smo nogomet, med dvema 
ognjema in druge igre z žogo. Na
jbolj nas je razmigalo vlečenje vrvi. 
Ženske udeleženke pohoda so se 
borile proti predstavnikom občine 
Borovnica. Ve se, kdo je zmagal! 
Tisti, ki jih ni bilo zraven, pa lah
ko sedaj le ugibajo. Pomerile so se 
še druge ekipe. Najbolj tekmoval
no so vlekli vrv otroci in se prav 
zagrizeno borili za zmago. Nagra
jeni so bili s kolačem, katerega je 
prispeval aktiv kmečkih žena. 

Člani društva upokojencev se 
vedno v lepem številu udeležijo 
naših pohodov. Letos so »muzi-
kantje« prinesli s seboj tudi inštru
mente (glej sliko). Ob njihovem 
igranju smo skupaj prepevali. Za 
njihov prispevek k veselemu raz

položenju se jim najlepše zahva
ljujemo! 

Najstarejša, najmlajša ter naj
starejši in najmlajši od pohodni
kov so prejeli darila. 

Na svidenje spet 1. maja leta 
2000. 

Turistično društvo za zahvaljuje 
sponzorjem prvomajskega poho
da: 

- Trg. podjetje O R E L , Vrhnika 
- KIMV1, Borovnica 
- K.T.M d.o.o. , Ljubljana 
- Mesarija Lajči, Plešivica 
- Trgovina in mesarija Pod via

duktom, Borovnica 
- Gasilci Brezovica 
- Vrtnarstvo Rahne, Borovnica 
- Galles, Vrhnika 
- Medex , Ljubljana 
- Uredništvo Našega časopisa 
- Drogerija Media , Ljubljana 
- Molk Ivan , Borovnica 
-Ljubljanskabanka. Podružnica 

Vič, Ljubljana 

Akcija "Čelada varuje 
kolesarjevo glavo" 

Učenci tretjih razredov OŠ dr. Iva
na Korošca v Borovnici so uspešno 
opravili kolesarski izpit. K temu prijet
nemu in zanimivemu doživljanju kole
sa oziroma opravljanju prvega izpita za 
samostojnost, da sme sam na cesto, 
smo poskrbeli za večjo prometno var-

Prvomajski pohod 
V soboto, 1. maja, sem šla z mami

co, očkom, teto in stricem na pohod ok
rog Planine. Od doma smo šli ob 7.45. 
Napotili smo se Pod Goro, pri KIMVI-
JU pa smo se zapodili v strm hrib. Ime
li smo tudi lepega kužka. Pot je bila zelo 
dolga. Kužek Reks je med potjo moral 
piti, tako kot tudi vsi drugi. Na cilj smo 
prišli med prvimi. Očka jc rekel, da 
bomo pot nadaljevali. Pot nas je vodila 
naprej k bifeju Pri Strugovi Micki. Moj 
stric in jaz sva poiskala slamico. Pri 
Strugovi Micki pa sem pila vodo. Ko 
smo šli od Strugove Micke, smo videli 
veverico in srnjaka. Potem smo šli na 
piknik, kjer je začelo deževati. Koje dež 
ponehal, smo se napotili v dolino, ki je 
bila zelo drugačna. Vse skupaj je bilo 
lepše. 

Sabina Gerdina 

nost tako, da smo vsakemu učencu 
tretjega razreda, kije opravljal kolesar
ski izpit, dali še kolesarsko čelado z 
minimalnim prispevkom posameznika 
500,00 SIT. 

Zahvaljujemo se vsem tistim, ki so 
prispevali k akciji "ČELADA VARUJE 
KOLESARJEVO GLAVO", katera se 
že četrto leto organizira, še posebno pa 
se zahvaljujemo; 

* LIKO BOROVNICA, 
* ZAVAROVALNICA TRIGLAV, 
* TRGOVINA JURČEK, 
* VULKANIZERSTVO MOLK, 
* VRTNARSTVO RAHNE, 
* OBČINA BOROVNICA, 
saj brez njih ta akcija ne bi bila 

uspešna. 
Svet staršev OŠ dr. Ivana Korošca in 

Odbor za komunalno in cestno infra
strukturo pri občini Borovnica si želita, 
da bi bilo v našem kraju še več takih 
akcij, ki bi kakorkoli pripomogle k večji 
varnosti otrok oziroma vseh udele
žencev v prometu. 

Kdor pa želi kupiti otroško kolesar
sko čelado, jo lahko do 15. 06. 1999 
naroči na občini Borovnica po ceni 
2.300,00 SIT. 

Jože Šraj 
član odbora za komunalno in 

cestno infrastrukturo 

MEDVEDJE V OKOLJU 
V lovišču Lovske družine Borov

nica, ki se razteza po vseh obron
kih borovniške kotline, opažamo 
vse več medvedov, ki prihajajo iz 
svojih stalnih bivališč vsa bliže 
naseljenim krajem. Njihova prisot
nost pa vznemirja prebivalce, ki na . 
ta pojav reagirajo zelo različno. 

Lovska družina Borovnica, kije 
nosilka skrbi za okolje in živalstvo 
v svojem lovišču, razume zaskrb
ljenost prebivalcev in vas zato želi 
seznaniti z naslednjimi podatki. 

Medved je po svoji naravi vse-
jed, kar pomeni, da išče vse vrste 
prehrane: meso, mrhovino, koru
zo, jagode, med, žuželke ipd. V 
našem okolju je stalno prisoten že 
stoletja. Človeka se zaradi pra
strahu boji, zato se pred njim 
običajno umakne. Je klatež in na 
svojih, predvsem nočnih pohodih, 
prehodi tudi po 20 km na dan. 

V preteklosti je vladal v gozdu 
mir, saj ni bilo toliko gozdnih poti, 
gobarjev, sprehajalcev, gorskih 
kolesarjev, terenskih motoristov, 
zmajarjev in avtomobilov. Medved • 
seje obiskovalcem redno pravočas
no umaknil, zato njegove prisot
nosti, razen lovcev in gozdarjev, 

skoraj nihče ni opazil . Ker je 
srečeval človeka redko, se gaje bolj 
bal in se je zadrževal dalj od nje
govega bivališča. Z večjo človeko
vo prisotnostjo se je to razmerje 
podrlo, medved pa je postal tudi 
bolj nevaren. 

Na število medvedov lovci ne 
moremo veliko vplivati, saj njego
vo številčnost določa Ministrstvo 
za kmetijstvo, gozdarstvo in pre
hrano, ki določa letni odstrel. 
Težnja naravovarstvenikov in sa
mozvanih ljubiteljev in poznaval
cev narave pa je, da bo narava 
sama uravnavala pravo število 
živali. 

Občanom pr iporočamo, naj 
bodo v gozdu čim bolj previdni in 
naj se držijo glavnih poti. Obnaša
jo naj se kot ljubitelji narave in naj 
je ne obremenjujejo s kaljenjem 
miru in odpatki. Odgovorni pa naj 
premislijo tudi o tem - ali je gozd 
res tisti del našega okolja, kjer lah
ko vsak počne, kar se mu zljubi, ne 
glede na posledice. Bolj ko posta
ja medvedov mir ogrožen, bolj je 
lahko medved nevaren. 

L O V S K A DRUŽINA 
B O R O V N I C A 

- Bistro Štorklja , Ljubljana 
*** 

V začetku junija bo potekalo 
pomladansko ocenjevanje ure
jenosti po objavljenem natečaju. 
Komisijo čaka težka odločitev iz
bire. Zato ponovno vabimo vse 
občane k sodelovanju s predlogi 
komisiji za ocenjevanje urejenosti. 
Predloge pošljite v zaprti kuverti 
na naslov: Turis t ično druš tvo 
Borovnica, Paplerjeva 22, p.p. 60, 
1353 Borovnica s pripisom: Za 
komisijo za ocenjevanje urejenosti. 

O b v e s t i l o 
I .maja smo na jasi na Župenci 

našli zlato zapestnico. Lastnica 
izgubljene zapestnice naj pokliče 
Turistično društvo Borovnica v sre
do od 16. do 17. ure, tel. štev. 746 
126. 

*** 
Uradne ure Turističnega društva 

Borovnica so vsako sredo od 16. 
do 17. ure. 

Povabilo na srečanje 
veteranov vojne za 
Slovenijo 1991 iz 
Borovnice -
"Borovniških čivav" 

Iniciativni odbor za pripra
vo srečanja "Borovniških či
vav" vabi vse nekdanje pripad
nike enote in njihove simpati-
zerje na srečanje, ki bo v so
boto, 26.6.1999. s pričetkom 
ob 19. uri pred gasilskim do
mom v Brezovici pri Borovni
ci . 

Poleg druženja in obujanja 
spominov na dogodke iz leta 
1991 je namen srečanja tudi 
seznanitev vseh navzočih z za
konodajo, ki ureja status voj
nega veterana in z dejavnostjo 
Območnega združenja Vetera
nov Vojne za Slovenijo Vrhni
ka - Borovnica. 

Na svidenje v Borovnici, 
26.6.1999 

Iniciativni odbor 
Borovniških čivav 

P R O G R A M 
PRIREDITEV V 
OBČINI BOROVNICA 
- JUNIJ 1999 

P O M O D I 
'Sobota, 12. junij 1999: Le-

penatka in Rogatec 
(informacije in prijave na 

tel.: 746-022. 746-008 - Alenka) 
Organizator: Planinsko dru

štvo Borovnica 
* 25. junij 1999 - 30. junij 

1999: Tabor mladih planincev 
na Zelenici 

(informacije in prijave do 1. 
maja 1999 na tel.: 747-022, 746-
008 - Alenka) 

Podrobnejši opis tabora v 
Našem časopisu. 

K U L T U R N E P R I R E 
D I T V E 

* Četrtek, 10. junij 1999: 
LITERARNI VEČER 

ob 18.30 uri v Knjižnici dr. 
Marje Borošnik Borovnica 

Organizator: Kulturno društ
vo Borovnica - sekcija ŠOTA 

* Vsak ponedeljek 7. junij, 
14. junij 1999: URA PRAV
LJIC 

ob 17.00 uri v Knjižnici dr. 
Marje Boršnik Borovnica 

Izvajalec: Knjižnica dr. Mar
je Boršnik Borovnica 

* Ponedeljek, 21. junij 1999: 
ZAKLJUČNA PRIREDITEV 
ZA MALČKE -BRALČKE 

ob 17.00 uri v Knjižnici dr. 
Marje Boršnik Borovnica 

Izvajalec: Knjižnica dr. Mar
je Boršnik Borovnica 

"Petek,24. junij 1999: KRES
NI VEČER - DAN DRŽAVNO
STI 

ob 20.00 uri v OŠ dr. Ivana 
Korošca Borovnica in Mavčevi 
dolini 

Organizatorja: Kulturno 
društvo Borovnica in Čebelar
sko društvo Borovnica 

* prva polovica meseca juni
ja 1999: OTVORITEV "ARTer-
ijc" in RAZSTAVA SLIK MOJ
CE KOŠIR 

Organizator: Mladinsko kul
turno društvo ARTerija 

Š P O R T N E P R I R E 
D I T V E 

* Sobota, 12. junij 1999 in 
nedelja, 13. junij '999: SPUST 
Z GORSKIMI KOLESI - DOVVN-
HILL 

Organizatorja: TVD Parti
zan Borovnica in K K Bišport 

'Nedelja, 20. junij 1999: 3. 
M E M O R I A L N I TURNIR V 
M A L E M NOGOMETU V PO
ČASTITEV S P O M I N A NA 
JANEZA PRVINŠKA 

(v primeru slabega vremena 
rezervni datum 27. junij 1999) 
na nogometnem igrišču na 
Dolu 

Organizator: Nogometni 
klub Borovnica 

O S T A L E P R I R E 
D I T V E 

* Sobota, 19. junij 1999: 
VRTNA VESELICA - ANSAM
B E L "TINE STARE IN VA
LOVI" 

ob 18. uri pred Gasilskim do
mom v Borovnici 

Organizator: PGD Borovni
ca 

* Torek, 22. junij 1999: 
SREČANJE UPOKOJENCEV 
SLOVENIJE V DOLENSKIH 
TOPLICAH 

Organizator: Društvo upoko
jencev Borovnica 

IN MEMORIAM 

STANETU SUHADOLNIKU 

Na večer prvega letošnjega ponedeljka je ugasnilo življenje dragega 
Staneta Suhadolnika. Rodil se je v Zabočevem leta 1928, kmečkim star
šem. V osnovni šoli je bil odličen učenec in želel je nadaljevati šolanje, 
vendar ga je oče pregovoril, da je ostal na kmetiji. V času NOB se je kot 
najstnik vključil v narodnoosvobodilni boj. Njegovo ilegalno ime je bilo 
Elko. Bilje kurir in Nemci so ga ujeli in pri Podpeškem mostu, ga zapr
li in strašno pretepli. Uspelo mu je pobegniti. Ob koncu vojne je bila 
njegova družina na seznamu za likvidacijo Črne roke, vendar jih je os
voboditev rešila najhujšega. Po vojni se je aktivno vključil v obnovo 
porušene domovine, prestal je težo obvezne oddaje v prvih povojnih 
petletkah, bil v Upravnem odboru PGD Brezovica, dejaven član 
Kmetijske zadruge, sodeloval je pri ureditvi vodovoda v vasi Zabočevo, 
trasiranju kamionske poli skozi Zabočevo, asfaltiranju ceste in drugih 
delih, ki so se dogajala v kraju. Veliko je prebira/ časopise in tudi kmetij
sko strokovno literaturo. Rad Seje konfrontira/ o političnih vprašanjih, 
če je le dobil voljnega sogovornika. 

V zakonu so se mu rodile štiri hčere, kijih je napotil v šolo v Ljub
ljano in jim pomagal pri graditvi njihovih domov. Mehaniziral si je kmeti
jo in vpeljal v delo tako v gozdu kot na polju najstarejšega vnuka. Bilje 
brezkompromisen in pokončen mož manjše rasti, a klenega duha. Pre
stal je tri hujše internistične operacije in zadnja štiri leta bolehal za Par-
kinsonovo boleznijo. Ni se mogel sprijazniti, da ne more več delati tako 
kot nekoč, vendar je delil nasvete za dela do zadnjega. Jeseni je v krogu 
svoje družine praznoval sedemdesetletnico, malo za tem pa zbolel za 
pljučnico in za njenimi posledicami tudi umrl. 

M. S. 



Veseli večer v Borovnici 
Skupina Šota, ki deluje v okviru borovniškega kulturnega društva, se je i/kazala že z drugo prireditvijo. Najprej so pri

pravili kulturni del sporeda za občinski praznik, tokrat pa v soboto 22. maja še veseli večer, na katerem so zbrali pevce in 
pevke Štinglcev in Ajde, muzicirali so mladi Kačani, harmonikarji Roman, Lado in Marko, v kratkih skečih pa so nastopili 
Edo Suhadolnik, Janez Rot, Slavi Košir, Primož Berus, Milena Skulj in Martina Lužar. Spored je povezovala Joži Rupar. 

Rdeča nit večera so bila domača opravila, ki danes izginjajo: da res govorijo ali pojejo o tem, je prikazovala tudi odrska 
scena, napravljene za to priložnost. 

Bil je tudi živi del scene: g. Cilka Kini je naredila predpražnik iz lickanju, g. Ivanka Resman je na kolovrat plctla nogavice, 
g. Janez Janžclj je plctcl košare in pokazal tudi dva imenitna koša, kakršne dela Peter Grmek. 

Ročna dela tonejo v pozabo, smo slišali. V Borovnici so, kakor v vsakem drugem slovenskem kraju na deželi včasih pletli 
košare, izdelovali brezove metle, kolarili, trli lan in iz njega delali platno, iz konoplje so izdelovali klobčiče in jih pošiljali v 
Ligojno, kjer so tkali vrvi ter predli zase na kolovrat. 

Slišali smo tudi, da so se spremenile tudi prehrambene navade, močnika, štrukljev, žgancev in zelja ter krompirja kot vsakdanje 
hrane si danes ni mogoče zamisliti, včasih so to kuhali dan na dan. Le ob večjih praznikih so si privoščili meso in kaj boljšega. 

Povedali so tudi, da je bilo nekdaj samotno ponočevanje v Borovnici nevarno: različne skupine fantov so si vsaj nagajale med 
seboj, če že ni prišlo do pretepa: nekatere skupine so se imenovale po predelu, kjer so bile doma, druge po življenjski usme
ritvi: znani so Malničarji, Brcarji, Kuparji, Kaškarji, Kačani itd. V navadi je bilo tudi vasovanje, ki je včasih pripeljalo do 
ohceti: gruntarska poroka jc trajala tudi po dva dni. 

Nekaj od te ohceti jc bilo dano v pokušnjo tudi v obliki drobnega peciva in potic, za kar so se posebej potrudile gospodinje 
iz Brega. 

Bil je prav en lep večer, bi rekli, za kar številno občinstvo je vse minilo zelo hitro, čeprav je trajalo dobro uro. 
Šota obljublja, da bo najbrž še en tak večer, bolj usmerjen k opravilom drugega dela leta. 

Dan odprtih vrat s policisti 
V četrtek, 20.5.1999 smo dopoldan preživeli s policisti. 

Policijska postaja Vrhnika pod vodstvom komandirja g. Iva
na Škulja nam je pripravila pester program. Vodja borovni
škega okoliša G.Vili Jereb in policistka Urša sta nam pri
pravila predavanje o varnosti v prometu.za otroke, stare od 5 
do 7 let.Z malimi šolarji sta se pogovarjala o varnih poteh za 
pot v šolo, kje se lahko otroci rolajo spoznali so uniformo 
in pripomočke, ki jih uporabljajo policisti pri svojem vsakdan
jem, delu. Med tem časom so si najmlajši ogledovali motor 
prometne policije, ki je bil najlepši, posebno še zato, ker so 
lahko na njem sedeli. Otroci so si ogledali intervencijsko vozi
lo, lahko so vključili luči. poslušali sireno. Z nami sta bila 
tudi dva psa, ki sta opazovala otroke. Obiskala nas je 
konjenica.otroci, so lahko konja pobožali...Kljub vztrajnemu 
rahlemu rosenju nam dež ni pokvaril razpoloženja ob obisku 
policistov. Prireditev si jc ogledal tudi naš župan. 

Zahvaljujemo se g. Jerebu in vsem udeležencem za prijet
no poživitev naše dejavnosti. Čez eno leto se zopet srečamo. 

Ravnateljica: 
Marha Ocepek 

P o l i c i s t i p r i k a z a l i s v o j e d e l o 

Na asfaltni ploščadi pred vrtcem v Borovnici so vrhniški policisti ter del specialnih enot iz Ljubljane predstavili 
in prikazali delo policistov ter del njihove opreme. Predstavitev je bila namenjena otrokom iz vrtca, predvsem pa 
malim šolarjem, ki bodo jeseni prestopili šolska vrata ter se samostojno podali v svet prometa. Prav ti so imeli 
tudi'pravo učno uro prometa na temo Otroci v prometu. Specialne policijske enote iz Ljubljane so prikazale svoje 
službene pse, vodnik psov pa je predstavil njegovo poslušnost. Predstavila sta se tudi dva policijska konjenika, ki 
ju sicer le malokrat vidimo, pa še to samo v Ljubljani. Tako sta med otroki res pritegnila največje zanimanje. 
Otroci so pregledali tudi notranjost in kompletno opremo intervencijskega vozila (marice) ter sedli na policijsko 
- prometni motor, ki ga je predstavil prometni policist. Čeprav je prikaz policijskega dela nekoliko motil dež, so 
otroci z veseljem in zanimanjem pregledali vso razstavljeno policijsko opremo ter prisluhnili policistom, ki so jih 
poučili marsikaj zanimivega in koristnega. Prikaza dela vrhniške Policijske postaje se jc udeležil tudi župan 
Borovnice Alojz Močnik, ki jc poudaril, da so take predstavitve zelo koristne za mladi rod, ki počasi vstopa v 
kruti svet prometa.Starejši namreč vse premalokrat pomislimo, da so udeleženci v prometu tudi otroci. 

S.S. 

V "marki" so taki potniki, ki si jo samo ogledujejo, 
premalokrat. 

Policistka in policist na konjema sta nujholj pritegnila 
zanimanje in poglede najmlajših. 

P R E D Š O L S K A B R A L N A Z N A Č K A 

V. šolskem letu 1998/99 so vzgo
jiteljice borovniškega vrtca, ki 
vodijo Oddelke malih šolarjev, 
vključile vse otroke v Predšolsko 
bralno značko, ki podpira, razvija 
in popularizira predšolsko bralno 
značko, jo spodbuja v vseh vrtcih 
in splošnih knjižnicah po vsej Slo
veniji. V zadnjih nekaj letih pote
kajo živahna prizadevanja, da bi 
starše spodbudili k branju svojim 
predšolskim otrokom. 

Branje je pomembno za dušev
no zdravje in razvoj otroka. Zato 
je knjižna vzgoja vključena v celo
ten vzgojno-izobraževalni proces v 
vrtcu. Toda navajanje na knjige in 
začetki ljubezni do književnosti se 
začnejo že v zgodnjem otroštvu v 
družini. 

Branje knjig otrokom ustvarja 
toplino in krepi čustvene vezi v 
drtižini. Poleg tega dobro in pomir
jevalno vpliva tudi na starše, saj 
skupaj z otroki uživajo in stopajo 
v domišljijske svetove. Otroci, ki 
jim starši v predšolskem obdobju 
in še posebno v prvih treh letih 
življenja berejo in se pogovarjajo 

z njimi, imajo močnejši temelj za 
uspešno branje v poznejšem živ
ljenju. Obenem je dobra priprava 
na prenovljeni program poučeva
nje slovenščine v OŠ, ki v prvih 
treh letih predvideva, da bodo star
ši doma svojim šolarjem brali v 
nadaljevanjih (skupna domača 
naloga). 

Predšolska bralna značka je 
obogatitev in razširitev knjižne 
vzgoje v vrtcu. Predšolska bralna 
značka poskuša doseči in osveščati 
vse starše, da bi brali svojim pred
šolskim otrokom in z njimi obisko
vali splošne knjižnice. To je dobra 
priložnost, da se splošne knjižnice 
včlanijo otroci in starši. 

Minimalno število doma pre
branih knjig, o katerih otroci po
ročajo v vrtcu: 

tri pravljice ali zgodbice in ena 
pesmica. Večje število lahko prive
de do prenatrpanosti in površno
sti pri doživljanju, poročanju in 
poslušanju pravljic. 

Načini »preverjanja« so različni, 
vedno pa si vzgojiteljica označi, 
katero zgodbico je otrok že pove

dal. Otroci bodo doma na list nari
sali ilustracijo za »prebrano« zgod
bico, spodaj pa se bosta podpisala 
očka in mamica - tako, da bralna 
značka povezuje celotno družino. 

Ni pomembno število prebranih 
knjig; pomembno je, da starši in 
otroci ob knjigah doživijo čar bra
nja in literature! 

Otrok ne silimo za vsako ceno, 
da vrstnikom poročajo na glas; 
pravljico lahko povedo le vzgojite
ljici, morda jih spodbujamo k pri
povedovanju s »pravljičnim stolč
kom«, risanjem ipd. Pripovedova
nje pravljic v vrtcu bo vsakodne
ven, malce »poseben«, čaroben do
godek, pa naj pravljico pripove
duje vzgojiteljica ali otrok. 

Ob koncu šolskega leta bomo 
pripravili zaključno prireditev, kjer 
se bomo zbrali vsi otroci, starši, 
vzgojiteljice in knjižničarka. Raz
stavili borno vse risbice z ilustraci
jami in otroke nagradili za njihov 
trud s priznanji. 

Vzgojiteljica pred. otrok: 
Irena Mali 

Tisoč in tisoč zvezd je nad nami, tisoč in tisoč zvez med nami... 
Ta naslov je vabil občane Borovnice 14. majnika 1999 ob 19.30 v OŠ dr. Ivana Korošca, da ob dnevu šole in zak

ljučku kreativnega pisanja preživijo lep večer ob recitalu Pavčkove poezije. Pesmi mladoletja so nam pisane na kožo, 
saj smo z veseljem obsuli publiko, ki je na koncu odhajala navdušena. O poeziji pa smo razmišljali tudi na letošnjem 
vseslovenskem tekmovanju iz znanja materinščine za Cankarjevo priznanje. 

Predstavili smo najboljše spise. Ana 
Janežič je zapisala takole: 
Vsak človek je zase svet, 
ves čuden, svetal in lep 
(Razmišljanje) 

Mnogo ljudi se samim sebi ne zdi 
zanimivih. Pa vendar je vsak človek 
nekaj posebnega. Tone Pavček je zapi
sal: "Vsak človek je zase svet, ves 
čuden, svetal in lep." Mislim, da ima 
prav, saj je vsak človek povsem svoja 
osebnost. Ima svoje težave, zamisli, ve
selje. Le redko kdo čuti tako, kot nje
gov prijatelj. Včasih res prijateljem po 
glavi hodijo podobne misli in nekdojih 
pove, pa drugi pravi, da je mislil ravno 
to. A te misli niso skupne. So samo od 
določene osebe. Nikoli niso povsem 
enake. Tudi dvojčki so si navzven po
dobni, pa se vseeno najdejo kakšne raz-

. like. Prav tako ima tudi veliko ljudi so-
imenjakc. A nihče ne misli enako. Ni
hče nima enakih, kaj šele istih misli. 

Ves čuden, svetal in lep. Resnično, 
to je vsak človek zase. Nekateri so bolj 
čudni, nekateri lepši. Ampak so samo 
svoj svet z grozotami, sanjami, ljubez
nimi. Človek je ljubljen na svoj način, 
vsak človek ljubi na svoj način. Ni in 
nikoli ne bo nihče popoln. Čeprav se 
ljudje trudijo biti popolni, ne bodo. 
Imajo napake, ki so lahko še tako majh
ne, pa vendar le-te ne privedejo k 
popolnosti. Ljudje skozi vse življenje 
nabiramo izkušnje, vsak mesec, vsak 
dan. Nekateri svoje želje dosežejo prej 
in zlahka, drugi pa se morajo za to 
potruditi. Vsi imamo svoje želje, svoja 
občutja. Vsi smo svoj svet. Vsi smo 
zase glavni. Vsak je zase zahteven. 
Nihče pa ni reven, vsaj tisti ne, ki ima
jo veliko pravih prijateljev. Prijateljev, 
ki te ne zapustijo. Ti so srečni. 

Vsi ljudje, smo nekaj posebnega že 
s tem, da lahko živimo, da imamo 
možnost življenja. Ni pomembno, kak
šen je naš zunanji videz, ampak naša 
notranja podoba. 

Program smo zapolnili še z glasbo. 
Pri tem so nam pomagali: Vita Mekin 
da, Špela Repar. Nina Umek, Ana 
Gruden, nad njimi so bedele profe
sorice iz glasbenih šol. Za čist zvok je 
poskrbel Edo, za tehnične stvari pa 
hišnik Marjan. Vsem se lepo zahval
jujemo. 

In čisto na koncu, ko so izzvenele 
Pavčkove besede ljubezni, smo se 
poslovili tudi kreativci z revijo, ki kaže 
naše štiriletno bojevanje s peresom. 

Na papir smo izlili vse. kar nas teži, 
potovali smo skozi svetove domišljije, 
ljubezni. Vse brez robov, brez črt, na 
rdečih, rumenih, zelenih, navadnih pa
pirjih. Tudi na belih, če nam je bilo 
tako všeč. Vsak na svoj način smo pre
potovali puščavo in se ustavili ob Ze-
ienkici in njenih prijateljih, šli smo na 
polje sanj. S Pavčkom smo bili na nje
govi zvezdi in čutili, daje nekaj v zra
ku. 

Pa vendar ni bilo to le druženje s 
papirjem, bilo je druženje s svojim ja
zom in s prijatelji, ki so počeli isto. 

Bilo je prijetno, zahtevno, vse drugo 
pa ve list, ki ni ne bel ne rdeč ne mod
er, ampak drugačen kot vsi drugi - list 
naših osnovnošolskih dni, in mentori
ca Metka Pristavec - Repar, ki nam je 
približala poezijo, štiri leta pa se je 
trudila, da bi nam svinčnik in list po
stala orodje, s katerim se kleše umet
nine. 

Kaj vse smo morali narediti, da smo 
se lahko predstavili občinstvu? 

Najprej smo morali izdelati vabila in 
sceno. V glavi smo prebrskali vse pre
dalčke, da bi dobili ideje. Pri sceni nam 

je pomagala gospa Jožica Mekinda. 
Najboljša zamisel za vabilo seje pojavi
la v Urškini glavi med uro slovenščine. 
Mentorica je bila zadovoljna in pričeli 
smo z delom. Potrebovali smo "tone" 
papirja in valovito lepenko, čeprav smo 
pridno delali (pomagali so nam tudi 
šestošolci), je bila scena končana šele 
v četrtek zjutraj. V petek pa smo jo 
postavili v večnamenski prostor. Pavč
kova mavrica je napolnila prostor, ve
lika zvezda nad njo pa nas je opomi
njala, daje človek le majhen delček ve-
soljstva. 

V nedeljo je scena polepšala še Ta
dejev recital, v ponedeljek pa so ob njej 
fulaste pesmi poslušali še učenci pred
metne stopnje. 

Bilo je lepo. splačalo seje delati. 
Za kreativce zapisali: 

Mateja Gerdina, Ana Rot, Urška 
Šivic 

PA SMO JO 
Bil je lep sončen prvoaprilski dan. 

Dan, poln šal, in potegavščin. V 
razredu smo sklenili, da bomo naapri-
lali koga od učiteljev. Izbirali smo 
žrtev. Učiteljica slovenščine naj bo ! 
Nato smo iskali sošolca, ki bi odigral 
glavno vlogo. Določili smo Marjana. 
Strinjal se je. 

Ko je učiteljica po glavnem odmo
ru vstopila v razred, je takoj opazila 
našega Marjana, ki je žalostno slonel 
ob oknu. Zaskrbljeno ga je vprašala: 
"Kaj pa je ?" V zboru smo ji povedali, 
da mu je slabo in bruha. "Joj, pa nisi 
mogel iti na stranišče? Kar je, je! "je 
pribila. Nato je odhitela po brisačko, 
da bi se fant obrisal, mi pa smo s težavo 
zadrževali smeh. Koje prišla do njega, 
pa je udarilo iz nas: "Prvi april !" 

Tovarišica se je pridružila našemu 
smehu in priznala: "Pa ste me!" 

Nataša Tovornik, 6.a 
OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica 

POVABILI SMO 
M A M E 

Tudi letos smo šestošolci povabili 
mamice za njihov praznik v šolo. Ime
li smo veliko priprav. Odločili smo se, 
da bomo nastopili vsi. 

Kar prehitro je prišel dan našega 
nastopa. Praznično oblečeni smo se 
zbrali uro pred nastopom, da smo še 
zadnjikrat na hitro ponovili program. 
Mamice, nekatere so spremljale tudi 
očetje, so končno začele prihajati v 
dvorano. 

Ko so se vse zbrale, sta jih pred
stavnika obeh razredov pozdravila in 
se jim zahvalila za njihovo skrb in ra
zumevanje. V spomin na ta dan smo jih 
podarili lončnico. Vesele so jih bile. 

Nato smo pripovedovali pesmice, 
prebirali sestavke, v katerih smo obu
jali spomine, kako je bilo, ko smo bili 
še majhni. Kdor je bral, je z očmi 
poiskal mamico in ji pripovedoval. V 
marsikaterih očeh se je zalesketala 
solza. Nastop so poživili naši sošolci 
in sošolke z igranjem na harmoniko, 
flavto in violino. Tudi za smeh smo 
poskrbeli. Mame so se od srca nasme
jale šalam in skečem. Predno smo 
končali, smo se spomnili še naših 
razredničark. Pripravili smo jima pre
senečenje. Zapeli smo Ne čakaj na 
maj, ki smo sejo naučili samo za nji
ju. Zahvalo smo izrekli tudi tovarišici, 
ki nam je pomagala pri nastopu. Nato 
pa je pred nas stopila Matejeva mami 
in nam povedala: "Bili ste enkratni. 
Pripravili ste nam čudovito popoldne. 
Hvala vam I" Podarila nam je tudi bon-

bonieri. Njena pohvala nam je bila 
všeč. 

Z občutki, da smo storili nekaj lepe
ga za naše mame, smo se razkropili po 
domovih. 

Tatjana Čepon, 6.a 
OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica 

PRI NEMŠČINI 
Nemščino imamo na naši šoli že 

nekaj let kot fakultativni predmet, ki ni 
obvezen. Obiskujejo ga tisti učenci, ki 
želijo dobiti osnove tega jezika. Ker je 
to fakultativni predmet, nas mora 
učiteljica ocenjevati - ocene so vpisane 
tudi v spričevalu. 

Nemščino imamo dvakrat tedensko. 
V skupini je 34 učencev-od petega do 
osmega razreda. Vsi se učimo jezika 
prvo leto. 

Do sedaj smo se že kar nekaj na
učili. Znamo pozdravljati, se predstavi
ti, računati, dobro poznamo šolske 
potrebščine, družino, živali in še in še. 
Da pouk ne bi bil enoličen, ga tovari
šica popestri s pesmicami, ki se jih zelo 
radi učimo, še rajši pa ji jih pripove
dujemo, ker nas nagradi z lepimi oce
nami. Za Prešernov dan smo se naučili 
in zapeli celo našo himno. Vsako uro 
se na začetku pogovarjamo po nemško. 
Pišemo tudi nareke in teste. Pri pra
vopisu smo imeli v začetku težave, ker 
se v nemšini samostalniki pišejo z ve
liko začetnico. Sedaj pa nam gre že 
veliko bolje. Učiteljica je uvedla no
vost. Ne daje dvojk in nezadostnih. Če 
pa nam kdaj spodleti, nas potolaži, češ 
da bo drugič bolje. 

In čeprav je tu in tam veliko naloge, 
hvala mentorici, ki nam je ta predmet 
naredila zanimiv. 

Matej Jenko, 6.b 
OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica 

DAN ŠOLE 
18. maj je dan naše šole, ki se ime

nuje po pesniku in partizanu, dr. Ivanu 
Korošcu. Letos smo ga praznovali 
malo drugače kot doslej. Namenili smo 
ga predstavitvi pesnika Toneta Pavčka. 

V uvodu nam je mentorica, gospa 
Metka Pristavec- Repar, prebrala 
pozdravno pismo, ki nam ga je posla-
ia Koroščeva sestra, gospa Božena 

Pavšič. Nato nas je spomnila na sklepe, 
ki so jih učenci sprejeli na pionirski 
konferenci 8.11.1985. In kakšni so ti 
sklepi ? 

1. Skrbeli bomo za spominsko 
obeležje na Lazah in obiskovali grob 
na pokopališču. 

2. Ohranjali in spoštovali bomo nje
govo zapuščino.. 

3. 8. maj, dan Koroščeve smrti, smo 
določili za dan šole. 

Trudimo se, da jih uresničujemo. Že 
prejšnji dan je delegacija učencev 
odnesla šopek cvetja na Korošcev 
grob. Nato je gospa Reparjeva obču
teno prebrala njegovo pesem Roman
ca. 

In že je bila na vrsti predstavitev 
pesmi Toneta Pavčka, ki je letos 
praznoval 70-letnico rojstva. Njegove 
pesmi so v tem šolskem letu prebirali 
in razmišljali o njih tisti osmošolci, ki 
so se odločili, da se bodo pomerili v 
znanju materinščine. Ker so recitator-
ji in recitatorke pripovedovali pesmi 
zelo sproščeno in doživeto, smo jih 
radi poslušali. Nama so bili najbolj 
všeč verzi o pubertetniških ljubeznih. 
Nič čudnega, saj je prav ljubezen pogo
sta tema nas mladih. Osmošolki Maja 
Brezovar in Ana Janežič sta nam pre
brali svoje razmišljanje, ki sta ga 
zapisali na državnem tekmovanju. 
Čudili sva se, da se znajo nekateri že v 
osnovni šoli tako izbrano izražati. 

Nato je gospa Reparjeva razdelila 
vsem tekmovalcem, teh je bilo 11, bro
nasta Cankarjeva priznanja. Povedala 
nam je, da so tri tekmovalke, Saša 
Mevec, Ana Rot in Ana Janežič, pre
jele srebrno Cankarjevo priznanje na 
osrednji prireditvi, ki se že vrsto let 
odvija na Vrhniki. Program je pope
strila osmošolka Biljana s svojim ple
som. Predno je bil program končan, so 
kreativci predstavili svoje glasilo. To je 
bilo njihovo zadnje glasilo, saj zapušča
jo osnovnošolske klopi. Lepo bi bilo, 
da bi s pisanjem nadaljevali tudi v sred
nji šoli. 

Nato je v dvorani zadonel aplavz. Z 
njim smo nagradili vse nastopajoče z 
mentorji, ker so se zelo potrudili in 
nam približali Pavčkovo poezijo ter s 
tem polepšali dan šole. 

Kaja Zorman, Mojca Perdih, 7.b 
OS dr. Ivana Korošca Borovnica 



RAZGOVOR Z DIREKTORJEM ISKRA - ANTENE MIROM O B R E Z O M 

K u p c e m p o n u d i t i k a k o v o s t n i s p r e j e m z e m e l j s k i h i n s a t e l i t s k i h s i g n a l o v 

Vrhniško podjetje anten in elek
tronskih naprav ISKRA - Antene 
je v začetku maja v tovarni odprlo 
novo trgovino, kjer je moč kupiti 
celoten asortiman njihovih izdel
kov, izdelkov ISKRINIH progra
mov ter izdelke priznanih domačih 
in tujih proizvajalcev A V D I O -
VIDEO in HI-FI tehnike. Prav go
tovo je to nova pridobitev podjet
ja v boju, da bi dosegli konku
renčnost na slovenskem trgu, obča
nom Vrhnike in krajanom bližnjih 
krajev pa se neposredno približajo 
s svojimi lastnimi izdelki. 

Trgovino so odprli v navzočno
sti vseh zaposlenih, nekaterih 
poslovnih partnerjev in gostov iz 
koncema ISKRA. Odprl pa jo je 
direktor I S K R A - Antene -Miro 
Obreza ter ključe izročil prvemu 
prodajalcu v trgovini Robertu Pon-
telliju. 

Ob tem dogodku smo se pogo
varjali z direktorjem podjetja 
Mirom Obrezom ter mu postavili 
nekaj vprašanj. 

Odprli ste novo trgovino nepo
sredno ob sami vaši proizvodnji. 
Kaj vas je navedlo na ta, lahko 
rečemo zgodovinski dogodek za 
Iskra-Antene? 

Novo trgovino smo odprli zato, 
da bomo kupcem ponudili lažji in 
prijaznejši način postrežbe, večji 
izbor izdelkov ter strokovno sveto
vanje in pomoč pri izbiri različnih 
rešitev za boljši sprejem zemelj
skih in satelitskih programov ra
dia, televizije, G S M telefonskih 
signalov. 

V novem CENTRU boste prodaja
li svoj program izdelkov, kateri so to? 

V "Antenskem centru" nudimo 
celoten asortiman naših izdelkov, 
kot so: satelitske antene, satelitski 
rotorji (ročni in avtomatski), sate
litske komplete za analogni in digi
talni sprejem kot tudi elemente za 
skupinske in kabelske sisteme. Od 
klasičnega programa nudimo vse 
vrste strešnih anten: F M , V H F , 
U H F in kombinirane, sobne ante
ne pa tudi antenske ojačevalnike, 
kretnice, napajalnike ter pribor 

vtiči, vtičnice, kabel, podaljške, 
mehanski pribor in, kot pravimo, 
vse, kar je potrebno za kakovosten 
sprejem. 

Z A boljši sprejem mobilne tele
fonije nudimo več vrst G S M anten 
(strešne in avtomobilske). Nudimo 
tudi asortiman avtoanten in zvoč
nikov. 

Poleg fastnih izdelkov prodajate 
oziroma zastopate še preostale 
ISKRINE programe, ki so prav 
gotovo zanimivi za številne občane. 
Zanima nas, kateri so ti programi? 

Od Iskrinih programov nudimo 
celoten asortiman ročnih orodij, 
telefonov, program C O R O N E 
(sesalniki, štedilniki, mali gospo
dinjski aparati), televizijske apa
rate itn... 

Iz prodajnega programa je razvid
no, daje izbira velika. Katere izdelke 
bo moč kupiti v novi trgovini? 

V trgovini je poleg naših izdel
kov mogoče kupiti izdelke pri
znanih domačih in tujih proizvajal
cev, kot so televizorji G O R E N J E , 
Iskra, SONY, PHILIPS, G R U N -
DIG, S A M S U N G itd...., H l - FI 
stolpe, C D stolpe, videorekorder-

je in zvočnike, gospodinjske apara
te G O R E N J E (štedilnike, hladilni
ke, pomivalne stroje), sesalnike za 
prah in gospodinjske aparate CO-

Direktor ISKRA - Antene Miro 
Obreza ob odprtju Antenskega cen
tra. 

Notranjost trgovine, kije kar dobro založena; prodajalec Robert Pontelli 
pa pravi, da bodo vse storili za kupce tudi z nasveti, informacijami in in-
štrukcijami. 

RONA, program Radia S C H A C K 
(svetilke, baterijske vložke, orodja, 
lepilne trakove...), G S M telefonske 
aparate TEL1TAL, Siemens, Mo
torola, Samsung itn., program 
B R A U N (brivniki, mali gospodinj
ski aparati) in še bi lahko našteva
li. Kupec vabimo, naj nas obišče
jo in se sami prepričajo o bogati 
ponudbi. 

Podjetje Iskra Antene, pred 
mnogimi leti E L E K T R O N , je eno 
starejših podjetij v Občini Vrhnika. 
Doživelo je več vzponov pa tudi več 
kriz. Kako uspešni ste bili v letu 
1998? 

Leta 2000 bo že 45 let od usta
novitve podjetja, ki seje imenova
lo E L E K T R O N , Iskra Antene pa 
so že od leta 1972. 

Podjetje je poslovalo uspešno 
do leta 1991, koje zaradi razpada 
Jugoslavije in vojne izgubilo 80 % 
trga in seje moralo hitro preusme
riti na zahodne trge. Tako velike 
spremembe so povzročile precejš
njo krizo v letu 1993, ki smo jo s 
sanacijskim programom uspešno 
sanirali tako, da od leta 1994 
poslujemo pozitivno. Poslovanje v 
letu 1998 je bilo sorazmerno do
bro, saj smo leto končali z dobič
kom, ki sicer ni bil ravno velik, 
vendar smo precej sredstev investi
rali v razvoj novih izdelkov in teh
nološko posodobitev proizvodnje. 

Kakšen je sedaj proizvodni pro
gram in kam izvažate svoje izdelke? 

Naš proizvodno-prodajni pro
gram je nslednji: 

- satelitske antene 
- satelitski rotorji ( M A N U A L , 

avtomatski) 
- TV, F M antene - strešne sobne 
- antene za mobilno telefonijo 

N M T / G S M 
- avtomobilske antene - A M , 

F M , G S M 
- satelitski sistemi - individualni 
- skupinski satelitski sistemi 
- antenska elektronika 
- G S M telefonski aparati - za

stopstvo 
- pribor in kabli 
Izvažamo prek 70 % naše proiz

vodnje v več kot 15 držav Evrope, 
Bližnjega vzhoda, prodiramo pa v 
Afriko (Kenijo), navezali pa smo 
tudi stike s potencialnim partner
jem v Avstraliji. Izdelujemo kako
vostne in cenovno konkurenčne 
izdelke, kar nam priznavajo tudi 
naši partnerji na zahtevnih tržiščih 
Nemčije, Skandinavije, Italije, 
Španije itn. 

Večino svojih izdelkov prodamo 
pod blagovno znamko Iskra An
tene, nekateri kupci pa želijo svo
jo blagovno znamko, predvsem 
partnerji iz Španije in Italije, ki 
pokrivajo tudi tržišče Severne Af
rike, Španije, Portugalske, Nem
čije in Francije. 

Na Hrvaškem sodelujemo s fir
mo ETT, s katero smo sklenili li
cenčno pogodbo, po kateri proiz
vajajo naše logaritemske antene in 
s tem sistematsko pokrivamo s ce
lotnim asortimanom naših izdel
kov hrvaško tržišče. 

Zelo uspešno pokrivamo tudi 
tržišče BiH, na katerem smo v letu 
1998 beležili 100 % rast prodaje, 
saj smo s pravočasnim sodelova
njem s pravimi partnerji zavzeli 
70% tržišča. Vsekakor je blagovna 
znamka Iskra v BiH in na Hrva
škem znana in je sinonim za kako
vostne izdelke, kar omogoča bolj
šo prodajo. 

Zanima nas tudi organizacija in 
koliko imate zaposlenih? 

Podjetje je organizirano sektor
sko in ima vse ključne funkcije, kot 
so: prodaja in marketing, razvoj, 
proizvodnja, finance in orodjarna 
za izdelavo orodij in strojev za last
ne potrebe. V podjetju je trenutno 
zaposlenih 63 delavcev. V zadnjih 
letih seje število stalno gibalo ok
rog 65 delavcev. 

Kako ste izvedli lastninjenje in 
kakšna je sedaj povezava z Iskro? 

V letu 1997 smo prejeli drugo 
soglasje o lastninskem preobliko
vanju in poslujemo v sklopu Kon
cema Iskra, d.d., kije večinski last
nik. V Iskro, d.d., je vključenih 31 
podjetij z več kot 6000 zaposleni
mi. 

Kakšne načrte imate za naprej, 
tako za letos kot za naslednja leta 
v novem tisočletju? 

Za letos smo v poslovnem načr
tu predvideli prodajo v višini 5 
milijonov D E M , kar je 10% pove
čanje glede na doseženo prodajo v 
letu 1998. Povečanje prodaje je 
predvideno predvsem na račun 
večjega izvoza, ki predstavlja 70% 
celotne prodaje. 

V prvih štirih mesecih lezos smo 
poslovali v okviru načrtovanih ci
ljev in tudi naslednje mesece ima
mo pokrite z najavami in naročili. 
Načrti za naslednja leta v novem 
tisočletju so opredeljeni v strate
škem razvojnem načrtu do leta 
2003, v katerem smo predvideli 
povprečno 10% letno rast prodaje 
in večja vlaganja v razvoj izdelkov 
iz. področja sprejema, oddajanja in 
prenosa digitalnih signalov satelit
ske televizije, sat. radia, interneta, 
G S M telefonije in drugih podat
kov. 

Predvsem se zavedamo, da se 
svet izredno hitro razvija na po
dročju komunikacij (internet, te
levizija, radio, mobilna telefonija), 
kot tudi na področju mode in za
bave (televizija je zabava in okno 
v svet). Televizija je najpomembne
jše telekomunikacijsko sredstvo, ki 
ima pomembno vlogo predvsem 
pri širjenju kulturnega vpliva in 
zabave. Digitalni satelitski prenos 
to področje delovanja še bolj raz
širja. Satelitske antene, satelitski 
rotorji, satelitska elektronika in 
pribor so sestavni del tega posla. 

Za konec bi še dodal, da imajo 
Iskra-Antene v svoji poslovni stra
tegiji zapisano, da bo: "Podjetje s 
svojimi izdelki in storitvami nudi
lo kupcem kakovosten sprejem 
zemeljskih in satelitskih signalov 
(tona in slike), kot tudi sprejem, 
oddajanje in prenos signalov za 
ostale uporabnike." Podjetje tako 
pomembno prispeva k povečanju 
informacij in izboljšanju standarda 
bivanja. 

Hvala za zanimiv pogovor. 
Simon Seljak 

I s k r a A n t e n e d . o . o 

I d r i j s k a 4 2 , V r h n i k a , 

t e l . : 7 5 4 - 0 7 9 , 7 5 4 - 8 9 7 , f a k s : 7 5 5 - 4 8 2 

O d p r t o : o d p o n e d e l j k a d o p e t k a 8 - 1 6 

ilna telefo Program "antene" 

— , 

P r i nas 
se lahko 

priklopite 
na Si.mobil 

'SI.MOBIL 

t e l i t a ! 

Električno orodje 

I s k r a E R O 

C e n a $ 
prometnim 
davkom do 
razprodaje 

zalog samo 

+ prometni davek 



PREDSTAVLJAMO VAM DRUŽINSKO PODJETJE AVTOHIŠA SELIŠKAR 

P o p e u g e o t n a V r h n i k o 

Pred o s m i m i leti , na tanko 
le ta 1994, je b i l o us tanov
ljeno podjetje A V T O H I Š A 
S E L I S K A R n a V r h n i k i , 
p redvsem zaradi prodaje in 
s e r v i s i r a n j a v o z i l z n a m k e 
P E U G E O T . T a k o nada l ju
je jo t r a d i c i j o d r u ž i n s k e g a 
p o d j e t j a i z L j u b l j a n e n a 
V r h n i k i . V podjetju je sedaj 
zapos lenih 5 delavcev, imajo 
pa t ud i zunanje s t rokovne 
s o d e l a v c e . N a j b o l j p a so 

N A M E R A V A T E G R A D I T I ? 

Za novogradnje in legalizacije 
svetujemo in izpeljemo celoten 
postopek pridobitve dovoljenj: 
gradbeno, enotno, priglasitve 

del, rekonstrukcije... 
Na podlagi V a š e g a pooblastila 

pridobimo vsa soglasja, 
potrdila, uredimo vse na 

občini, upravni enoti. 
Tel . : 041 550 163 

L.B.B. storitve 

p o n o s n i , da so ž e takoj po
stali p o o b l a š č e n i konces ion-
ar voz i l P E U G E O T za Slove
n i j o . S svo jo p r o d a j n o i n 
servisno m r e ž o pokrivajo del 
Notranjske, ljubljansko kotli
no z Barjem in del pr imorske 
pokraj ine . 

D e j a v n o s t A V T O H I Š E 
S E L I Š K A R obsega prodajo 
novih in starih v o z i l , proda
j o or ig ina ln ih rezervni delov, 
strokovni servis, kleparska in 
l i ča r ska dela, vulkanizers tvo 
in avtoelektr iko, torej vse na 
enem mestu, kar je prav go
tovo prednost za vse njihove 
stranke. P r i prodaji v o z i l je 
m o ž n i h v e č o b l i k prodaje : 
p l a č i l o z gotovino, na poso
j i l o (obrestna mera 4,5% na 
3 leta) in leasing ( č a s odpla
č i la do 5 let). L a h k o pa se 
k u p c i o d l o č i j o z a p roda jo 
staro za novo in staro za sta
ro. Z a vsa stara v o z i l a imajo 
tudi svojega p o o b l a š č e n e g a 

strokovnega cen i lca . N a za
logi imajo vedno 20 raz l ičn ih 
m o d e l o v v o z i l P E U G E O T , 
t ako da j i h k u p c i v i d i j o in 
preizkusijo na mestu samem. 

S e r v i s n a v s e h v o z i l i h 
P E U G E O T o p r a v l j a s t ro
kovni team, k i se je izšola l v 
t o v a r n i v F r a n c i j i i n se š e 
v e d n o s p r o t i i z o b r a ž u j e z 
vsemi P E U G E O T O V 1 M no
vos tmi . 

Redn i servis ponavadi tra
j a dve uri in s t ranka je lahko 
pr iso tna , da se o delovanju 
pogovor i z m e h a n i k o m . 

K o smo že o m e n i l i , v A V -
T O H 1 Š I S E L I Š K A R p r o 
dajajo o r i g i n a l n e r eze rvne 
dele, k i j i h dvakrat na teden 
dobijo naravnost iz Francije. 
Prodajajo pa tudi gume let
nega i n z i m s k e g a p r o f i l a 
z n a m k M I C H E L I N , C O N 
T I N E N T A L in G I S L A V E D . 

Z a l e t o š n j o p o m l a d n o in 
p o l e t n o n o v o s t so u v e d l i 
prodajo in servis motorjev, 
s k u t e r j e v z n a m k e P E U 
G E O T , k i j i h imajo na zalo
gi i n j i h lahko kupi te takoj 
( m o ž n o s t posoj i la do 3 leta, 
z obres tno mero T + 0% do 
I leta). 

A V T O H I Š A S E L I Š K A R 
v a m t ako r e s n i č n o ponuja 
stori tve, za katere so uspo
sob l j en i p r o d a j a l c i i n ser
viserji . Najdete j i h na Beta-
j n o v i 16, na V r h n i k i , o b 
l o k a l n i ces t i p r o t i S t a r e m 
M a l n u in S t o r ž e v e m g r i č u . 
P o k l i č e t e j i h lahko tud i po 
telefonu 061/754-716. 

S.S. 

P E U G E O T 

AVTOHIŠA S E L I S K A R d .o .O . 
BETAJNOVA 16, 1360 VRHNIKA 

Tel./faks: 061/754-716 
P o o b l a š č e n i p r o d a j a l e c i n s e r v i s e r v o z i l P E U G E O T 

že od 1.432.000,00SIT že od 2.190.000,00SIT 

že od 1.484.762,00SIT (5% pd) že od 2.460.000,00SIT (5% pd) 

5% AKCIJSKI POPUST ZA KOMBINIRANA 
IN TOVORNA VOZILA 

PRODAJA 
• novih in rabljenih vozil 
• staro za novo 
• kredit (T+4.5%) 
• leasing možen pologa 

SERVIS 
• avtomehanika 
• avtoelektrika 
• kleparska ličarska delavnica 
• vulkanizerstvo 

KUPON-1% popust za kombinirani in tovorni program 

sMvtaAAerkur PS0 Bežigrad d.d. 
1000 LJUBLJANA, SAMOVA14, SLOVENIJA 

POOBLAŠČENI SERVISNO PRODAJNI CENTER H Y U I 1 D F I I 
ATOS 1.323.300,00 SIT ACCENT 1.393.100,00 SIT LANTRA 1.946.300,00 SIT 
PRODAJA 
061/303 066 
UGODNI 
KREDITI 
DO 5 LET 
STARO 
ZA NOVO 
Smo v 
centru 
Ljubljane! 

SERVIS 
061/13 44 317 
- garancijska in 
izvengarancijska 
popravila 
- originalni 
rezervni deli 
- vgradnja 
dodatne opreme 
- velika izbira gum 
- nudimo 
nadomestno 
vozilo 
- brezplačni 
preventivni 
pregledi na 
najmodernejših 
testnih napravah 

rtf JbvtoJMerkur PS0 Bežigrad d d 
1000 LJUBLJANA, SAMOVA 14, SLOVENIJA 

POOBLAŠČENI SERVISNO PRODAJNI CENTER 

FELICIA že od 1.271.726 SIT OCTAVIA že od 1.957.099SIT 
PRODAJA 
061/303 070 
UGODNI 
KREDITI DO 
5 LET 
STARO 
ZA NOVO 
Smo v centru 
Ljubljane! 
Salona: Samova 
14, BTC hala 3 

SERVIS 
061/303 061 
• garancijska in 
izvengarancijska 
popravila 
- originalni rezervni deli 
- vgradnja dodatne 
opreme 
- velika izbira gum 
- nudimo nadomestno 
vozilo 
- brezplačni preventivni 
pregledi na 
najmodernejših testnih 
napravah 

AGENCIJA 
P O R T A L 

d.o.o. Ljubljana 
Celovška 73 

L o g p r i B r e z o v i c i 

pričela se je 

gradnja vrstnih 

stanovanjskih hiš v 

Jordanovem kotu. 

Hiše bodo 

zgrajene do III. 

podaljšane 

gradbene faze, 

zaključek gradnje 

oktober 1999. 

V R H N I K A : -

prodamo hišo 

(dvojček) v III. 

podaljšani 

gradbeni fazi, 

novogradnja, 

bližina Vrtnarije. 

V s e i n f o r m a c i j e 

p o t e l . 1 5 9 5 1 7 1 

a l i 1 5 9 5 1 9 6 . 

O P T I K A 

E R J A V E C 
T a d e j E r j a v e c , s.p. 

LOKA CENTER 
ROBOVA • VRHNIKA 

T E L : 061/751-510 

USLUGE PRI IZDELAVI OČAL 
IN RAČUNALNIŠKI KONTROLI VIDA 
• za naročnike očal je kontrola vida brezplačna 

• velika izbira okvirjev 
• vse obstoječe vrste stekel 

• sončna očala že od 2.200 SIT dalje 
• brezplačna manjša popravila očal 

• možen odlog plačila s čeki 
Delovni č a s : o d 12 d o 18.ure, 

sobota o d 9 d o 13.ure 
GSM: 041/690-054 
Imamo tudi poslovalnici: 

• v Cerknici, Tabor 42; tel.: 061/793-775 
• v Grosuplju, Stranska pot 1; tel.: 061/761-760 

M A L I O G L A S I 
Delo dobi mlajši moški z vozniškim iz

pitom C kategorije in ki ima voljo oprav
ljati še druga dela. Informacije 041/ 
757775 

Vsestransko uporaben pralni stroj 
Gorenje in hladilnik in šivalni stroj, 
prodam. Na telefon 061/752-057, Vrhni
ka. 

Instrukcije kemije! 
Absolvent kemije z večletnimi izkušn

jami z instruiranjem kemije, zelo uspeno 
instruira kemijo in kemijsko računstvo za 
osnovne in srednje šole. USPEH ZAGO
TOVLJEN! Inf. po tel. 061-753-152 

Instrukcije matematike in fizike za 
srednješolce in instrukcije vseh osnovno

šolskih predmetov na področju občin Br
ezovica"- Vrhnika - Borovnica. Pokličite 
na telefon: 652-580. Andreja in Slavko. 
Požarnice 46, Vnanje Gorice 

Kupim stanovanje do 45 nr, v okolici 
Ljubljane, Vrhnika, Logatec. Ponudbe po 
tel. 1255-887, med 16. in 21. uro. 

Poučujem diatonično harmoniko! In
formacije 041/584-531. Matjaž 

Ugodno prodani 8 kosov 6-valnih sa
lonit plošč 1 x 1 m. Tel. 061/654-491. 

Podarim rabljen ital. hladilnik, 180 I. 
tel. 061/654-491. 

Ugodno prodam Citroen AX. rdeče 
barve, lepo ohranjen. Tel. 0609/649-577 
(po 16. uri). 



SVET NEPREMIČNINE, 
d . O . O . , L j u b l J A N A 
E n o t a V r I i n I I c a 
C a n I c a r j e v T R C j 5 
1560 V R h N i l c A 

NEPREMIČNINE TeL: 061/755-194 
REAL ESTATE Fax . : 061/754-595 

J D D D A 

© E O V N I P R O S T O R 

POOBLAŠČENI PRODAJALEC IN SERVISER 
Drenov Grič 99 pri Vrhniki 
Tel.: 753-807; 751-007 

CITROEN 

SAXO ž e za 1.250.000,00 SIT 
za XSARO In BERLINGO 

klimatska naprava - 99.999,00 SIT 

S A L O N 
PRODAJA VOZIL 
POSREDOVANJE PRI PRODAJI 
VOZILA NA ZALOGI A V T O 

MEHANIKA 
KLEPARSTVO 
LIČARSTVO 

Drenov Grič 99, pri Vrhniki; tel.: 753-807, 751-007 

Izdelava elektro 
p r i k l j u č k o v , 
m o n t a ž a in 

v z d r ž e v a n j e 
e l e k t r o i n š a l a c l j 

P E T E R N A G O D E 

Podolnica 48, 
1354 Horjul 

mob.: 0609 615 992 

Takoj zaposlimo 
kvalificiranega 

delavca s IV. 
etopnjo ali pa 

nekvalificiranega 
z zanimanjem za 

p r i u č i t e v . 
Prošnje pošljite na 

naslov: 
Podolnica 48 1354 

Horjul, informacije po 
telefonu 749-583. 

S K U P A J 
P R O T I 

( & 0 8 0 - 1 2 0 0 
POKLIČITE ! 

O S T A L I B O S T E A N O N I M N I 

O K d.o.o. 
Na Gulč 8, Vnanje Gorice, 
1357 Notranje Gorice 
telefon: 061/651-479, 
mobitel: 0609/639-652 

Zaposlimo KV 
splošnega 
ključavničarja ali 
mlajšega fanta za 
priučitev 
ključavničarskih del. 
Izdelovanje in 
montažo kovinskih 
izdelkov (okn, vrat, 
ograj, konstrukcij, 
itd....) 

Informacije: 
od 7.00 - 8.00 
tel. 061/651-479 

Ing. Marko Popit , s.p. 
Cesta Dolomitskega odreda 4 
1351 Log pri Brezovici 
telefon: 061/653 036, faks: 061/654 432 
URL: http://www.popit-sp.si 
e-mail: marko@popit-sp.si 

Poliestrske cisterne • A A S S 

• kletna cisterna za kurilno olje (od 1900 do 11.500 I) 
• podkletna cisterna za kurilno olje (od 2 5 0 0 do15 .000 I) 
• podzemna cisterna za vodo (od 6 5 0 0 do 16 .000 I) 

30 let garancije - dvoplaščna - nadzor tesnosti 

K o v i n s k e c i s t e r n e i z 3 - m i l i m e t r s k e p l o č e v i n e 
( o d 1 0 0 0 d o 5 0 0 0 I) 
Cisterne izdelamo tudi po naročilu - atestirane. 
N e r j a v n e p o s o d e z a v i n o ( o d 1 2 d o 3 0 0 I) 

Na mednarodnem sejmu VZDRŽEVANJE "MARIBOR 
99" dobitniki srebrne plakete za cisterne HAASE. 

BARVE IN POL ZA VAS DOM 
Notranja disperzijska barva 

NATURPOL 
25 kg samo 2.125,00 SIT 

Apnena mineralna barva 
APNOBEL 

za vlažne prostore - kuhinje, 
kopalnice, stare hiše 

25 kg samo 1.875,00 SIT 

fasadna barva 
FASADACOLOR 

25 kg samo 6 .500,00 SIT 

KJE? 

LOG, Loška c. 21 a 
v trgovini NATURCOLOR-JE, 

telefon 061/655-066, gsm 041/75-77-75 

NAIUICOLOI 

V l a ž n a s t a n o v a n j a - n i č v e č ! 

Vlaga je sestavni del človekovega bi
vanja. Če pa je vlage preveč, pa je to 
za marsikaterega človeka lahko že 
problem, sploh pa če se ta problem 
pojavlja v okolju, kjer človek preživi 
lep čas svojega življenja, to je v stano
vanju. Veliko ljudi je, ki se s tem prob
lemom nenehno srečujejo. 

Ponujamo vam rešitev. 
Na Logu v novi trgovini NATUR-^ 

COLOR-JE , Loška cesta 21/a (pri* 
Mlinarju) vam je na voljo najugodne
jša ponudba: B A R V E IN POL Z A 
VAŠ D O M , s posebnim poudarkom 
za barvah za notranje in zunanje stene 
vaših domov in v doglednem času 
bomo ponudbo še popestrili. 

Po najugodnejših cenah vam je na 
voljo že uveljavljena disperzijska bar

va N A T U R P O L s pripadajočim ki
tom za glajenje neravnin. 

Za reševanje zgoraj omenjenih prob
lemov vlažnih sten pa vam po na
jugodnejših cenah ponujamo APNO
BEL- bio apneno mineralno barvo. Ta 
barva zaradi svojih naravnih sestavin 
vpija in oddaja vlago,diha, prav zara
di tega jo priporočamo za barvanje 
prostorov, v katerih je več vlage - ku
hinje, kopalnice in primerna je za 
stare kamnite stene. Za stene, ki jih je 
že napadla nadležna plesen, pa pri
poročamo BIOK1T, ki skupaj z ap
neno barvo zanesljivo rešuje do sedaj 
nerešljiv problem. 

Obiščite nas ali pa nas pokličite na 
tel. 061-655-066 in skupaj bomo naš
li pravo pot. 

http://www.popit-sp.si
mailto:marko@popit-sp.si


TURISTIČNA PRIREDITEV 

A R G O N A V T S K I D N E V I 
1 8 . / 1 9 . IN 2 0 . J U N I J y t V 

PETEK 18. junij 

9.00 - kvalifikacijski nastopi - NIVEA SUN - Beacri valley cup - za veliko 
nagrado Casino' Ljubljana (Športni park) 

18.00 - mednarodno tekmovanje barmanov za pokal "Argonavtski dnevi" 
(Hotel Mantova) 

19.00 - kulturno zabavni utrinki raznih izvajalcev na Stari cesti 
20.00 - otvoritev Argonavtskih dnevov - (sodnijski trg) 
21.00 - plesni večer na vrtu hotela Mantova 

- nadaljevanje kulturno zabavnih utrinkov raznih izvajalcev na Stari cesti 
22.00 - žur z ansamblom GAUCHO (sodnijski trg) 
19.00 - 02.00 gostinska ponudba 

SOBOTA 19. junij 

9.00 

9.30 
10.30 

16.30 

17.30 
19.00 
20.00 

9.00 
9.00 

- kvalifikacijski nastopi - NIVEA SUN - Beach vallev cup - za veliko 
nagrado Casino' Ljubljana (Športni park) 
- razstava in prikaz izdelovanja izdelkov domače in umetne obrti 
(sodnijski trg) 
- mimohod in nastop godbe in mažoretk po ulicah Vrhnike 
- kako smo pekli kruh - prikaz (Tehniški muzej Slovenije - Bistra) 
- ukročena elektrika - demonstracija (Tehniški muzej 
Slovenije - Bistra) 
- revija folklornih skupin I. del (sodnijski trg) 
- "Spopad" Vrhniških mojstrov kulinarike (sodnijski trg) 
- revija folklornih skupin II. del (sodnijski t B U D 
- Noč na Vrhniki - veliki ročk koncert (športni park) 
- koncert Slovaškega mešanega zbora - Collegium Cantus (cerkev 
Sv. Pavla) 
- 24.00 gostinska ponudba (sodnijski t rga l 
- 21.00 sejemska ponudba (Stara cesta in sodnijski trg) 

(.programu pa boste našli še mar-
nismo omenili. Poskrbeli bomo, 
navtskimi napitki. Plesna glasba 
zgodnjih jutranjih ur. Ob 22. uri 

NEDELJA 20 . junij 

9.30 - mimohod in nastop godbe in mažoretk po ulicah Vrhnike 
10.00 - finalne tekme za NIVEA SUN - Beach vallev cup 

za veliko nagrado Casino' Ljubljana (Športni park) 
10.00 - otroški ŽIV - ŽAV (sodnijski trg) 

- otroške delavnice (sodnijski trg) 
10.30 - nastop Pojočega kuharja (sodnijski trg) 
15.00 - finale - ženske pokal NIVEA SUN - Beach vallev cup 

za veliko nagrado Casino Ljubljana (Športni park) 
15.00 - veselo popoldne z ansamblom ABRAKADABRA (sodnijski trg) 
15.30 - nastop plesne skupine O.Š. I. Cankarja i l ' ^ ^ B ^ 
16.00 - finale - moški pokal NIVEA SUN - Beach valley cup 

za veliko nagrado Casino' Ljubljana ( Športni park) 
16.10 - predstava za velike in male GUSAR BERTO (sodnijski trg) 
17.00 - nastop ansabla ABRAKADABRA (sodnijski trg) 
9.00 - 22.00 gostinska ponudba (sodnijski trg| 
9.00 - 21.00 sejemska ponudba (Stara cesta)| 

P O N E D E L J E K 21. JUNIJ 

18.00 - srečanje v Cankarjevem lazu - Cankarjev 

Na Vrhniki bodo v času od 18. do 20 junija že tradicionalni Argo
navtski dnevi. Poskrbeli smo za bogat kulturno zabavni program pa tudi 
na šport nismo pozabili. Potrudili smo se, da bo vsakdo našel kaj zase 
in da bo Vrhnika vse tri dni zelo živahna. 

V petek 18. junija bodo že v zgodnjih dopoldanskih urah (ob 9.00) 
merili svoje moči in spretnosti igralci odbojke na mivki. Organizatorji 
pričakujejo številno udeležbo, saj je do danes prijavljenih že preko 80 
tekmovalcev. Vse tri dni bodo potekale tekme NIVEA SUN - Beach 
vallev za veliko nagrado Casino' Ljubljana. 

Za poznavalce in ljubitelje "rnešani(9 pijač" šo ;poskrbeli vrhniški bar-
mani pod vodstvom Ogrin Aleša, ki rjpdo v petek ob 18. uri izvedli na 
vrtu hotela Mantova mednarodno tekmovanje v mešanju pijač za pokal 
"ARGONAVTSKI DNEVI". Da bo tekmovanje atraktivno, se boste lah
ko prepričali tudi sami s pokušino raznovrstnih koktailov, kijjo mnenju 
strokovnjakov segajo v sam evropski vrh • 

Namesto pojočih se "gum" ter kovinskega lesketa bomo eno od.naj-
prometnejših ulic na Vrhniki - Staro cesto - spremenili v "oazo" glasbe, 
veselja, komedije in prijateljstva. Petkov večerni program je pripravil' 
Uroš Jereb s s vojimi mladimi prijatelji. V romantičnem ambientu soja 
bakel bo potekal program, v katerem se bodo predstavili mladi glas
beniki glasbene šole Vrhnika - violinisti, harmonikarji, kitaristi. 

Argonavti vas bodo s svojo besedo popeljali v antične čase ter vas 
pospremili na sodnijski trg, kjer se bodo na odru predstavile članice 
turističnega podmladka O.Š. I. CankaŠja s svojo kratko predstavo "Moja 
Vrhnika-turistični kraj". Po otvoritvenem ceremonialu, ki ga bo obogatil 
tudi New Swing Ouartet, se bo rajanje na Stari cesti nadaljevalo. 

Zabaval vas bo žongler Ali s svojo fiijateljico, seveda ne bo manjkal 
glasbeni duo Popili, stand up komedijanta Miha Brajnik in Damir Laven-
tič. Kot posebni gost se bo predstavilldatjaž Javšnik z monologom "Od 
boga poslan". Poskočne zvoke po strfpah banja bo izvabljal Franci Pal. 
Med nami bodo tudi člani vrhniškega tiatra - Dejmo stisnt Impro. Medse 
so povabili tudi stare znance vrhniških ljubiteljev plesa v "stari Mantovi" 
- ansambel Toneta Stanovnika. Tudi Jraktivnega nastopa plesno navi
jaške skupine PRO DEMO TEAM nik§rkor ne izpustite, saj so izvrstne 
plesalke in predvsem čedna dekleta, 
sikatero zanimivo prireditev, ki je tu š 
da se boste na stojnicah osvežili z an 
bo odmevala na vrtu Hotela Mantova 
se bo pričel na sodnijskem trgu nočnjjžur z ansamblom GAUCHO. 

V soboto 19.6. se bodo ob 9.30 rj|> vrhniških ulicah sprehodile lo
gaške mažoretke skupaj s pihalnim jfrkestrom in vas vse skupaj pov
abile na sobotne prireditve. Pričnejo se s športom - tekmovanje v odboj
ki na mivki v športnem parku. Stara cesta bo gostila sejmarje z bogato 
ponudbo. Na sodnijskem trgu pa bo zanimiv prikaz izdelovanja izdel
kov domače in umetne obrti, kjer boste lahko omenjene izdelke tudi 
kupili. Ob 16.00 bodo svoje kuhalnice prekrižali vrhniški kuharji, ki se 
bodo pomerili v kuhanju golaža. Seveda si bo najboljši "prikuhal" pokal 
'ARGONAVTSKI DNEVI". Nakuhali ga bodo dovolj za vse gostujoče 
folkloriste, ki bodo s svojim programom pričeli ob 16.30 in s svojimi 
plesi navduševali mlado in staro. Seveda dobre hrane no bo zmanjka
lo tudi za vse ostale obiskovalce. Obiskali nas bodo tudi pevci 
Slovaškega zbora Collegium Cantus in vas s pesmijo povabili na svoj 
koncert, ki bo ob 20. uri v cerkvi Sv. Pavla. 

Veliki koncert Pozdrav poletju v organizaciji Kluba Nauportus se bo 
pričel ob 19. uri.,Na glasbenem žuru bodo sodelovali eminentni glas
beniki in glasbene skupine: The Diinkers, Društvo mrtviti pesnikov. 
Nude, Sausagos. Magnrfico s Picemajkersi, Pero Lovšin in Križarji, 
Đavoli, Big Foot Mama, Rok'n'band, Parni valjak. Oraganizator pa se 
trudi, da bi obiskovalcem pripravil tudi ognjemet. mST 

edeljski program je naravnan po meri in okusu najmlajših. Skupaj 
z Društvom prijateljev mladine in Skladom ljubiteljske dejavnosti iz
postava Vrhnika smo prjflpili pestmm zanimiv program. 

Ob 10. uri nas bodo "prebudile" mažoretke v spremstvu pihalnega 
orkestra, ki bodo s svojimi poskočnimi koraki in udarnimi zvoki pihal 
po vrhniških ulicah oglašale jutro. 

V športnem parku bo že zelo napeto, saj bodo ob 9.30 pričeli z 
predzadnjimi finalnimi tekmami v odbojki na mivki. Finale pa se začne 
ob 15. uri za ženske in 16. uri za moške. Seveda bomo tudi tukaj pode
lili pokal "ARGONAVTSKI DNEVI" za najbolj atraktivno tekmovalko 
oziroma tekmovalca. 

Na sodnijskem trgu se ob 10. uri prične ŽIV ŽAV. V programu bodo 
sodelovale skupine O.Š. I. Cankarja in Pojoči kuhar, ki poleg kitare 

DOBRA KAKOVOST S A L A M 

N a 1 5 . s a l a m i j a d i o c e n i l i 3 9 s a l a m 
V soboto, 15. maja, je bila v 

Gostilni Pri Kranjcu že 15. salami-
jada, ki se tako uvršča v tradicio
nalne prireditve ter v dodatno turi
s t ično promocijo Vrhnike. Na 
ogled in ocenjevanje je bilo prine
senih 39 salam različnih pridelo
valcev iz bližnje in daljne okolice. 
Večina "salamarjev" je bila iz 
občine Vrhnika, v oceno pa so jih 
prinesli tudi iz sosednjih krajev: 
Vrzdenca, Butajnove, Horjula, 
Rovt, Logatca,... itn. 

Kot vsako leto je tudi letos 
salame ocenjevala tričlanska stro
kovna žirija (nekdanji in sedanji 
mesarji) in dva člana izmed stalnih 
gostov Gostilne Pri Kranjcu, ki naj 

bi salame dobro poznala. Vse delo, 
ocenjevanje salam je potekalo 
anonimno, saj je bila vsaka salama 
oštevilčena (šifrirana), brez naslo
va lastnika, tako da komisija ni 
vedela, kdo je v resnici lastnik 
salame. Pripravljalec salam je vsa
ko salamo prerezal, narezal pet ko
ščkov ter jih dal strogim sodnikom. 
T i so na svoj listek napisali pet 
ocen (največ do 10). Ocenjevali so 
zunanji videz salame, zunanji vonj, 
notranjo barvo salame ter notranji 
vonj, pogledali so sestavo mase in 
vsako salamo okusili in obenem 
ocenili še aromo. Vse ocene petih 
sodnikov so sešteli in tako dobili 
salamo z največ točkami (največ 

lahko 250 točk). Po takem postop
ku so ocenili vseh 39 salam in vrst
ni red je bil naslednji: 

1. Jože Jeraj st., 213 točk (Bev
ke) 

2. Urša Habe, 206 točk (Vrhni
ka) 

3. Jože Jeraj mL, 204 točke 
(Bevke) 

4. Marko Dolinar, 201 točka 
(Bevke) 

5. Franc Kovač, 197 točk (Sinja 
Gorica) 

6. Dejan Skopec, 196 točk (Vrh
nika). 

Vsi našteti so prejeli tudi poseb
na priznanja in praktične nagrade, 
ki so jih prispevali številni sponzor

j i . Celoten vrstni red lahko spoz
nate v Gostilni Pri Kranjcu. 

Po razglasitvi rezultatov je sledi
la še prava veselica. Za dobro vo
ljo je poskrbel Ansambel TOP
LI ŠEK iz Savinjske doline, mnogi 
pa so razstavljene salame lahko 
tudi poizkusili. 

Ob tej priložnost se Odbor za 
pripravo in izvedbo 15. salamijade 
zahvaljuje vsem sponzorjem, ki so 
prispevali nagrade za prvih šest 
najboljših izdelovalcev salam ter 
za bogat srečolov. Tako je minila 
še ena kar odmevna prireditev in, 
kot so povedali številni gostje, brez 
domače Tinke, motorja vseh sala-
mijad, le-teh ne bi bilo. S.S. 

obvlada tudi umetnost peke palačink, kar bodo malčki lahko okusili. 
Torej otroci vsi ha palačinke ! Popoldanski čas jim bo krajšala zabav
na skupina ABRAKADABRA, mlade plesalke plesne skupine O.Š. I. 

Mesna skupina BOLERA - HIP HOP. Ob 16. uri bo pred-
<e in male GUSAR BERTO. Za mlade ustvarjalce pa bodo 

poskrbele vzgojiteljice, ki so zanje pripravile številne delavnice - delavni
ca gline, papirja, likovna delavnica in še kaj zanimivega se bo našlo. 

Lansko leto smo ob promocijski vožnji kolesarjev po kolesarskih 
poteh po okolici Vrhnike razdelili knjižice, v katerih so mesta za 
žigosanje na kontrolnih točkah ter obljubili vsem, ki bodo ob letu prinesli 
knjižico, vestno izpolnjeno z vsemi žigi - prijetno presenečenje. Oblju
bo držimo. Na sodnijskem trgu na stojnici Turističnega društva vas čaka 
presenečenje od 13. -15 . ure. Na omenjemi stojnici boste lahko vsi, 
ki ste naše poti že prekolesarili, vpisali v knjigo vtisov svoje misli, ideje 
in najbrž tudi kakšno kritično pripombo. VTehniškem muzeju Slovenije 
v Bistri so za soboto pripravili zanimive predstavitve: ob 10.30 uri - Kako 
smo pekli kruh in,Ukročena elektrika. 
,;, V ponedeljek 21. 6. vas knjižničarke Cankarjeve knjižnice vabijo ob 
18. uri na tradicionalno srečanje v Cankarjev laz, kjer boste preživeli 
prijetno popoldne v družbi izvajalcev kratkega kulturnega programa. 

Prireditev je Občina Vrhnika že lani uvrstila v svoj proračun in jo dala 
v organizacijo našemu društvu. Tako je tudi v letošnjem letu. Predsed
nik pripravljalnega odbora je podpredsednik Turističnega društva gos
pod Lojze Kos, predsednik častnega odbora pa gospod Vinko Tom
š ič -župan občine Vrhnika. Da pa bomo lahko program izvedli v takem 
obsegu, so nas podprla številna vrhniška podjetja in zasebniki, za kar 
se jim najlepše zahvaljujemo. 

Natančnejši podatki o kraju in času posameznih prireditev vam bodo 
na voljo na zgibankah in plakatih. 

Potrudili srno se in pripravili pisan program za staro in mlado, skrat
ka, za vse okuse nekaj. Pridite, ne bo vam žal !!! 

DNEVMTURISTICNI TABOR ZA MLADE 
i V R H N I K A 

-vabljeni v prečuden kraj-

DAN 2.DAN 3.DAN 
VOŽNJA S KOČIJAMI * KOLESARSKI +PROSTO 
DO TABORA V STAREk 1 IZLET DO PLAVANJE 
MALNU MOČILNIKA + LOV NA 
OGLED BLIŽNJE * ŠPORTNO »VRHNIŠKI 
OKOLICE ( LINTVERN) PLEZANJE ZAKLAD« 
KOLESARJENJE NA * SPUST S ČOLNI + JAHANJE 
SV.TROJIcirS PO REKI (KONJENIŠKI 
LIKOVNO - LJUBLJANICI CENTER) 
UMETNIŠKE •IGRE NA VODI + OGLED 
DEJAVNOSTI * IZLET NA BARJE CANKARJEVE 
ŠPORTNE * OBIČAJI HIŠE 
AKTIVNOSTI ZNAMENITOSTI +SLADKANJE 
GLEDALIŠKA * VEČERNA ZABAVA V SLAŠČIČARNI 
IGRA KROŽKA OB TABORNEM 

OGNJU 

TERMIN * 30.6.1999 - 02.07.1999 
A : 6 . 0 0 0 SIT ( PLAČILO MOŽNO V DVEH OBROKIH) 

;iJE IN PRIJAVNA MESTA: 
čno društvo BLAGAJANA, Cankarjev trg 8 ,1360 Vrhnika 

Tel.:(06D 751-341 
• Turistični krožek TURIZEM IN MLADI. OŠ Ivana Cankarja.Vrhnika 

e-mail: KROZEKTIMaHOTMAIL.COM 
ROK PRIJAVflfPLAĆILOM : 25.06.1999 

N A G R A D N O V P R A Š A N J E N A G R A D N O V P R A Š A N J E 
N A G R A D A : TURISTIČNI TABOR ZA 1 OSEBO 

• Koliko dni bo turistični tabor potekal ? 
• Pravilne odgovore nam na dopisnici pošljite na naslov: TD Blagajana , 
Cankarjev trg 8, 1360 Vrhnika do 15.6.1999 
Rezultati nagradnega vprašanja bodo objavljeni v naslednjem Našem ča
sopisu. 

K o n c e r t 

N O Č n a V r h n i k i 
Osrednja prireditev "ARGONAVTSKIH DNEVOV" bo v soboto 19. junija 

1999, od 19.00 pa do 04.00 ure zjutraj, v Športnem parku Vrhnika, z naslo
vom "Koncert NOČ NA VRHNIKI". 

Koncert bo prava glasbena revija, saj bo nastopilo 10 glasbenih izvajalcev 
s spremljajočimi skupinami, ki so trenutno na vrhu slovenske in hrvaške glas
bene scene. Nastopili bodo: TEH DRINKERS, DRUŠTVO MRTVIH PESNIK
OV, NUDE, SAUSAGES, MAGNIFICO S PISMEJKERSI, PERO LOVŠIN in 
KRIŽARJI, ĐAVOLI, BIG FOOT MAMA, ROK N BAND in PARNI VAUAK. 

Predprodaja vstopnic v MUSIC CENTRU TON (v PTC Loka) na Vrhniki, MAX-
IMARKETU v Ljubljani in DZS v Logatcu - od 31. maja dalje. 

§*§ 
Kupon - za Noč na Vrhniki 

Teh Drinkers 
Društvo mrtvih pesnikov 
Nude 
Sausages 
Pismejkers 
Križarji 
Đavoli 
Big Foot Mama 
Rok n Band 
Parni valjak 

Boštjan Demol Ime in priimek . 
Magnifico 
AlanVitezič 
Peter Lovšin 
Rok Ferengja 
Grega Skočir 
Aki Rahimovski Naslov: 
Goran Breščanski 
Koli 
Neno Belan 

Pripravljalec salam reže salame, strogi sodniki pa čakajo vsak na svoj ko
šček. 

Urša Habe je svojo salamo prinesla kar od doma od očeta in bila druga (prvi 
in druga z leve), na desni pa je predstuvnik izdelovalca zmagovalne salame 
Jožeta Jeraja starejšega iz Bevk. 

Čimprej povežite imena pevcev z imeni njihovih bendov in pošljite kupon na 
naš naslov: NAŠ ČASOPIS, Cankarjev trg 4, 1360 Vrhnika (za NOČ na Vrhni
ki). 

Za vas imamo kar petnajst vstopnic za brezplačen obisk koncerta. Kako do 
njih? Imena nastopajočih skupin povežite z imeni njihovih pevcev in pošljite 
izpolnjen kupon na naš naslov. Med tistimi, ki boste s črtami pravilno poveza
li, bomo izžrebali petnajst nagrajencev. 

Izpolnjene kupone pošljite najkasneje do ponedeljka, 14. junija 1999, da 
bomo pravočasno izžrebancem poslali vstopnice za koncert. 

S.S. 

http://KROZEKTIMaHOTMAIL.COM


Minister Pavle Gantar obiskal Občino Horjul 
Minister zii okolje in prostor mag. Pavle Gantar 

je v petek, 14. maja, obiskal Oobčino Horjul, kjer 
seje z županom Danielom Fortuno pogovarjal o 
treh sklopih vprašanj in problemov, ki ta čas obči
no najbolj pestijo. Kot prvi problem je prav gotovo 
reševanje odpadnih voda v kanalizacijsko mrežo v 
strnjenih naseljih občine za Vrzdenec, Zaklanec, 
Podolnico,... z eno besedo - dolgoročna rešitev čis
tilne naprave. Minister je predlagal, daje treba takoj 
pripraviti študijo o načinu reševanja te problema
tike za celotno občino ali pa se odločiti za gradnjo 
centralne čistilne naprave ali pa zgraditi manjše za 
posamezna naselja. Na osnovi take študije in ide
jnega projekta bi občina dobila nepovratna sredst
va iz državnega proračuna, namenjenega za eko
loške rešitve. Ob tem je župan še poudaril, da je 
problem reševanja odpadnih voda glavna in dolgor
očna naloga občine. Že letos in v prihodnjem letu 

bodo intenzivno delovali, da bi dokončali kanaliza
cijsko mrežo v ožjem naselju Horjula. 

Kot z drugim problemom so ministra seznanili 
s sanacijo treh plazov (Koreno, Samotorica), ki so 
nastali ob zadnjem letošnjem neurju. Tudi za pla
zove je treba pripraviti sanacijske projekte, nakar 
bo država to tudi sofinancirala. 

Tretji problem pa so si gostje z županom kar 
ogledali, in to hudournik PROŠCA, ki ob dežju 
redno poplavlja vzporedno cesto ter sproti odnese 
vse nanose na njej. Za sanacijo hudournika so pro
jekti že narejeni in minister je obljubil financiran
je sanacije že za letos. Med gosti je bil tudi direk
tor podjetja za urejanje hudournikov Igor Horvat, 
kije obljubil takojšnje priprave sanacijskih projek
tov za ureditev vseh treh plazov, da bi si tako pri
dobili sredstva in pričeli čim prej z gradnjo. 

S.S. 

Crno odlagališče v LIPALCI pri Horjulu sanirali 
Na eni zadnjih sej Občinskega 

sveta Horjul so obravnavali tudi 
problematiko spornega črnega od
lagališča LIPALCI pri Horjulu, ki 
je nastal na pobudo horjulskega 
Vaškega odbora. Gotovo je, da so 
člani Vaškega odbora dobro mis
li l i , da bi uredili nek prostor za 
zbiranje odpadkov. Nekateri so to 
dobesedno vzeli in na to odlagali
šče vozili vsakršno robo, ki bi lah
ko povzroči la pravo ekološko 
katastrofo. 

Svetniki so takoj menili, da je 
treba omenjeno črno odlagališče 
takoj sanirati. V dogovoru z direk
torjem podjetja Snaga, ki v občini 
Horjul enkrat na teden pobirajo 
odpadke, so delno sanacijo opravili 
ob kosovnem odvozu odpadkov. 

V treh mesecih, kolikor časa so 
občani vozili na odlagališče LI
P A L C I , se je nabralo za veš_to-
vornjakov raznega odpadnega 
materiala. Nekaj gaje še ostalo in 
ga bo treba še odpeljati. Občina 

Horjul pa je takoj tudi postavila 
table za prepovedano odlaganje 
smeti, črno smetišče ogradila, saj 
menijo, da je dovolj, če enkrat na 
teden redno pobirajo smeti ter 
dvakrat na leto poberejo tudi ko
sovne odpadke. 

Sedaj na Občini pričakujejo, 
sam župan pa verjame v Hor-
julčane, da na to črno odlagališče 
ne bodo več vozili. Naravo je tre
ba varovati in vsi moramo biti za 
to dovolj osveščeni. 

Se ena najnovejša utformacija iz črnega horjulskega smetišča 
Obvestili so nas, da seje takoj po nastanku zgornje fotografije (črno odlagališče v LIPALCI pri Horjulu) našlo 

še nekaj krajanov, ki so na žeprepovedano "smetišče" pripeljali nekaj robe. Dva sta pripeljala celo dve školjki 
svojih starih avtomobilov. Kakor pravijo na občini, sta menda znana in bosta prijavljena sodniku za prekrške. 
Torej popolna akcija odprave tega črnega odlagališča se je pričela. 

S.S. 

Naravi 
krademo 
smeti 

Horjulski lovci ob kraji smeti v naravi 

Ob dnevu Zemlje je Lovska zve
za Slovenije organizirala očiščeval
no akcijo okolja pod geslom Nara
vi krademo smeti. 

Člani Lovske družine Horjul so 
se z vso zavzetostjo lotili čiščenja 
svojega lovskega revirja. Kar tri
deset se jih je skupaj z nekaj člani 
Športnega društva Žažar udeležilo 
"kraje smeti". Očistili so predvsem 
jarke ob gozdnih poteh, struge ob 
potokih in pri tem nabrali kar pet 
traktorskih prikolic razne navlake. 
V dogovoru z občino oziroma z 
županom občine Horjul Danielom 
Fortuno so ves odpadni material 
deponirali na nekdanjem odlagali
šču odpadkov v Zaklancu, od ko-

, der so ga 10. maja ob zbiranju ko
sovnega materiala odpeljali delav
ci Komunalnega podjetja Ljublja
na. 

Delovna akcija seje končala ob 
prenovljeni lovski koči v Pečovju s 
srnjakovim golažem, ki ga je pri
pravila članica L D Horjul .lana 
Končan. 

E k s k u r z i j a v I d r i j o i n o k o l i š k e k r a j e 

Na naši šoli imamo poleg redne
ga pouka tudi naravoslovne, kul
turne in športne dneve, ki pope
strijo pouk. 20.4.1999 smo odšli na 
ekskurzijo v Idrijo in okoliške kra
je. 

Iz Horjula smo se peljali skozi 
Vrhniko, po avtocesti do Logatca, 
v Kalcah smo zavili proti Hotedrši-
ci in Godoviču. Po dokaj neprijaz
ni, vijugasti cesti smo prispeli v 
Idrijo. 

Idrija je staro mesto. Nastalo je 
v 15. stoletju ob reki Idrijci. Leži 
nad vodo idrijskega rudnika živega 
srebra. Razvijalo seje hkrati z rud
nikom. V preteklosti je bilo drugo 
največje mesto na Kranjskem. 
Vpeto je med številne grape, nad 
katerimi se vzpenjajo strmi hribi. 
Domačini pravijo, da ima mesto 
obliko zvezde. Dandanes šteje Idri
ja prek 5000 prebivalcev. 

V Idriji si lahko ogledate veliko 
kulturnih in naravnih znamenito
sti: grad Gewerkeneg z bogatimi et
nološkimi freskami, idrijski kamšt, 
klavže, rudnik živega srebra... 

Naša prva postaja je bil An-
tonijev rov idrijskega rudnika. To 
/e eden od vstopov v rudnik. Rov 
vodi kar iz hiše, v kateri seje rodil 
slovenski strojni inženir Stanko 
Bloudek. Najprej smo zgodovino 
idrijskega rudarstva spoznali iz 20-
minutnega filma, nato pa smo z 
vodičem vstopili v rudnik. Oblek
li smo zelene halje in si nadeli 
čelade. Razdelili smo se v dve sku
pini. Po rovih smo prehodili kake 
3 km. Lutke rudarjev, razporejene 
po rovih, so nam kazale, kakšno je 
bilo delo rudarjev, ki je bilo vse 
prej kot lahko. V rovih so preživeli 
veliko časa, izpostavljeni so bili 
plinom in živosrebrnim hlapom. 
Umrljivost rudarjev je bila velika. 
Vzroke za to je že pred 500 leti 
raziskoval zdravnik Paracelsus, 
pozneje Hacquet in Scopolli. 

Iz Amonijevega rova smo kreni
li na grad Gewerkenegg,ki je bil 
zgrajen v 16. stoletju. Dolgo je bil 
eden redkih zidanih objektov inje 
rudarjev vzbujal občutek varnosti 
v času turških vpadov. Tod je pre
bival rudniški upravitelj, ki je bil 
hkrati tudi zemljiški gospod. Dol
go je bilo tu tudi skladišče za žito 
in sodčke živega srebra. Zdaj je v 
gradu Mestni muzej Idrija. Ogleda
l i smo si muzejsko razstavo, ki 
predstavlja 500-letno zgodovino 

Slika za spomin pred lovsko kočo v Pečovju 

Naš časopis uradoval v občini Horjul 
Prva uredniška ura Našega časopisa v Občini Horjul je bila v sre

do, 19. maja 1999. Obiskalo nas je kar nekaj občanov, ki so prinesli 
nekaj prispevkov ter se prišli tudi pogovorit o možnostih in načinu ob
javljanja člankov. Še posebno je bil zanimiv obisk starejšega moške
ga, kije pohvalil uredniško politiko časopisa ter nam posredoval nekaj 
zanimivih idej, ki bi jih lahko upoštevali pri izdajanju glasila. Predla
gal je, da bi bilo več zgodovinskih člankov ali pa zanimivih doživljajev 
iz bližnje in daljne preteklosti. Objavili naj bi tudi zemljevid mesta 
Vrhnika, na katerem bi bile označene ustanove, ki so namenjene za 
delo z ljudmi - občani, krajani (zdravstveni dom, pošta, banka, šole, 
trgovine,...). Zanimala ga je tudi dimnikarska dejavnost, če taka 
služba sploh še deluje, saj bi marsikateri lastnik hiše potreboval take 
storitve. Ob tem lahko zapišemo, da na Vrhniki deluje Dimnikarstvo 
G E Z A B A L A J C , telefon: 754 509. Če ga pokličete, bo prav gotovo 
prišel in poskrbel za peči in dimnike. 

S.S. 

Na fotografiji: Horjulski šolarji zbirajo star papir. 

Obvestilo za občane Horjula 
Za naslednjo, 255. številko Našega časopisa bomo urado-
vali v prostorih občine v sredo, 16. junija 1999, od 16. do 
17.ure. 
Časopis pa bo izšel 28. junija 1999. 

Uredništvo 

rudnika, življenja v Idriji, razstavo 
čipk, značilnih za Idrijo, spomin
sko sobo pisatelja Franceta Bevka 
in politika dr. Aleša Beblerja. 

Naslednja zanimivost je bila 
idrijski kamšt. To je veliko vodno 
kolo, premera 13,6 m, kije nekdaj 
služilo za črpanje vode iz rudnika 
in je staro že prek 200 let. 

Iz Idrije smo se peljali do Divje
ga jezera, ki slovi po slikovitem 
naravnem okolju in botaničnih 
posebnostih. Divje jezero je po
goltnilo že nekaj potapljačev. Kljub 
svoji majhnosti skriva pod vodno 
gladino številne sifone in kanale, 
zanimive za potapljače, ki skušajo 
prodreti v skrivnosti podzemlja. Iz 
jezera teče reka Jezerca, naša naj
krajša reka, ki je dolga 55 m in se 
izliva v Idrijco. 

Najbolj zanimiv del ekskurzije 
je bil ogled partizanske bolnišnice 

Franje. V soteski reke Pasice so 
leta 1943 partizani na pobudo 
zdravnika dr. Viktorja Volčjaka 
postavili 16 objektov, v katerih jc 
delovala bolnišnica. Ime je dobila 
po zdravnici Franji Boje - Bidovec. 
Proti napadom je bila zavarovana 
z bunkerji in minskim poljem. 
Nemci so jo dvakrat neuspešno 
napadali. Vodička nam je o tem 
povedal še veliko zanimivega. 

Zadnja postaja je bilo Visoko, 
dvorec pisatelja Ivana Tavčarja. 
Ogledali smo si grobnico in spo
menik. 

Polni lepih vtisov smo se vrnili 
v Horjul. Upamo, da bomo še kdaj 
šli na podobno ekskurzijo, s katere 
se bomo vrnili z novim, koristnim 
znanjem. 

Gašper Filip, 7.A 
Osnovna šola Horjul 

Proslava v počastitev dneva upora proti 
okupatorju in praznika dela 

Pred prvomajskimi prazniki so v osnovni šoli v Horjulu pripravili pro
slavo v počastitev dneva upora proti okupatorju in prazniku dela. 

Na proslavi so sodelovali učenci z recitacijami ter šolski pevski zbor 
pod vodstvom učiteljice glasbene vzgoje Barbare Pešut. Pri pouku zgodo
vine so pod vodstvom učiteljice sestavili govor. Tako so se učenci sezna
nili z. dogodki izpred mnogih let in doumeli, zakaj sploh praznujemo oba 
praznika. 

Pevski zbor osnovne šole Horjul s pevovodkinjo Barbaro Pešut 

Horjulski šolarji zbrali skoraj pet ton 
odpadnega papirja 

Spomladanske akcije zbiranja papirja, ki jo organizira Papir servis iz 
Ljubljane dvakrat na leto, se vedno udeleže tudi učenci Osnovne šole 
Horjul. Res je, da pristojni odpadne surovine izredno slabo plačajo, za 
kilogram papirja dobe učenci le štiri tolarje, vendar ima akcija predvsem 
vzgojni pomen. S papirjem vedno manj onesnažujemo naravo, tako pri
hranimo nekaj dreves in konec koncev učencem pride v skupno blagajno 
kakšen tolar, ki ga potem porabijo v splošno korist po lastnem preudarku. 
V pomladanski akciji so tako zaslužili okrog dvajset tisoč tolarjev. 

V pričakovanju novega ravnatelja. 
Po skoraj 

dveh mandatih 
vodenja osnovne 
šole Horjul je za
radi bolezni odš
la v pokoj ravna
teljica Majda Ste-
v a n o v i č . Č lan i 
kolektiva osnov
ne šole so se do
stojno poslovili 
od svojega vodje 
in v jeseni pri
čakujemo nove
ga ravnatelja ozi
roma ravnatelji
co, ki bo prevzel 
k r m i l o nove, 
morda devetlet
ne osnovne šole. 

Na fotografiji: Ravnateljica osnovne šole Horjul Maj
da Stevanovič se poslavlja od kolektiva. 



D e v e t i n d v a j s e t a r e v i j a o d r a s l i h p e v s k i h z b o r o v v H o r j u l u 
Zveza kulturnih društev Ljubljana okolica, Sklad Republike Slovenije /.a lju

biteljsko kulturo, Izpostava Ljubljana okolica, in Prosvetno društvo Horjul so 
v soboto, 17. aprila 1999, v prosvetnem domu v Horjulu organizirali devetin
dvajseto revijo odraslih pevskih zborov, ki jc vsako leto v drugem kraju. Letos 
je na njej sodelovalo enaindvajset zborov in glasbenih skupin z okoli štiristo 
pevci. 

lako številna udeležba pevcev na reviji dokazuje, da tako narodna kot umetna 
pesem še živita in bosta živeli med slovenskim narodom, ker Slovenci še vedno 
radi prepevamo. Polna dvorana poslušalcev v prosvetnem domu je bila dokaz, 
da llorjulci ljubijo petje in da radi obiskujejo take prireditve. 

Na revijo so povabili tudi skladatelja in dirigenta Janeza Močnika, kije revijo 
takole ocenil: "Organizacija prireditve je bila na visoki ravni, saj je kljub ogrom
nemu številu nastopajočih teklo hitro (zame, ki sem moral zapisovati vtise, še 
prehitro) in gladko. Celo težav z mokroto od zgoraj (ves čas je namreč deževalo) 
v dvorani ni bilo opaziti. Očitno imajo organizatorji velike i/k usnje. Kakovost 
petja je bila na primerni višini, saj ni bilo nobenega zelo slabega zbora." 

Na račun kritike v prejšnji številki Našega časopisa, da se društvo ni priprav
ljeno veliko žrtvovati, bi dodal le, daje bil morda prostor za pogostitev res pre
majhen za toliko udeležencev, vendar so tisti, ki so prvi prišli do jedače in 
pijače, tako "navalili" nanjo, kot se za kulturnega človeka ne spodobi. Zato 
so nekateri kulturni res ostali praznih rok. 

Program je vešče in prijetno povezoval napovedovalec domačin Matko Zdešar. 
Na reviji je prvi nastopil Moški zbor KUD Dolomiti Dobrava Z Ipavčevo 

Planinsko rožo in Aljaževo Soči z zborovodjem Albinom Koširjem. 
V nadaljevanju pa so nastopili zbori in skupine po naslednjem vrstnem redu: 
2 - Fantovski oktet KUD Dolomiti 

3 - Moški oktet Podpcč Preserje 
4 - Moški oktet Podolnica, Surki 
5 - Moški oktet Orfcj Iška vas 
6 - Mešani zbor KU Primož Trubar, Velike Lašče 
7 - Vokalna skupina Čepon iz Horjula 
8 - Moški zbor KD Črni Vrh 
9 - Mešani zbor KD Rakitna 
10- Ženski zbor KUD Ig 
11- Moški zbor Ig 
12- Moški zbor PD Horjul 
13- Ženski zbor Florencc 
14- Moški zbor KUD Primož Trubar, Velike Lašče 
15- Moški zbor Briše 
16- Ženski zbor KUD Brezovica 
17- Mešani zbor KUD Dolomiti, Dobrova 
18- Ženski zbor PD Horjul 
19- Mešani zbor KPD Ivana Cankarja, Šentjošt 
20- Mešani zbor KD Polhograjski slavčki, Polhov Gradec 
21- Mešani zbor PD Horjul 
Vsak zbor oziroma skupina jc zapela dve pesmi po lastnem izboru. Na srečan

ju so se predstavili s pesmimi, ki so se jih naučili prek vsega leta. Poslušalci 
so po vsakem nastopu nagradili pevce z velikim aplavzom pa tudi po končani 
prireditvi, ki je zelo uspela. 

Več o zborih z območja, ki ga pokriva Naš časopis, vam posredujemo v sliki 
in besedi. 

France Brus, Horjul 

Mešani zbor KPD Ivana Cankarja prihaja iz Šentjošta nad Horjulom. 29 
pevcevprepevu pod vodstvom zborovodkinje Marte Keršič. Z veseljem prepe
vajo tako na prireditvah v domačem kraju kot tudi na pevskih srečanjih, 
kamor so povabljeni. 

Ženski zbor PD Horjul šteje 26 pevk. Vodi ga zborovodkinja Asta Jakopič. V Mešanem zboru PD Horjul pod umetniškim vodenjem Aste Jukopič prepe- Moški zbor Briše vodi zborovodja Marjan Malovrh. 24 pevcev nastopa na 
Na srečanju je zapel Gorenjsko v priredbi E. Adamiča - Da hi jaz znala kteri va 45 pevcev in pevk. Zbor ima dolgoletno tradicijo. Nastopili so večkrat že proslavah v domačem kraju in bližnji okolici, 
je moj in Jutranjo v priredbi Rada Simonitija. v tujini. 

Vokalno skupino Čepon iz Horjula sestavljajo najožji družinski člani. Tokrat V Podolniškem oktetu Šurki prepevajo domači fantje in možje, ki jim je Moški zbor KUD Dolomiti iz Dobrove šteje 12 pevcev. Njihov pevovodja je 
so se z ubranim petjem prvič predstavili domačemu občinstvu. Vodi jih pri srcu narodna pesem. Pojo pod umetniškim vodstvom Aste Jakopič. Si- Albin Košir. Na srečanju v Horjulu so se predstavili z dvema pesmima -
Kristina Čepon. cer pa redno sodelujejo v Mešanem pevskem zboru Horjul. Planinsko rožo in Soči. 

V mešanem pevskem zboru KUD Dolomiti Dobrova prepeva pod vodstvom 
Boruta Dolinarja 26 pevcev in pevk. Radi nastopajo na vseh pevskih prire
ditvah. 

Moški zbor KD Črni Vrh šteje res le 10 pevcev, ki pod vodstvom zborovodje 
Marka Jankovca znajo zapeti tako kot številčnejši fantje. 

Mešani zbor KD Rakitna šteje 12 pevcev. Pod vodstvom zborovodkinje Jelke 
Kovačič so v Horjulu zapeli Kernjakovo - O, ti prehurna ženska stvar in 
Ipavčevo - Ej, tedaj. 

Ženski zbor KUD Brezovica vodi zborovodkinja Sonja Sojer. V njem prepe- 32-članski mešani zbor KD Pograjski slavčki iz Polhovega Gradca je pod Iz potrebe po petju in osebnega zadovoljstva pod vodstvom umetniškega vodje 
va 25 deklet in žena, ki z veseljem nastopajo na raznih prireditvah in sreča- vodstvom Marije Nartnik ubrano zapel Vodopivčevo Belokranjsko balado Karla Ahačiča prepeva moški Oktet Podpeč - Preserje. 
njih. in Ščekovo Mica Butica. 



K o v d u e t u z a z v e n i j o o r g l i c e i n k l a v i r 

Blaž Pucihar, vesel mlad fant, 
doma iz Horjula, izhaja iz glas
bene družine. Njegov dedje bil or-
ganist, oče poučuje v glasbeni šoli 
in poje v Ljubljanskem oktetu, 
brat Jaka je diplomiral iz kom
pozicije in tudi sestrama nista tuja 
klavir in flavta, medtem ko je on 
študent četrtega letnika klavirja pri 
profesorici Dubrovki Tomšič - Sre-
botnjak na Akademiji za glasbo v 
Ljubljani, in Miro Božič, absolvent 
arhitekture, sta res redek in svoj
stven glasbeni duet orglic in klavir
ja oziroma klavirja in orglic. 

Programi za orglice in klavir, ki 
ga v različicah izvajata na kon
certih ali kot glasbeno spremljavo 
kulturnih dogodkov, obsegajo 
skladbe vse od baroka do najnove
jših kompozicij. Sem sodijo v prvi 
vrsti dela velikih mojstrov klasične 
glasbe, kot so Bach, Mozart, Cho
pin, Ravel, Gerschwin in drugi. 
Zaigrata pa tudi skladbe Milesa 
Davisa ter drugih znanih izvajal
cev bluesa in jazza. Na njunem 
repertoarju se znajde tudi kakšna 
slovenska narodna. 

Ker izvajata tako pester pro
gram, ki se razlikuje predvsem po 
stilu, skladbe delita nekako takole: 
skladbe, ki so v celoti prirejene za 
orglice in prvotno napisane za 
drug instrument, nekatere skladbe 
za flavto, violino in klarinet, ki sta 
jih neposredno prenesla in priredi
la za orglice, dela z elementi blue
sa in jazza, ki temeljijo na izraziti 
improvizaciji, in izvirne skladbe, 
napisane posebej za orglice. Bla-
žev brat, Jaka Pucihar, mladi skla-

Naslovnica zgoščenke Jaz in ti, kije izšla v samozaložbi v distribueiji Pa
nike records. 

datelj, jima je posvetil skladbo Jaz 
in ti, kot je naslov zgoščenke, in 
lastna skladba Mira Božiča Im
provizacija na temo vlak. 

Urednik Glasbene mladine Slo
venije je o programu za orglice 
zapisal: "Ko orglice s svojim svet
lim in z živahnim tonom nagovori
jo klavir in instrumenta skupaj ust
varita svojstveno interpretacijo 
skladbe, takrat poslušate program 
za orglice in klavir, orgličarja Mira 
Božiča in pianista Blaža Puciharja." 

Njun najbolj prepoznaven znak 
je vsekakor nevsakdanja glasbena 
harmonija orglic in klavirja. Že 
sama kombinacija obeh glasbil 
draži oko in vzbuja vsesplošno 
občudovanje . Velik koncertni 

klavirje silovit kontrast majhnim 
diatoničnim ali pa kromatičnim or
glicam, ki so še vedno znane le kot 
ljudski instrument. Vendar kljub 
temu orglice v duu s klavirjem ena
kovredno stopajo ob bok drugim 
glasbilom. Zlahka jih nadomestijo, 
gradijo popolnoma nov zvok ter 
brez težav omogočijo izvirno pove
zavo različnih glasbenih partov. 
Dokaz temu je Blaževa in Mirova 
zgoščenka z naslovom Jaz in ti in 
tudi konec koncev številni njuni 
koncerti po vsej Sloveniji. 

Njuna zgoščenka Jaz in ti je že 
na voljo v številnih trgovinah, za
gotovo pa v Muzikalijah M U L -
L E R v Čopovi ulici v Ljubljani. 

France Brus 

Petindvajset let Marinkinega dela v 
Horjulski knjižnici 

V okviru Prosvetnega društva Horjul deluje tudi 
knjižnica, ki nudi bralcem preko 4000 knjig tujih in 
domačih avtorjev. 

V njej je pričela z delom pred petindvajsetimi leti kot 
mlado dekle Kalendrova Marinka poročena Grdadolnik, 
ki poleg svojega rednega dela že četrt stoletja uspešno vodi 
to kulturno ustanovo. Ob obisku mi je povedala, da je 
knjižnica odprta vsako sredo od 18. ure do 19. ure in v 
soboto od 10. ure do 11. ure. Knjižnico redno obiskuje ok
rog 190 obiskovalcev. Odrasli posegajo po zgodovinskih 
romanih in literaturi za sprostite, medtem ko otroci v zad
njem času najraje izbirajo knjige iz zbirke Pet prijateljev. 

V zadnjem času je tehnični napredek dosegel tudi malo 
vaško knjižnico in bodo v najkrajšem času uvedli računalni
ško izposojo knjig. Prav tako so pričeli z izposojo video 
kaset, kijih imajo okrog 100 in kakih 40 iz tujih knjižnic. 

Majski sadovnjak 
Vsako pomlad vzcvetijo jablane v sadovnjakih v 

šolski okolici in vsako leto jih obiščemo tudi šolar
j i . Navadno se med sadnim drevjem, odetim v maj
sko belino, sprehodimo v majhnih sadovnjakih v 
samem Horjulu. Letos pa smo učenci obeh drugih 
razredov obiskali velik nasad mladih jablan sadjar
ja Janeza Janše z Lesnega Brda. Njegov nasad se 
nahaja na vznožju rahle vzpetine zahodno od 
Balkčeve domačije. Veliko zanimivega smo slišali 
iz ust sadjarja, ki diha s svojimi mladimi drevci. S 
slastjo smo zagrizli v sočen pridelek z njegovih 
dreves. Prek livade ob potoku smo se vrnili v šolo. 
Svoja lepa doživetja in nova spoznanja smo 
ubesedili in likovno upodobili. Pred vami so razmiš
ljanja učencev 2. b razreda osnovnejiole Horjul. 

Obiskali smo sadovnjak 
Včeraj 7.5. smo se imeli zelo dobro. Ob 8.h smo 

šli na Lesno Brdo. Pot je bila dolga. Po poti smo 
opazovali trave in trgali cvetlice, se pogovarjali in 
se igrali z lučkami. Noge so nas že kar bolele, ko 
smo prišli na Lesno Brdo. Tam nam je sadjar Jan
ez Janša povedal nekaj zanimivosti. Povedal je, da 
ima mlada jablana zelo malo korenin in še veliko 
drugega. Imel je deset različnih vrst dreves, vseh 
skupaj pa jih je osem tisoč. Povabil nas je, da si 
ogledamo majhna drevesa. Kar zamislila sem se, 
tako zelo velik je bil ta sadovnjak. Z njim je gotovo 
veliko dela. Učiteljica nam je povedala, da ima sta
ro drevo korenine velike, kakor je velika krošnja. 
Janezova mama nam je skuhala čas, sadjar Janez 
pa je prinesel zaboj jabolk. Ko smo popili čaj in 
pojedli nekaj jabolk, smo sc poslovili in jim želeli 
iep dan. Vračali smo se po majhni stezici in trati. 

Ko smo se vračali, smo se zelo zabavali. Zelo hitro 
smo prišli v Horjul na šolsko igrišče. Od tam pa 
naravnost domov. Zelo lep dan smo preživeli. 

Sabina Končan 

Všeč mi je bilo: 
- Meni je bilo najbolj všeč igranje z lučkami - Na-

tan 
- Najbolj mi je bilo všeč ptičje petje in cvetlice. 

V sadovnjaku pa drevje. Videla sem črva. - Sabina 
- Menije bilo najbolj všeč osem tisoč sadik. - Žiga 

Korenčan 
- Najbolj mi je bilo všeč, ko sem videl črva. Bilo 

je prijetno. - Žiga 
- Meni je bilo najbolj všeč, ker so nam kazali 

razne jablane. - Jure 
- Všeč so mi bile tiste bule, ki so bile čisto pod 

drevesom. - Klemen 
- Najbolj mi je bilo všeč, ko smo šli po poti v sa

dovnjak. Po poti sem nabirala cvetlice. - Romana 
- Najbolj mi je bilo všeč, ko smo jedli jabolka in 

pili čaj. - Agata 
Izvedeli smo: 
- Vrtnar mi je dejal, da so kupili osem tisoč 

zaponk. - Jošt 
- Sadjar nam je povedal, da ima jablana veliko 

bolezni. - Neja 
- Sadjar je povedal, da zemlja mora pogledati 

zato, da drevesom doda, kaj potrebujejo. - Matej 
- Sadjarje povedal, da morajo rasti vejice dol in 

daje modra sica zelo škodljiva za sadike. - Žiga K. 
- Zvedel sem, da v deblo pride modra sica. Zvede

la sem, da miška rovka obje lubje. Izvedela sem, da 
je tam veliko dreves. - Tina 

- V sadovnjaku sem zvedel nekaj novega. Na ja
bolka je treba dati ščipalke, da se vejice skrivijo, da 
ima več pridelka. - Žiga K. 

OSNOVNA ŠOLA HORJUL 
HORJUL 198, 1354 HORJUL 

RAZPIS ZA VPIS OTROK V VRTEC V HORJULU 
Obveščamo vas, da bomo imeli od 1. septembra 1999 v vrtcu v Horjulu š e nekaj 
prostih mest v vseh starostnih skupinah, tudi v jaslih. Za nujne primere pa je 
sprejem mogoč že prej. 
Vloge za sprejem otrok v vrtec oddajte v tajništvo Osnovne šole Horjul. Za vse 
informacije pokličite v šolo, tel.: 749 -008 . 

Z U P A N O V A B E S E D A 

Bujna rast dobrega in seveda tudi slabega 
Spoštovani! 
Najprej se iskreno zahvaljujem vsem, ki ste v obilici svojih obveznosti 

našli čas tudi za urejanje skupnih površin, še posebej tistim, ki si v okvi
ru najrazličnejših skupnosti in osebno prizadevate za dobre medsebojne 
odnose. V čedalje hitrejšem življenjskem tempu deluje oboje kot učinko
vit balzam za dušo in telo. Stvarstvo narave nam je tako še bolj blizu in 
še bolj naklonjeno. Iz našega medsebojnega povezovanja pa se tudi rojeva
jo vedno nova poznanstva in novo vsem koristno sodelovanje. 

Približuje se tudi zaključek šolskega leta. Tako mladim kot tudi star
šem želim, da bi z razumevanjem sprejeli šolske rezultate in da bi vsi 
skupaj varno preživeli prihajajoče počitnice. Skupaj z obema ravnatelje
ma pa tudi vabim vse, ki ste na katerikoli način raziskovali našo občino, 
da nas obvestite in tako s svojimi novimi spoznanji in delom obogatite 
tudi širšo skupnost. 

Po zaslugi mnogih bralk in bralcev srno spet preživeli bogat mesec, z 
obilico vsakodnevnih dobronamernih srečanj. Prizadevne domačinke so 
dale novo vrednost vaško-gasilskemu domu na Gorenji Brezovici. Prav 
vesel sem in ponosen na vse, da me razumete, daje to najbolje za domači 
kraj in vse sodelujoče in nikakor ne samo zaradi župana ali Slovenske 
ljudske stranke. 

V lepem spominu sO mi ostala mnoga srečanja z vami, vmes pa sem 
se srečal tudi z vladnimi ministri in predstavniki iz Bruslja in vsi so po
hvalili naše dosedanje skupno delo od osamosvojitve naprej. Merilo 
demokracije so razvitost, samostojnost in povezanost civilne družbe 
(društva, skupnosti, ustanove) kot ene družine - v en narod. 

Pri tem pa se popolnoma pravilno opiramo na naslednja spoznanja in 
izhodišča: 

- Da smo vsi ljudje enakovredni med seboj, ne glede na prepričanje, 
barvo, bogastvo ali katerokoli drugo nesmiselno delitev iz preteklosti. 

- Da bo dobro vedno na preizkušnji, tudi zato, ker nikoli ne pride samo 
od sebe, saj si moramo zanj vedno prizadevati. 

- Da smo vsi en narod in ena družina v soseščini, naselju, župniji, 
občini, pokrajini, domovini in svetu. 

- Da smo samostojni v vsaki od naštetih skupnosti in poklicani k ust
varjanju pozitivne sledi, ki edina zagotavlja vsem varno prihodnost. 

- Da se demokratično odločamo za dolgoročno vsem koristno dobro 
in ne slabo. 

Vabim vas torej, da tako, kot sprejemamo življenje v domači družini, 
skrbimo tudi za širše skupnosti. Le tako bo naša domovina postala in 
ostala prijazna za vse. 

Ugibanja o financiranju občine in krajevnih 
skupnosti v občini Brezovica 

Tako kot v prvem mandatu, si bom tudi v drugem po svojih močeh 
prizadeval za enakomerno porazdelitev-sredstev po celotni občini 
Brezovica. Toda zadnjo besedo pri tem imajo seveda svetnice in svetni
ki. Višina sredstev pa je odvisna izključno od dotacij s strani države. 

Drago Stanovnik 

Občanom brezoviške 
občine v razmislek 

Zaradi obljub, ki smo Vam jih 
dali pred volitvami, se čut imo 
občinski svetniki dolžni, da vse 
občane naše občine obvestimo o 
trenutnem stanju naše občine. Po 
našem prepričanju je to katastro
falno. 

Sedanji svetniki smo po preteku 
prvega pol leta svojega mandata 
prišli do grenkega spoznanja, da 
bomo morali prva leta svojega 
mandata poravnavati vse grehe 
(dolgove), ki jih je občini naredila 
prejšnja županova garnitura. 

Sedaj končno vemo, daje imela 
Občina Brezovica I. januarja 1999 
za več kot 210 milijonov tolarjev 
neporavnanih obveznosti, Čeprav 
se širijo dezinformacije, da so to 
dolgovi, ki so nastali zaradi grad
nje prizidka k šoli Brezovica, sedaj 
vemo, daje resnica drugačna. Več 
kot polovica tega dolga je nastala 
zaradi nerazumnega trošenja sred
stev v letu 1997 in 1998 za izdat
ke, ki niso bili v občinskem pro
računu. S takim neproračunskim 
trošenjem denarja je župan grobo 
kršil svoja pooblastila in tudi za
kone o lokalni samoupravi, o fi
nanciranju občin in druge. Zaradi 
tega nam nerazumnega početja je 
bilo zapravljeno skoro polovica 
občinskega premoženja. 

Če bomo hoteli sanirati sedan
je nevzdržno stanje, bomo morali 
pri približno 480 milijonov tolar
jev letnih proračunskih prihodkov 
letos in drugo leto pokrivati le z 
zakonom določene obveznosti, kot 
so šolstvo, otroško varstvo, socia-
la in najnujnejše komunalne po
trebe. Za vse ostale potrebe, kot so 
kultura, šport in naložbe v komu
nalo, pa še ne vemo, kje bomo 
dobili denarna sredstva. 

Obetata se nam najmanj dve leti 
suhih krav, ko bo denarja le za 
preživetje. 

Občinski svetniki 

Povzetek 5. redne seje občinskega sveta 
Peta redna seja občinskega sveta 

občine Brezovica je potekala v če
trtek, 29. aprila 1999, v prostorih 
Občine Brezovica. 

Občinski svet je najprej pregledal 
in potrdil zapisnik četrte redne seje 
z nekaterimi popravki. Nadaljeval pa 
je z Energetsko zasnovo občine Bre
zovica. Ta projekt je predstavil direk
tor podjetja ISPO Marjan Seliškar. 
Na podlagi predstavitve je občinski 
svet sprejel stališče oziroma sklep, 
da Občina Brezovica ne pristopa k 
projektu. 

Predlog Odloka o organiziranju in 
delovnem področju občinske uprave 

Predlog odloka je pripravil prav-
no-statutarni odbor. Ker pa je prišlo 
do neskladja pripravljenega pred
loga z zakonom, je predsednik odbo
ra (po posvetovanju z ostalimi člani 
odbora) predlagal umik iz obravna
ve, kar je občinski svet tudi sprejel. 

Predlog sklepa o financiranju poli
tičnih strank 

Občinski svet je sprejel sklep o na
činu financiranja političnih strank v 
občini Brezovica, in sicer za občin
ski svet za vsak dobljen glas po 30,00 
tolarjev, za župana pa za vsak dob
ljen glas po 20,00 tolarjev. 

Soglasje k imenovanju ravnatelja 
osnovne šole Brezovica 

To soglasje ni bilo izdano, saj 
mandat ravnatelju osnovne šole Bre
zovica Dušanu Povšiču poteče šele 
31. avgusta 1999. 

Predlog sklepa odbora za družbe
ne dejavnosti 

Predlog se nanaša na redno, me
sečno nakazovanje društvom. Glasi 
se takole: Kulturna in športna društ
va, delujoča v občini Brezovica, ki so 
bila na podlagi izdelanih meril in 
rezultatov dosedanjega dela sofinan
cirana iz proračuna občine Brezovi
ca, se tudi v obdobju začasnega fi
nanciranja občine za leto 1999 doti-
rajo po dvanajstinah oziroma deseti
nah. Dotacije se izplačujejo do 15. 
v mesecu, v kolikor to dopuščajo 
prosta sredstva na žiro računu. 

Za izvajanje tega sklepa je zadol
žen župan, ki tudi spremlja dnevno 
stanje na žiro računu. 

Predlog sklepa odbora za urejanje 
prostora, varstvo okolja in urbanizem 

Predlog se nanaša na menjavo 
zemljišč oziroma delov zemljišč v 
k.o. Brezovica. S projektivnim pod
jetjem Ambienta, d.o.o., Štihova 17, 
Ljubljana, se sklene dogovor o stro
kovni (poskusni) pripravi spremem
be namembnosti kmetijskih zemljišč 
v stanovanjsko rabo za določeno 
področje krajevne skupnosti Brezo
vica. 

Mercator trgovina na Brezovici 

Soglasno sta bila sprejeta nasled
nja sklepa: 

(1) Občinski svet Občine Brezovi
ca zavrne zahtevo Mercator Optime 
inženiring, d.o.o., Ljubljana, za izda
jo potrdila o plačanem komunalnem 
prispevku za gradnjo samopostrežne 
trgovine na Brezovici z dne 15. janu
arja 1999. 

(2) Občinski svet Občine Brezovi
ca zavrne zahtevo Mercalor Optime 
inženiring, d.o.o., Ljubljana, za izda
jo odločbe o odmeri komunalnega 
prispevka z dne 18. marca 1999. 

Pobude in vprašanja 
- Igor Petrovčič: V dnevnem časo

pisu je prebral novico o gradnji do
ma za starejše (Ašičevega doma), ka
terega investitor je Občina Brezovi
ca. Zanimalo ga je, ali je to res in 
kdaj je občinski svet odločal o tej 
naložbi. Zanimalo gaje tudi, koliko 
je bilo danih denarnih sredstev za 
generalnega sponzorja ansamblu 
Bobri. 

- Župan: Prvi odgovor: V dnevnem 
časopisu Delo je prišlo do nespora
zuma med novinarko in uredništ
vom. Tako seje zamenjal izraz "bre-
zoviška župnija" z "brezoviška obči
na". To je potrdila tudi novinarka 
Dela, Tanja Gerkšič. Drugi odgovor: 
Ansamblu Bobri je občina nameni
la 50.000,00 tolarjev iz postavke pro
mocija občine ter nakup stotih kaset. 

- Marko Čuden: Občinski svet 
zahteva opravičilo in popravek gle
de napake pri objavi investitorja 
Ašičevega doma v Delu. 

- Marko Goršič: Po občini se go
vori, da občinski svet oziroma svet
niki nočejo delati, vendar čedalje 
bolj spoznava, da ne morejo delati, 
saj jim je delo otežkočeno. 

- Stane Kim: V imenu finančno-
premoženjskega odbora, katerega 
član je, poziva župana, naj se čim
prej dostavijo dokumenti za obrav
navo na odboru. Od zadnjega sestan
ka finančno- premoženjskega odbo
ra, na katerem je bila prisotna tudi 
računovodkinja, je preteklo že kar 
nekaj časa. 

- Peter Kraljic, član časopisnega 
sveta: Povedal je, da članek, odgovor 
Marije Kregar ni bil objavljen, ker se 
je časopisni svet tako odločil s pre
glasovanjem, kar predstavlja kršitev 
zakona. 

- Marko Čuden: Vprašanje: Ali je 
nadzorni odbor že preveril posojilo 
Brazdam? 

- Marjan Šivic, predsednik nad
zornega odbora: Odgovor: Nadzor
ni odbor je imel prejšnji dan se
stanek, na katerem je obravnaval 
posojilo Brazdam. Ker pa je nadzor
ni odbor razpolagal samo s fotoko

pijami dokumentov, je sprejel sklep, 
da bo 13. maja 1999 sestanek, na 
katerega bo povabljena računovod 
kinja, ki bo razpolagala z izvirniki 
dokumentov, zaradi primerjave. Po 
tem sestanku bo nadzorni odbor 
izdelal poročilo v skladu s statutom 
občine Brezovica. 

- Slavica Slana: Občinski svet je 
seznanila s potekom rekonstrukcije 
Tržaške ceste. Odpiranje ponudb za 
izvajalce je 24. maja 1999, rok iz
vedbe dela pa 30. oktober 1999. 
Dogovor o finančni udeležbi s stra
ni občine je bil podpisan že lani. 

- Jože Novak: Na današnji seji je 
pričakoval obravnavo oziroma po
trditev cen zimske službe. Ogorčen 
je, da od meseca februarja pa do 
danes ni pripravljen predlog za 
občinski svet. saj se je komunalni 
odbor sestal 22. aprila 1999, kar pa 
je tudi že en teden od odbora. Zani
ma ga, kdaj bodo kooperanti, ki so 
izvajali zimsko službo, dobili iz
plačane ure. Zdi se mu, da se namer
no zavlačuje, tako s tem kakor s spre
jetjem proračuna. 

- Igor Petrovčič: Ponovno je opo
zoril župana na nedokončana dela 
na cesti Podpeč - Preserje. Predsed
nik odbora (v prejšnjem mandatu) 
in izvajalec sta bila s strani krajanov 
Preserja že lansko leto opozorjena 
na določena dela, ki bi jih morali 
pred koncem postoriti: odstraniti 
skalovje in kamenje iz doline pod 
cesto. 

- Slavica Slana: Vprašanje: Do 31. 
marca 1999 so morali biti usklajeni 
občinski akti in imenovan pod
župan. Prvi del je opravljen, kdaj pa 
bo imenovan podžupan? 

- Janez Rcpar. direktor javnega 
komunalnega podjetja (prisoten kot 
opazovalec). Župan mu je dal bese
do: Zanima ga, kako bo v prihodnje' 
z vzdrževanjem cest, ker je iz današ
njih razgovorov razbral, da denarja 
ne bo oziroma ga ni. Vzdrževanje 
cest pa ne more bremeniti postavke 
vodarine. Poleg tega je Občina Br
ezovica javnemu komunalnemu pod
jetju dolžna za nabavo klorinatorja 
za črpališče Virje. V informacijo je 
povedal tudi, da soglasja za vodovod 
za območje Notranjih Goric in dela 
Vnanjih Goric izdajajo samo še 
načelno, ker bo čez nekaj let prob
lem vodooskrba na tem področju, če 
ne bo obnove vodovodnega omrežja 
na tem področju. 

Za socialne primere v občini Bre
zovica se občani lahko obrnejo na 
Center za socialno delo Vič. 

Povzetek pripravila: 
Ivanka Stražišar 



SLS je vedno in bo tudi v prihodnje pomagala 
Članice in člani SLS Brezovica 

z zanimanjem spremljamo napade 
na našo stranko in župana, saj je 
znano, da se le za "dobrim konjem 
ka'di". Prav komični pa so poskusi 
zavajanja ljudi, na primer da SLS 
zapravlja denar davkoplačevalcev. 
Resnica je prav nasprotna! 

Slovenska ljudska stranka, pod
ružnica Brezovica, je stranka, ki je 
največ denarja za svoje delovanje 
vrnila društvom, skupnostim in 
umetnikom. Še več, to počne z ne
zmanjšano dejavnostjo od usta
novitve in seveda tudi v novem man
datu. 

Članice in člani SLS, podruž
nice Brezovica, ugotavljamo, daje 
naš način dela, torej da spoštujemo 
vse ljudi in podpiramo svobodo 
vsake skupnosti, da sama gradi 
svojo prihodnost na trajnem in 
poštenem brez škode za druge, 
edini pravilen! 

Opozarjamo, da prinaša nasilje, 
pa naj si bo besedno v naši občini 
ali vojaško v Srbiji, vedno nove 
stiske nedolžnih ljudi. Upravni 
odbor se je seznanil s peticijo o 
nevtralnosti Slovenije in jo podprl. 
Zavzemamo se za mirno rešitev 
vseh nesporazumov tako v družini 
kot v vseh širših skupnostih. 

Upravni odbor podpira združi
tev SLS in SKD, vendar pa opozar
ja, daje dejanska korist samo v ka
kovostnem delovanju članstva in 
simpatizerjev in ne v združitvi 
sami. Pripravljamo se na novo 
srečanje s predstavniki avstrijske, 
nemške in naše SLS. 

Na neutemeljene kritike in na 
razpihovanje laži o nesposobnosti 
župana, uprave in SLS upravni od
bor SLS Brezovica odgovarja z na
daljevanjem vsem koristnega dela in 
opozarja ljudi, naj ne nasedajo lažni 
propagandi, ki spominja na star 
režim. Saj se še spominjate, kako 
so človeku najprej z lažmi vzeli do
bro ime in ga potem likvidirali. Pre
pričani smo, da se stari časi ne 
morejo povrniti. Se pa na ta način 
prepoznavajo ljudje ter njihovi na
meni in miselnost. 

Upravni odbor SLS Brezovica 
seje seznanil z zapisom nadzorne
ga odbora, kije pregledal poslo
vanje in ugotovil, da so knjige vzor
no vodene. Na vpogled je bila vsa 
dokumentacija od začetka delo
vanja stranke pa do danes. Prebra
ni so bili vsi prejemniki podpor v 
zadnjih letih. Se posebej je poudar
jeno, da SLS vrača večino svojega 
denarja ljudem - preko društev in 
skupnosti. Tako smo lefos že 
pomagali Prostovoljnemu gasilske
mu društvu Brezovica pod Kri
mom, Prostovoljnemu gasilskemu 
društvu Preserje. Društvu upoko
jencev Notranje Gorice - Plešivica, 
pri obisku Chiare Lubich, Bo

brom, Modrini, Turističnemu dru
štvu Rakitna, glasbeni skupini Ale-
luja, Društvu rejcev malih živali, 
A K Špela, Občinskemu društvu 
podeželske mladine (za počitniške 
dejavnosti), padalcem, pomagali 
pa smo tudi pri olepševalnih akci
jah in prodaji cvetja. 

Upravni odbor SLS Brezovica je 
pregledal tudi seznam članov, ki so 
plačali članarino in so tako eviden
tirani na sedežu stranke v Ljub
ljani. Sprejel je tudi sklep, da se na 
občnem zboru imenuje zveze 
podružnice in podari vsaki člani
ci in članu kaseto ansambla Bobri. 

Upravni odbor in svetniška 
skupina SLS Brezovica 

Naše praznovanje v Notranjih Goricah 
V društvu upokojencev Notranje 

Gorice - Plešivica smo spet prazno
vali. Nabavili smo nov prapor. 

Vsako leto skličemo v mesecu 
aprilu občni zbor, in sicer v nede
ljo popoldne. Letos je potekal 25. 
aprila v domu krajanov Notranje 
Gorice. Naše okolje je bolj kmečke 
narave, tako se vsak ukvarja z 
manjšo kmetijo in vrtičkarstvom. 
zato si lahko takrat vzamejo pro
sti čas zase. Občni zbor ima do
ločen dnevni red, kjer predsednik 
poroča o uspehih društva v pretek
lem letu in predlaga načrt dela za 
naprej, tajnik poda analitične po
datke o gibanju članstva ter osta
lih dejavnosti, blagajnik pa pred
stavi denarno stanje. To seveda 
zanima vse člane, saj tako vidimo, 
kaj smo uspeli narediti in kaj lah
ko še naredimo. Nad vsem delom 
društva pa bdi nadzorni odbor. 

Na ta občni zbor smo povabili 
društva iz okolice Barja. Naša gost-
ja je bila tudi gospa Angelca 
Žiberna, podpredsednica Zveze 
društev upokojencev Slovenije, ki 
nas je razveselila s svojo prisot
nostjo in nagovorom. Orisala je 
trud zveze za upokojence ob novi 
pokojninski reformi. Tudi pred
stavniki sosednjih društev so nas 
pozdravili in poročali o svojem 
delu ter se zahvalili za povabilo. 

Častno nalogo predaja prapora 
je prevzel boter, župan občine Bre
zovica Drago Stanovnik, nato pa je 
sledil še trak občine. Trak krajevne 
skupnosti Notranje Gorice je 
pripel predsednik Marko Čuden. 
Predsednica je prapor izročila v 
čuvanje praporščaku Jožetu Sveti

ni. Ta prapor ima posebno simboli
ko, saj nosi prvi v Sloveniji znak 
prijateljstva in miru - podajmo si 
roke. 

Ženski pevski zbor upokojencev 
iz Borovnice je zapel Zdravico, nji
hov nadaljnji nastop pa nas je vse 
navdušil, saj vedno radi poslušamo 
znane in priljubljene ljudske pes
mi. Pevke so s seboj pripeljale tudi 
borovniškega župana gospoda 
Alojza Močnika. S svojimi ročni
mi deli so nas navdušili učenci os

novne šole in popestrili našo 
dvorano, mi pa smo videli, kaj zna
jo narediti naši vnuki. 

Sledil je zabavni program, za 
katerega je poskrbel ansambel Tu
lipan iz Vnanjih Goric. Za zakusko 
je poskrbel naš odbor s tradiciona
lno kranjsko klobaso, krofe in tor-
tice pa je prispevala Slovenska 
ljudska stranka Brezovica. 

Bilo je enkratno - lepo in prijet
no. 

Jelka Čot 

Občni zbor krščanskih 
demokratov občine 
Brezovica 

V četrtek, 19. maja, smo 
imeli Slovenski krščanski 
demokrati občine Brezovica 
redni letni občni zbor v pros
torih krajevne skupnosti Pod-
peč- Preserje. Pregledali smo 
delo v preteklem obdobju in 
na kratko orisali delo naših 
svetnikov v občinskem svetu v 
prejšnjem mandatu. Sedanja 
svetnika sta opisala sedanje 
stanje v občinskem svetu in 
opozorila na nekatere prob
leme. Glavna tema pa je bila 
združevanje med S K D in 
SLS, na kar člani in simpatiz-
erji, ki so se udeležili zbora, 
gledajo pozitivno. 

S K D Brezovica 
Srečko Vrčon 

Koncert ženskega 
pevskega zbora 
Brezovica 

V soboto zvečer je v telovadnici 
osnovne šole na Brezovici odmeva
la pesem. Svoj letni koncert smo 
pripravile pevke ženskega pevske
ga zbora Brezovica. Nanj so vabili 
živobarvni plakati in prav taka 
vabila so prišla skoraj v vsak dom 
naše občine. 

Koncert je zaključil tretjo se
zono našega druženja in uživanja 
v petju. Petindvajset pevk se nas 
zbira vsak četrtek ob zborovodki-
nji Sonji Sojer, ki nas s pretanje-
nim ušesom, z veščo roko in z obi
lo humorja in vedrine vodi od 
pesmi do pesmi. Nabralo seje ljud
skih in umetnih, domačih in tujih 
kar za celovečerni koncert. 

V goste smo povabile - tokrat že 
tretjič - komorni godalni orkester, 
ki je spremljal pevke v drugem delu 
koncerta, med odmorom pa še 
sam izvajal priredbe znanih melo
dij. Poslušalce so navdušili izvrst
ni glasbeniki, zlasti prvi violinist, 
pravi virtuoz na svojem glasbilu. 

V prvem delu koncerta smo iz
vajale priredbe ljudskih pesmi in 
umetne pesmi domačih skladate
ljev, v drugem delu pa priredbe 
znanih melodij iz filmov in odr
skih del. Ker so ta dela v našem 
kulturnem prostoru redkeje izvaja
na, so jih poslušalci z navdušenim 
ploskanjem sprejeli. Za dodatek pa 
je bila vsem znana popevka Dan 
ljubezni, ki nas vedno znova pre
vzame s svojo glasbo, še posebej pa 
z besedilom. 

Škoda, da nismo mogle svoje 
veselja deliti še z več poslušalci. 
Oboji bi prišli na svoj račun: obi
skovalci bi bili deležni glasbenega 
užitka, izvajalci koncerta pa bi 
dobili zadoščenje in spodbude. 
Tokrat so nas namreč prišli poslu
šat večinoma naši domači in pri
jatelji. Za obisk, razumevanje in 
podporo se jim lepo zahvaljujemo. 

Ob tej pri ložnost i se zahva
ljujemo tudi vsem, ki so kakorkoli 
podpirali naša prizadevanja in pri
pomogli h koncertu, posebej vod
stvu Osnovne šole Brezovica in 
gospe Marti Bittner, kije organizi
rala sodelovanje z godalnim orke
strom. 

Če vam je žal, da nas niste sliša
l i , vam ponujamo še eno prilož
nost. Pridite na koncert v Notranje 
Gorice, ki bo v soboto, 5. junija, ob 
20. uri z istim programom. Prav 
vesele bomo tudi predstavnikov 
Občine Brezovica, drugih kultur
nih dejavnosti in skupin, vesele 
bomo vseh in vsakega poslušalca 
posebej. 

Ženski pevski zbor Brezovica 

Obiskal nas je Ivan Minatti 
Literarni večer s pesnikom, prevajalcem in urednikom Ivanom 

Minattijem je privabil v prostore nad podpeško trgovino ljubitelje 
njegove literature. 

Ivan Minatti seje rodil v Slovenskih Konjicah leta 1924. Študiral 
je medicino in leta 1944 odšel v partizane, kjer je bil leta 1946 de
mobiliziran. Na Filozofski fakulteti v Ljubljani je leta 1952 diplo
miral iz slavistike. Od leta 1947 pa vse do 1984. je bil urednik revij 
in knjižnih izdaj pri Mladinski knjigi. Od leta 1991 je redni član 
Slovenske akademije znanosti in umetnosti. Pisati je začel že v gim
naziji za rokopisni list Utrinki, pesmi pa je objavljal tudi v parti
zanskih glasilih. Izdal je več zbirk, ki nosijo naslove S poti, Slike s 

proge in Pa bo pomlad prišla, prelomna pa je gotovo zbirka z naslo
vom Nekoga moraš imeti rad. Kasnejše zbirke so večinoma izbori 
iz teh zbirk in ponatisi, dodane so še nekatere nove pesmi in cikli . 
Ivan Minatti je dobitnik Sovretove nagrade, Prešernove nagrade in 
nagrade Zlato pero s strani Društva makedonskih prevajalcev. 

Pogovor s pesnikom je vodil Janez Cimperman, pesmi so prebi
rali člani igralske skupine Janez Jalen, vsi pa smo bili deležni du
hovne obogatitve ob izpovedih gospoda Minattija. S svojimi izbra
nimi besedami nam je znal približati tudi Barje, ki ga sam tako rad 
občuduje s počitniške hišice v Kamniku pod Krimom. 

Metka Kastelic 

K r a t k e n o v i c e 

Ogledal i smo si Ledeno jamo - Zadnja sobota v aprilu je bila ka
kor naročena za jamarski izlet. Skozi jutranje meglice so se pogumno pre
bijali prvi sončni žarki in.nam vlivali dobro voljo. Ob Jezeru se nas je 
zbrala prav prijetna skupina trideset navdušencev. Občinsko društvo 
podeželske mladine je skupaj z izkušenim jamarjem Tonetom Jencem iz 
Podpeči in člani jamarskega kluba Železničar iz Ljubljane pripravilo 
aprilski izlet. 

Po poti do Planince smo se dodobra spoznali in si nabrali moči za spust 
v eno najglobjih jam v naši občini. Ob vstopu v jamo so nam vešči jama
rji prikazali spust po jeklenici, nakar smo z zanimanjem vstopili v temačni 
prostor. Razsvetlili smo ga z močnimi svetilkami in opazovali notranjost. 

Za uspešno pripravljen izlet se vodstvo Občinskega društva podeželske 
mladine najlepše zahvaljuje Tonetu Jencu in Davidu Dereaniju ter osta
lim članom jamarskega društva Železničar. (Bojan Petrovčič) 

Devete skavtske obljube - Prelepa planota Samotorica nad Horju
lom je bila na god skavtskega zavetnika svetega Jurija preplavljena s skavti 
in njihovimi starši. V soboto, 24. aprila, so praznovali že devete skavtske 
obljube. Medse so sprejeli dvajset novincev, katerim so ob zaključku slo
vesne maše zapeli Pesem obljube. Ostrorogovci pa se že pospešeno 
pripravljajo na poletne tabore. (Tanja - Redoljubna koala) 

Odrasl i skavti smo kolesaril i - Na binkoštno nedeljo se nas je sku
pina odraslih skavtov, ki delujemo v okviru rodu Ostrorogi jelen, odpravila 
na kolesarjenje proti Žalostni gori. Za nekatere izmed nas je bil to pravi 
podvig, saj že dolgo nismo premagovali tako dolgih razdalj in prečkali 
strmin. V daljavi so nas že pozdravljali zvonovi in nas vabili, da še močne
je pritisnemo na pedala. Ob tretji popoldanski uri smo prisluhnili be
sedam župnika Kočarja in prav prijetno seje bilo hladiti v notranjosti 
cerkve. Nadalje nas je pot peljala mimo Prevalja in Goričice, preko rav
nine do borovniškega stebra, ki smo si ga ogledali in si vzeli odmor pri 
Žerjavovih. Do doma nas je ločevala še slaba ura kolesarjenja, ki je bila 
prepletena z dobro voljo in veseljem. (Metka Kastelic) 

Florjanova nedelja v Vnanjih Gor icah - V Vnanjih Goricah so se 
že deveto leto zapored zbrala gasilska društva iz cele brezoviške župnije. 
Skupaj so praznovala god zavetnika gasilcev svetega Florjana. Gasilci 
so v svojih uniformah sodelovali pri maši, ki jo je daroval Branko Po
točnik. Preko sedemdeset gasilcev iz prostovoljnih društev Log, Drago-
mer, Brezovica, Vnanje Gorice in Notranje Gorice seje po maši zbralo 
v gasilskem domu Vnanje Gorice, kjer so se na družabnem srečanju 
okrepčali in pomenkovali o gasilskih podvigih tekom leta. Za dobrote 
so poskrbele gospodinje in mesarija Lajči in gostitelji se jim najlepše 
zahvaljujejo. (Metka Kastelic) 

Nekateri pozabljajo na zakon o volilni propagandi. (M. G.) 

Veliko smeti iztrgali naravi - Velik kup smeti je 'krasil' prostor za 
domom krajanov Vnanje Gorice. Nekateri mimoidoči so se zgražali in 
se spraševali, kaj vsa ta nesnaga počne tam. Večjega zgražanja vredna 
pa je misel, da so zbrane smeti nekoč krasile jarke, gozdove in polja v 
okolici naših domov. Smeti so delavci Snage odpeljali in so našle svoje 
mesto tam, kamor sodijo. Avtomobilska ohišja pa so končala na Dino-
su, bilo jih je kar šestnajst. Vsem naj bo do nadaljnjega v opomin priču
joča fotografija. (Metka Kastelic) 

Cvetlice že krasijo domove - Celotedenska akcija po prvem maju 
je privabila veliko občanov, ki so si priskrbeli sadike. Letos so se pred
stavili štirje domači pridelovalci cvetja. Vsem se lepo zahvaljujemo za 
odziv. Upam, da ste bili tudi vi s ponudbo zadovoljni. Prodajalci so pro
dali preko 5.000 sadik, pri p r i p r l i akcije pa je pomagalo tudi Prostovolj
no gasilsko društvo Vnanje Gorice, ki nam je posodilo stojnice. Klopi 
na Rakitni pa so priskrbeli rakiški gasilci. Vsem še enkrat lepa hvala! 
(Metka Kastelic) 

Kresovanje v š p o r t n e m parku Jama v Notranjih Gor icah -
Tradicija uspešnega kresovanja v Notranjih Goricah se je tudi letošnje 
leto nadaljevala, le dežje 'pozabil', daje predvečer prvega maja. Veliko 
število krajanov seje ob mraku zbralo v športnem parku Jama, kjer jih 
je čakal tradicionalni pasulj, katerega žal kar prehitro zmanjka. Še pred-
no je kres zagorel, so prireditelji kresovanja (seniorji mladinskega kluba 
Berda) predali učencem osnovne šole Notranje Gorice nov glasbeni stolp 
in na veliko veselje predšolskih otrok tudi prenovljena igrala v športnem 
parku Jama. Na licih naših otrok je sijala radost ob teh dveh pridobit
vah, ko je kres razsvetlil celo okolico parka. V prijetnem vzdušju se je 
kresovanje nadaljevalo še dolgo v noč. Ob tej priliki se moramo zahvali
ti tudi pokroviteljema prireditve, mesariji Lajči in avtoprevozništvu Pleško 
& NESA. Hkrati pa vabimo krajane na kresovanje tudi prihodnje leto z 
znanim sloganom "Pasulj bo". (Marko Čuden) 
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M i n i p o č i t n i c e v Z a p o t o k u 

Vsako leto v mesecu aprilu ali 
maju v našem vrtcu v sodelovanju 
z društvom prijateljev mladine 
Ljubljana - Vič priredimo priljub
ljene 'mini počitnice' v Zapotoku, 
katerih se udeležijo starejši pred
šolski otroci. Mini počitnice sodi
jo v naš obogatitveni program, 
katerega smo letos organizirali že 
sedmo leto zapored. V času mini 
počitnic zapremo vrtec in se v ce
loti preselimo v Zapotok - z otroki 
in vsem osebjem vred. Naš pro
gram podpira tudi Občina Brezovi
ca, ki z denarnim prispevkom 
pokrije del stroškov za najemnino 
doma v Zapotoku. Mini počitnice 
so tako dostopne za vse otroke 
oziroma starše. 

Z avtobusom, polnim otrok, to-
varišic, otroškega smeha in petja 
naše priljubljene Himne iz Zapo-
toka, se zjutraj odpeljemo v Zapo
tok in se tam nastanimo v domu. 
Dom v Zapotoku stoji na nadmor
ski višini 880 metrov in je od na
šega vrtca oddaljen slabo uro 
vožnje z avtobusom. Naravna lega 
Zapotoka ima tudi ugodno zdrav
stveno klimo, brez onesnaženja, 
hrupa in prometa. 

S seboj vzamemo vso potrebno 
prtljago: rjuhe, pižame, pribor za 
osebno higieno, najljubše igrače, 
športne pripomočke. Z nami gre 
tudi naša kuharica z obilo dobre 
volje in hrane. Na zadnji, drugi 
večer nam vedno pripravi tudi 
kakšno presenečenje, kot na pri
mer palačinke za večerjo. 

Otroci se lahko igrajo na igrišču, 
ki je zraven doma. Tu izvajamo 
različne športne dejavnosti in igre. 
Pri tem nam pomaga športna va-

diteljica, ki nas spremlja na počit
nicah. Skupaj z njo se odpravimo 
tudi na izlet na Kurešček. Iščemo 
palčke in obiščemo palčkovo hiši
co. Letos so nam bili palčki še 
posebej naklonjeni in so vsakega 
otroka presenetili z darilcem. 

Z otroki se odpravimo v gozd in 
nabiramo suhe veje za kres, ki ga 
vsako leto prižgemo ob domu. 
Petje in ples sta obvezna sprem
ljevalca kresa. 

Obiščejo nas še gozdarski stro
kovnjaki. Z njimi se pogovarjamo 
o gozdnem bontonu, rastlinah in 
drevesih v gozdu ter o njihovih 
škodljivcih. Pokažejo nam, kako 
merijo debelino dreves, kako se 
orientiramo s pomočjo kompasa, 
marsikaj zanimivega pa nam pove
do tudi o gozdnih živalih. 

Ko pa se znoči, vzamemo sve
tilke in se odpravimo na pravi noč
ni sprehod. Gozd v mraku živi či

sto drugače kot podnevi. Vidimo 
tudi palčke, saj otroška domišljija 
ne pozna meja. Znanje, ki ga pri
dobimo o gozdu, pa utrdimo z ori
entacijskim pohodom ali, po naše: 
z iskanjem zaklada. 

Otroci s temi počitnicami pri
dobijo nova spoznanja, izkušnje, 
bogatijo pa tudi medsebojne odno
se. Doživijo drugačen, poglobljen 
stik z naravo in gibalno svobodo. 
Utrjujejo svojo samostojnost, de
lovne navade in samozavest. Otro
ci drug drugemu pripovedujejo o 
mini počitnicah v Zapotoku, stare
jši bratci, sestrice pripovedujejo 
mlajšim, poznajo jih starši. Otro
ci se jih že vnaprej veselijo, zato jih 
starši z veseljem prijavijo. 

Res, lepo je v Zapotoku. Hura! 
za mini počitnice v Zapotoku. 

Leonida Žagar Petrovčič 
Vrtci Brezovica 

Enota Brezovica 

C A P p r o g r a m n a o s n o v n i š o l i P r e s e r j e 

Na osnovni šoli Preserje in na 
podružnični šoli Jezero so v apri
lu in maju potekale prve delav
nice C A P programa. 

C A P program (angleško Child 
Assault Prevention) je obširen 
preventivni program za prepre
čevanje vseh oblik nasilja nad 
otroki, ki so ga pred dvajsetimi 
leti zasnovali v Z D A . Danes pa 
je kot preventivni program na 
uradni ravni uveljavljen v števil
nih državah po svetu. Pri nas ima 
licenco za izvajanje tega progra
ma Zavod za odprto družbo Slo
venije. 

Program poteka v obliki delav
nic, ki predstavljajo trodelni pri
stop k preventivi zlorabe otrok. 
Tako obsega tri delavnice, in si
cer za šolsko osebje, starše in 
otroke. V prvi fazi zajema otroke 
drugih in tretjih razredov, kasne

je pa obstaja namen program 
razširiti tudi na otroke v vrtcih, 
mladostnike in otroke s posebni
mi potrebami. 

Na delavnicah za odrasle (za 
šolsko osebje in starše) so bili 
predstavljeni oblike in znaki zlo
rab, podan je bil podroben opis 
delavnice za otroke ter strategije 
sporazumevanja, ki so potrebne 
za pogovor z otrokom v krizi . 
Udeležence smo seznanili tudi z 
organizacijami in ustanovami, ki 
primere zlorabljenih otrok obrav
navajo, in ukrepi, ki j ih je v pri
meru razkritja zlorabe primerno 
uporabiti. 

Delavnica za otroke je poteka
la v obliki iger vlog in vodenega 
pogovora. Z igrami vlog smo 
otrokom ponazorili tri zanje naj
bolj pogoste ogrožujoče situacije, 
in sicer vrstniško nasilje, zlorabo 

Z d r a v v r t e c 

V šolskem letu 1998/1999 
smo se vrtci Brezovica odločili 
sodelovati v projektu Zdrav vrtec. 
Delavci vrtca smo začutili, da 
lahko z izkoriščanjem naravnih 
danosti v okolju in z lastno us
merjenostjo pripomoremo k o/.a-
veščanju odgovorne skrbi za 
zdravje vsakega posameznika. 
Otroštvo je obdobje, ko si otroci 
pridobivajo izkušnje, stališča in 
vzorce vedenja, katere obdržijo 
vse življenje, zato je smiselna ti
sta vzgoja, ki otroke usmerja k 
zdravim navadam. 

Telesna dejavnost naj bo opti
malna glede na otrokov starost, 
njegove potrebe po gibanju in nje
gove sposobnosti. Otroci so gi
balno dejavni vsak dan, vsak dan 
so vsaj eno uro na svežem zraku. 
Prireja se letovanje otrok, zimo
vanje in ob hudi megli izleti v 
višje ležeče kraje. 

V začetku leta smo načrtno 
zastavili delo na področju varo
vanja zdravja otrok, skušamo 
dvigniti kakovost izvajanja teles
no gibalnih dejavnosti za vse 
otroke, popestriti in strokovno 
nadgraditi dejavnosti na igrišču, 
posebno skrb pa smo namenili 
zdravju zob. 

V ta namen smo se delavci vrt
ca izobraževali, otroke pa smo, 
na njim dostopen način, učili 
pravilnega ščetkanja zob. Otro

ci do treh let si tudi v vrtcu pri
dobivajo prve izkušnje z zobno 
ščetko, hkrati pa skušamo od
pravljati nezdrave razvade (dude, 
stekleničke...). 

Otrokom omogočamo zdravo 
prehrano in prehranjevalne na
vade, ki omogočajo zdravo rast in 
razvoj: prehrana je uravnoteže
na, biološko in kalorično pol
novredna. Med obroki ni pribolj-
škov, za žejo otroci pijejo malo-
ali nesladkan čaj. Istočasno se 
trudimo iskati nove oblike praz
novanja rojstnih dni - z manj ali 
nič sladkarijami. 

Sistematične zobozdravstvene 
preglede so imeli vsi tri- in šestlet
ni otroci, ki so bili napoteni k 
zobozdravniku. 

Delavci vrtca se zavedamo, da 
je skrb za zdravje otrok uspešna 
le, če k njej pristopijo starši. Pre
ko oglasnih desk, pogovorov in 
nekaj tiskanega gradiva smo sku
šali starše vzpodbuditi k razmiš
ljanju in jih ozaveščati o odgovor
nosti posameznika za njegovo 
lastno zdravje, posebej pa še za 
zdravje otrok. 

Vzgoja za zdrav način življenja 
se prepleta z vsemi vzgojnimi de
javnostmi, mi odrasli pa dajemo 
s svojim načinom življenja najbolj 
učinkovit vzorec. 

Vzgojiteljica 
Katarina Susman 

s strani neznanca in zlorabo s 
strani otroku poznane osebe. Na 
ta način se otroku prikaže, kako 
prepoznati morebitno nevarne 
situacije, in se ga nauči osnovnih 
samozašči tnih veščin: reči ne, 
zbežati stran, kričati in povedati 
nekomu. V četrti igri vlog, to je 
igra pogovora otroka z zaupno 
osebo, v kateri nastopa razred
ničarka, pa se otrokom sporoči, 
da imajo vedno nekoga, katere
mu lahko zaupajo. 

Tukaj pa naj poudarim zasluge 
učiteljic drugega in tretjega razre
da, v katerih smo delavnice iz
vedli, Mirjane Kužatko, Marte 
Merkun in Nevenke Bezek, ki so 
otrokom v tej igri pogovora po
dale jasno sporočilo in si tudi si
cer ves čas močno prizadevale za 
u s p e š n o izvedbo delavnic za 
otroke. 

Vse informacije so bile otrokom 
predstavljene na tak način, da jim 
vlivajo moč, jih pozitivno krepijo 
in jim dajejo občutek nadzora nad 
različnimi situacijami. C A P pro
gram poudarja asertivnost, po
moč vrstnikov, spretnosti spora
zumevanja in poročanja ter pre-
vencijske strategije. Glavno spo
ročilo delavnice za otroke je, da 
imajo vsi otroci pravico biti varni, 
močni in svobodni. 

Otroci so v delavnici pokazali 
veliko odzivnost in nas prepriča
li o precejšnji stopnji osveščeno
sti s tega področja. Izkazalo seje, 
daje zanje način podajanja infor
macij skozi igro in medsebojno 
sporazumevanje sila zanimiv in 
jih močno zabava. 

Delavnico za otroke na osnov
ni šoli Preserje je posnela ekipa 
R T V Slovenija, o poteku delav
nice pa je poročal tudi časnik 
Delo (20. maja 1999) in jo ozna
čil kot zelo poučno. 

Z izvedbo C A P programa na 
šoli smo zelo zadovoljni in upa
mo, da ga bodo de ležne tudi 
bodoče generacije otrok. Naj se 
na tem mestu zahvalim za trud in 
organizacijo C A P programa na 
šoli Marjani Plešnar, ki je tudi 
sama izvajalka tega programa, 
ter ravnatelju Igorju Selanu za 
veliko mero odprtosti in pozi
tivne naravnanosti v zvezi s 
tovrstnim osveščanjem otrok in 
prijazno gostiteljstvo svoje šole. 

Slavka Brajovič 

Krpanov kros 
V četrtek po pouku sem se 

skupaj z ostalimi učenci ude
ležil Krpanovega krosa v Ve
likih Laščah. Ker smo imeli 
še dovolj časa, smo si najprej 
ogledali progo. Ta je peljala 
nekaj časa po cesti, nato pa je 
zavila na razrito makadamsko 
cesto. Na krosu je sodelovalo 
veliko osnovnih šol, tako da 
se je na startu zbrala velika 
množica. Ko sem videl prve 
zmagovalce, sem si zaželel, da 
bi bil tudi jaz med njimi. 

Tik pred startom sem imel 
precejšnjo tremo. Na začetku 
meje prehitelo kar nekaj tek
mecev, na makadamski poti 
pa sem prišel med prve tri. 
Kar nekaj časa sem bil tretji, 
nato pa sem zbral vse moči in 
prehitel dečka pred seboj. 
Tako sem bil zdaj prvi in skle
nil sem, da bom prvi tudi ostal. 
Stisnil sem zobe in pritekel 
prvi na cilj. Učitelji in prijate
lji so mi čestitali. Vesel sem 
sprejel svojo prvo zlato meda
ljo in si j o najprej dobro 
ogledal. Čez nekaj časa smo 
odšli domov. 

Doma so bi l i vsi veseli 
mojega uspeha, najbolj pa 
seveda jaz! 

Gašper Jeras, 4.a, 
OŠ Preserje 

Ekskurzija v koprsko primorje 

Naravoslovni 
tabor v Kandršah 

Iz Preserja smo se v sredo odpe
ljali z lepim avtobusom na Vače. 
Tam smo obiskali osnovno šolo in 
si ogledali pomanjšano kopijo 
vaške situle, sušilflico lanu in 
G E O S S - geometrično središče 
Slovenije. Od tam smo se odpelja
li v Kandrše, kjer smo se nastanili 
v hotelu pri Vidrgarju. V petek 
smo odšli na Sveto goro. Priredili 
smo tudi tekmovanje med dvema 
ognjema in si ogledali kmetijo in 
čebelnjak. Zvečer smo odšli na po
hod z baterijami. V soboto je prišel 
lovec. Imeli smo tudi piknik. 
Popoldne smo se odpeljali domov. 

Na taboru mi je bilo vse zelo 
všeč. 

Katja Petelin, 2. razred, 
OŠ Preserje 

Nagrada 
V petek sem šla z mamico in 

očkom v Cankarjev dom. Povab
ljena sem bila zato, ker sem nari
sala lepo sliko na temo Naš jutri -
zdrav planet. Enajst najboljšim so 
podelili nagrade. Med njimi sem 
bila tudi jaz. Dobila sem pet knjig. 
Moja slika bo razstavljena tudi na 
Dunaju in v Gradcu. Upam, dajo 
bom dobila nazaj. 

Po podelitvi je nastopala Neca 
Falk, kije pela pesmi mačka Muri-
ja. Po tem so nastopali klovni, ki 
so govorili nemško. Na koncu smo 
vsi nagrajenci dobili še eno knjigo. 
Po končani prireditvi smo se 
okrepčali s sendvičem in sokom. Z 
očkom in mamico smo razmišlja
li , kako bi proslavili dan. Odpelja
li smo se do slaščičarne in kupili 
tortice. 

Ta dan mi bo za vedno ostal v 
spominu. Vesela sem, da naša šola 
tolikokrat sodeluje na likovnih 
natečajih. 

Zala Čuden, 2.c, 
OŠ Notranje Gorice 

Bila je sreda, 14. april, in vsi, ki 
smo vsaj malo željni morja, smo jo 
še toliko teže pričakali. Zjutraj 
smo se iz Preserja odpeljali ob 
osmi uri. Pri nas je bilo vreme zelo 
slabo, megleno. Tudi na morju 
smo pričakovali tako vreme, a o 
tem kasneje. 

Najprej smo si ogledali Luko 
Koper. Zgrajena je bila leta 1957, 
ker po drugi svetovni vojni nismo 
dobili Trsta. Izvažajo belo tehniko 
in les. Videli smo veliko avtomo
bilov in lahko rečemo, daje neka
tere to bolj zanimalo kakor preda
vanje. Od leta 1967 pa so z notra
njostjo Slovenije in s Srednjo Evro
po povezani tudi z železnico. Zelo 
si prizadevajo, da ne bi onesna
ževali morja. Vrste ladij so razde
ljene po namenu. Ro-lo ladje so 
namenjene prevažanju avtomo
bilov in razsutih tovorov (glinica, 
boksit, železo, premog). Zabojni-
ške ladje so za prevažanje zabojni
kov. Tankerji služijo za prevoze 
tekočih goriv (nafta). Ladje pri
hajajo tudi z Daljnega vzhoda. Na 
njih pripeljejo kavčuk, nafto, sad
je,... Izvedeli smo, da v luki morje 
doseže največjo globino 18 metrov. 
V luko pride ladja takole: zasidra 
se blizu luke, potem pa jo gredo 
iskat vlačilci, ki jo pripeljejo, 
razložijo tovor in odpeljejo nazaj. 
Tovore razkladajo s pajnerji, žer
javi, dvigali in dvigosi. 

Sledilo je mesto Piran, katerega 
ogled smo vsi nestrpno pričakova
l i . Tam smo se dekleta zapodila v 
trgovino z razglednicami in j ih 
pokupila ter pisala kamorkoli ž*e. 
Ogledali smo si Piran. Najprej smo 
se ustavili ob spomeniku Giusepea 
Tartinija. Po njem se tamkajšnji trg 
imenuje Tartinijev trg. Tartini je bil 
skladatelj in znan tudi kot violinist. 
Sredi trga je Roža vetrov iz broma. 
Na severozahodu je znamenita 
mestna hiša, ki je bila zgrajena v 
16. stoletju. Povzpeli smo se tudi 
na hrib, kjer je cerkev in od koder 
je prelep razgled na Piran, del Itali
je in še kam. Piran leži na polotoku 

Idtra, ki se konča na Punti z rtom 
Punta. Piran ima mediteransko 
rastje. To so oljke'in trta. O zgo
dovini Pirana smo tudi nekaj iz
vedeli. Ob koncu 13. stoletja so mu 
zavladale Benetke. Kasneje, leta 
1797, Avstro-Ogrska in nazadnje, 
v letih 1918 in 1945, Italija, nato pa 
končno Slovenija. Piran ima pri
bližno 10.000 prebivalcev. 

Najboljši del ekskurzije je prišel 
šele po tem. Imenuje se Portorož. 
Imeli smo več kot eno uro proste
ga časa. Medtem smo lahko šli na 
kosilo ali pa smo delali kaj druge
ga. 

Portorož je najbolj turistično 
mesto v Sloveniji. Ima okoli 5.000 
prebivalcev in različne oblike tu
rizma. Te so kongresni, poletni in 
zdraviliški turizem. Prvi zdraviliški 
hotel so zgradili leta 1857. Imenuje 
se Palače, a je na žalost zaprt. 
Hotelov je še veliko: Bernardin, 
Casino, Atol lo . . . V bližini sta 
kamp in marina Lucija. To je turi
stično in športno letovišče. Ko 
smo imeli prosti čas in smo hodili 
po pomolu, te je zamikalo, da bi 
skočil v vodo. Vreme je bilo kras
no, imeli smo se krasno, samo 
voda je imela malo premalo sto
pinj. Ampak naša zdrava pamet 
nam ni dovolila, da bi nas morje 
premamilo s svojim videzom. 
Odpeljali smo se nazaj v Piran, 
kjer smo si ogledali še Pomorski 
muzej. Bilo je kar zanimivo. 

No, zvedeli ste, kako smo se 
imeli na naši ekskurziji. Če bi go
vorila v našem žargonu, bi rekla, 
daje "blo ful, cool in mega izlet". 
Vreme nam je bilo naklonjeno in 
vse drugo tudi. 

Pa lep pozdrav do prihodnjega 
poročila o naši izvrstni ekskurziji. 
Mislim, daje ves čar v nas. Če smo 
dobre volje in znamo to raztrositi 
med prijatelje, potem nam zagoto
vo ni dolgčas, če pa ne, pa je vse 
dolgočasno in brez veze, kot pravi
mo. 

Anja Šuštaršič, 7.a, 
OŠ Preserje 

Ob zaključku bralne značke na 
razredni stopnji 

Že vse leto se pridno trudimo, 
da bi pravočasno prebrali knjige in 
pesmice za bralno značko. Večini 
je to že uspelo, zato smo bili 10. 
maja nagrajeni z obiskom matere 
in hčere. Med nami sta bili kdo 
drug kot pesnica Neža Maurer in 
njena hči Eva Maurer-Škofič - naša 
znana klovnesa. 

Za uvod nam je zapel otroški 
pevski zbor. Nekateri učenci z 
razredne stopnje so se predstavili 
s svojimi spisi ali pesmicami. Za 
njimi je nastopila Neža Maurer. 
Predstavljala nam je pesmice in 
nekatere učence je poklicala na 
oder za pomoč. Želo smo se za
bavali in že mislili, da bo zabave 
konec, ko nas je presenetila klov
nesa. 

Bila je zelo smešno oblečena. 
Vedla seje, kot se za klovne spodo
bi. Na hrbtu je kazala jezik. Potem 
je poklicala na oder vse učiteljice, 
da so močno držale vrv za obeša
nje perila. Vestno so se lotile dela, 
a seje na koncu izkazalo, da jih je 
potegnila za nos. Učila nas je tudi 
smešno zgodovino o Adamu in 
Evi, pa o Martinu Krpanu,... Na 

Bralna značka 
koncu se je celo za 'dva centime
tra' poročila z našim učencem. 

Dve uri sta na žalost prehitro 
minili. Bili smo tako navdušeni, da 
je ob koncu skoraj vsak želel imeti 
njun podpis. Okoli njiju se je na
gnetla tristoglava množica, onidve 
pa sta nam do konca prijazno de
lili avtograme, ki nas bodo še dol
go spominjali na ta lep dan. 

Meta Matjaž, 4.b, 
OŠ Brezovica 

Razstava ročnih del 
Kulturno društvo Vnanje Gori

ce je zadnji majski dan pripravilo 
prijazno razstavo umetniških del. 

Domačin Stane Vrbančič se je 
predstavil z intarzijami. Intarzije 
so sestavljenke iz različnih barv 
furnirja, od izvajalca samega pa je 
odvisno, kako jih izbere in razpore
di oziroma kakšno podobo želi 
izoblikovati. Samo delo je zelo na
tančno. Letos se je posvetil pred
vsem motivom cvetja, s katerimi se 
nam je tudi predstavil. Posebnost 
med njegovimi razstavljenimi deli 
so bile kmečke skrinje, v katere so 
nekoč neveste spravljale svojo 
doto. 

Drugi razstavljavec je doma na 
Rakitni in se ukvarja z rezbarje-
njem in ustvarjanjem slik na lesu. 
Branko Šušteršič ves svoj prosti 
čas namenja tej dejavnosti, ki ga 
spremlja že od mladih nog. Obi
skovalce Rakitne pa rad razveseli 
tudi s pristnimi spominčki. 

Marija Pezdir iz Vnanjih Goric 
nam je iz zakladnice ročnih izdel

kov predstavila svoje unikatne čip
ke. Čipke zahtevajo obilo predane
ga in natančnega dela, začinjene
ga z vztrajnostjo. 

Vse to pa so lastnosti razstav
ljavcev, ki so se izkupičku razstave 
velikodušno odpovedali v korist 
izgradnje Ašičevega doma stare
jših. 

Razstavo je odprl župan Drago 
Stanovnik, s kulturnim progra
mom pa sojo popestrili ljudski pe
vci kulturnega društva Vnanje 
Gorice. Prisluhnili smo veselim 
zvokom harmonike, recitacijam 
Marjana Marinka in se na koncu 
poveselili ob prijetnem klepetu. 

Obiskovalci razstave so s svojim 
obiskom pokazali, da znajo ceniti 
tovrstne kulturne dogodke, žal pa 
je teh vse manj. Vedno znova po 
takih dogodkih ugotavljamo, kako 
nas je večer obogatil - z lepo bese
do, unikatnim izdelkom ali izvrst
no glasbo. Vse, ki zamujate tako 
lepe trenutke, vabim, da pridete 
naslednjič. Metka Kastelic 



Z A Č I S T E J Š E O K O L J E 

B r e z o v i š k a u m a z a n i j a i n d r u g e 

o k o l j s k e n e v š e č n o s t i 

Malo manj kot polovico dolži
ne povprečnega življenja živim 
na Brezovici. V tem času se je 
vas precej povečala. Iz dokaj 
mirne vasi, skozi katero je sicer 
peljala glavna cesta od Trsta do 
Dunaja, seje spremenila v hru
meče okolje z nepregledno mno
žico tovornjakov, ki nas osre
čujejo in nam prinašajo napre
dek. Avtocest se pač povsod 
branijo, vsi pa se vozimo po 
njih. Dostikrat se vprašam, kaj 
sploh še zadržuje ljudi v takih 
hrupnih in onesnaženih krajih. 
V veliko primerih smo ljudje 
naravo zelo, zelo načeli, pa ven
dar se ljudje, ki živijo v takem 
okolju, trudijo za lepoto, ure
jenost, prijeten izgled kraja. 

Ker sem rad zunaj, na (bolj ali 
manj) svežem zraku, večkrat za
koračim po okolici šole. Med 
šolskim okolišem in avtocesto je 
precej travnikov, tudi njive, če
dalje manj drevja, jarki... Skrat
ka, barjanska pokrajina. Podob
no je na drugi strani Podpeške 
ceste, čez železnico. Toda tam 
ni asfaltiranih cest, so le poljski 
kolovozi, prometa tam ni, razen 
redkih traktorjev. Zato mi je ta 
konec ljubši. Čeprav so v imenu 
napredka pred leti posekali vse 
drevje, ki je, oč i tno napaka 
narave, tako škodilo kmetijskim 
površinam... 

Moj gnev je namenjen oni 
strani, vzdolž avtoceste. Pa ne 
travnikom in njivam, ampak 
nasilju, ki se tam dogaja. Morda 
boste začudeno dvignili glave, 
češ, le kaj je tam takega? Res, 
sprehoda tamkaj bi se nadvse 
razveselil vsak, ki bi sodeloval v 
tekmovanju za najlepše urejen 
kraj, ampak iz konkurenčnega 
kraja, ne z Brezovice. Če bi bil 
sam, recimo, vaščan take vasi, bi 
me popadel smeh, kako vrli Bre-
zovičani urejujejo svoj kraj. Ce
sta Za grabnom je pravi poligon 
za odmetavanje smeti, od starih 
pnevmatik do steklenih kozar
cev, ki se hitro spremenijo v čre-
pinje, pa raznih sodov, celo in
validski voziček se šopiri v jar
ku. Blagor mu, kdor ga ne potre
buje več! Marsikaterega od na
štetih 'rekvizitov' bi lahko strpa
li v zabojnik za smeti, za večje 
pa je vsaj enkrat letno kosovni 

odvoz. Ampak ne, raje na sosedo
vo. 

Druga stvar pa je popolnoma 
ignorantski odnos do narave. 
Drevje, ki ščiti tudi kmetijske povr
šine pred vetrom, onesnaženjem in 
hrupom z avtoceste, ki pomaga pri 
izsuševanju mokrih tal, postaja 
očitno odveč. Najbolj žalosten pri
zor pa se ponudi, ko svoje opravi 
nekakšen stroj, po delovanju še 
najbolj podoben gospodinjskemu 
mešalniku oziroma rezalniku, ki 
ga morda najbolj poznamo po ime
nu multipraktik. Gospodinje (in 
gospodinjci, oprostite) bodo ver
jetno znali reči kakšno besedo v 
dobro teh kuhinjskih pomočnikov. 
Ko pa se temu podobna spaka 
spravi na grmovje In drevje, ostane 
za njo prizor, ki je res povsem bal
kanski, v najslabšem pomenu te 
besede. Iz zemlje molijo napol 
oguljeni štrclji nečesa, kar je bilo 
še pred nekaj minutami grm, z 
višje raslih dreves bingljajo skoraj 
odrezane veje, ki so bile krive, da 
so zrasle prenizko. Da bi kdo od 
kazenske odprave zamahnil s 
sekiro in odrešil preostanek viseče 
žalosti, to pa ne! Očitno stroji na
rekujejo, kakšno okolje si zasluži
mo in kaj je prav in lepo. In res si 
fo zaslužimo, če ne znamo reči ne! 

V tamkajšnjih jarkih včasih prav 
močno zadiši po naftnih derivatih. 
Nisem še slišal za samorodno 
strojno olje ali mazut ali... Tudi 
posebno bogatih vrtin na Brezovi
ci ni. Očitno nas nekdo počasi za
struplja s svojimi odpadki. Čeprav 
je bila na enem od jarkov postav
ljena improvizirana lovilna zavesa, 
pa nisem slišal, da bi taisti pokli
cal inšpekcijo, ki bi ugotovila, kdo 
nam od časa do časa zabeli 'pusto' 
vodo, ki zaradi ostale umazanije 
tudi ne zasluži več tega imena, le 
tekoča je še. Ena kapljica mineral
nega olja onesnaži en kubični 
meter vode, moj želodec pa ne pre
nese mineralnega olja. Ob prvi 
priliki bom, obljubim, sam poskr
bel za to, da bomo izvedeli, kdo 
nam bogati jarke z naftnimi odpad
ki. Raje asfaltiramo ceste, kot da bi 
se spopadli s kanalizacijo, kar je 
seveda lažje in tudi očem ni tako 
skrito. 

Še nekaj mi leži na duši. Tudi pri 
nas imamo psa, če se pudlju lahko 
tako reče. Če ne drugega, pušča za 

sabo pasje kakce. Vse več ljudi 
ima pse tudi na Brezovici. N i 
lepo videti pasjih drekcev na 
vsakem koraku. Morda tudi 
kmete moti, da jim naši ljubljen
ci neprostovoljno gnojijo travni
ke, čeprav se na travnikih te klo-
basice hitro porazgubijo. Zato 
pozivam vse, ki jih (nas) os
rečuje pasja ljubezen, pobirajmo 
ostanke, ki motijo predvsem na 
in ob poteh, kjer je pasji prom
et gostejši. Osebno uporabljam 
stare polivinilne vrečke, kijih v 
teh časih doma najbrž nikoli ne 
zmanjka. Neumno bi bilo kupo
vati nove in s tem delati še do
datne smeti. Razen če mislite, 
da sodi pasji drekec v čisto vreč
ko. 

Največkrat se sploh ne zave
damo še ene vrste onesnaževa
nja - s svetlobo. Noč in tema sta 
naravna pojava in j ih , poleg 
ostalih živih bitij, potrebujemo 
tudi ljudje. Seveda, krona stvar
stva na Zemlji je umetnik za 
izmišljanje absurdov. Najprej si 
razsvetli noč, nato pa izumi 
roloje, zavese in podobne pri
prave, ki mu zvečer, ko utrujen 
od izumljanja hoče zaspati, 
naredijo temo. Nisem še slišal, 
da bi bilo v razsvetljenih krajih 
kaj manj kriminala. Poleg ener
gije, ki jo je treba plačati, posta
ja umetna svetloba resna grož
nja naravnemu okolju. Prav, 
imejmo luči do, recimo, desetih, 
potem pa res niso več potrebne. 
Če se bojitfrda bo kdo neopa
zen prišel k vam, si namestite 
svetilko s tipalom, pa je. 

Zdaj pa še pohvala, čeprav bi 
morala biti pravzaprav na začet
ku. Gre za pluženje, čiščenje 
snega. Ne vem, kako je drugod 
v naši občini, toda tam, kjer 
sneg pluži gospod Anton Slana, 
ga zagotovo ne bo dosti ostalo. 
Ob letošnjem obilnem februar
skem sneženju je bila Podpeška 
cesta nesplužena, gospod Slana 
pa je površine, za katere skrbi, 
plužil večkrat, tudi ponoči. Ob 
tako močnem sneženju je bila 
seveda to edina rešitev, pa ven
dar... 

Tudi Brezovica je lahko lep 
kraj, toda ne tako, da bomo čez 
umazanijo navlekli lepo pre
progo. Andrej Velkavrh 

Klovnesa žonglira z 
žogicami 

En, dva, tri, 
klovnesa se smeji, 
ker žogice tri 
v zraku obdrži. 
Otroci nasmejani 
v spodbudo ploskajo, 
učiteljice zbrane 
se čudijo. 
Hitro jih vrti, 
da jih ne izgubi. 
Meče jih v zrak, 
saj je pravi učenjak. 
Zdaj jih pa preneha, 
saj roke jo bolijo, 
a od sreče 
ji kmalu zacvetijo. 

Meta Matjaž, 4.b, 
OŠ Brezovica 

V družbi najdražjih 
V soboto, 17. marca , smo 

imeli m o ž n o s t pokazati svoje 
sposobnosti in znanje, ki smo 
ga pridobili pri razl ičnih inte
resnih dejavnostih ter pri po
uku. N a naš nastop so bili po
vabljeni krajani in starši. 

Preden so gledalci odšli do
mov, so si lahko ogledali našo 
razstavo. Tudi v to smo vložili 
veliko truda in časa. 

Mis l im , da nam je nastop do
bro uspeh, saj smo prejeli tudi 
veliko pohval. 

Peter Žagar, 4.c, 
OŠ Brezovica, podružn ica 

Notranje Gorice 

Ekologija: Star 
papir in star les 
sta še uporabna! 

Vsako leto lahko v šolo nosimo 
star papir. V vsakem razredu ga ste
htamo in damo v zabojnik, s kate
rim ga odpeljejo v papirnico in 
ponovno predelajo v papir. Na ta 
način ohranimo marsikatero dre
vo. 

Podobno bi lahko ločevali tudi 
les in ostale gorljive odpadke. V 
Podpeči sem namreč že videl 
odslužen les, s katerim kurijo ap-
nenice. Predlagam torej, da se 
pogovorite s pridelovalci apna in 
tudi na ta način zmanjšate lasten 
kup smeti. 

Luka Stanovnik 

VABILO 
na okroglo mizo 

Rimsko obzidje na območju Rakitne 
KDAJ: v soboto, 5.6.1999, ob 20h 

KJE: v podružnični šoli Rakitna 
Na okrogli mizi bodo sodelovali predstavniki: 

- KS Rakitna 
- lastnikov gozdov 

- arheolog Drago Svoljšak 
- OŠ Preserje 

- OŠ Velike Lašče 
- Mladinskega klimatskega zdravilišča Rakitna 

- Zavoda za gozdove Slovenije, KE Škofljica 
- TD Rakitna 

- Ljubljanskega regionalnega zavoda za varstvo naravne 
in kulturne dediščine 
- Občine Brezovica 

Vabimo vas, da v razpravi, ki bo sledila prispevkom, 
tudi vi predstavite svoje poglede in predloge. 

Okroglo mizo organizirajo: Osnovna šola Preserje, 
Krajevna skupnost Rakitna, Zavod za gozdove Slovenije -

Krajevna enota Škofljica. 

B o b r č e k 
Mesec je hitro naokoli in zopet 

je tu čas za Naš časopis in naš 
kotiček. 

V šoli je prav pestro, počitnice 
se bližajo z neustavljivo hitrostjo, 
pa vendar še ni čisto konec, čeprav 
ne bi bilo slabo, če bi bilo. 

Dnevi postajajo daljši, vreme 
lepše in čedalje več imamo časa, 
da se podimo okoli, igramo košar
ko, nogomet in odbojko. 

Pa vendar se skupaj s temi lepi
mi stvarmi pojavijo tudi problemi. 
Meni najbližje igrišče je v šoli, a 
mami mi, tako kot tudi nekaterim 
mojim prijateljem, ne pusti tja, saj 
bi moral prečkati Tržaško cesto, za 
kar mami pravi, daje prenevarno, 
še posebej v popoldanskih urah. 

Tudi oči me ne more zapeljati z 
avtom, saj pride domov šele proti 
večeru. 

S prijatelji bi bili zelo hvaležni, 
če bi imeli kakšno igrišče v bližini 
svojih domov ali pa če bi nam 
omogočili varen prehod čez Trža
ško cesto. 

Nekaj tednov nazaj sem pri av
tobusni postaji opazil plakat, kije 
vabil na športno srečanje (košarka, 
mali nogomet...) v Borovnici. Pri
jatelje sem hotel prepričati, da bi 
se ga udeležili, pa se je vsem zde
lo predaleč. Zakaj nimamo v naši 
občini takšnih srečanj, kjer bi se v 
zdravem športnem vzdušju zdru
ževalo staro in mlado? Ne vem, na 
koga naj naslovim svoja vprašanja, 
a rad bi dobil odgovore. 

Lepo se imejte, skrbite zase in 
pišite mi kaj. 

Vaš Bobrček 

Bobrčku! 
Nikar si ne želi, da bi kmalu zra

sel v zrelega moža. Ostali čim dalj 
otrok in mladenič in se čimveč 
nauči iz napak, ki jih počenjajo 
odrasli občani. Posebno tisti, ki se 
hvalijo, da so jim volivci z volilnim 
glasom dali vse priznanje, in so 
prepričani, da so nepogrešljivi, 
nezmotljivi in daje vse, kar počne
jo, po volji ostalih občanov. 

Upam, da si že zvedel, kako 
otročje so se obnašali na zadnji seji 
občinskega sveta, ko so se zmerja
li z imeni, katere meje sram pono

viti. Ne morejo se sprijazniti z dej
stvom, da moramo v sožitju živeti 
vsi. Tako tisti, ki jim pešajo moči, 
a imajo veliko življenjskih iz
kušenj, kot tudi mladeniči, ki se od 
njih lahko še veliko naučijo. Zmer
jati prve s senilnimi starci, je skra
jno nespoštljivo; saj bomo prej ali 
slej vsi starčki. Druge pa, vzsled 
tega, zmerjati s smrkavimi pobali-
ni, tudi ni lepo; saj je bil vsak v mla
dosti enkrat smrkav pobalin. Kako 
se takemu dialogu reče, boš verjet
no prav kmalu tudi sam ugotovil. 

Z nasvetom, Bobrček, da rasteš 
počasi in se v življenju čimveč 
naučiš, Te pozdravlja 

Tvoj botrček 

Iskrica 
Iskrica iz časopisa Delo: "Poslušaj tistega, ki 

te je opozoril na napake, kakor da ti je odkril 
največje bogastvo." 

Tako naj bi modroval Buda. Kako pa brezo-
viški župan? Vsako dobronamerno kritiko takoj 
okarakterizira za napad in v vsaki svoji 
Županovi besedi nenehno razpreda o napadih 
nanj in na "njegove", kot da bi bili še vedno v 
vojni vihri. Namesto zahvale za dobronamerno 
opozorilo na napake širi sovraštvo med občane. 

Stane Kini, Kamnik 

Brczoviškemu županu! 
Na seji kolegija občine Brezovica sem vsem 

prisotnim svetnikom povedal za Tvoje nerazum
no telefonsko zmerjanje, ki si mi ga že tretjič v 
svoji dobrotljivosti naklonil. Povedal sem, da si 
me med drugim zmerjal tudi s "senilnim 
starcem, ki mu gre na otročje" in mi očital na
pačno vzgojo otrok, ker ne hodijo k maši, 
čeprav do danes še nihče nima najmanjšega 
madeža in še nikoli ni bil nihče v kriminalni 
kroniki kateregakoli časopisa. Tvojih prijateljev 
otroci so pa že velikokrat polnili stolpce v teh 
kronikah. Njim napačne vzgoje verjetno ne oči
taš, ker hodijo k maši. 

Za tako grobo žalitev mojih otrok sem 
zahteval, da sejim javno opravičiš. Ker tega nisi 
storil, sem te na zadnji seji občinskega sveta 
povsem upravičeno imenoval "smrkavi poba
lin". 

Res sem star 75 let, vendar imam dovolj 
zdrave pameti, da vidim vse nepravilnosti, kijih 
počenjaš kot brezoviški župan. Kot članu gos-
podarsko-finančnega odbora mije povsem jas
no, da si občino s svojo razsipnostjo pripeljal v 
finančno brezizhoden položaj. Sredi maja smo, 
občina pa še vedno nima potrjenega obračuna 
za leto 1998 niti realnega proračuna za letoš
nje leto. Vemo pa, daje s l . januarjem 1999 ime
la nepokritega dolga za 210 milijonov tolarjev, 
to je skoro polovica vseh proračunskih sredstev, 
ki jih realno lahko pričakujemo v letošnjem 
letu. 

Sem član mandatne komisije in sem bil priča 
vsem tvojim diktatorskim vmešavanjem v delo 
te komisije, ko si z vsemi sredstvi zahteval sesta
vo delovnih odborov tako, kol si si jih zamislil 
Ti. (Hranim več pisnih zahtev.) 

Kot član časopisnega odbora se z vsemi, ki 
berejo Tvojo Županovo besedo, zgražam nad 

svetohlinskostjo tvojih izjav o ljubezni, dobro
ti in drugih srčnih izlivih, s katerimi skušaš 
prikriti svoje nezmožnosti vodenja občine. Še 
v nobeni številki Našega časopisa nisi napisal 
ničesar o žgočih problemih občine, pa čeprav 
sijih nešteto nerešenih pometel pod preprogo 
in so sedaj predmet prepirov na vsaki seji sveta. 

Naj bo zaenkrat dovolj. Drugič pa še kaj. 
Stane Kirn, senilni svetnik 

Odgovor na članek Poročilo o delu mandatne 
komisije 

Čeprav se mi osebno upira izgubljati čas za 
neplodno razpravljanje, čutim dolžnost, da kot 
svetnica sedanjega sveta Občine Brezovica in 
sveta v prejšnjem mandatu resnici na ljubo 
navedem prikaz dela komisije za volitve in ime
novanja kot članica te komisije. 

Na prvo sejo komisije dne 5.1.1999 sta pred
stavnika SLS in SKD predložila predsedniku 
komisije g. Golji predloge svojih strank kot 
člane v različne odbore in člane nekaterih 
drugih strank po stroki. 

Naslednji dan, 6.1.1999, je predsednik ko
misije g. Golja imel sestanek s predstavniki 
LDS, DESUS itn., da bi podali svoje predloge. 
Dne 7.1.199 je bil sestanek celotne komisije, na 
katerem je LDS podala svoj predlog članov 
odborov in določila 19 sedežev iz LDS in še 9 
zunanjih članov. To ni bil predlog svojih 
odbornikov, kot smo pričakovali, ampak so 
sestavili popolne liste. Pri tem so določili 
stranki SLS, ki ima v svetu enako število članov 
kot LDS, le 11 sedežev, pri čemer so predstavni
co SLS (Kregarjevo) preprosto črtali iz vseh 
odborov, s čimer so posegli v pravice drugih 
strank, da v odbore predlagajo člane po svoji 
presoji. 

Tako se je začelo mukotrpno in neplodno 
delo v komisiji. Doslej sem sodelovala že v 
marsikateri komisiji, toda takega ravnanja v 
svojem življenju še nisem doživela. 

Na predlog komisije je svet določil število 
odborov (8) in število članov v odbore. 

Da bi zadostili predvsem določilu Statuta, ki 
predvideva poleg določil strokovnosti in terito
rialne zastopanosti v vseh odborih tudi zasto
panost strank po volilnih rezultatih, sem ugo
tovila, po izračunu števila sedežev, ki pripada
jo posameznim strankam (SLS 11, LDS 11, 
SDS 7, SKD 5, Desus 2, ZLSD 2 in Lista za 
Rakitno 2). 

Pravila so bila določena, vendar so se pred
stavniki LDS nenehno upirali in nenehno 

spreminjali predloge SLS in drugih strank, ki 
so ves čas upoštevale dogovorjena določila in 
navedeni izračun, o čemer za stranko LDS ni 
mogoče trditi. Kljub jasnemu zakonskemu do
ločilu, da podžupana predlaga župan občine, so 
na treh sestankih predlagali za podžupana g. 
Čudna. 

V omenjenem članku je več netočnih trditev: 
- da je SLS pisno zahtevala in celo ukazala, 

kako moramo sestaviti odbore. V resnici pa si 
je SLS ves čas prizadevala, da bi sedeže v 
odborih, ki soji pripadali, tudi zasedla s svoji
mi predstavniki, kar ji ni v celoti uspelo, saj so 
s preglasovanjem na svetu spremenili predloge 
komisije; 

- daje g. Golja odstopil zaradi nenehnih 
zahtev SLS. V resnici pa je odstopil zaradi 
nepopustljivosti in neupravičenih zahtev LDS; 

- da obstaja nerazumen diktat SLS glede 
članstva M. Kregarv finančno-premoženjskem 
odboru. V resnici gre za upravičen predlog SLS, 
ki je v komisijo predlagala svojega predstavni
ka po strokovnosti (v kateri komisiji pa naj bi 
bil dipl. ekonomist kot v tej?). Glede kakovosti 
dela finančno-premoženjskega odbora, ki sem 
ga vodila 4 leta, bi rekla: "Le čevlje sodi naj 
kopitar". To, da nekomu niso jasni nekateri 
podatki, še ne pomeni, da jih ni v knjigovodst
vu Občine in da niso pravilni; 

- da obstaja absolutna oblast župana. O tem 
ni mogoče govoriti, saj je izvoljen od večine lju
di prav zato, da vodi občino. Hkrati je župan 
tudi predsednik SLS in je zastopal interese 
stranke tako, kot drugi predsedniki strank, pri 
čemer se je zavzemal za pravico, ki pripada 
stranki po volilnih rezultatih. 

Nenehne pripombe o Svetniku I. Pristavcu 
pa tudi niso primerne ne tu ne'na Občinskem 
svetu, saj gre za osebno zamero. 

Mnenja, ki jih je predsednik mandatne ko
misije javno posredoval v omenjenem članku in 
na sejah sveta so le njegova osebna, ne pa izraz 
dejanskega stanja in dela te komisije. 

Bralcev ne bom utrujala s podrobnimi naved
bami vjej komisiji, še posebno do mene oseb
no (namenoma me niso povabili na sejo. nene
hne spremembe in črtanje članov SLS, podti
kanja neresnic itn.), poudarila pa bi. da delo te 
komisije še zdaleč ni potekalo tako, kot bi po 
utečenih navadah pričakovali. 

Članica Komisije za volitve in imenovanja 
Občine Brezovica 

Marija Kregar, dipl.oec. 

Odgovor predsednikom krajevnih skupnosti 
na apel iz krajevnih skupnosti 

Spoštovana in spoštovani! 
Na našem prvem skupnem sestanku, ki sem 

ga sklical za 17. februar 1999 v prostorih občine, 
smo se med drugim dogovorili, da se bomo 
srečevali po potrebi in na pobudo kogarkoli. Od 
takrat vas obveščam in vabim k sodelovanju, 
vendar je vaš odziv zelo različen. Še več, sesta
jate se sami in zahtevate od župana, da sam 
naredi nemogoče, kot da se ne zavedate, da smo 
vsi v isti občini in naj bi bili tudi na isti strani. 

Dobrohotno vas torej vabim, da namesto v 
politično igrico usmerite svojo energijo v razre
ševanje vsakodnevnih problemov, saj smo zato 
šli na volitve in bili izvoljeni, mar ne? 

V osvežitev prilagam še zapis: 
Zapis prvega srečanja predsednikov kra

jevnih skupnosti na Občini Brezovica, dne 17. 
februarja 1999 

Prisotni predsedniki krajevnih skupnosti: 
gospa Marjeta Novak, gospod Dušan Belič, 
gospod Marko Čuden, gospod Peter Svete in 
gospod Matija Kovačič. Ostali prisotni: svetnik 
gospod Janez Rogelj, podpredsednik krajevne 
skupnosti gospod Milan Zdešar, direktor Jav
nega komunalnega podjetja Brezovica gospod 
Janez Repar, direktor 1SPO gospod Marjan 
Seliškar in župan gospod Drago Stanovnik. 

Po pozdravu sem poudaril, da smo vsi kan
didirali z namenom, da naredimo nekaj dobre
ga za širšo skupnost, in bili izvoljeni zato, ker 
ljudje to od nas tudi pričakujejo. Pred nami je 
veliko dela, ki gaje mogoče opraviti tudi z manj 
denarja in več dobre volje ter sodelovanja. 
Izračun kriterija po novem Zakonu o financira
nju občin nas je uvrstil med bogatejše občine, 
zato država ne izpolnjuje svojih pogodbenih 
obveznosti za prizidek šole na Brezovici. 
Namesto 96 naj bi po novem plačali samo še 
37 milijonov. Tožba, ki je vložena, pa predstav
lja zamik še tega plačila do razrešitve le-te. To 
je tudi razlog denarne stiske na občini, saj smo 
bili prisiljeni plačati izvajalce do te mere, da so 
objekt dokončali in opremili. 

Predsednike sem opozoril tudi na dopis 
oziroma povabilo za posredovanje popisa zem
ljišč vseh oblik družbene lastnine, da izrazimo 
državi skupno zahtevo za vrnitev le-teh. saj 
morajo to storiti tudi v smislu dobrih gospodar
jev krajevnih skupnosti. 

Po kratki predstavitvi prisotnih pa je besedo 
prevzel direktor Javnega komunalnega podjet
ja Brezovica gospod Janez Repar in izpostavil 

Zakon o obveznih javnih službah, ki nalaga in 
predpisuje odgovornost vsem na vseh po
dročjih. Opozoril je tudi na problem dotra
janosti in premajhnih presekov vodovodnih 
vodov ter velikega povečanja števila gospodinj
stev. Zaradi tega je prisiljen izdajati samo pogoj
na vodovodna dovoljenja. Izrazil je tudi kritiko 
nad počasnim plačevanjem zimske službe s stra
ni občine. 

Predsednik krajevne skupnosti Rakitna je 
prav tako izpostavil probleme s preskrbo z 
vodo, zimsko službo in lastništvom zemljišč. 

Svetnik gospod Janez Rogelj seje vprašal, kaj 
bo z vodnimi zajetji čez nekaj let, saj se 
onesnaževanje stalno povečuje in prodira tudi 
proti vodnim zajetjem. Izpostavil je nujnost 
gradnje kanalizacije nad in v bližini vodnih 
zajetij. Čimprej moramo tudi določiti lokacije 
obrtnih con in prenehati z onesnaževanjem 
okolja, saj se vsakovrstni strupi nalagajo in 
povečujejo zastrupljenost zemlje, zraka in vode. 

V drugem delu pa sem predstavil priprave na 
razglasitev Barja kot krajinskega parka. Pred
stavil sem vse štiri delovne skupine in razdelil 
obrazce za popis posameznih obstoječih in 
predvidenih kompleksov. Predsedniki so oblju
bili, da bodo izpolnjene obrazce čimprej vrnili 
na občino. 

Gospod Marjan Seliškar je predstavil svoje 
delo pri pripravi programskih študij in projek
tov energetskih zasnov in potencialov racional
ne rabe energije. Poudaril je potrebo po omenje
nih projektih, ki so osnova za pridobivanje sred
stev tako od države kot tudi Evrope. V opisane 
projekte nas sili tudi zakonodaja. Opazni pa so 
šele takrat, ko povezujejo več občin skupaj. Pri 
nas dosedanji poskusi povezovanja na tem po
dročju še niso obrodili opaznih sadov, zato je 
naše temeljno delo prav v vzgoji soodgovornosti 
ljudi in s tem v okoljskem ozaveščanju, saj se 
lahko zgodi, da bomo prepozno ukrepali in se 
zastrupili v lastni omejenosti in nedostopnosti. 
Na koncu pa je predstavil projekta centralne
ga ogrevanja naselij z biomaso v Gornjem 
Gradu in podoben projekt, ki ga izvaja v 
Borovnici. Izrečena je bila tudi kritika na ne
posluh države tudi na področju racionalne rabe 
energije, saj izgleda, kot daje njen cilj samo v 
polnjenju proračuna. 

Dogovorili smo se še, da se srečujemo po 
potrebi in na pobudo kogarkoli. Na koncu sem 
se vsem zahvalil za čas in jim zaželel uspešno 
delo ter dobro sodelovanje. 

Zapisal Drago Stanovnik 



T U R I Z E M 

V R a k i t n i s e j e p r i č e l a t u r i s t i č n a s e z o n a 

Turistično društvo Rakitna je 
uspešno zaključilo delovno in či
stilno akcijo. Očistili smo vas in 
bližnji potok. Pri jezeru smo člani 
turističnega društva posejali travo, 
ki že lepo zeleni. Ločili smo parki
rišče od ceste, predvsem zaradi 
varnosti in reda pri jezeru. Izdela
li smo smetnjake in jih razpostavili 
po vasi. Izdelani so tudi prometni 
in opozorilni znaki, katere bomo 
postavili na določena mesta, da 
bodo služili svojemu namenu. Tudi 
središče vasi je urejeno, otoček 
pod lipo pa že krasi našo vas. 

Uspešno smo zaključili akcijo 
Na vsako polico cvetlico, ki jo že 
drugo leto prirejamo skupaj z 
Občino Brezovica ter pridelovalci 
cvetja in ostalih sadik. Kot sopri-
reditelji smo sodelovali na rakiški 
prireditvi Žegnanje, kije potekala 
od 14. do 16. maja. Ob tej prilož
nosti se zahvaljujemo vsem čla
nom turističnega društva za sode
lovanje, posebej še dekletom in 
fantom, ki so postregli s pecivom, 
katerega so spekle pridne rakiške 
žene, ter vinom, katerega je prispe
valo turistično društvo Rakitna. 
Zahvala gre tudi Slovenski ljudski 
stranki, podružnici Brezovica, kije 
omogočila tisk na predpasnike, 
katere so na prireditvi nosili dek
leta in fantje. Posebno se zahva
ljujemo turističnemu društvu Pod-
peč - Jezero, gospodu Kraljicu 
(odseku Narodne noše), da so se 
udeležili našega slavja in s tem po
lepšali našo prireditev, Srečku 

Z A H V A L A 

Pristavcu za konje in kočijo, s kate
ro je prevažal otroke in jim polep
šal dan. ansamblu Tulipan, ki nas 
je zabaval s svojim programom. 
Srećku Erjavcu za obisk in pred
stavitev 35 let starega avtomobila 
in oblačila enake starosti. Zahva
ljujemo se tudi podjetju Snaga, 
d.o.o., za pravočasni odvoz kosov
nih odpadkov, Ministrstvu za ob
rambo, vojašnici Vrhnika, posebno 
še gospodu Robertu Pušu za iz
posojo in postavitev šotora ter 
županu občine Brezovica gospodu 
Stanovniku za pomoč pri prire
ditvi. 

Še obvestilo vsem prebivalcem 
Rakitne. V mesecu maju in juniju 
poteka turistično ocenjevanje kra
jev. Kot veste, smo leta 1997 od 
Turistične zveze Slovenije prejeli 
turistično priznanje, drugo mesto 
v kategoriji hribovski kraji. Tek

movalo je 850 krajev. Vsako leto se 
turistično društvo Rakitna prijavi 
na to tekmovanje, ki se glasi: Moja 
dežela - lepa in gostoljubna. Sode
lovali bomo tudi letos, zato prosi
mo vse, da uredite svojo okolico in 
polepšate kraj po svojih močeh; le 
na ta način bomo prispevali vsak 
svoj delež k lepi, čisti in zdravi 
naravi. 

Sporočamo vam, da bo v so
boto, 5. junija 1999, v prostorih 
osnovne šole Rakitna okrogla 
miza na temo rimsko obzidje. Če 
vas ta tema zanima, se udeležite 
okrogle mize. Potekali bodo tudi 
pogovori o kulturi, zgodovini in 
turizmu. Vabljeni. 

Člane ribiške družine Rakitna, 
ki še niso poravnali članarine, pa 
prosimo, da to storijo čimprej. 

Turistično društvo Rakitna 
Marjetka Susman-Janža 

V dneh od petka, 14. maja,'tlo 
nedelje, 16. maja, smo v Rakitni 
praznovali župnijski praznik žeg
nanje, s katerim smo obudili stari 
običaj farnega žegnanja in želimo, 
da bi postal spet tradicionalen. 
Praznovanje je zelo lepo uspelo, 
saj smo izpeljali vse predvidene 
prireditve, ki so se jih udeležili 
številni Rakičani, rojaki in drugi. 
Za vse je bilo to praznovanje pri
jetno doživetje po zaslugi vseh, ki 

so sodelovali pri pripravi in izved
bi vseh prireditev. V imenu sveta 
KS Rakitna, ki je organizacijsko 
vodil priprave, in v svojem oseb
nem imenu se zahvaljujem vsem, 
ki so kakorkoli prispevali k ure
sničitvi programa. Tako gre v prvi 
vrsti zahvala krajevnim drušvom, 
in sicer Prostovoljnemu gasilske
mu drušvu Rakitna za vzorno or
ganizacijo družabnega srečanja, za 
predstavitev svoje dejavnosti na 
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razstavi, postavitev mlajev in 
drugo zunanje obeleženje prazni
ka, Kulturnemu društvu Rakitna 
za vzorno izpeljan program kul
turnih prireditev (koncert Mešane
ga pevskega zbora, dramska pri
reditev, večer s fanti na vasi in or
ganizacija proslave). Turističnemu 
društvu Rakitna za organiziranje 
pogostitve krajanov po slovesni 
maši in postavitev šotora, Lovski 
družini Rakitna za sodelovanje pri 
razstavi in pogostitev udeležencev 
z lovskim golažem, Polharskemu 
društvu Rakitna za sodelovanje pri 
zanimivi razstavi, domačinom, ki 
so prispevali razstavne predmete 
za razstavo še žive domače obrti in 
Mladinskemu klimatskemu zdravi
lišču Rakitna za predstavitev svoje 
dejavnosti na razstavi. Dalje se 
zahvaljujemo vsem gospodinjam, 
ki so brezplačno pripravile pecivo 
za pogostitev krajanov, učitelji
cam, ki so z najmlajšimi organizi
rale prikaz pastirskih iger, Turi
stičnemu društvu Podpeč-Jezero, 
ki se je z ekipo narodnih noš 
udeležilo prireditev in s tem pove
čalo svečanost praznika. Prav tako 
gre zahvala vsem nastopajočim 
skupinam, posebej še dramskemu 
odseku Prosvetnega društva iz 
Štandreža pri Stari Gorici in in
strumentalni skupini Tulipan, 
kot tudi vsem drugim nastopa
jočim ljudskim godcem ter sodelu
jočim pri okrogli mizi o tradiciji 
žegnanja v Rakitni. Zahvaljujemo 
se g. VeljkuTomanu, kije pripravil 
transparente, ga. Metki Klanjšček 
Kovačič, ki je gostujoči igralski 
skupini ponudila prenočišče in 
zajtrk, g. župniku Petru Šetini, ki 
je opravil slovesno bogoslužje in 
zanimivo orisal zgodovino župnije 
in žegnanja v Rakitni, pa pritrko-
valcem, ki so s svojim pritrkava
njem vzpodbudili praznično vz
dušje in vsem drugim, ki so kako
rkoli prispevali k praznovanju. 
Nenazadnje gre zahvala tudi voja
škemu garnizonu z Vrhnike, ki je 
brezplačno posodil šotor, da nas 
muhasto vreme ni odgnalo s pri
zorišča prireditve. Zahvaljujemo 
se tudi vsem gostom, posebej g. 
županu, ki so s svojo navzočnost
jo počastili naš praznik. 

Š skupnimi močmi smo pri
pravili prijetno praznovanje žup
nijskega praznika, ki nam bo ostal 
v lepem spominu in nam je spod
buda za skupno delo tudi v prihod
nje. Morda seje ob vsem tem pri
petila tudi kakšna nerodnost, za 
kar se opravičujemo. 

Vidimo se spet na prihodnjem 
žegnanju čez eno leto! 

V imenu prirediteljev 
predsednik sveta KS Rakitna 

dr. Matija Kovačič 

Vrtci Brezovica, 
Nova pot 9, Vnanje Gorice, 
1357 Notranje Gorice 

Vpisujemo otroke v skrajšan 
program priprave na šolo 

Za šolsko leto 1999/2000 
vpisujemo otroke, rojene leta 
1993 in od 1. januarja 1994 do 
31. avgusta 1994, ki niso vkl
jučeni v dnevno varstvo. 

Vpis se lahko opravi osebno 
na upravi zavoda Vrtci Brezov
ica, Nova pot 9, Vnanje 
Gorice, vsak ponedeljek od 
12.30 do 15.30, najkasneje do 
15. junija 1999. 

Za dodatne informacije lah
ko pokličete na telefon 651-
233 ali 652-144, ravnateljico 
Aljo Kuk. 

Vrtci Brezovica 

Pokopališki red 
Za krajevno skupnost Brezovica 

vrši pogrebno dejavnost in vzdrže
valna dela na pokopališču Brezovi
ca pogrebna služba Pieta Vrhnika, 
odgovorna oseba Franci Tršar, 
Gabrče 9, 1360 Vrhnika, telefon 
752-894 ali 754-109, mobitel 
0609/628-257. V nadaljevanju sle
di pokopališki red. 

1. Vse posege v prostor (kam
noseška dela, obnove spomenikov 
ali dela, ki pomenijo občutno spre
membo določene oblike grobnega 
polja) je potrebno predhodno na
javiti upravljalcu pokopališča. 

2. Za vsa opravila na pokopali
šču je potrebno pridobiti pisno 
soglasje upravljalca pokopališča. 

3. Pričetek in končanje del na 
pokopališču mora izvajalec ali 
naročnik javiti upravljalcu poko
pališča. 

4. Najemniki grobnih polj so 
dolžni javljati spremembe naslova 
stalnega bivanja, kot tudi prekope 
grobnih polj ali prenose le-teh na 
druga pokopališča. 

5. Če se izvajalec ne pridružuje 
s soglasjem določenim normam in 
pravilom, se dela ustavijo, nepra
vilne izvedbe pa se odstranijo na 
stroške izvajalca ali naročnika. 

6. Ob najemu grobnega prosto
ra se površina odmeri in zakoliči v 
okviru dogovorjenih norm, ki so 
za krajane enotne, najemnik pa jih 
je dolžan sprejeti in upoštevati. 

7. Morebitno poškodovanje 
stvari ali opreme v poslovilnih 
prostorih na pokopališču je najem
nik dolžan javiti upravljalcu poko
pališča. Stroške škode, povzročene 
iz malomarnosti, je dolžan po
ravnati najemnik prostora. 

8. Pri posegih v prostor, vzdr
ževanju in upravljanju pokopališča 
Brezovica je potrebno spoštovati 
smernice ljubljanskega regionalne
ga zavoda za varstvo naravne in 
kulturne dediščine. 

9. Prepovedano je poškodovanje 
debel ali korenin rastlin in poško
dovanje zelenila in parkovnih na
sadov na pokopališču. 

10. Pogrebna dejavnost se vrši z 
vednostjo in soglasjem upravljalca 
pokopališča, pri čemer je naročnik 
dolžan posredovati podatke o umr
li osebi in podatke o grobnem po
lju, kjer bo pokop izvršen. 

Poč i tn ice z Jul i jo in Ju l i jem 

Sončni dnevi in rahla utrujenost ter 
že kar naporno sedenje za šolskimi klop
mi počasi oznanjajo zaključek šolskih 
obveznosti. Še vedno je napeto, saj se 
je potrebno kar najbolj potruditi za do
bre ocene in si zagotoviti brezskrbne 
počitnice. 

V počitniškem juliju vam bomo mla
di iz Občinskega društva podeželske 
mladine ponovno pripravili projekt, ki 
nosi naslov Počitnice z Julijo in Julijem. 
Dejavnosti bodo potekale vsak četrtek 
in petek v juliju. Ob četrtkih, ki so na
menjeni pretežno osnovnošolski mladi
ni, bomo odkrivali svet ustvarjalnosti z 
risanjem, kiparjenjem, izdelovanjem 
uporabnih izdelkov. Ob petkih pa se 
bomo podali na celodnevne izlete, na 
katere so povabljene vse generacije. 
Tudi letos bomo poskrbeli, da ho zani
mivo in hkrati dovolj pustolovsko, da se 
boste naužili svežega zraka, se dodobra 
utrudili ob športnih naporih in imeli 
možnost razvijati svoje ustvarjalne 
veščine. Letos so nam na pomoč prisko
čili tudi sponzorji, tako da bodo dejav
nosti cenovno dostopne vsem. 

V sredini junija bodo na vsa gospo
dinjstva prispeli letaki, na katerih ho 
natančno predstavljen projekt. Pozorno 
si ga preberite in označite, kaj od na
štetega hi radi obiskali. Želimo vam lep 
zaključek šolskih obveznosti in vam 
sporočamo, da vas Julij in Julija 
pričakujeta tudi letos. 

V imenu društva: 
Janez Selan, predsednik 

Vabljeni v mesecu juniju 
21. OBMOČNO SREČANJE LUTKOVNIH SKUPIN 
I. junija 1999 ob 9. uri, OŠ Rakitna 
SLKD Ljubljana - okolica 
Na zaključnem srečanju se nam bodo predstavile skupine iz sedmih 

občin. 
PREDSTAVA LATINSKOAMKRIŠKIH PLESOV 
1. junija 1999 ob 19.30. dom krajanov Vnanje Gorice 
Športno društvo B.V.G. GULČ 
Plesni učitelj Domen Krapež bo zaključil s plesnim tečajem. Ob tej 

priložnosti se bodo predstavili še nekateri profesionalni plesalci latin-
skoameriških plesov. 

SINODALNO SREČANJE 
5. junija 1999 ob 16. uri, Marijin dom na Brezovici 
V pripravi na sinodo se bodo v okviru različnih delovnih skupin sreča

li predstavniki župnij. 
KONCERT ŽENSKEGA PEVSKEGA ZBORA 
5. junija 1999 ob 20. uri, zadružni dom Notranje" Gorice 
Kulturno društvo Brezovica 
Pevke, pod vodstvom zborovodkinjc Sonje Sojer, se nam bodo pred

stavile z novim sklopom pesmi. Zbor bo spremljal tudi komorni godalni 
orkester in tako še polepšal koncert. Vstopnice bodo na voljo pred kon
certom. 

OKROGLA MIZA O RIMSKEM ZIDU 
5. junija 1999 ob 20. uri, OŠ Rakitna 
Zavod za gozdove in ostala društva 
Predstavniki Rakitne, društev in organizacij bodo na okrogli mizi 

razpravljali o pomenu rimskega zidu za razvoj turizma na Rakitni in v 
občini. 

SEMINAR O DAVKU NA DODANO VREDNOST 
8. junija 1999 ob 16. uri, dom krajanov Vnanje Gorice 
V sodelovanju z območno obrtno zbornico Ljubljana - Vič bo potekal 

seminar o DDV, ki bo trajal štiri ure. 
VETER V LASEH - S ŠPORTOM PROTI DROGI 
12. junija 1999 ob 10. uri. Mladinsko klimatsko zdravilišče Rakitna 
B. V. G. Gulč 
Športno-humanitarna prireditev, ki vabi vse mlade v dejavno, šport

no preživljanje prostega časa. 
MEDOBČINSKI TEKAŠKI KROS 
od 18. do 19. junija 1999, po ulicah Grosuplja 
Atletski klub Špela iz Grosuplja vabi na tradicionalno športno pri

reditev - 24 ur teka, ki bo potekala v Grosupljem. 
TURISTIČNI AVTO RALLV 
19. junija 1999 ob 8. uri, zbirno mesto pr»Špan, d.o.o. 
Združenje šoferjev in avtomehanikov Brezovica 
Tekmujejo lahko vsi vozniki motornih avtomobilov. V tekmovalni del 

so vključeni test iz cestnoprometnih predpisov, vožnja od Brezovice do 
Rakitne in nazaj, družabne igre, spretnostna vožnja in metanje na koš. 

LETNI KONCERT OKTETA PODPEČ 
19. junija 1999 ob 20. uri, zadružni dom Notranje Gorice 
Pevci pod umetniškim vodstvom Karla Ahačiča se bodo predstavili 

z bogatim pevskim programom. Gostili bodo priznanega tenorista Rib
niškega okteta Miloša Genorija, ki se bo predstavil s solo programom. 

ZAKLJUČEK ŠOLE 
24. junija 1999, športni park Jama 
Mladinski klub Berda je na letošnji zabavni zaključek šolskega leta 

povabil Čuke, ki vas bodo razveseljevali z novimi uspešnicami. 
KRESOVANJE - OBELEŽITEV DRŽAVNEGA PRAZNIKA 
24. junija 1999, Jezero 
Turistično društvo Podpeč - Jezero bo pripravilo kresovanjc na državni 

praznik in zagotovilo družabni program. 
70 LET PGD PRESERJE 
27. junija 1999 ob 17. uri, prostor ob gasilskem domu Preserje 
PGD PRESERJE 
Zaznamovana bo obletnica društva, potekala bosta podelitev gasil

skih priznanj ter blagoslov prapora in obeležja Florjana, s kratkim kul
turnim programom. Pogostitev in družabno srečanje. 

SREČANJE UPOKOJENCEV SLOVENIJE 
29. junija 1999, Dolenjske toplice 
Nekaj mest je še na voljo, pohitite s prijavo. Prijave zbira društvo 

upokojencev Podpeč - Preserje. 
Vse podatke pravočasno sporočajte Metki Kastelic, telefon 061/653-

223 ali 041/638-438, e- pošta info@brezovica.si. Koledar prireditev 
lahko spremljate tudi na spletu, naslov je http://www.brezovica.si. 

Mednarodna likovna nagrada 
za otroke iz vrtca Brezovica 

Prav prijetno nas je presenetila 
novica, da so otroci našega vrtca 
prejeli mednarodno likovno nagra
do Lidice 98, ki poteka v Pragi na 
Češkem. Otroci naše skupine so 
lani kar nekajkrat sodelovali na 
različnih likovnih natečajih. Do
bili smo tudi že kakšno nagrado za 
sodelovanje, tako pomembne pa še 
nikoli. 

Nagrade je želel izročiti sam 
veleposlanik Republike Češke, 
gospod Tomaš Vostry. Tako smo 
ga pričakali slavnostno oblečeni, 
zapeli smo mu slovensko narodno 
pesem in še dve otroški pesmici. 
Otrokom seje zahvalil za sodelo
vanje in jih povabil, naj še naprej 
tako dobro ustvarjajo. Gospod 
veleposlanik je povedal, da je 

prispelo okoli deset tisoč otroških 
izdelkov iz sedemdesetih držav 
sveta, nagrajenih pa je tisoč petsto 
izdelkov oziroma risbic, med njimi 
tudi Saše Vrabič, Aje Jesih in 
Sandija Pleska. Vsem trem otro
kom je izročil plaketo z darilom, 
skupini pa je poklonil knjigo o 
Češki. Otroška dela bodo razstav
ljena še v Bolgariji in Romuniji. 

Otroci so bili prijetno preseneče
ni, ker se je gospod Vostry z njimi 
pogovarjal v slovenskem jeziku. 

Gospod veleposlanik je namenil 
še poseben poudarek temu, da pri
dobivajo dela otrok še dodatno 
mednarodno razsežnost, Republi
ka Slovenija pa izredno promoci
jo v svetu. 

Savi Švigelj 

mailto:info@brezovica.si
http://www.brezovica.si


Čuki v Notranjih Goricah 
Vabimo vas na prireditev ob zaključku šolskega leta in prazno

vanju dneva državnosti, ki bo v četrtek, 24. junija 1999, ob 18. uri v 
športnem parku Jama v Notranjih Goricah. Za zabavo bodo posk
rbeli člani skupine Čuki. 

Vsi osnovnošolski učenci z odličnim uspehom bodo imeli prost 
vstop. Za pijačo, jedačo in sladoled bo poskrbljeno. Prireditev bo 
ob vsakem vremenu. 

Vabljeni! 
Mladinski klub Berda 

Dejavnost mladinskega 
kluba Berda 

Subvencije in intervencije 
RS za kmetijstvo 

Zahvala mladinskemu klubu Berda 
Učenci in učiteljice osnovne šole Notranje Gorice se zahvaljujemo mla

dinskemu klubu Berda za dolgoletno vsestransko sodelovanje. Ob kreso-
vanju so nas ponovno presenetili in razveselili s sodobnim glasbenim stol
pom. 

Prisrčna hvala! 
Učenci in učiteljice OŠ Notranje Gorice 

Občina Brezovica 
Krajevna skupnost Brezovica 

OBVESTILO 
Spoštovani! 
Obveščam vas, da je podjetje Telekom Ljubljana končno pričelo z 

zamenjavo telefonskega omrežja. Istočasno namerava isto podjetje v 
iste kanale položiti tudi kable za kabelsko komunikacijski sistem. Naša 
skupna želja je, da bi omogočili dostop do telefona in kabelske televiz
ije vsem krajanom. V tem smislu ima izvajalec namen, narediti prikl
juček na vsaki hiši. Vsak pa se bo sam odločil, ali se bo priklopil na 
kabelsko televizijo ali ne. Poudarjam, da je zato sedaj najugodnejši 
čas, saj bo naknadno priklapljanje skoraj nemogoče, v vsakem prim
eru pa veliko dražje. 

Dela so se najprej pričela na Malovaški ulici in se bodo nadaljevala 
ob Podpeški, Na Laze in v naselju Postaja ter naprej po vsej krajevni 
skupnosti Brezovica. 

Glede na to, da nam je vsem skupni interes čimprejšnji in za vse 
zadovoljiv zaključek del, vas prosim za razumevanje in vas vabim k 
sodelovanju. Obiskali vas bodo predstavniki izvajalcev, s katerimi se 
boste dogovorili za trase po vaših zemljiščih in za priključke na hišah. 

Vse dodatne informacije so na podjetju Sistel, d.o.o., Medvedova 
28, Ljubljana, telefon 133- 73-25 in podjetju Telekom Ljubljana, tele
fon 181-14-73. 

Hvala za razumevanje in lep pozdrav. 
Drago Stanovnik 

Vabilo na seminar o davku na dodano vrednost 
V sodelovanju z Območno obrt

no zbornico Ljubljana - Vič prire
jamo predavanje na temo davka na 
dodano vrednost v občini Brezo
vica. 

Vsebina seminarja: 
- temeljne značilnosti obdavče

vanja prometa blaga in storitev, 
- davčni zavezanec, 
- predmet obdavčitve in stopnja, 
- davčne oprostitve, 
- davčne evidence, 
- način obračunavanja in plače

vanja davka, 
- registracija davčnih zavezan

cev, 
- prehodne določbe zakona in 

pripravljalno obdobje, 
- vpliv davka na dodano vred

nost na poslovne odločitve, 
- davek na dodano vrednost v 

kmetijstvu. 
Seminar bo trajal štiri polne ure. 

Udeleženci seminarja prejmejo 
gradivo. Izvajalka seminarja: Janja 
Holcman, Davčna uprava Repub
like Slovenije. Cena seminarja 
znaša 8.000,00 tolarjev, za obrtni
ke, člane OOZ Ljubljana - Vič pa 
znaša 5.000,00 tolarjev. Prijava in 
informacije: Občina Brezovica, 
Tržaška cesta .190, Brezovica, tele
fon 653-222. 

Upravičeni do subvencije OOZ 
Ljubljana - Vič so samostojni pod
jetniki in izbrani (ena oseba) 
izmed možnih solastnikov pravnih 
družb (d.o.o., d.n.o., k.d., d.d.) čla
nov OOZ Ljubljana - Vič. Delav
cem pri samostojnih podjetnikih 
povrne kotizacijo Sklad za izo
braževanje delavcev pri samo
stojnih podjetnikih Ljubljana. 

Pododbor za gospodarstvo 
Občine Brezovica 

Mladinski klub Berda je tudi v 
tem mesecu nadaljeval z bogato 
kulturno, zabavno in športno de
javnostjo. V začetku meseca seje, 
kot edini mladinski klub v družbi 
40 študentskih klubov iz vse Slo
venije, predstavil na študentski 
tržnici v Rožni dolini v Ljubljani. 

Njihova izvirno predstavljena 
stojnica v obliki most iščarske 
kolibe je bila tarča številnih obisko
valcev, katerih seje v Rožni dolini 
zbralo več kot 10.000. Poseben 
kompliment jim je namenil časo
pis Dnevnik, saj j ih je skupaj s 
kočevskim študentskim klubom 
posebej izpostavil. Na stojnici, s 
katero se je pred kolegi pohvalil 
tudi župan občine Brezovica Dra
go Stanovnik, so člani mladin
skega kluba Berda predstavili obči
no, delili predstavitveno gradivo, 
prospekte in žejnim obiskovalcem 
ponudili brezplačno sangrio. 

V mesecu ljubezni je mladinski 
klub Berda obiskovalcem ponudil 

zanimiv potopis o Centralni Afriki. 
Novogoriški študentje v dveh delih, 
drugi in zadnji četrtek v mesecu, 
trideset obiskovalcev z besedo in za
nimivimi diapozitivi popeljal na 
avtoštoparsko potepanje po zapra
šenih afriških poteh. V Berdi pa na 
prihodnjih potopisih pričakujejo še 
več radovednežev, ki lahko z malo 
sreče dobijo štiridnevno silvestrsko 
potovanje za eno osebo ali katero 
izmed drugih petnajst nagrad. 

Na osnovni šoli v Notranjih 
Goricah so člani mladinskega klu
ba Berda začeli prirejati tečaj bo
rilnih veščin, ki ga obiskuje že pet
najst članov. Tisti, ki bi se jim želeli 
pridružiti, lahko pokličete na tele
fonsko številko 651-439 (Oliver). 
Mladinski klub Berda vas tudi v 
prihodnjih mesecih vabi,.da se jim 
pridružite na zabavnih večerih z 
dobro glasbo in veliko zabave. Za 
vas bodo poskrbeli prijazni na
takarji in odličen vrtilec plošč. 

Člani mladinskega kluba Berda 

Darilo za novo tisočletje 

Imate tudi vi občutek, da zadnje 
čase čas teče hitreje in da stežka 
opravite vsakodnevne obveznosti? Je 
to občutek, da vas vse prehiteva in da 
se vam stvari kopičijo? Želite si, da 
bi spet občutili veselje do življenja, 
pregnali sivino in zaupali v svoje delo 
in početje. Želite si odpustili strah 
vojn, pomanjkanja, prepirov, preži
vetja? Hrepenite po izpolnjujoči/t 
medsebojnih odnosih v družini, na 
delovnem mestu, v soseski? Želite 
prebuditi svojo ustvarjalnost? 

Da, to so prav gotovo želje vsakega 
izmed nas. Zato je dobro, da se za 
hip ustavimo in povprašamo sami 
sebe, kaj lahko naredimo za svoje 
boljše počutje in večjo življenjsko 
moč. Veliko, največ lahko in mora
mo postoriti sami. Kako? Da spre
menimo lastni vzorec obnašanja v 
drobnih vsakodnevnih situacijah. 
Da zjutraj z mislijo prikličemo dobre 
dogodke novega dne in jim dopusti
mo, da se zgodijo. Da slabe misli, ki 
še kako ustvarjajo naš vsakdan, za
menjamo z dobrimi, da smo pozor
ni, kakšne besede izgovarjamo, kaj
ti le-te oblikujejo naše življenje, in da 
v soljudeh odkrivamo tisoče lepih 
lastnosti. Vse to st> najboljša zdravi
la, ki so na razpolago vsakemu, le 
poskusiti je treba njihovo čudežno 
moč. Vera v Dobro bo rešila človeka 

in svet, vera v dotik Narave in upa
nje v dober namen vsakega trenut
ka, ki s svojim sporočilom prihaja v 
naše življenje. 

Dotaknimo se danes sami sebe in 
sočloveka z dlanjo, nasmehom, top
lo mislijo, ki deluje tudi na daljavo, 
vzpodbudimo prvega, ki ga srečamo, 
z vzpodbudno besedo in naše živ
ljenje bo postajalo vsak dan bolj ra
dostno in neprijetnosti se bodo druga 
za drugo poslavljale od nas. Kajti 
šele ko odstranimo plevel negativne 
misli, sovražne besede, lahko pose-
jemo seme dobrega v misli, besedi in 
dejanju. 

Kar mislim, to sem, kar govorim, 
se zgodi, kar počnem, se mi vrača, 
kar sejem, to žanjem. Voščimo si 
prihod novega tisočletja z merico 
semen Dobre misli in posejmo jo še 
danes v svoj notranji vrt. Rože, ki 
bodo vzkalile, bodo najlepša iz
polnitev sejalca in najlepše darilo, ki 
smo ga podarili sebi in sočloveku. 
Pozdravimo novo tisočletje z vrtovi 
cvetja zdravilne rastline Dobra mi
sel. 

Ali veste, da brsti tudi v vašem 
srcu? Le zalivati jo je dobro redno in 
z ljubeznijo... 

Maja Kos, 
urednica ekološkega programa 

na radiu Zeleni val 

P o S l o m š k o v i h p o t e h 

Župljane Notranjih Goric je 
letošnja romarska pot popeljala 
proti sončni Štajerski. Po dveurni 
vožnji, kije bila prepletena s prepe
vanjem in seznanjanjem z življe
njem prvega slovenskega svetnika 
Antona Martina Slomška, smo 
prispeli na Ponikvo. V njegovi roj
stni vasi smo si ogledali obnov
ljeno domačijo Slom, kjer je pre
življal svoja mlada leta. V domači 
cerkvi svetega Martina nas je spre
jel tamkajšnji župnik in nam raz
kazal notranjost, kije v stilu baro
ka, še posebej pomembne pa so 
tamkajšnje orgle, ki spadajo med 
najstarejša tovrstna glasbila. Pot 
smo nadaljevali do Rogaške Slati
ne, kjer smo se sprehodili po ure
jenih parkih in začutili utrip zdra
viliškega življenja. 

Nadalje nas je pot vodila po 
osamljenih vaseh vse do Ptujske 
gore, kjer se nam je razodel ču
dovit pogled na takrat poplavljeno 
Ptujsko polje. Ptujska gora je ena 
od treh večjih slovenskih romar
skih središč. Veseli smo bili spre
jema tamkajšnjega minoritskega 
patra, ki nam je predstavil zgodo

vinsko pomemben kulturni spo
menik. Po maši smo se odpravili 
proti Ptuju, enemu najstarejših 
slovenskih mest, kjer nas je že 
čakala prijazna vodička. Najprej 
smo se okrepčali na kmečkem tu
rizmu in si nato ob razlagi vodičke 
ogledali Ptujski grad. Zbirke star
ega grajskega pohištva, mask in 
starih glasbil so marsikoga priteg
nile. 

Za zaključek pa nam je ostal še 
ogled mariborske stolnice, kjer 
počiva A . M . Slomšek. Gospod 
Lipovšek, ki nas je sprejel v stolni
ci, nas je povabil na obisk papeža, 
ki bo 19. septembra. Takrat bo tudi 
uradno razglašen prvi slovenski 
svetnik. 

Pot do Notranjih Goric je kar 
prehitro minila, ugotovitev vseh 
romarjev pa je bila, da smo preži
veli duhovno bogato soboto, pre
pleteno z družabnostjo in kulturni
mi utrinki. Ponovno smo spoznali 
prelep kos slovenske zemlje, ki jo 
je tako zelo cenil A . M . Slomšek. 
Tudi v tem mu skušajmo biti po
dobni. 

Metka Kastelic 

Paša 
Subvencije za pašnike, velikosti 

od 2 do 30 ha, obtežba pa od 0,7 
do 2,5 GVŽ/ha. 

Vlogo je treba oddati do 
14.6.1999. 

Za popolno vlogo je treba prilo
žiti naslednje dokumente: 

- Prijava - obrazec št. 1 
- Podatki o kmetijskem gospo

darstvu - obrazec, ki je bil oddan 
do 15.4.1999 

- izjavo prosilca, da je pašnik v 
uporabi in skladen z nač r tom 
kmetijske svetovalne službe 

- načrt pašnika - mapna kopija M 
1:2880 

- posestni list ali overovljeno za
kupno pogodbo za najmanj 10 let 

- zemljiškoknjižni izpisek, star 
do 3 mesece 

-originalni račun (leto 1998 in 
1999) 

- pooblastilo vlagatelja. 
Celostno urejanje podeželja in 

obnova vasi 
Nepovratna sredstva za izdela

vo: (Programi investitorjev-občin, 
kmetijskih zadrug,...) 

- dokumentacija 
- izvedba 
- kmetijska infrastruktura 
- namakanje in osuševanje 
- analize in investicijsko-tehnič-

na dokumentacija za agrarne 
operacije 

- komasacije 
- agromelioracije. 
Razvojni programi na kmetijah 
Nepovratna sredstva in posojila 

za gradnjo hlevov in opremo, os

novno čredo, gradnjo pomožnih 
objektov, investicije v vrtnarstvu, 
dopolnilne dejavnosti, mreže pro
ti toči, nakup zemljišč, specialna 
mehanizacija,... 

Vloge je treba oddati do 
28.6.1999. 

Za investicijo je treba zagotovi
ti 25 % lastnih sredstev, 15 - 35 % 
nepovratnih sredstev in preostalo 
posojilo (del Sklada za razvoj 
podeželja in del drugih bank) 

Razmerja se spreminjajo glede 
na višino investicije in ugodnosti 
za "mlade gospodarje na kmeti
jah". 

Omejitev predstavlja tudi zne
sek investicije. 

Vloga mora vsebovati: 
- original obrazec vloge (HKS) 
- opis investicije (do 2 mio sit) 

ali poslovni načrt (nad 2 mio sit) 
- potrdilo o plačanih davkih, o 

državljanstvu in status kmeta 
-gradbeno dovoljenje ali odloč

bo o priglasitvi del 
- zemljiškoknjižni izpisek (star 

največ en mesec) 
- mnenje Kmetijske svetovalne 

službe 
- finančna dokazila (posojili 

banke ali občine) 
- predračun. 
Zaradi obsežnosti razpisa so 

navedeni le nekateri poudarki, po
drobnejše informacije dobite pri 
Kmetijski svetovalni službi Slo
venije. 

Kmetijska svetovalna služba 
Enota Dobrova: inž. Nada Gabrenja 
Enota Podpeč: inž. Anton Zavodnik 

STARI KOZOLEC NAŠEL NOV D O M 
B A B N A G O R A - Člani T D Vetrnik, so z veliko volje in pomočjo tako 

članov, kot simpatizerjev društva rešili 120 let star kozolec pred propa
dom in tako prispevali k ohranitvi kulturne dediščine. Pri razstavitvi, pre
vozu na novo lokacijo in pri ponovnem sestavljanju je bilo opravljeno 
več kot 1100 ur prostovoljnega dela, pomagali pa so prav vsi vaščani, Lepo 
so se izkazale tudi gospodinje, ki so poskrbele, da pridnim delavcem ni 
manjkalo ničesar. 

T D Vetrnik je s tem pridobil prostor za članske sestanke ob enem pa 
je kozolec vez med starim in mladim življem v vasi. S tem pa so pridobili 
tudi prostor za prireditev Zlata harmonika Ljubečne, ki jo T D prireja že 
peto leto. Člani društva pa imajo tudi dolgoročne načrte. Tako imajo v 
prihodnosti namen urediti turistično pešpot s potrebnimi markacijami 
in klopcami, največja želja pa jim je, da bi jim pod kozolcem uspelo kmalu 
organizirati poletno šolo harmonikarjev. V upanju, da jim volje in idej 
ne bo zmanjkalo, se vidimo 27. junija pod kozolcem, ko bo društvo orga
niziralo tekmovanje harmonikarjev. 

Vesna Levičnik 

Stari kozolec je ponovno zaživel. 

Poročilo rekreacijske 
selekcije NTK Eta Preserje 

Tudi v sezoni 1998/1999, v okviru namiznoteniškega kluba Eta 
Preserje, deluje rekreacijska selekcija. Vadba je potekala trikrat 
tedensko (v ponedeljek, sredo in petek) od 19. do 21. ure. Obisko
valo jo je petnajst igralcev. 

Del ekipe (7 igralcev) je pod imenom Kamnoseštvo Vogrinec tek
moval v II. ljubljanski rekreacijski ligi. Dosegli smo četrto mesto z 
osvojenimi enajstimi zmagami in štirimi porazi. 

Udeležili smo se vseh sedmih tekmovanj za Računalniško lestvi
co Slovenije in dosegli nekaj zelo dobrih posameznih uspehov - celo 
zmag. Polona Rozman je v kategoriji žensk od 16 do 40 let dosegla 
tri zmage in bila v skupnem seštevku na odličnem drugem mestu. 
Aleš Šuštaršič je v kategoriji moški od 16 do 40 let zasedel v skup
nem seštevku peto mesto, dvojica Aleš Šuštaršič in Roman Peršin 
pa četrto mesto. 

Igrali smo tudi na 7. državnem prvenstvu za rekreativce in vetera
ne, kije bilo v Ljubljani dne 18. aprila 1999. Po zaslugi igralke Polone 
Rozman je ekipa dosegla izjemen uspeh. Polona je osvojila kar tri 
naslove, in sicer med ženskami posamezno do 40 let, ženskimi dvoji
cami in mešanimi dvojicami z Edvardom Veckom. Bila je daleč 
najboljša udeleženka prvenstva. Med moškimi posamezno je Tomaž 
Možek dosegel ravno tako odlično 3. - 4. mesto. 

Sezona 1998/1999 je bila tako ena najbolj uspešnih, kar obstaja 
rekreacijska sekcija v okviru namiznoteniškega kluba Eta Preserje. 

Vodja sekcije Roman Peršin 



Ligaško tekmovanje "Total" v motokrosu Delovanje športnega društva Podpeč • Preserje 
Odkar so se vremenski pogoji 

nekoliko izboljšali, je bil hrup 
močnih motorjev in vonj po izpuš
nih plinih nekaj povsem normalne
ga v Butajnovi. Vse skupaj pa je 
doseglo vrhunec na nedeljo 2. 
maja, ko je tod potekalo ligaško 
motokros tekmovanje za pokal To
tal. Lepo vreme, predvsem pa obe
tajoči se spektakel je privabil 
množico gledalcev, pa tudi tek
movalcev. 

Najbolj nestrpni gledalci so si 
lahko močne motorje ogledali že 
dopoldne ob desti uri, ko je bil 
uradni trening. Takrat so si tek
movalci še lahko privoščili napake, 
že dobri dve uri kasneje pa bi bile 
bolj ali manj pogubne za dobro 
uvrstitev. Na 1200 m dolgi progi 
je tekmovalo 96 tekmovalcev, ki so 
bili razdeljeni v devet skupin. Po
trebno je bilo odpeljati dve vožnji. 
Vsaka je trajala 10 minut + 2 kro
ga, razen pri cicibanih (8 min.) in 
pri 60 ccm amaterjih in 60 ccm 
podmladek, ter pri 80 ccm podm
ladek, ki so vozili 8 minut + 2 kro
ga. 

Na tej motokros progi je lani že 
potekalo tekmovanje, kljub temu 
pa proga ne obratuje ravno dolgo 
časa. Sprva je bil tod povsem nor
malen travnik last Gabrovšek Tin-
eta. Zaradi potrebe po organizira
nosti seje tako tekom let ustanovil 
Motoklub BB (Buhc - Butajnova), 
ki danes šteje 40 članov, od tega je 
9 voznikov in je bil tudi tokratni or
ganizator tekme. Z močno voljo in 
entuzijazmom so člani Motokluba 
BB čez čas uredili progo in njeno 
okolico takšno kakor je danes, za 
kar so bile potrebne številne pro
stovoljne delovne ure. Pri izpeljavi. 
tekmovanja so organizatorju po
magala še gasilska društva Buta
jnova - Planina, Črni Vrh in Luči-
ne, obenem pa se organizator 
opravičuje Pavletu Jankovec, .ker 
zaradi prenatrpanosti urnika in 
časovne stiske ni imel možnost 
izreči pozdravnih besed tekmoval
cem. 

Prvi so z tekmovanjem pričeli 
PW cicibani, ki so s svojo drznost
jo za njihova leta (od 4 do 6 let) 
in originalnostjo zbujali pri gledal
cih bučno navdušenje. Zanje je 
bila potrebna tudi preureditev 
proge, saj zaradi zmogljivosti nji
hovih motorjev niso mogli prema
gati strmega klanca. Prava paša za 
oči pa je bila skupina motorjev s 
125 in 250 ccm, kjer je vratolom-

: 
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Med fanti je bilo prisotno močno rivalstvo, še zlasti takoj po startu. 

Brane Gabrovšek in Matej Oblak 
sta domačina, ki sta na ligi "Total" 
prejela že drugič najvišje odlikova
nje. 

na vožnja z elementi drznega pre-
, hitevanja in skoki, bila nekaj po
vsem normalnega. Kljub vsej 
drznosti pa hujših padcev, kjer bi 
bila potrebna zdravniška pomoč, 
ni biio. 

Med tekmovalci pa sta tekmo
vala tudi dva domačina, oba člana 
motokluba BB: Branko Gabrovšek 
(80 ccm amaterji) in Matej Oblak 
(125 ccm profesionalci). "Ne vem 
od kod mi ljubezen do tega. Verjet
no je to že v genih, saj je moj oče 
(Oblak Viktor, tudi predsednik 
Motokluba BB op.p.) deset let 
vozil rejli in osvojil celo vice naslov 
državnega prvaka v Jugoslaviji", 

pravi Matej, ki poleg tega vozi tudi 
za državno prvenstvo v klubu GIC 
Racing Team. Tokratno tekmova
nje je bilo drugo v motokros ligi 
"Total" in na obeh tekmovanjih sta 
Matej in Branko posegla po naj
višjem odlikovanju. Ostala tri tek
movanja bodo še v Šentvidu pri 
Stični, 22. avgusta še enkrat v 
Butajnovi in nazadnje, 29.8. v 
Rakeku. 

Rezultati prvenstva "Total" v 
Butajnovi 

60 ccm podmladek, amaterji: 1. 
Fortuna Jure, 2. Gerčar Klemen, 
3. Salobir Tomaž 

PW 50 ccm: 1. Ogulin Marko, 2. 
Moškerc Jan, 3. Trebižan Tilen 

60 ccm: 1. Virant Rok, 2. Petrov-
čič Rok, 3. Piber Dejan 

80 ccm licence: 1. Gabrovšek 
Branko, 2. Milavec Janez, 3. Sluga 
Damjan 

80 ccm podmladek: 1. Ogukin 
Dejan, 2. Bekanovič Rok, 3. Kid
rič Martin 

80 ccm: 1. Barle Miha, 2. Na
stran Uroš, 3. Štor Sebastjan 

125 licence: 1. Kavčič Jože, 2. 
Slavec Erik, 3. Macuh Damjan 

125 ccm amaterji: 1. Rus Uroš, 
2. Kovačič Franci, 3. Habič Boštjan 

250 ccm amaterji: 1. Fortuna 
Aojzij, 2. Tomšič Vinko, 3. Meglic 
Marko 

250 ccm licence: 1. Škarja Mir
ko, 2. Delan Domen, 3. Rus An
drej 

veterani nad 35 let: 1. Fortuna 
Alojz, 2. Hren Tomaž, 3. Pleste-
njak Franc 

Gašper Tominc 

Kolesarski odsek športnega društva Gulč se predstavlja 

N a p o b u d o p r e d s e d n i k a 
špor tnega društva Gu lč Aleša 
Mirana smo ustanovili kolesar
ski odsek. Naš klub je znan že 
po organizac i j i dirke Cros s 
Countrv Vnanje Gorice, ki šte
je za pokal Slovenije (v lan
skem letu najbolje organizirana 
d i r k a ) i n je t r a d i c i o n a l n a . 
Letos pa bosta poleg te dirke or
ganizirani še dve: Juriš na Ra
kitno 99 in Kros K r i m 99. Kole
sarski odsek organizira vsakot-

edenske kolesarske treninge, ki 
potekajo ob četr tkih. Odhod je 
ob 17. uri izpred gostilne A m 
fora (s parkir išča) . 

Odsek ima trenutno tri člane, 
ki so tekmovalno dejavni v cest
nem kolesarstvu in tekmujejo v 
državnem prvenstvu rekreativ-
cev in veteranov (Ivan Popovič, 
Aleš Bajda in Mi ran Aleš) . 

Torej , vsi p r i v r ž e n c i kole
sarstva (tako gorski kot cestni 
kolesarji) ste vabljeni, da se 

Novice iz namiznoteniškega 
kluba Eta Preserje 

Namiznoteniški klub Eta Pre
serje seje že drugo leto zapored 
uvrstil med štiri najboljše slo
venske ekipe. Po rednem delu 
smo zasedli dobro tretje mesto, 
kar je potihem dajalo upanje na 
podoben razplet kot v lanski 
sezoni, ko smo dosegli drugo 
mesto. Po rednem delu je bil 
vrstni red sledeč: 1. Maxi Olim-
pija, 2. Maribor, 3. Eta Preserje, 
4. Krka. V zaključnih bojih 'play 
offa' je to pomenilo, da smo se 
pomerili z Mariborom, s kate
rim smo v rednem delu sezone 
dvakrat remizirali. 

Prva tekma 'play offa' je bila 
12. maja 1999 v Mariboru. Tek
ma seje končala z zmago Mari
bora z izidom 6:3. Domača eki
pa je igrala zelo dobro, vendar 
mi nismo vrgli puške v koruzo in 
smo se jim hoteli maščevati že 
na drugi tekmi pred domačimi 
navijači, ki so nas zelo dobro 
spodbujali skozi celo tekmo. 
Tekmo smo začeli zelo dobro, 

saj je Bojan Pavič premagal 
Plohla, Janez Petrovčič pa tret
jega mariborskega igralca Jer
mana. V tretji tekmi sta se po
merila kitajska igralca Pan Vei 
in Jang. Uspešnejši je bil mari
borski Kitajec. Nato pa je Petro
včič izgubil s Plohlom in Jan-
gom, Pavič z Jangom, Vei je 
premagal Plohla, zmagala pa je 
tudi domača dvojica. V odločilni 
tekmi pa je Pavič pri izidu 5:4 
izgubil z Jermanom, kar je 
pomenilo končni rezultat 5:5 in 
še tretjo tekmo v Mariboru. 
Pred to tekmo smo se dogovor
ili, da gremo na vse ali nič, saj 
smo morali zmagati s 6:2. Začeli 
smo odlično in povedli s 4:1, 
vendar seje nato vse obrnilo in 
še enkrat smo remizirali, kar pa 
pomeni, da se bomo v boju za 3. 
mesto pomerili z namiznoteni-
škim klubom Krka. 

Predsednik N T K Eta Preserje 
Igor Petrovčič 

nam p r i d r u ž i t e , kajti skupaj 
bomo močnejši in hitrejši. 

Kolesarski pozdrav. 
Doseženi uspehi naših kolesar

jev na tekmovanju za državno 
prvenstvo rekreativcev in veteranov 

Po prvih kronometrih in cest
nih dirkah so doseženi že vid
ni uspehi naših kolesarjev. 

- 16. maja, kronometer Fob-
ški kal: 

Matjaž Bajec (Stop team) - 3. 
mesto (kategorija R2) , 

Ivan Popovič (špor tno društ
vo Gulč) - 6. mesto (veterani A ) , 

Aleš Bajda ( špo r tno društvo 
G u l č ) - 12. mesto (kategorija 
R l ) . 

Do lž ina kronometra je bila 
9,5 kilometra z razgibano pro
go in m o č n i m nasprotnim vet
rom. 

- 22. maja, kronometer Kam
niška Bistrica: 

Matjaž Bajec - 2. mesto, 
Bojan Debenec - 3. mesto 

(veterani A ) , 
Ivan Popovič - 7. mesto, 
Aleš Bajda - 14. mesto, 
Boštjan Svete - 6. mesto (ka

tegorija M T B do 30 let). 
Dolžina kronometra je bila 8 

kilometrov z 260 metrov višin
ske razlike. 

- 23. maja, cestna dirka Mare-
zige 99: 

Ivan Popovič - 5. mesto, 
Matjaž Sedej - 3. mesto (mla

dinci do 20 let). 
Mat jaž Bajec in Aleš Bajda 

sta odstopila zaradi okvare -
počene gume. 

Dolž ina dirke je bila 40 kilo
metrov (4 krogi) s skupno 1000 
metrov višinske razlike. 

Aleš Bajda 

Poročilo o rekreaciji starejše sk
upine moških v sezoni 1998/1999 

Rekreacija je potekala v telovad
nici osnovne šole Preserje ob 
ponedeljkih in petkih zvečer med 
20. in 22. uro. Med vso sezono je 
bilo prisotnih okoli 20 rekrea
tivcev, včasih pa tudi več. Pred
vsem v začetku sezone je rekrea
tivcev preveč in zaradi gneče neka
teri raje prenehajo z udeležbo. 

Ob koncu sezone z mislijo na 
prihodnjo podajamo predlog o 
spremembi pričetka sezone, ki bi 
jo po našem mnenju lahko pričeli 
prej. Namesto 15. oktobra predla
gamo pričetek 1. oktobra in za
ključek 1. aprila namesto 15. apri
la. 

Športnemu društvu še veliko 
nadaljnjih uspehov. 

Vodja rekreativcev Ervin Purič 
Poročilo vadbene skupine odbojka 
Vadbo smo imeli dvakrat teden

sko od 15. oktobra do 30. marca 
1999, in sicer ob torkih od 20.00 
do 22.30 in četrtkih od 20.15 do 
22.30. Obisk je bil nekoliko slabši 
kot v preteklih letih, je pa bilo več 
resnosti in zrelosti med člani, ki so 
vadbo obiskovali. 

Tekmovali smo v jesenski ljub
ljanski rekreativni ligi, kjer smo od 
deset ekip na koncu bili peti. 

Šest igralcev se nas je udeležilo 
seminarja za sodnika in kasneje 
smo vsi tudi naredili teoretični del 
izpita. Prakt ičnega dela kljub 

številnim posredovanjem z naše 
strani sodniki še niso organizirali. 

V zimsko ljubljanski ligi smo bili 
osmi od skupaj šestnajst ekip. 

Notranjska liga, v kateri smo tudi 
uspešno nastopali, je potekala po 
dvokrožnem liga sistemu. Sodelo
valo je osem ekip, na sredini pa jc 
ena odstopila. Na koncu smo bili 
tretji, v 'play-off turnirju, ki je 
potekal na Igu, pa smo bili četrti. 

S tekmovalnega vidika sezona ni 
bila najuspešnejša, smo pa toliko 
bolj veseli, daje minila brez resne
jših poškodb. Zdrav duh v zdra
vem telesu je naše vodilo in naj 
tako ostane tudi naprej. 

Športni pozdrav! 
. Peter Kraljic 

T u r n i r v m a l e m n o g o m e t u i n k o š a r k i 

PGD Brezovica pri Borovnici je 
organiziralo 25. aprila 1999 tradi
cionalni turnir v malem nogometu 
in trojk v košarki. Prijavilo seje 14 
ekip in se pomerilo v predtekmo-
vanjih. 

V zaključni del so se uvrstile 
ekipe: PRINGO G A L E iz Notra
njih Goric, Š.D. ŽABA, P1NK 
PANTER iz Ljubljane in PANDA 
iz Borovnice. Prvo mesto so malce 
presenetljivo osvojili igralci Š:D: 
ŽABA, ki so bili nekoliko spretne-
jši (sretnejši) od igralcev iz No
tranjih Goric. Tretje mesto so si 
priborili igralci P A N D E po kazen
skih strelih. 

Za popestritev so organizatorji 
vzporedno priredili turnir trojk v 
košarki, kije vzbudi! precej pozor
nosti in zanimanja zlasti med 
mladimi. Najboljši so bili igralci 
M I Z A R S T V A JAN (Petelin, Tur-
šič T , Turšič M.). 

Najboljši vratar turnirja je bil 
Borovničan Uroš Petric. Najboljši 
strelec je bil igralec PANDE-Win-
terleitner. Najbolj natančen meta
lec izza črte 6,25 m je bil Tomaž 
Bovha. Organizator se zahvaljuje 
vsem, ki so pomagali pri organiza

cij], sodnikoma in ga. Mileni Škulj, 
OŠ Ivana Korošca in Občini Bo
rovnica. 

Turnir so omogočili: 
T R G O V I N A JURČEK - BO

ROVNICA 
S U H A D O L C F R A N C I - BRE

ZOVICA PRI BOROVNICI 
FERŠPED - O H O N I C A 
ŠVIGELJ ALEŠ - B R E G 

V U L K A N I Z E R S T V O M O L K -
BOROVNICA 

SADJE Z E L E N J A V A S Y L A J -
D O L 

GOSTIŠČE G O D E C - BOROV
NICA 

OKREPČEVALNICA KIM-V1 -
BOROVNICA 

TURŠIČ G A B R I J E L - BRE
ZOVICA PRI BOROVNICI 

L o v n a l o s a v K a n a d i 
Tišina, mirna roka in in potr

pežljivost so trije zlati nauki lov
cev, ki se jih držijo, če hočejo biti 
uspešni v lovu. To je upošteval tudi 
Sečnik Vil i iz Ljubljanice pri Šent-
joštu, koje pred letom in pol odpo
toval v Kanado in tam ustrelil losa. 

V i l i ima v Kanadi, v Torontu, 
dva strica - Ferdota in Srečota, ki 
sta prav tako lovca. Skupaj so pri 
turistični agenciji v Torontu dobili 
dovoljenje za tedn dni lova na losa, 
za teleta, samico in samca. Na 
želeni teritorij, so naprej en dan 
potovali z avtom do kraja z ime
nom Nakina, nato pa še od tam 
eno uro z hidroplanom v osrčje di
vjine. V ceni lova je bila vključena 
tudi koča v divjini, kjer so potem 
tudi prebili večina tedna. Takoj po 
prihodu sta se Vi l i in stric razgled
ala za losovimi sledovi, že nasled
nji dan pa sta se s kanujem od
pravila po jezeru navzgor. Tam sta 
si postavila zasilna ležišča in pre
bila noč na prostem. 

Zgodaj zjutraj naslednji dan, sta 
takoj začel z rogom vabiti svoj 

plen. "po dolgem času in številnih 
pikih nadležnih mušic pa se je le 
prikazal. Bilje samec težak od 600 
do 700 kg. Zaradi nervoze sem ga 
prvič nekoliko slabše zadel, je pa 
zato po tretjem strelu padel", pri
poveduje Vil i . Skupaj s Ferdotom 
sta ga dala iz kože, ki sta jo pustila 
v divjini, odrezala glavo do prsi za 
trofejo, preostalo meso pa razkos
ala. V tistem času ju je "dohitel" 
tudi Srečo, kije prejšnjo noč ostal 
v koči, vendar se je bal da sta se 
izgubila in ju je šel že iskat. Vse 
skupaj so naložili na kanu in se 
odpeljali do koče, kjer so kose 
mesa dali v posebne vrečke proti 
mrčesu, kasneje pa je ponje prišlo 
tudi letalo. Preostale tri dni so za
man čakali še na samico in teleta, 
medtem pa so si krajšali čas z ri
bolovom na ščuke. 

Ferdo je dal v Kanadi losovo 
glavo nagačiti, vendar pa se je pri 
prenosu trofeje leto kasneje v Slo
venijo močno zapletlo, saj je bila 
naša birokracija neizprosna. Kljub 
temu pa je Vili ohranil lepe spomi-

Sečnik Viti doma pred trofejo losa. 

ne na lov v Kanadi in bi se z vesel
jem udeležil še kakšnega, če ne bi 
bile vedno finance tiste, ki vsako 
stvar pogojujejo. 

Gašper Tominc 

TENISKI TURNIR 
VETER KUP 

Š.D Dobrova teniška sekci
ja organizira dne 25, 26, 27. 
junija 1999 tradicionalni teni
ški turnir Veter Kup za posa
meznike in posameznice ter 
otroke do 14 let. Igra se po 
sistemu devet (9) dobljenih 
nizov. 

Prijavnina je 1.500 SIT in 
se pobira vsako popoldne na 
teniških igriščih v Gaberju. 

Zadnji rok za prijave je sre
da, 23. junij 1999 do 19.30. 

Žrebanje parov bo v sredo, 
23. junija ob 20.00 na teniških 
igriščih v Gaberju. 

Turnir bo veljal za občinsko 
prvenstvo občine Dobrova -
Polhov gradeč. 

Tekmovalci tekmujejo na 
lastno odgovornost. 

ŠPORTNO REKREATIVNA PRIREDITEV 

VETER V L A S E H - S Š P O R T O M PROTI DROGI 

Letos se je občina Brezovica 
prvič odločila sodelovati na šport-
no-humanitarni prireditvi z naslo
vom Veter v laseh - s športom pro
ti drogi. Prireditev bo zajela popu
lacijo od 13. do 20. leta starosti. 
Vseslovenska akcija, ki jo vodi 
Športna unija Slovenije, je name
njena mladostnikom, poslanstvo 
akcije pa je, odvrniti mlade od 
mamil in jih prepričati, daje žoga 
boljša kot droga. S to akcijo bi radi 
pokazali, daje druženje mladih v 
športu, kjer ni cilj zmaga ali boj za 
čim višji dosežek, ena boljših ob
lik sproščanja energije. Mladi ima
jo veliko energije, ki pa je ne zna
jo pravilno izkoristiti - dajmo jim 
priložnost tudi s to akcijo. 

Veter v laseh bo pihal celo so
boto, 12. junija 1999, od 10. ure 
dalje pri Mladinskem klimatskem 
zdravilišču v Rakitni. 

Posebni avtobus bo ustavljal po 
postajah od Brezovice do Rakitne; 

odhod z Brezovice ob 8.30. Prijavi
te se lahko za naslednji panogi: 

- Košarka: do 12 let, do 14 let in 
od 15. leta dalje. Ekipo sestavljajo 
trije igralci in rezerva, od tega naj
manj ena igralka. 

-Odbojka: do 12 let, do 14 let in 
od 15. leta dalje. Ekipo sestavljajo 
štirje igralci in rezerva, od tega dva 
fanta in dve dekleti. 

Vsi udeleženci tekmovanja pre
jmejo spominske diplome in ma
jice, prve tri ekipe v vsaki kategori
ji pa še medaljo. Prijavite se lahko 
športnim profesorjem na osnovni 
šoli Brezovica in osnovni šoli Pre
serje, svoje prijave pa lahko oddate 
tudi po telefonu številka 653-223 
ali 651-383. 

Vabljeni na športni dan! 

Alenka Pirnat, Mladinsko 
klimatsko zdravilišče, 

športno društvo B.V.G. Vnanje 
Gorice in Občina Brezovica 



ŠPORTNA Z V E Z A VRHNIKA 

POČITNIŠKI P R O G R A M 
A P R O G R A M ŠPORTNA ŠOLA - TENIS - P L A V A N J E 
A program je namenjen mlajšim od 6 do 10 let. Udeleženci se 

bodo seznanili s tenisom, plavanjem in raznimi športnimi igrami. 
Za začetnike bo program potekal 2 krat po 5 dni. Vsi tisti, ki so 
program že obiskovali, pa se lahko prijavijo za en termin. 

TERMINI : 
1. termin 12.7. do 16.7. 
2. termin 19.7. do 23.7 
URNIK ŠPORTNE ŠOLE 
- 8.00 prihod v športni park (teniško igrišče Vrhnika) 
-8.10 do 10.00 tenis 
- 10.00 malica (topli obrok in pijača) 
- 10.45 do 13.30 plavanje 
- 14.00 odhod domov 
Cena programa je 7.000 SIT. 
Z A PRIHOD IN O D H O D OTROK SO ODGOVORNI STARŠI. 
V posamefni skupini bo od 8 do 10 udeležencev. V enem terminu 

bodo tri skupine, zato pohitite s prijavami. Prijave sprejemamo na 
Športni zvezi od 5.7. do 10.7. Tel. 754-484. 

Vodja programa: Miro Gruden 
C P R O G R A M UČENJE P L A V A N J A 
Plavalni tečaj je namenjen učencem 7 razredov, ki so na preiz

kusu v bazenu Tivoli pokazali pomanjkljivo znanje plavanja. 
Termini so: 
od 5. do 9. julija 
od 12. do 16. julija 
Urnik: 
- 9.45 prihod pred bazen na Vrhniki 
- 14.00 odhod. 
V skupini bo do 6 otrok. 
Prijave sprejema Osnovna šola Ivana Cankarja od 1.6. do 5.6.1999 
Cena tečaja 4.000 SIT 
Vodja programa: Zlata Novak 

p r i j a vn i ca 

Ime 
pr i imek 

STAROST 

NASLOV 

TELEFON D: S: 

PRIJAVLJAM SE V PROGRAM: (ŽELJENO OBKROŽI) 

PROGRAM: 

A: termin L, 2. 
B: termin L, 2. 

Podpis starša 

. B A Z E N V R H N I K A 
Bazen prične z obratovanjem 19.6.1999. 
Obiskovalce bazena obveščamo, da bo kopališče obratovalo vsak 

dan ob 10.00 do 18.00 ure, večerno plavanje pa od 19.00 do 21.00 
ure. 

CENIK 

Ob delavnikih dnevna karta odrasli 400 SIT 
dnevna karta otroci do 15. leta 300 SIT 

Ob sobotah in nedeljah dnevna karta odrasli 600 SIT 
popoldanska od 13.00 dalje 500 SIT 
dnevna karta otroci do 15. leta 400 SIT 
popoldanska otroci 300 SIT 

Večerno plavanje otroci in športniki v skupinah 
s trenerjem 100 SIT 

Otroški bazen namenjen samo neplavalcem 100 SIT 
za vrtce in skupine v dopold. času 50 SIT 

Vsem kopalcem želimo dobro počutje. Poskrbeli bomo za čisto 
vodo in prijazno osebje, vi pa poskušajte upoštevati kopališki red 
in navodila osebja. 

ODPRTO OBČINSKO ATLETSKO PRVENSTVO 

N a s t o p i l o v e č k o t 1 7 0 m l a d i h a t l e t o v 

OTVORITEV TENIŠKE SEZONE NA VRHNIKI 

Zmagala brata Mesec iz Stare Vrhnike 
Vrhniški teniški klub Vrhnika, je sredi maja izpeljal otvoritveni turnir 

nove teniške sezone, za člane svojega kluba, ki so se pomerili v dvojicah. 
Zanimivost turnirja je bila, da so za vsak nadaljnji nastop zmagovite 
dvojice te med seboj žrebali, tako da isti pari niso igrali ves čas skupaj. 
Turnirja seje udeležilo 36 tekmovalcev - članov kluba, med njimi tudi 
deset članic. Dokaj presenetljivo sta zmagala brata Dejan in Miran 
Mesec, ki sta se med seboj izžrebala prav za finale, kjer sta premagala 
prav tako sorodstveni par bratranca Saša Čačiča in Aljošo Seljaka. Na 
tretje mesto pa sta se uvrstila Zdene Božič in Dare Troha, četrta pa sta 
bila Janko Rous in Branko Jurišič. Prvi trije pari so prejeli pokale, četrto 
pa medalje. 

S.S. 

V organizaciji Osnovne šole Iva
na Cankarja je bilo v četrtek, 6. 
maja 1999, Odprto občinsko at
letsko prvenstvo, kije potekalo na 
športnih igriščih na Vrhniki. Tek
movanja seje udeležilo prek 170 
mladih atletov iz petih osnovnih 
šol: Ivana Cankarja (Vrhnika), Iva
na Korošca (Borovnica), Tabor 
(Logatec), 8. talcev (Logatec) in z 
Rakeka. Nastopali so v sedmih at
letskih disciplinah, in to med mla
jšimi in starejšimi kategorijami. 
Tekmovanje je potekalo v lepem 
vremenu, kije omogočilo lepe boje 
za vsako sekundo in vsak centime
ter. Rezultati prvih treh (ki so pre
jeli medalje, po kategorijah in po 
disciplinah pa je naslednji): 

Tek 60 metrov: 
mlajše deklice 
1. Tina Nagode (Tabor, Loga

tec) 8,52 
2. Bojan Volk (8. talcev, Loga

tec) 8,61 
3. Neža Grapulin (8. talcev, 

Logatec) 8,88 
mlajši dečki 
1. Luka Tršar (Tabor, Logatec) 

8,72 
2. Alen Abdakovič (I.C., Vrhni

ka) 8,96 
3. Marko Magdič (I.K., Borovni

ca) 9,34 
starejše deklice 
1. Urša Petrič (I.K., Borovnica) 

8,37 
2. Bojan Oblak (Tabor, Loga

tec) 9,12 
3. Sara Rupnik (Tabor, Logatec) 

9,30 
starejši dečki 
1. Rok Stražišar (I.K., Borovni

ca) 7,90 
2. Siniša Kojič (Tabor, Logatec) 

8,02 
3. Gašper Modrijan (I.C., Vrhni

ka) 8,03 
Tek 300 metrov 
mlajše deklice 
1. Andreja Skubic (1.K./Borov

nica) 49,44 
2. Nadja Brus (Tabor, Logatec) 

50,92 
3. Petra Hladnik (I.C., Vrhnika) 

52,41 

mlajši dečki 
1. Urban Pavlovič (I.K., Borov

nica) 43,80 
2. Davor Mulec (Rakek) 46,41 
3. Andraž Pavlišič (Rakek) 

48,00 
starejše deklice 
1. Tamara Jesenovec (I .C, Vrh

nika) 46,79 
2. Barbara Senčar (I.C., Vrhni

ka) 51,73 
3. Polona Kržič (I.K., Borovni-

ca)52,33 
starejši dečki 
1. Miha Preveč (Tabor, Logatec) 

44,87 
2. Dalibor Mršič (I.K., Borovni

ca) 45,24 
3. Uroš Kovač (I.C., Vrhnika) 

46,24 
lek 1000 metrov: 
mlajše deklice 
1. Tinka Petrovčič ( I .C, Vrhni

ka) 3,39,00 
2. Kar in Ivančič (Rakek) 

3,49,00 
3. Tonka Mohar (I.C., Vrhnika) 

3,51,00 
mlajši dečki 
1. Jan Munda (I.K., Borovnica) 

3,22,00 
2. Tine Brenčič (Tabor, Loga

tec) 3,28,00 
3. Nejc Skubic (Tabor, Logatec) 

3,33,00 
starejše deklice 
1. Lea Pregovnik (Tabor, Loga

tec) 3,40,00 
2. Ajda Slavec ( I .C, Vrhnika) 

3,47,00 
3. Polona Brenčič (Tabor, Loga

tec) 3,48,00 
starejši dečki 
1. Rok Šemrov (Tabor, Logatec) 

3,05,00 
2. Aleš Jurjevčič (I .C, Vrhnika) 

3,07,00 
3. Dejan Kešelj (8. talcev, Loga

tec) 3,11,00 
Štafeta 4 x 100 metrov: 
starejše deklice 
1. Ivan Cankar (Vrhnika) 56,89 
2. Dr. Ivan Korošec (Borovnica) 

58,35 
3. Tabor (Logatec) 1,02,88 
starejši dečki 

17. tek po mejah KS 
Drenov Grič - Lesno Brdo 

Otvoritveni turnir ni imel samo tekmovalni značaj, ampak tudi prijatelj
sko druženje za začetek teniške sezone na Vrhniki. Od leve: drugo uvrščena 
Čačič in Seljuk, prvo uvrščena hrata Mesec, ter tretja Troha in Božič. Čepita 
pa Jurišič in Rous. 

V organizaciji športnega društ
va Dren iz Drenovega Griča - Les
no Brdo, je bil v nedeljo 2. maja že 
17. tek po mejah krajevne skupno
sti. Teka seje udeležilo 85 tekmov
alcev, kar je nekoliko manj kot pre
jšnja leta. Rezultati prvih treh v 
posameznih kategorijah pa so 
naslednji: 

M i . deklice, letnik 1990 in mlaj
še, proga 500 m: 

1. Eva Mihajlovič, 1,56,93 
2. Sarah M e l i n i , ŠD Dren, 

1,58,84 
3. Ana Oblak, 2,41,12 
4. Manja Koren, ŠD Dren, 
M l . dečki, letnik 1990 in mlajši, 

proga 500 m: 
1. Marko Marinko, 1,32,90 
2. Anže Povirk, A K Domžale, 

1.35,20 
3. Grega Petkovšek, TSK Co

rning Vrhnika, 1,47,65 
Deklice, letnik 1988-1989, pro

ga 500 m: 
1. Adela Lučič, A K Rudar Tr

bovlje, 1,28,60 
2. Alisa Šehič, A K Rudar Trbov

lje, 1,33,34 
3. Urša Jesenovec, TSK Corning 

Vrhnika, 1,37,56 
Dečki, letnik 1988-1989, proga 

500 m: 
1. Aleksander Kovačič, A K Ru

dar Trbovlje, 1,28,26 
2. Žiga Zdešar, T S K Corning 

Vrhnika,' 1,38,55 
3. Matic Grom, T S K Corning 

Vrhnika, 1,41,50 
Dečki, letnik 1986-1987, proga 

1000 m: 
L Tine Brenčič. ŠD Hotedršica, 

3,02,45 
2. Matej Novak, AS Vrhnika, 

3,04.04 
3. Tomaž Leben, 3,07,34 
Deklice, letnik 1984-1985, pro

ga 1000 m: 
1. Polona Brenčič, ŠD Hotedrši

ca, 3,11 
2. Anja Mikulan, TSK Corning 

Vrhnika, 3,17 

3. Ajda Slavec, T S K Corning 
Vrhnika, 3,31 

Dečki, letnik 1984-1985, proga 
1000 m 

1. Matjaž Kosmač, Žiri, 2,35 
2. Peter Lamovec, Žiri, 2,36 
3. Domen Zalar, TSK Corning 

Vrhnika, 2,41 
Članice, letnik 1968-1983, pro

ga 6500 m: 
1. Katja Žibert . A S A Naklo, 

25,30,44 
2. Barbara Širaj, Dolga pot, 

33,25,07 
Člani, letnik 1968 in mlajši, pro

ga 6500 m 
1. Franci Vehar, ŠD Log, 

22,43,90 
2. Sašo Škrbine, ŠD Šmartno, 

24,09,06 
3. Sebastjan Jeršinovič, Vrhni

ka, 24,55,55 
Veterani A, letnik 1967-1958, 

proga 6500 m: 
1. Štefan Emeršič, Ljubljana, 

25,45,60 
2. Slavko Keršmanc, ŠD Dren, 

28,05,32 
3. Anton Pečar, ŠD Dren, 

29,11,19 
Veterani B, letnik 1957 in starej

ši, proga 6500 m: 
1. Štefan Lešnik, Ljubljana, 

22,26,81 
2. Igor Ritonja, Novice Ex-

treme, 22,45,70 
3. Pavle Kreže, A K Rudar Tr

bovlje, 23,59,53 
Veteranke, letnik 1967 in starej

še, proga 6500 m: 
1. Veronika Bohinc, ŠD Kraš-

nja, 25,49,55 
2. Hedvika Kotar, Brezovica, 

26,54,61 
3. Polona Gabrovšek, Vrhnika, 

28,19.85 
Moški, proga 13000 m: 
1. Tomo Petek, ŠD Šmartno, 

1,07,57 
2. Ivan Tomažin , Vrhnika , 

1,09,45 
3. Gašper Novak, Borovnica, 

1,13,13 

Atletski živžuv v športnem parku na Vrhniki 

1. Tabor (Logatec) 53,73 
2. Ivan Cankar (Vrhnika) 54,60 
3. Dr. Ivan Korošec (Borovnica) 

56,10 
Skok v višino: 
mlajše deklice 
1. Darja Trpin (Tabor, Logatec) 

135 cm 
2. Nina Debevec (I.K., Borovni

ca) 130 cm 
3. Alenka Šebenik (I.C., Vrhni

ka) 125 cm 
mlajši dečki 
1". Andrej Lukančič (Tabor, 

Logatec) 140 cm 
2. Andrej Brenčič (Tabor. Loga

tec) 135 cm 
3. Borut Markelj (I.C., Vrhnika) 

130 cm 
starejše deklice 
1. Mojca Matko (i .K., Borovni

ca) 155 cm 
2. Tanja Krvina (Tabor, Loga

tec) 135 cm 
3. Maja Pivk (Tabor, Logatec) 

135 cm 
starejši dečki 
1. Mladen Stankovič (8. talcev, 

Logatec) 170 cm 
2. Sašo Mitrovič (8. talcev, 

Logatec) 165 cm 
3. Jure Žagar (8. talcev, Loga

tec) 160 cm 
Skok v daljavo 
mlajše deklice 
1. Petra Kavčič (I.C., Vrhnika) 

459 cm 
2. Eva Kosmač (8. talcev, Loga

tec) 455 cm 
3. Mateja Grubič ( I .C, Vrhni

ka) 424 cm 
mlajši dečki 
1. Matic Levinger (Tabor, Loga

tec) 437 cm 
2. Jošt Žerjav (I.K., Borovnica) 

430 cm 

3. Aleš Rijavec (I.K., Borovni
ca) 425 cm 

starejše deklice 
1. Helena Trček (I.C., Vrhnika) 

490 cm 
2. Monika Janjič (8. talcev, 

Vrhnika) 481 cm 
3. Urša Bogataj (I.C., Vrhnika) 

474 cm 
starejši dečki 
1. Marko Jerina (8. talcev, Loga

tec) 562 cm 
2. Miha Petkovšek (I.K., Borov

nica) 530 cm 
3. Gašper Končan (I .C, Vrhni

ka) 520 cm 
Met žogice: 
mlajše deklice 
1. Ana Rus (I.C., Vrhnika) 4070 

m 
2. Nika Zorman (I.K., Borovni

ca) 39,60 m 
3. Kaja Ramčič (Tabor, Loga

tec) 36,80 m 
mlajši dečki 
1. Matej Vuk (I.C., Vrhnika) 

53,20 m 
2. Miha Šivic (I.K., Borovnica) 

47,70 m 
3. Matjaž Švajncer (Tabor, 

Logatec) 47,50 m 
starejše deklice 
1. Sabina Sekulič (I.C., Vrhni

ka) 46,20 m 
2. Manca Praznik (I .C, Vrhni

ka) 36,50 m 
3. Saša Kržič (I.K., Borovnica) 

36,40 m 
starejši dečki 
1. Gašper Povšnar ( I .C, Vrhni

ka) 64,50 
2. Brane Antunovič (I.C, Vrhni

ka) 55,60 m 
3. Matic Vidmar (Tabor, Loga

tec) 51,50 m 
S.S. 

Sporočilo članom ŠD Dren 
Drenov Grič • Lesno Brdo 

Obveščam člane ŠD Dren, daje 
ŠD Dren dobilo novo vodstvo, iz
voljeno na drugi izredni skupščini 
društva 17. maja letos. 

Poudariti moram, da tako kot 
prva izredna skupščina 24. aprila 
tudi druga izredna skupščina 17. 
maja ni bila sklicana na podlagi in 
v skladu s Statutom. 

S sporočilom želim seznaniti 
člane ŠD Dren, ki se niso udeležili 
redne in izrednih skupšč in t o 
poteku in načinu menjave UO ŠD 
Dren. Ne želim pa se spuščati v po
lemiko, ali je nov UO izvoljen na 
legitimen ali nelegitimen način. 
Dejstva so, daje UO bil voljen na 
dveh izrednih skupščinah, sedaj je 
izvoljen in da izredni skupščini 
nista bili sklicani v skladu s Statu
tom ŠD Dren. 

Najbolj smešno, to je milo reče
no, pri vsem tem, kar seje dogaja
lo, pa je, da so predlagatelji za za
menjavo UO na prvi izredni skup
ščini predlagali na kandidatno l i
sto za nov UO vse stare člane UO, 
razen predsednika ŠD Dren, kot se 
je pozneje izkazalo, z nekaterimi 
novimi kandidati. Še bolj zaskrb
ljujoče pa je dejstvo, da večina teh 
kandidatov ni želela kandidirati, še 
slabše, še celo seznanjeni niso bili. 
Tudi razrešnica predsedniku in 
UO na drugi izredni skupščini ni 
bila utemeljena niti z enim samim 
argumentom. 

Sprašujemse komu in zakaj je 
bilo vodstvo ŠD Dren trn v peti in 
po kakšnem merilu predlagatelji 
ločujejo člane ŠD društva. Nekate
rim članom se namreč vabila za 
izredno skupščino vroča na dom, 

za druge pa so dobra obvestila na 
oglasnih deskah v KS. 

Člane želim seznaniti tudi z de
lom ŠD Dren, v obdobju maj 1997 
,-rriaj 1999 

ŠD Dren je v tem obdobju do
seglo najboljše rezultate na tek
movalnem športnem področju v 
zgodovini društva, za kar so za
služni člani UO, pa tudi vodje 
posameznih sekcij, trenerji in igral
ci: Tenis: dečki do 14 let, 11. mesto 
v državi; člani, uvrstitve'na II. in 
III. mesto v III. SMTL teniški ligi; 
nogomet: člani 1. mesto v II. M N L 
in napredovanje v I. M N L , kadeti 
1. mesto v II. M N L in napredova
nje v 1. M N L . 

Na rekreativnem področju smo 
organizirali tradicionalni tek po 
mejah KS Drenov Grič - Lesno 
Brdo, v zimskem času uredili teka
ško progo. 

Organizacija teniških turnirjev 
po razpisu TŽS do 14,16 in 18 iet. 
Člane in druge krajane seznanjam, 
da smo v tem obdobju uskladili 
osnovni akt z novo zakonodajo, 
zakon o društvih, začeli s postop
kom za legalizacijo športnih objek
tov v lanskem letu. 

V roku in pravilno smo vlagali 
zahtevke za odložitev odstranitve 
špor tn ih objektov zaradi črne 
gradnje glede denacionalizacije na 
Ministrstvu za okolje in prostor. 
Zadnji sklepi za odstranitev šport
nih objektov so podaljšani do janu
arja leta 2000. 

Za naše člane pa smo poskrbeli 
za ugodnejše vsakršne nakupe v tr
govinah Kara Vrhnika. 

Športni pozdrav! Jani Jelovšek 



T e k m o v a n j e - t u r n i r v t r a d i c i o n a l n e m O b č i n s k o p r v e n s t v o V r h n i k e 

S h o t o k a n k a r a t e j u K i m o n 9 9 v n a m i z n e m t e n i s u 

V soboto, 10.4.1999, je v Ljub
ljani na OŠ Franca Rozmana Sta
neta organiziral karate klub K i 
mon turnir v Tradicionalnem, Sho
tokan karateju, in sicer v discipli
nah karate kate. 

Na turnirju je nastopilo 64 tek
movalcev iz štirih klubov: 

1. K K K I M O N (Ljubljana) 
2. K K E M O N A (Ljubljana) 
3. K K D Y N A M I K A (Lukovica) 
4. K K V R H N I K A 
K A R A T E K L U B V R H N I K A so 

zastopali naslednji tekmovalci: 
MIŠA T O M I N E C (OŠ Ivana 

Cankarja) 
IGOR T O M I N E C (OŠ Ivana 

Cankarja) 
ANŽE K R A V A N J A (OŠ Dre

nov Grič) 
S A N D R A ZORC (OŠ Log Dra-

gomer) 
ERIK HUDNIK(OŠ Dobrova) 
ALEŠ SVETE (OŠ Bevke) 
MIHA PIRC (OŠ Drenov Grič) 
A N D R E J PLEŠKO (OŠ Dre

nov Grič) 
J A N E Z PLEŠKO (OŠ Drenov 

Grič) 
MATJAŽ V I D M A R (OŠ Dre

nov Grič) 
Tekmovanje se je pričelo ob 9 

uri s predstavitvijo vseh klubov in 
skupnim ogrevanjem. Nato so 
sledili nastopi MALČKOV IN 
ZAČETNIKOV, ki so tekmovali v 
dveh disciplinah, in sicer v K A R A 
TE E L E M E N T I H (KIHON): SU
N E K N A P R E J , Z G O R N J A BLO
K A D A , PROTISUNEK, Z U N A 
N J A B L O K A D A , B R C A N A 
PREJ TER SPODNJA B L O K A 
DA - vse to so izvajali v prednjem 
položaju v gibanju, vsak element 
po 5-krat v K A R A T E KAT1 TAI-
K Y O K U S H O D A N . V hudi kon
kurenci je član našega kluba 
IGOR T O M I N E C osvojil dve dru
gi mesti. Po tej skupini so sledili 
nastopi v šolskih katah MLAJŠIH 
ŠOLARJEV IN ŠOLARK, kjer sta 
se odlično izkazali MIŠA TOMI
N E C , osvojila je prvo mesto, ter 
S A N D R A ZORC, osvojila je tretje 
mesto. V skupini, kjer smo tudi im
eli naše predstavnike, in sicer 
STAREJŠI ŠOLARJI , sta bila 
prav tako zelo dobra ANŽE K R A 
VANJA, osvojil je drugo mesto, ter 
ERIK H U D N I K , osvojil je četrto 
mesto. 

Samo tekmovanje je bilo zelo 
dobro organizirano, saj je poteka
lo brez zapletov ter se je končalo 
pred predvidenim koncem tekmo
vanja. Najboljši trije so dobili me
dalje ter manjše prakt ične na-

Ekipa, ki je zastopala KK Vrhnika, na karate turnirju KIMON 99. Stojijo 
z leve proti desni: ERIK HUDNIK, ALEŠ SVETE, vodja ekipe BORIS 
PEČEK, ANŽE KRA VANJA, ANDREJ PLEŠKO, MIHA PIRC, MA TJAŽ 
VIDMAR, JANEZ PLEŠKO, IGOR TOMINEC, SANDRA ZORC, MIŠA 
TOMINEC. 

Trening tekmovalne skupine: SHOTOKAN TRADICIONALNEGA KARA-
TEJA KARATE KLUBA VRHNIKA. 

grade. Ker pa brez sladkarij pri 
otrocih ne gre, so jih bili deležni 
vsi tekmovalci. 

Med seboj so tekmovali tudi klu
bi, tako da so bile posamezne 
uvrstitve tekmovalcev do osvojene
ga četrtega mesta ovrednotene s 
točkami. 

Vrstni red nastopajočih klubov 
po točkah: 

1. K I M O N 53,5 TOČK 
2. V R H N I K A 11 TOČK 
3. E M O N A 9 TOČK 
4. D Y N A M I K A 3 TOČKE 
K K V R H N I K A je bil razglašen 

za najboljši gostujoči klub ter je bil 
s tem deležen nagrad v obliki pol
ne vreče sladkarij. 

V S E M T E K M O V A L C E V BI 
R A D V I M E N U K K V R H N I K A 
IN V SVOJEM I M E N U Z A OME
NJENI U S P E H ČESTITAL, TU
DI TISTIM, KI USPEŠNOSTI 
N J I H O V E G A N A S T O P A NI
S E M D O D A T N O O P I S A L . 
O M E N I M L A H K O S A M O , D A 
SO Z A S E D L I SLABŠA MESTA, 
KOT JE ČETRTO. OB TEJ PRI
LOŽNOSTI BI SE R A D Z A H V A 
L I L T U D I STARŠEM, KI SO 
SVOJE O T R O K E PRIPELJALI 
N A T E K M O T E R J I M T A K O 
OMOGOČILI NASTOPANJE! 

Za Karate klub Vrhnika 
Trener karateja 

Boris Peček, 1. dan 

1. občinsko prvenstvo Vrhnike v 
namiznemjtenisu je bilo 23.4.1999 
v dvorani ŠZ Vrhnika. 

Nastopilo je 18 igralcev, med 
njimi tudi pripadnica nežnejšega 
spola. Igralci so bili razdeljeni v tri 
starostne skupine. 

Rezultati: 
A . I G R A L C I DO 30 LET: 
1. Žiga Valentič 
2. Aleš Purkart 
3. Uroš Jereb (Sinja Gorica) 
4. Boža Grom (Vrhnika) 
5. Miha Deželak 
Janez Kikelj (oba Vrhnika). 
B. IGRALCI 30 - 50 LET 
1. Sandi Petkovšek 
2. Peter Gutnik 
3. Marjan Šurca 
4. Peter Vrbančič (vsi Sinja 

Gorica) 
5. Borut Kikelj 
6. Dušan Lindič (oba Vrhnika) 
C. I G R A L C I N A D 50 L E T 
1. Tone Štih 
2. Jože Berginc 
3. Tvrtko Dimač 
4. Bruno Kosi 
5. Franci Drašler (vsi Sinja Go

rica) 
6. Marjan Grom (Vrhnika) 
DVOJICE (nastopilo je 9 pa

rov) 
1. Berginc - Kosi 
2. Drašler - Purkart 
3. Dimač - Deželak 
4. Šurca - B. Grom 
Tekmovanje je vodil in kljub 

zapletom ob koncu tekmovanja 
zaradi zasedenosti dvorane uspeš
no pripeljal do konca Bruno Kosi. 

Samo prvenstvo, ki so ga poime
novali 1. občinsko prvenstvo, je 
bilo izpeljano, po nekaterih izraču
nih, po več kot dvajsetih letih. 
Tokrat so namreč igralci igrali 
resnično dober in kakovosten na
mizni tenis. 

Tudi v kategoriji nad 50 let so 
nastopili nekateri akterji tistih le
pih dni namiznega tenisa na Vrhni
ki in v Verdu. Več o nekakšnem 
zgodovinskem pregledu namizne-

V najmlajši kategoriji (do 30 let) je zmagal Žiga Valentič (v sredini), dru
gi je bil Aleš Purkart (levo) in tretji Uroš Jereb (desni). 

Med veterani nad 50 let pa so nastopili in osvojili naslednja mesta: od leve 
stojijo: Franci Drašler (bil 5.), Tvrdko Dimač (3.), Bruno Kosi (4.), čepi
ta pa Jože Berginc, bil je drugi, in zmagovalec Tone Štih. 

ga tenisa ste lahko prebrali v eni 
prejšnjih številk Našega časopisa. 
Gotovo pa je, da se vsaj aktivnosti 
v tej športni panogi na Vrhniki le 
počasi vračajo v dvorane. Zasluge 

"zato ima tudi ŠD Sinja Gorica, 
neutrudni Bruno Kosi ter nekda
nje legende namiznega tenisa na 
Vrhniki. 

S.S. 

V s e v e č j i r a z m a h i n v s e k a k o v o s t n e j š i 

n a m i z n i t e n i s v S i n j i G o r i c i 

N a m i z n o t e n i š k a ekipa Š D 
Sinja Gor i ca je letos u spešno 
končala sezono v III. ljubljan-

ZAVOD ZA ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE SLOVENIJE 

PRED O D H O D O M V TUJINO POMISLITE TUDI NA SVOJE ZDRAVJE 

Na turis t ičnem potovanju v tujino lahko vsakega doleti smola, da zboli ali se poškoduje . Zato je 
dobro, da se pravočasno pouči te in uredite vse potrebno, da v takih primerih ne boste soočen i z do
datnimi težavami. Na preglednici je opisano, kaj morate pred odhodom v posamezne države storiti in 
kako boste uveljavljali svoje pravice iz zdravstvenega zavarovanja: 

ski rekreativni l i g i . V spom
ladanskem delu prvenstva so 
premagali kar vse nasprotnike, 
in sicer: 1 

N T S Š D Dobrepolje 8-1 
Š D Šmarje 5-4 
Soča oprema (Lj.) 7-2 
D e l o ( L j . ) 5-4 
Mengeš 6-3 
Komenda 6-3 
Grafični studio Media 7-2 
Knauf (Zalog) 6-3 
T S P Elektro (Lj.) 7-2 
Tako so prepričljivo osvojili 

prvo mesto v III. namiznoteni-
ški ligi in se tako uvrstili v viš
j o , II. n a m i z n o t e n i š k o l igo . 
Tako so pripomogli, da bomo v 
novi sezoni 1999/2000 še na
prej na Vrhniki spremljali kako
vosten namizni tenis. 

Zarad i velikega zanimanja 
med samimi tekmovalci so se v 
Š D Sinja G o r i c a odloči l i , da 
bodo v novi sezoni startali z 
dvema ekipama (v II. in IV. 
ljubljanski rekreativni ligi). 

B . K . 

DRŽAVE, V 
KATERE STE 
NAMENJENI 

OSNOVA ZA 
ZDRAV. 
ZAVAROVANJE 

K A J JE TREBA UREDITI PRED 
ODHODOM V TUJINO 

URESNIČEVANJE 
ZDRAVSTVENEGA 
ZAVAROVANJA V TUJINI 

OPOZORILA 

AVSTRIJA, 
BELGIJA, 
HRVAŠKA, 
ITALIJA, 
LUKSEMBURG, 
MADŽARSKA, 
NEMČIJA, 
NIZOZEMSKA, 
ROMUNIJA 

Določila 
mednarodnih 
sporazumov o 
zdravstvenem 
oziroma socialnem 
zavarovanju 
(konvencija) 

Pred odhodom si morate obvezno 
priskrbeti "POTRDILO O PRAVICI 
DO DEJANSKIH STORITEV MED 
ZAČASNIM BIVANJEM V DRUGI 
DRŽAVI" 
Potrdilo se lahko izda največ za tri 
mesece in ga dobite na vseh območnih 
enotah in izpostavah Zavoda za 
zdravstveno zavarovanje Slovenije 
(ZZZS) 

S "Potrdilom" boste uveljavili 
pravico do nujnega zdravljenja * 
v vseh navedenih državah in 
sicer praviloma brez plačila pri 
zdravnikih in zdravstvenih 
ustanovah, ki so del javne 
(državne) zdravstvene mreže. 

Če boste nujno zdravljenje uveljavljali pri 
zasebnih zdravnikih ali na klinikah, ki 
nimajo pogodbe z državnim organom 
zavarovanja, boste morali stroške poravnati 
na licu mesta, ZZZS pa vam bo ob vrnitvi 
domov na osnovi priloženih računov stroške 
povrnil v višini kot bi jih priznal tuj organ 
zavarovanja. ** 

ANGLIJA, 
BOLGARIJA, 
ČEŠKA, 
POLJSKA 

Meddržavni 
dogovor 
(konvencija) 

Na podlagi dogovora boste v navedenih državah nujno zdravljenje * 
uveljavili v javnih zdravstvenih ustanovah na osnovi SLOVENSKEGA 
POTNEGA LISTA in potrjene zdravstvene izkaznice. Pri tem v načelu ne 
bi smeli nič (do)plačati, saj bodo dolgove med seboj poravnali pristojni 
zavodi v državi. 

Tak način uveljavljanja nujnih zdravstvenih 
storitev velja samo za javne zdravstvene 
ustanove. 

OSTALE DRŽAVE 
(Francija, Grčija, 
Skandinavske 
države, Slovaška, 
Španija, Švica, 
Turčija, ZDA itd.) 

Za vse države, kjer do sedaj ni bilo mogoče urediti posebnih pogojev za uveljavljanje pravic do nujnega zdravljenja v tujini velja, da morate 
zavarovanci sami poravnati stroške za nujno in nepredvideno zdravljenje, nato pa vam bo ob vrnitvi domov na podlagi predložene 
dokumentacije ZZZS te stroške povmil. 

* O P O M B A 1: N u j n o zdravljenje p o m e n i tiste medic inske postopke, k i odvrnejo nevarnost za življenje in brez tveganja 
o m o g o č a j o varen povratek obolelega alt p o š k o d o v a n e g a v d o m o v i n o . P r i tem je dobro vedeti, d a j e v p r imeru , č e je zavar
ovana oseba sprejeta v tujo b o l n i š n i c o , o tem potrebno takoj obvesti t i O E Z a v o d a . 

** O P O M B A 2: V p r imer ih zahtevkov zavarovancev po povrn i tv i s t r o š k o v za nujno zdravljenje v tujini , Z Z Z S u p o š t e v a 
le dokument i ran je r a č u n e , v s a k i č preverja tudi nujnost posegov oz. opravl jenih storitev in u p r a v i č e n o s t v i š i n e s t ro škov . N a 
tej osnovi Z Z Z S o d 1.1.1995 na pod lag i P r a v i l obveznega zdravstvenega zavarovanja ( U r . 1. R Slovenije, št . 3/98, 90 /98 ) 
povrne s t r o š k e v ce lo t i , de lno al i v viš ini ustreznega d e l e ž a p o v p r e č n e cene teh storitev v Sloveni j i . 

LOKOSTRELSTVO 

Uspešen zaključek dvoranske 
sezone in šolskih tekmovanj 

Na dvoranskem Državnem prvenstvu za posameznike in ekipe, 
ki je bilo 14. in 15. marca 99 v Kranju, so člani Lokostrelske 
sekcije pri ŠD Dragomer - Lukovica potrdili svoje mesto v vrhu 
slovenskih lokostrelcev instiktivnega stila. Po napetih finalnih 
bojih je Goran Pivk zasedel tretje mesto, Damijan Oblak peto, 
Peter Preglej pa je bil deseti. Ekipno so bili drugi in tako obdržali 
lansko uvrstitev. Med članicami prostega stila je tekmovala tudi 
naša mladinka Ana Tomšič, ki je tudi pq finalnih bojih obdržala 
zelo dobro šesto mesto. 

Lokostrelska sekcija ima v svojih vrstah tudi pet mladih članov, 
ki so letos uspešno tekmovali na vseh šolskih tekmovanjih. 

Na dvoranskem D P osnovnih šol v Kamniku je David Belava 
(dečki 1.-4. razred, 34 tekmovalcev) zasedel drugo mesto, Kr i 
stijan Oblak je bil petnajsti. Med fanti 5. in 6. razreda (47 tekm.) 
je Anže Pečar zasedel osmo mesto, Andrej Tomšič pa v svoji kate
goriji (7.-8.r. - 29 tekm.) sedemnajsto mesto. 

Ana Tomšič je bila med dijakinjami srednjih šol druga. 
Na zunanjem tekmovanju (tekmovalci streljajo na 25, 20 in 15 

metrov) je bil Anže 25., Andrej 19., Kristijan pa peti. David je 
osvojil prvo mesto in tako postal osnovnošolski državni prvak. 

Vodstvo sekcije se zahvaljuje vsem, ki so nam pri našem delu 
kakor koli pomagali. 

Sonja Ralca 



/.////«7 si delo, dom In družino, 
le v rodni vasici si srečo koval. 
Zdaj liho odšel si po večno plačilo, 
Ija k Bogu, kjer gledaš z nebeških višav. 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi moža, očeta, dedka, 
brata in strica 

FRANCA 
PETELINA 
iz Goričice pod Krimom 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem ter podjetjem, za izrečena sožalja, darovano cvetje in sveče, 
darove za maše ter darove za cerkev - namesto cvetja. Še posebej se 
zahvaljujemo: dr. Žagarjevi za izredno skrb in moralno podporo v 
času pokojnikove bolezni; ob obiskih, g. Kočarju hvala za duhovno 
pomoč ter vzpodbudne besede in hvala tudi župniku g. Malovrhu 
za lep obred ob uri slovesa. Posebno se zahvaljujemo gasilcem za 
izkazano čast in tople poslovilne besede. Hvala prav vsem, ki ste v 
tako velikem številu pospremili našega dragega očeta ob njegovi 
zadnji poti. Vsem še enkrat iskrena hvala! 

Vsi njegovi 

Z A H V A L A 

Za vedno nas je zapustila draga mama, 
babica in prababica 

Ana Osredkar 
Letonija 

z Vrhnike 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje in sveče. Hvala tudi 
vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti ter Domu upokojencev 
na Vrhniki za vso nego in skrb. 

Vsi njeni dragi 

Vrhnika, 22.5.1999 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi naše drage mame in 
babice 

Jožefe Gladek 
roj. Kune 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom in prijateljem za darovano 
cvetje in sveče ter spremstvo na njeni zadnji poti. Posebna zahvala 
pa velja osebju Doma upokojencev na Vrhniki za vso zdravniško 
nego in skrb ter g. župniku, Oktetu Raskovec in Pogrebni službi 
Vrhovec za pogrebni obred. 

sin Jakob z družino 

Z A H V A L A 

Ob smrti naše mame, babice in 
prababice 

Ivane Zore 
iz Bevk 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in srčna hvala 
vsem, ki ste jo pospremili na poti k večnemu počitku. Iskrena hvala 
g. župniku za pogrebni obred, pogrebcem, pevcem Kranjskega okteta 
ter Pogrebni službi Vrhovec. 

Vsinjeni 

Bevke, 14.5.1999 

Ljubezen, delo in trpljenje 
bilo tvoje je življenje, 
nam ostala zdaj praznina 
in velika bolečina. 
Le srce in duša ve, 
kako boli, ko le več ni. 

Z A H V A L A 

Ob odhodu v večni mir in počitek naše 
drage žene in mame 

Marjance Kavčič 
bi se radi zahvalili vsem, ki ste jo v tako velikem številu pospremili 
na tej žalostni poti. Iskreno se zahvaljujemo vsem za ustne in pisne 
izraze sožalja. Lepa hvala vsem za darovano cvetje, sveče in denarna 
sredstva, ki smo jih na željo naše mame namenili za obnovo šentjoške 
cerkve. Vsakemu, ki je naši dragi mami in nam v težkih trenutkih 
namenil dobro misel ali se kakor koli poklonil njenemu spominu -
hvala. Zahvaljujemo se dr. Novaku z Onkološkega inštituta in dr. 
Pirčevi iz ambulante v Horjulu, ki stajo podpirala v njenem boju za 
življenje. Prisrčna hvala duhovnikom Jožetu Matetu, Rafku Lešniku 
in Janezu Vilfanu za lepo opravljen pogrebni obred, pevcem za 
občuteno zapete pesmi in Pogrebni službi Vrhovec. 

Mož Tone in vsi njeni 

Z A H V A L A 

Po hudi bolezni nas je zapustila 

Pavlina Gutnik 

Iskreno se zahvaljujemo vsem za besede sožalja, darovano cvetje in 
sveče ter spremstvo na njeni, zadnji poti. Zahvala velja tudi 
medicinskemu in strežnemu osebju Doma upokojencev na Vrhniki. 

Vsi njeni 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi našega dragega moža, 
očeta in dedka 

Janeza Slabeta 
s Stare Vrhnike 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem, ki ste nam izrekli ustno sožalje, darovali cvetje in sveče 
ter ga pospremili na njegovi zadnji poti. Posebno se zahvaljujemo 
dr. Dunji Piršič in sestri Veri za zdravstveno pomoč. Lepa hvala tudi 
Obrtnemu združenju, upokojencem ter g. župniku za lep pogrebni 
obred, pevcem Raskovec, pogrebnikom in Pogrebni službi Vrhovec. 

Vsi njegovi 

Z A H V A L A 

Po neizprosni bolezni nas je zapustil naš 
dragi mož, oče in stari oče 

Anton Ogrin 

Iskrena hvala dr. Ćaliču in osebju Gastro klinike v Ljubljani, 
sorodnikom, sosedom in prijateljem, ki ste nam v težkih trenutkih 
stali ob strani. Poslovilne besede našega sorodnika g. Avgusta Ogrina 
so nas globoko ganile. Zahvaljujemo se g. kaplanu. Pogrebni službi 
Vrhovec, Oktetu Raskovec in trobentačem. Hvala za vsa izrečena 
in pisna sožalja, za cvetje in sveče ter vsem, ki ste ga pospremili na 
zadnjo pot. 

Žena Iva, otroci Mateja, Lado in Katarina z družinami 

Z A H V A L A 

ob smrti naše drage mame, babice, 
prababice, sestre in tete 

Angele Grom 
roj. Rosenwirth 

z Vrhnike 

se iskreno zahvaljujem vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti, j i poklonili cvetje 
in sveče ter za izrečena in pisna sožalja Posebno se zahvaljujemo 
dr. Rusu, sestri Metki , pa t ronažnima sestrama Andreji in J. 
Pogorelec za vso pomoč v času njene bolezni ter dolgoletnemu 
družinskemu zdravniku dr. Kogoju. Iskrena hvala osebju Doma 
upokojencev Vrhnika, dr. Heleni Drašlerjevi, sestram in negovalkam, 
ki soji nudile nesebično pomoč v težkih trenutkih njenega zadnjega 
bivanja v Domu. Zahvaljujemo se tudi Društvu upokojencev 
Vrhnika, organizaciji RK Vrhnika, ZB Vrhnika za poslovilni govor, 
Pogrebni službi Vrhovec, pevcem in trobentačem. 

Vsi njeni 
Vrhnika, 17. maja 1999 

In obrisal bo 
vse solze 
z njihovih oči 
in smrti ne bo več, 
pa tudi žalovanja, 
vpitju in bolečine ne bo: 
kajti prejšnje 
je minilo. 
(Raz. 21:4 SPP) 

Z a h v a l a 

Ob i/gubi očeta in dedka 

Alojza Emila Roglja 
z Jezera 90 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki ste nam ustno in pisno izrazili sožalje, darovali cvetje 
in sveče. Zahvaljujemo se patronažni sestri gospe Zalki in dr. 
Gabrijelu, za pomoč v njegovih zadnjih urah. Hvala župnikoma 
gospodu Kočarju in gospodu Malovrhu za lepo opravljen pogrebni 
obred. Hvala pevcem, trobentaču, pogrebni službi Pieta, članom 
prostovoljnega gasilskega društva Jezero in sosednjih gasilskih 
društev. Zahvala pa gre tudi vsem tistim, ki ste ga v tako velikem 
številu pospremili na njegovi zadnji poti. 

Vsi njegovi 
Maj 1999, Jezero, Staje, Notranje Gorice 

Z a h v a l a 

Po težki bolezni nas je zapustil dragi 
mož, ati in ata 

Stane Konestabo 
iz Podpeči 

Iskreno se zahvaljujemo vsem znancem, prijateljem, sorodnikom in 
društvu upokojencev Podpeč- Preserje, ki ste nam v težkih trenutkih 
stali ob strani. Zahvaljujemo se vsem za darovano cvetje in sveče, 
za izraženo sožalje, in vsem, ki ste ga pospremili na zadnjo pot. 

Vsi njegovi 
Podpeč, maj 1999 

Z a h v a l a 

Leto dni je minilo, odkar te ni več med 
nami, draga mama, sestra, babica 

Marija Kenk 
iz Notranjih Goric 

Tvoj spomin je še vedno svež v našjh srcih. S hvaležnostjo se te 
spominjamo. 

Vsi tvoji 



2. SREČANJE STARODOBNIH VOZIL 

"Predstavilo" se je 107 
motorjev in osebnih vozil 

Pogled na parkirana starodobna vozila, ki so bila na ogled. 

Sekcija OLDTIMER pri Zvezi šoferjev in avtomehanikov 
Vrhnika je organizirala in izpeljala 2. srečanje starodobnih 
vozil, ki je bilo v soboto, 8. maja. Tudi ta prireditev je sov
padala v Cankarjeve dneve in praznik Občine Vrhnika. 

Že zgodaj pred sobotnim startom seje na parkirnem pro
storu pred gasilskim domom na Vrhniki, na trgu za sodiščem 
in na parkirnem prostoru pred Mantovo, zbralo veliko mo
torjev in osebnih vozil, vsi že s spoštljivimi letniki izdelave. 
Vsak lastnik starodobnega vozila je svojega konjička prav 
posebno pripravil za to srečanje. Nekateri so se svetili, bili 
obnovljeni, dobro očiščeni, različno opremljeni, pač bili so 
prava paša za oči. Tako je bilo mogoče videti 107 starodob
nih vozil, od tega 60 osebnih vozil in 57 motorjev. 

Start je bil točno ob 10. uri in z enim za drugim so.se 
vozniku odpeljali po Stari cesti na Idrijsko cesto do krožne 
vožnje okoli Doma upokojencev, kjer je bila manjša pogo
stitev za udeležence. Nato so se odpeljali v vojašnico Ivana 
Cankarja na Raskovcu, kjer so vsi udeleženci parkirali svo
ja vozila na tankovski ploščadi, kjer je bila razstavljena opre
ma tamkajšne vojašnice. Prav tam je potekal dan odprtih vrat 
vojašnice, ki so ga dopolnila še vsa starodobna vozila. 

Po tem postanku so vozila nadaljevala vožnjo nazaj skozi 
Vrhniko po Robovi cesti proti Ligojni. Tam so krajani Ve
like Ligojne pred gasilnim domom pripravili pogostitev, tako 
da sc je moral vsak voznik ustaviti. Vožnjo so nadaljevali 
proti Sinji Gorici, na staro magistralko ter nato do Loga, vasi 
Bevk, v Blatno Brezovico. Tam seje praktično zbrala vsa vas 
in voznikom v športnem parku ponudila okrepčilo - mali
co. 

Po nekaj daljšem postanku so starodobna vozila še enkrat 
prečkala Vrhniko ter se skozi Verd odpeljala v Bistro. Prav 
v Tehničnem muzeju Bistra pa se je končala vožnja vseh 
udeležencev 2. srečanja starodobnih vozil. Zaključek prire-

Prvi so startali starodobni motocikli. Start prvega avtomobila 

PROIZVODNO IN TRGOVSKO PODJETJE 
d.o.o. 

Vrhnika, Usnjarska 3 

Slavko Puzigaća 
- direktor* 

I d . : + 3 8 6 / 6 1 / 7 5 3 - 7 3 2 , f a * 0 6 1 / 7 5 3 - 8 2 5 

te t . : + 3 8 6 / 6 1 / 7 5 1 - 3 0 9 , 7 5 3 - 3 0 9 ( s t a n o v a n j e ) 

m o b i t e l : 0 6 0 9 / 6 1 4 - 6 5 1 , 0 4 1 / 6 1 4 - 6 5 1 

•mi* 

IZDELOVANJE 
REKLAMNIH DEŽNIKOV 
IN SENČNIKOV 
VSEH DIMENZIJ 

iiiTiiijfr 

ditveje bil slovesen. Vsak udeleženec je prejel priznanje s 
svojo fotografijo starta, ki jo je posnel Bogomir Markelj. 
Podelili so tudi tri pokale. Za najstarejše motorno kolo, 
ARIEL, letnik 1928 - 500 ccm, je pokal prejel njegov last
nik Franc Mausar z Drenovega Griča, za najstarejše vozilo 
FIAT BALLILA, letnik 1932, pa lastnik Rok Mihelčič iz 
Ljubljane. Pokal je prejel tudi najstarejši voznik Franc Okra-
jšek z Vrhnike. Sledil je še pravi vojaški golaž, ki gaje daro
vala vojašnica Ivana Cankarja z Raskovca, celotno postrežbo 
zabavnega in družabnega popoldneva pa je opravilo podjetje 
REJC d.o.o. 

Vsi udeleženci so bili s srečanjem zelo zadovoljni. Tudi 
vreme je bilo ugodno. Prav vsi člani 
ZŠAM Vrhnika so opravili ogromno or
ganizacijskega dela, za kar jim veljata res 
velika zasluga in zahvala. Tudi Vrhničani 
ter vsi krajani, kjer so se starodobna vozi
la ustavljala, so bili navdušeni nad pogle
dom na lepo urejene "stare" avtomobile. 
Prireditev so vsi vzeli za svojo. 

Organizacijski odbor - Sekcija OLD
TIMER se zahvaljuje vsem sponzorjem 
in donatorjem, da so omogočili izvedbo 
2. srečanja starodobnih vozil, saj brez 
njih takega srečanja ni moč pripraviti. 

S.S. 

Sponzorji in donatorji 2. SREČANJA 
STARODOBNIH VOZIL NA VRHNI
KI - 8. MAJ 1999 

(po abecednem redu) 
Avtohiša Seliškar, d.o.o., Avtokle-

parstvo Leopold Novak, s.p., Avtome-
hanika Miro Mivšek, s.p., Avtomerkur-
pooblaščena prodaja vozil Škoda, Samo-
va 14, Ljubljana, Avtotrade, d.o.o., Sin
ja Gorica, Avtovleka Čepon, s.p., Beta 
studio - Šteblaj, Biroservis Molek Ciril, 
s.p., Blagomix - g. Jani Jazbec, Cankar
jeva založba Vrhnika, Servis Peter 
Molek, s.p., Dom upokojencev Vrhnika, 
Družina Tone Rode, Delavsko naselje 
22, EL-PE Elektromehanika, Robert 
Penko, s.p., Euroton, d.o.o. Ljubljana, 
Danijel Furlan, s.p. - servis motornih 
žag. Gasilsko društvo Borovnica, Jože 
Geronij, Vrtnarija 12 c. Gostinstvo -
Stane Rejc, Hotel Mantova, JFM elek
tronika - Franc Jelovšek, s.p., Kolarstvo 
Stanko Umerk, s.p., Komunalno podjetje 
Vrhnika, Krajevna skupnost Blatna Bre

zovica, Krajevna skupnost Ligojna, Krovstvo Mirko Pivk, 
s.p., Jože Kunstelj, Tržaška 10, Liko, d.d., Loka, d.d., Škof-
ja Loka, Franc Mavsar, Drenov Grič, Mizarstvo Janez 
Rožmanec, s.p., Mizarstvo Vidmar, Modni dežnik, d.o.o., 
Mogota, d.o.o., Bistra, Občina Vrhnika, Janko Oblak, Orel, 
d.o.o., Pekarna Baškovč, s.p., Pekarna Vrhnika, d.d., 
Stanislav Pišek, s.p. - izdelava štedilnikov, Sansonvan Ama-
deusem, Kotnikova 14, Saturnus, d.d., Ljubljana, Slaščičarst
vo Berzo - Aliriza, s.p.. Jože Slabe, Kalce 41, Logatec, TD 
Blagajana, Vrhnika, Tiskarna Arna - Škrbec, s.p., Borovni
ca, TMS Ljubljana; TMS Bistra, Vargalant, Oto Prebil, s.p., 
Vojašnica Ivana Cankarja na Raskovcu, Žito mlini, d.o.o. 

L e k a r n a n a D O B R O V I 
V dobro z a l o ž e n i lekarni na Dobrov i l ahko dobite: 

Zdravila na recept 
Zdravila brez recepta 

Negovalno kozmetiko za otroke in odrasle 
Otroško hrano 

Od 1. aprila 1999 je v veljavi 
nov podaljšan delovni čas 

NOV DELOVNI ČAS: 
Ponedeljek: 13:00 do 19:00 
Torek: 8:00 do 19:00 
Sreda: 8:00 do 19:00 
Četrtek: 8:00 do 19:00 
Petek: 8:00 do 19:00 
Sobota: 8:00 do 12:00 

Horju 

Brezovica 

Polhov Gradec 

Podutik 

Vrhovci 

p o l h o g r a j s k a 3 7 , d o b r o v a 

t e l : 641-722 

A V T O T H A D 

FIAT SEICENTO PO ZELO UGODNIH CENAH 

M O Ž N O S T K R E D I T A I N L E A S I N G A 

Z našim vozilom FIAT 
SEICENTO vozi Tomaž 
Gorenc na dirkah, ki 
štejejo za Slovenski 
pokal. Nastopa v ekipi 
AVTOTRADE & 
BLAGOMlXinjena 
prvi dirki v Zeltwegu 
osvojil četrto mesto. 

NAŠ ČASOPIS izhaja enkrat mesečno za občine Vrhnika, Borovnica, Horjul, Dobrova-Polhov Gradec in Brezovica in ga brezplačno prejemajo vsa gospodinjstva v teh občinah. Uredništvo: Tone Janežič (odgovorni urednik), 
Simon Seljak (novinar in organizator). Naslov uredništva: NAS ČASOPIS, Tržaška cesta 1,1360 Vrhnika. Telefon uredništva: (061) 756-224 ali h.c. 755-121, int. 222 in 291. Telefaks: (061) 755-158. Elektronska pošta: 
Anton. Janezic @ siol.net. Pokličete nas lahko tudi na mobitel 0609/650-186. Gradivo za brezoviške strani sprejema časopisni svet občine Brezovica, Tržaška 390,1351 Brezovica, telefon ali telefaks 653-223. Oglasi: 1 cm 
v stolpcu za ekonomske oglase po 650 SIT, na prvi in zadnji strani dvojna cena. Oglasi za kulturno-zabavne in športne prireditve z vstopnino po 400 SIT za cm v stolpcu. Zahvale so po enotni ceni 10.000 SIT. Mal i oglasi 
so brezplačni. Oglase lahko naročite pri sodelavcu NAŠEGA ČASOPISA, pomagali vam jih bomo tudi oblikovati. Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. Pridržujemo si pravico do jezikovnih popravkov propagan
dnih sporočil. Po mnenju pristojnega organa je NAŠ ČASOPIS informativni proizvod, za katerega se plačuje 5-odstotni davek od prometa proizvodov. Grafična priprava: Tomograf, s.p., Novo mesto. Filmi: Dolenjski list 
Novo mesto, d.o.o. Tisk: Delo-TČR, d.d., Ljubljana. 

http://so.se
http://siol.net


Nagradna križanka EP: Corning 
Pred vami je nova nagradna kr ižanka , za katero je nagrade 

prispevalo vrhniško podjetje EP : Corning. To podjetje že 10 let 
uspešno deluje na slovenskem trgu, na Vrhniki pa se z raznimi 
akcijami vključuje v kulturne, špor tne in humanitarne dejavnos
ti. Prav v mesecu maju so na sedanji lokaciji Tržaška 28 (Vrhni
ka) odprli prenovljeno in razširjeno trgovino, kjer vam poleg ob
stoječih prodajnih programov nudijo tudi belo tehniko. 

Za pravilno rešene križanke pa so pripravili 6 nagrad: 
1. nagrada: aparat za masažo 
2. nagrada: radioura z budilko (Grundig) 
3. nagrada: nalkman (Panasonic) 
4. nagrada: majica E P : Corning 
5. nagrada: majica E P : Corning 
6. nagrada: majica E P : Corning 
Rešene križanke pošljite do 20. junija 1999 na naslov: Uredništ

vo " N Č " , Cankarjev trg 4, 1360 Vrhnika, v ovojnici z obveznim 
pripisom "Nagradna križanka". 

S.S. 

Izžrebali tri nagrade za 
križanko "Pedikura • Solarij" 

V prejšnji številki Našega časopisa je bila nagradna križanka 
Pedikura - Solarij. V uredništvo smo opravili žrebanje in prve tri 
pravilno rešene, odnosno njihovi lastniki, prejmejo naslednje na
grade: 

1. nagrada: 12.000,00 SIT 
Špela Majer, Krožna pot 8c, Vrhnika 
2. nagrada: 8.000,00 SIT 
Laura P. Bastar, Pod Lovrencem 10, 1351 Brezovica 
3. nagrada: 6.000,00 SIT 
Melhiora Pečevnik, Lesno Brdo 15, 1354 Horjul 
Vse tri dobitnike naprošamo, da v uredništvo sporoči te točne 

naslove, mat ično in davčno številko ter številko žiro računa. 

Vrhniško podjetje COMING d.o.o. je 
odprlo prenovljeni EP: Corning center 

N a Tržaški cesti 28 na Vrhniki je uspešno slovensko podjetje 
C O M I N G d.o.o., povečalo obstoječo trgovino. Trgovini so name
nili celo spodnje nadstropje zgradbe, s čemer so pridobili približno 
100 kvadratnih metrov dodatnih prodajnih površin, ki so j ih na
menili razširitvi obstoječih prodajnih programov (audio video, 
telekomunikacije, računalniki in oprema in mali gospodinjski 
aparati) in kupcem dodatno ponudili še program bele tehnike. 

Vrhnika je tako dobila sodoben nakupovalni center, prav takš
na pa je tudi ponudba v njem. Želja lastnikov podjetja (pred krat
kim je večinski lastnik C O M 1 N G A postal Avtocommerce) je, da 
bo center prerasel okvire bivše občine Vrhnika in postal regional
no nakupovalno središče, kamor bi tradicionalno dobra ponud
ba, k o n k u r e n č n e cene in ugodni prodajni pogoji privabili tudi 
kupce iz širše okolice, kar pa je lahko tudi določen razvojni po
tencial za obč ino Vrhnika. 

N . C . 

EP: Corning 
Tržaška cesta 28, Vrhnika 

telefon: 061 - 752 392 
Delovni čas: 09.P0 - 19.30, sobota: 09.00 - 12.00 

P a n a s o n i c g o r e n j e 

POHVDB S E C A 

SESALEC 
MC-E962 

»Moč 1600W • 
• 7-kraino filtriranje 
• Kontrola moči 
• Zelo tiho delovanje 

KOMBINIRANI 
HLADILNIK 
ER 841 7B 



PET LET DELOVANJA MEŠANEGA PEVSKEGA ZBORA MAVRICA 

V e č n o l e p e m e l o d i j e 

Mešani pevski zbor MAVRICA je 
ob svoji 5-letnici delovanja v soboto, 
15. maja v Domu Karla Grabeljška iz
vedel jubilejni celovečerni koncert. V 
popolnoma polni dvorani so se pevci 
predstavili v zares imenitni luči ter 
poslušalce navdušili s svojim znanim 
pevskim slogom, ki zajema predvsem 
večno lepe melodije muzikalov, operet 
in pesmi iz sveta zabavne glasbe. 

Darinka Fahiani, ena od ustano
viteljev zbora, pet let zborovodkinja 
in dobitnica Zlatega Gallusovega 
priznanja. 

Mešani pevski zbor Mavrica je bil 
ustanovljen 1.12.1993 na pobudo glas
benikov Darinke in Marka Fabiani. 
Zaceli so s 15 pevci, sedaj pa jih je že 
42. Pevce druži predvsem ljubezen do 
petja in resnično dobra volja. So 
popolni glasbeni amaterji, različnih 
poklicev - od kmetov in delavcev, prek 
dijakov do znanstvenikov, starih od 15 
do 56 let. Kot sami pravijo, različni 
med seboj kot barve mavrice, pa vendar 
enoviti in složni meti seboj. Svoj pevs
ki program so namejiili predvsem 
poslušalcem, tako da ob večno lepih 
melodijah, operet in oper, radi zapoje-
jo sakralne pesmi, slovensko ljudsko 
pesem in pesmi iz sveta zabavne glasbe. 

Nastopajo samostojno, večinoma pa 
ob spremljavi Komornega orkestra 
Vrhnika. Že vseh pet let pa zbor vodi 
glasbena pedagoginja Darinka Fabiani. 
Vsako leto pripravijo tradicionalne 
koncerte: Pomladanski gala koncert in 
Novoletne koncerte, ki obsegajo pri
ljubljeno klasično orkestralno in vokal
no glasbo, začinjeno z zimzelenimi 
melodijami. Tako so daleč naokrog 
edini, ki gojijo to glasbeno zvrst. Prav 
to pa jim je prineslo veliko popularnost 
med poslušalci in njihovi koncerti so 
bili doslej vedno razprodani. 

Zato tudi ni nič čudnega, da je bil 
koncert ob 5-letnici delovanja pol-
noštevilno obiskan. V prvem delu kon
certa so pevci predstavili nekaj pesmi 

Cankarjeva dramatika na 
Radiu Slovenija 

Pred dvema letoma smo v Can
karjevem domu na Vrhniki pri
pravili pogovor z naslovom Can
kar v medijih - Cankar v gledališču, 
na filmu in na televiziji. 

Pogovor o interpretaciji Cankar
jevih besedil je vodil Jernej Novak. 
Pogovarjal seje z režiserji in kriti
ki Miletom Korunom, Dušanom 
Jovanovičem, Vojkom Duletičem, 
Mirčem Krageljem, dr. Andrejem 
Inkretom in Vasjo Predanom. 

Letos smo pogovor nadaljevali. 
Pogovor o Cankarjevih besedil

ih na radiu je vodil Aleš Jan, glav
ni urednik igranega programa Ra
dia Slovenija. Pogovarjal se je z 
režiserjem Mirčem Krageljem, 
režiserko Rosando Sajko in s ton
sko mojstrico Metko Roje. 

Gostje so se strinjali, daje " ra
dio zvočno gledališče in zelo inti
men medij, ki posreduje poslušal
cem čarobne zvoke poetične Can
karjeve proze". 

Radio Slovenija ima v svojem ar
hivu več kot 4500 iger, med katerimi 
je najmanj deset Cankarjevih besedil 
( Hlapci, Polikarp, Hlapec Jernej in 
njegova pravica, S poti, Kurent, Aleš 
iz Razora, Podobe iz sanj...) 

Pogovor so dopolnili odlomki 
radijskih iger in glasba v izvedbi 
Godalnega kvarteta Akvarel. V 
uvodnem delu smo slišali skladbo 
iz filma Na klancu Jožeta Privška, 
ki jo je za ta dogodek priredil diri
gent Marko Fabiani, ob zaključku 
pa Zadnji stavek iz Serenade za 
godala Benjamina Ipavca. 

Od leve: Aleš Jan, Metka Roje, Rosanda Sajko in Mirč Kragelj na pogovo
ru o Cankarjevi dramatiki na Radiu Slovenija 

POVABILO V LJUBLJANO, V 
CANKARJEV D O M , V 
GALLUSOVO DVORANO 

Vabimo Vas k ogledu B A L E T A C U L L B E R G ! 
Balet Cullberg, ki gaje leta 1967 pod okriljem švedskega gledali

šča Riksteater ustanovila Birgit Cullberg, zaradi inovativnosti, teh
nične dovršenosti in silne osebne izpovednosti plesalcev že leta osta
ja ena izmed vodilnih baletnih skupin v svetovnem merilu. 

Balet, pod umetniškim vodstvom Birgit Cullberg in njenega sina, 
koreografa Matsa Eka, je z navdušenjem sprejelo občinstvo več kot 
tridesetih držav na vseh petih celinah. 
' V nedeljo, 13. junija, ob 20. uri 

TRNULJČICA 
Koreografija: Mats Ek 
Glasba: P.I. Čajkovski 
Scenografija: Peter Freiij 
V ponedeljek, 14. junija, ob 20. uri 
G1SELLE 
Koreografija: Mats Ek 
Glasba: A . Adam 
Scenografija in kostumografija: Marie-Louise Ekman 
Vstopnice: 3.000 SIT, 2.400 SIT, 1.600 SIT. 
Skupine imajo popust. Prijave za ogled zbiramo 
v Cankarjevem domu na Vrhniki, tel: 754 - 648. 

znanih svetovnih skladateljev ter ljud
ske pesmi.v drugem delu pa znane zim
zelene melodije in pesmi znanih avtor
jev slovenske zabavne scene. Zbor so 
spremljali Aleksander Muller na klavir
ju, Kvintet godal in Vesna Soban na 
kitari. Kot gostje pa so večer popestrili 
štirje pevci iz Velenja-JOYQUARTET 
- pod umetniškim vodjem Janija Šuligo-
ja. Na koncu koncerta, ki so ga posluš
alci nagradili z ogromnim aplavzom, so 
bila podeljena še Gallusova priznanja. 
Priznanja je podelila Marta Rijavec. 
Zlato Gallusovo priznanje je prejela 
zborovodkinja Mešanega pevskega zbo
ra Darinka Fabiani, bronasta priznan
ja pa: Slavi Štirn, Vida Stržinar, Mojca 

Čretnik, Niko Fabiani, Bogdan Mulej, 
' Marija Kramar, Anka Grom, Franja 

Rom, Tanja Trpin, Anka Petrovčič, 
Darja Keršmanc in Rasto Jakič. 

Predsednik Zveze kulturnih društev 
Vrhnika Janez Pečar pa je Mešanemu 
pevskemu zboru Mavrica podelil 
posebno priznanje in darilo ob uspeš
no prehojeni 5-letni glasbeni poti. 

Tako seje na slovesen način končal 
jubilejni koncert, ki so ga pripravili 
pevci in pevke zbora Mavrica. Tudi mi 
jim želimo še mnogo let glasbenega 
druženja, uspešno nadaljnjo glasbeno 
kariero ter da bi še naprej resnično 
gojili to glasbeno zvrst, ki poslušalce 
navdušuje. S.S. 

Mešani pevski zbor Mavrica sestavljujo: Sopruni: Darja Arh, Sanja Baretič, 
Urša Jakič, Karmen Keršmanc, Mojca Logar, Tanja Murkelc, Luuru 
Markelc, Anita Osredkar, Maruša Petrovčič, Vida Stržinar, Jana Štirn, 
Tanja Trpin, Olga Vonča, Damjana Zorko; Alti: Mojca Čretnik, Anka 
Grom, Joži Garin, Silvija Jakič, Darja Keršmanc, Marija Kramar, Met
ka Krašovec, Tatjana Mesec, Andreja Mulej, Anka Petrovčič, Franja Rom, 
FaniSnoj, Slavi Štirn, Dragica Turk, Vanja Zaje; Tenorji: Franjo Čretnik, 
Franci Gaheršček, Dušan Helbel, Janez Hren, Franc Lukan, Roman Ve-
hur, Viktor Zudnik, Andrej Zakrajšek; Basi: Marko Bobnar, Matjaž Bob
nar, Niko Fabiani, Rasto Jakič, Boris Logar, Peter Mesec, Bogdan Mulej. 

Polna dvorana Doma Karla Grabeljška je uživula v prelepih melodijah oh 
5-letnici delovanja zbora. 

Z a k l j u č e k 2 2 . državnega tekmovanja za 
Cankar jevo pr iznan je 

SLOVESNA PODELITEV ZLATIH IN SREBRNIH 
CANKARJEVIH PRIZNANJ OSNOVNOŠOLCEM IN 
SREDNJEŠOLCEM Ljubljanske regije in zamejstva. 

V petek, 7. maja, so se v vrhni
škem Cankarjevem domu zbrali 
učenci in srednješolci iz Ljubljan
ske regije in zamejstva, ki so na 22. 
tekmovanju v znanju materinščine 
osvojili zlata in srebrna Cankarje
va priznanja. 

Tema tekmovanja je bilo živ
ljenje in delo pesnikov Toneta 
Pavčka, Janeza Menarta, Kajetana 
Kovica in Cirila Zlobca. 

Šolskega tekmovanja v znanju 
materinščine seje na vseh štirih 
stopnjah udeležilo 7959 tekmoval
cev. Skupaj so osvojili 4218 brona
stih priznanj. 

Na vseslovenskem tekmovanju 
za Cankarjevo priznanje je tek
movalo 2033 tekmovalcev. Skupaj 
so na vseh štirih stopnjah osvojili 
889 srebrnih in 181 zlatih pri
znanj. 

Tako je na Vrhniko prišlo 177 
osnovnošolcev in 51 srednješolcev 
z mentorji in prijatelji. Napolnili 
so veliko dvorano Cankarjevega 
doma, kjer je potekala slovesna 

podelitev. V kulturnem programu 
so sodelovali: pesnika Tone Pav
ček in Janez Menart, ki sta se 
spominjala svojih prvih poljubov 
in povedala nekaj svojih pesmi, 
Adis Velič iz OŠ Preserje, Polona 
Maver iz Gimnazije Jožeta Plečni
ka in Matteo Dimai iz Znanstvene
ga liceja Franceta Prešerna, ki so 
prebrali svoje spise in Mali sim
fonični orkester Glasbene šole 
Vrhnika pod vodstvom dirigenta 
Marka Fabianija. 

Priznanja so podelili Vlado Pire, 
vodja tekmovanja za Cankarjevo 
priznanje, in predstavnik Zavoda 
RS za šolstvo, Mojca Mam, pred
sednica Slavist ičnega druš tva 
Ljubljana, in Zoltan Jan, predsed
nik Slavističnega društva Slove
nije. 

Med dobitnicami priznanj so 
bile tudi učenke Osnovne šole Iva
na Cankarja, in sicer: Nina Veršič, 
Ana Cepič in Ana Osredkar, ki so 
prejele srebrna priznanja. Iskrene 
čestitke! 

Zanimivo je bilo prisluhniti pesnikoma Tonetu Pavčku in Janezu Menar
tu, ki sta se spominjala dogodkov iz mladosti. 

SKLAD RS ZA KULTURNE LJUBITELJSKE 
DEJAVNOSTI 
OBMOČNA IZPOSTAVA VRHNIKA 
OBČINSKI PROGRAM 
Tržaška c. 25, Vrhnika 
Telefon: 753 - 648 in 754 - 648 

PROGRAM PRIREDITEV 
V JUNIJU 1999 
Petek, 4. 6. 1999, ob I I . uri 
I G R A J M O SE, I G R A J M O SE, ZAPLEŠIMO! 
Srečanje otroških folklornih skupin Slovenije. 
SKLD Območna izpostava Vrhnika in 
SKLD Območna izpostava Ljubljana Okolica. 
Cankarjev dom na Vrhniki. 

Petek, 4.6., ob 20.30 
CELOVEČERNI LETNI K O N C E R T 
Okteta Raskovec. 
Oktet Raskovec. 

Večnamenski prostor OŠ Ivana Cankarja. 

Ponedeljek, 21.6., ob 18. uri 
VI. T R A D I C I O N A L N O SREČANJE V C A N K A R J E V E M L A Z U 
Cankarjeva knjižnica. 
Cankarjev laz na Trojici. 
Torek, 22.6., ob 17. uri 
REVIJA PEVSKIH ZBOROV 
Z V E Z E D E L O V N I H INVALIDOV SLOVENIJE. 
Zveza delovnih invalidov Slovenije. 
Cankarjev dom na Vrhniki. 

RAZSTAVE 

Od 25.5. do 30.8. 
F O T O G R A F S K A RAZSTAVA O B A R J U . 
Društvo Barje in 
SLKD Območna izpostava Vrhnika. 
Avla Cankarjevega doma na Vrhniki. 

PROGRAM FILMSKIH PREDSTAV 
V CANKARJEVEM D O M U NA 
VRHNIKI ZA JUNIJ 1999: 

5. 6., sobota, ob 19.00: 
PAST ZA STARŠE - ameriška komedija - 127' 
The PARENT T R A P Režija: Nancy M E Y E R S 
V gl. vi.: Lindsay L O H A N , Dennis QUAID,Natasha RICHARD-
SON 
V poletnem taboru se srečata dvojčici ločenih staršev. Skleneta, da 
bosta spet združili starša, da bo družina spet to, kar mora biti... 

6. 6., nedelja, ob 20.30: 
V L E R U - slovenska črno-bela "trpka" komedija - 90' 
Režija: Janez B U R G E R 
V g l . vi.: Jan CVITKOVIČ, Nataša BURGER, Janez RUS, Mojca 
FATUR, Polona LOVŠIN, Drago MILINOVIČ 
V študentskem naseljuje gneča in "stara bajta" sprejme v sobo bru
ca, ki se mu kmalu pridruži noseče dekle. Študent z dolgoletnimi 
izkušnjami ima tudi dekle, ki pa ga zapušča, saj z njim pač ni videti 
perspektivne prihodnosti... Izjemno življenjski, duhoviti dialogi 
dvigajo film nad povprečje, še več, gre za enega najpomembnejših 
slovenskih filmov zadnja leta. Film je posnet po vzoru čeških ko
medij iz konca šestdesetih let, sicer pa je režiser dokončal študij v 
Pragi. 

13. 6., nedelja, ob 20.30: 
Z A L J U B L J E N I S H A K E S P E A R E - angleško-ameriški 125' 
S H A K E S P E A R E IN L O V E Režija John M A D D E N 
V gl. vi.: Joseph FIENNES, Gwyneth PALTROVV, Geoffrey RUSH, 
Ben A F F L E C K , Colin FIRTH, Judi D E N C H 

"Zmagovalec" letošnjih O S C A R J E V - kar sedem jih je dobil v 
glavnih kategorijah. Gre za romantično komedijo iz 1593. Leta, ko 
se obetajoči W.Shakespeare bori z ustvarjalno krizo. Navdih dobi 
pri lepi Violi , ki bi bila rada igralka, pa se bo po volji staršev morala 
poročiti z lordom Wessexom. Toda, puške ni treba vreči v koruzo... 

20. 6., nedelja, ob 20.30 
L J U B E Z E N V STEKLENIČKI - ameriška melodrama 132' 
M E S S A G E IN T H E BOTTLE Režija: Luis M A N D O K I 
V gl. vi.: Kevin COSTNER, Robiti WRIGHT P E N N , Paul NEW-
M A N , John SAVAGE, Robbie C O L T R A N E , Illeana D O U G L A S 
Tereza odkrije v najdeni s teklenički sporoč i lo neznanega 
moškega...Romantična pripoved o izgubljeni in najdeni ljubezni... 

27. 6., nedelja, ob 20.30 
ŽIVLJENJE PO ŽIVLJENJU - ameriška melodrama-113' 
W H A T D R E A M S M A Y C O M E Režija: Wincent W A R D 
V gl. vi.: Robin VVILLIAMS, Cuba G O O D I N G Jr., Annabella SC1-
O R R A , Max Von SYDOW 
Družinska sreča, ljubezen - vse lepo - toda prometna nesreča ugasne 
dve življenji otrok. Po nekaj letih umre tudi oče, obupana mati pa 
naredi samomor. Oče v nebesih pa hoče po vsej sili rešiti ženo iz 
pekla...OSCAR za najboljše efekte. 

4. 7., nedelja, ob 20.30 
M A M I N SINKO - ameriška komedija 89' 
The WATERBOY Režija: Frank CORACI 
V gl. VI.: Adam S A N D L E R , Kathy BATES, Henry VVINKLER, 
Fairuza B A L K , Jerry R E E D 
Adam Sandler igra nekoliko "zaostalega" športnega "Forresta Gum-
pa", ki hoče postati vrhunski igralec ameriškega nogometa. - In mu 
uspe in to je vse in dovolj za nezahtevno, značilno ameriško komedi
jo z veliko dobre glasbe in dinamike. 



GLASBENI ŽIV-ŽAV 

O b m o č n a r e v i j a o t r o š k i h i n m l a d i n s k i h p e v s k i h z b o r o v 

V četrtek, 22. aprila 1999, je bila v Osnovni šoli Ivana Cankarja na Vrhniki območna revija otroških in mladinskih 
pevskih zborov iz osnovnih šol Borovnica, Log- Dragomer in Vrhnika. Organizatorja revije sta bila Sklad RS za lju
biteljske kulturne dejavnosti - Območna izpostava Vrhnika in Osnovna šola Ivana Cankarja. Revijo je prišlo poslušat 
kar veliko ljudi, predvsem staršev otrok pevcev, ki so navdušeno pozdravili nastop vseh petih šolskih zborov. Vsak 
zbor se je poslušalcem tudi predstavil ter nato zapel tri pesmi. Tako se je zvrstilo vseh pet zborov, in sicer: otroški 
pevski zbor OŠ Ivana Cankarja - najmlajši (Vrhnika), otroški pevski zbor OŠ Ivana Cankarja (Vrhnika), otroški 
pevski zbor OŠ Log -Dragomer, otroški pevski zbor OŠ dr. Ivana Korošca (Borovnica) in mladinski pevski zbor OŠ 
Ivana Cankarja (Vrhnika). Slišali smo skoraj 180 mladih pevcev, ki že nakazujejo pravo ubranost zborovskega petja. 
S tem pa se nadaljuje pevska tradicija v občinah Borovnica in Vrhnika, saj njihovi starejši vzorniki v številnih pevskih 
zborih že potrebujejo nove, mlajše glasove. Prav ti pa lahko popestrijo in povečujejo kakovost številnih zborov na 
Vrhniki in v Borovnici. Zato se nam ni treba bati za obstoj vseh omenjenih zborov, saj na vrata že trkajo mladi pevci. 

S.S. 

Polna dvorana Osnovne šole Ivana Cankarja je zopet dokazala, da so pril
jubljeni tudi šolski zbori. 

Otroški pevski zbor OŠ Log - Dragomer, pevci in pevke iz vseh razredov, 
zbor vodi Dragica Klobučar. 

Otroški pevski zbor OŠ Ivana Cankarja - pevci in pevke iz 1. razredov, zbor Otroški pevski zbor OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica, zbor vodi Alenka 
vodi Ljubica Jelovšek. Petkovšek. 

3 2 . o b m o č n a r e v i j a 

p e v s k i h z b o r o v 

V petek, 19. marca 1999, sem bil priča lepemu glasbenemu 
doživetju, ki so ga pripravili vokalni sestavi iz vrhniške in borovniške 
občine. 

Revijo sta skrbno pripravila Z K D Vrhnika in Sklad RS za ljubite
ljske kulturne dejavnosti. To je že 32. revija, kar potrjuje, da ima lju
biteljska kultura v tem delu Slovenije dolgo tradicijo. Številni poslu
šalci so napolnili večnamensko dvorano OŠ Ivana Cankarja. Pohvalno 
je, da ste revijo preselili iz Cankarjevega doma, kjer akustika ni nak
lonjena zborovskemu petju. 

Revijo sem spremljal že drugič in moram zapisati, daje napredek v 
kakovosti petja očiten. Nekaj sestavov je novih, kakšen pa je tudi 
manjkal. 

Tako smo slišali sedem mešanih, tri ženske zbore in en oktet. 
Kot prvi je zapel Invalidski pevski zbor, ki ga vodi Jože Jesenovec. 

Zbor seje predstavil z lepim in doživetim petjem, zvok zbora je dokaj 
ubran. Slišati je bilo, da ima pesem v njihovem življenju posebno 
mesto. Vse pohvale zborovodji. 

Ženski pevski zbor Ligojna vodi Majda Smrke. Pevke so se skušale 
v dveh ljudskih pesmih, ki sta naravnani na žensko dušo, čim bolj 
približati sporočilu, ki ga nosite v sebi. Z natančno intonacijo jim bo 
to uspelo. 

Mešani župnijski pevski zbor Svete Marjete iz Borovnice, zboro
vodja Tone Janežič, se je prvič pojavil na reviji in opravičil svoj na
stop. Treba bo pomladiti zbor, da bo zvok zbora bolj svež. 

Zborovodja Roman Marolt vodi Mešani pevski zbor Drenov Grič. 
Novi zborovodja si prizadeva za prepričljivo in lepo petje, kar mu bo 
s trdim strokovnim delom uspelo. Zanimivo ljudsko petje so predstavile 
pevke Ženskega pevskega zbora iz Borovnice pod vodstvom Rudija 
Ccrka. 

Prepričljiv nastop, ubrano petje in smiselna interpretacija so od
like Okteta Raskovec in njihovega vodje Toneta Jurjevčiča. 

Mešani pevski zbor Mavrica, vodi ga Darinka Fabiani, je prijetno 
presenetil, saj je od minulega leta napredoval tako po zvočni kot po 
muzikalni in programski strani. 

Kakovostno je napredoval Mešani pevski zbor Svetega Pavla z Vrhni
ke, ki ga vodi s. Boža Čotar. Zbor je zapel zanimivi in tehtni skladbi 
(zlasti Missona Boga, ki zemlja ga časti). Zvok zbora je poln, dopad
ljiv, interpretaciji skladb sta bili zgledni. 

Pomladil seje Ženski pevski zbor Concinitc. Sproščeno in doživeto 
petje je imel trdno v rokah odlični zborovodja Jože Furst. Mladost in 
zagnanost pevk sta porok za nadaljnje delo. 

Mešani pevski zbor Ivana Cankarja vodi Lovro Grom. Z nastopom 
so pevci dokazali zavzeto delo, očiten je napredek pri oblikovanju zvoka 
in zanesljivi intonaciji. Zborovodja je pripravil zbor, ki bo lahko po
segel po tehtnejših zborovskih skladbah. Prijeten nastop. 

Vsem zborovodjem in pevcem želim tudi v prihodnje veliko uspešne
ga in dobrega dela, obilo umetniških užitkov ob zborovski pesmi, ki 
bogati tako pevce kot poslušalce. 

Karel Lcskovec 

Otroški pevski zbor OS Ivana Cankarju -2., 3. in 4. ruzredov, zbor vodi Mludinski pevski zbor OS Ivana Cankarju, pevci in pevke višjih razredov 
Helena Grbee. (od 5. razredu nuprejj, zbor vodi Helenu Grhee. 

SLIKAR GEORGI BOŽINOV ZOPET NA VRHNIKI 

Odprta razstava v bistroju PAVZA 
Po umetniškem zatišju, ko seje slikar Georgi Božinov vrnil v rodno Makedonijo 

ter zopet nazaj na Vrhniko, seje Vrhničan zopet predstavil v polnem zamahu. V 
razstavnem prostoru bistroja Pavza v Domu Karla Grabeljška na Vrhniki je v 
četrtek, 20. maja, predstavil svoje najnovejše oljne slike iz ciklusa DIALOGI 1999. 
Razstavo je odprl župan Vrhnike Vinko Tomšič, tako da jo je sedaj moč videti v 
predverju Doma Karla Grabeljška. 

Slikar Georgi Božinov seje rodil leta 1947 v Strumici v Makedoniji. Je član 
slovenskih in makedonskih likovnih umetnikov, ker živi in dela tako na Vrhniki 
kot v Skopju. Udeležil seje številnih slikarskih kolonij širom bivše Jugoslavije, 
kjer je imel tudi samostojne in skupinske razstave. S to razstavo in seveda zan
imivim novim oljnim ciklom pa se Vrhničanom predstavlja že devetič. O DIA
LOGIH 99 pa je Pavel Mrak napisal (citiramo): 

"Desetletje po nastopu Božinova z oljnimi slikami, na katerih je korenine 
pretvoril v nadrealno figuraliko, je nastal nov ciklus slik komornih formatov z 
odslikano večjo dvojnico ženske in moškega. Navidezno je to nadaljevanje nje
govih figuralnih kompozicij, vendar sedaj v dramatičnem dialogu. Dramatičnost 
stopnjuje z intenzivnejšo barvno skalo ter telesnih ovojev, erotično prepletenih 
v dinamičnem krogu večne nerojenosti EROSA in TANATOSA. Ozadje je še 
vedno hladna modrina neba ali globine vodnih zrcal utopljenih sanj. Izbrani mali 
formati zmanjšujejo kar grozljivo napetost tragičnih življenjskih prepletov. Iz 
zemlje izločeni kadavri korenin nemih dreves, prepleteni s kapilarami življenjskih 
sokov v celoten spekter sobivanja od erotskega dvorjenja do osamljenosti nera
zumevanja in končnega nehanja, z neko čudno popkovino speti v čas oziroma 
prostor sledi, se pravi slike. Morda iz nekih novih življenjskih izkušenj pred nas 
postavlja sporočila na ogled manj agresivni avtor. To niso skrivnostni demoni 
gozda, so pa prademoni ženskega in moškega principa življenja in njegove krhke 
minljivosti. Za avtorja je ustvarjalnost tisti končni eros življenja in odslikane sle
di, njegovo samopotrjevanje narojenosti v slikarstvo". 
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V dneh od sobote, 19. junija 1999, do nedelje, 20. junija 1999, Kulturno druš tvo Pihalni 
orkester Logatec prireja tradicionalno, 5. srečanje godb L O G A T E C 99. Srečanje bo na prired
itvenem prostoru, na igrišču pred Narodnim domom v centru L O G A T C A , kjer bo postavljen 
velik šotor. Tako da bodo vse prireditve potekale v njem, kar pomeni, da bo prireditev v vsakem 
vremenu. Poleg d o m a č e . Logaške godbe bodo nastopali še Mengeška godba, godba iz Kamni
ka, Pihalni orkester Postojna in godba iz Cerknice. Kot gosti pa bodo nastopili godbeniki iz 
Švice (Feldmusik VVilleam - Land). 

Program 5. srečanja za oba dneva pa je nasssslednji: 
Sobota, 19. junij 1999: 
- ob 19.30 - Koncert gostujočega pihalnega orkestra iz Švice 
- ob 21.00 - zabava s skupino K I N G S T O N 
Nedelja, 20. junij 1999: 
- ob 14.00 - igranje sodelujočih godb na različnih mestih v Logatcu 
- ob 15.00 - povorka vseh orkestrov in mažoretk na prireditveni prostor 
- ob 15.30 - predstavitev vseh godb 
- ob 17. uri - veselica z bogatim srečelovom. 
Vsa zbrana sredstva bodo namenjena nabavi novih instrumentov ter udeležbi Pihalnega 

orkestra Logatec na tekmovanju v Ostravi na Češkem letos novembra. 
S.S. 

Ena od oljnih slik DIALOGI med žensko in moškim stojne razstave na Vrhniki 



GOSTOVANJE GLASBENE ŠOLE VRHNIKA V LICHTENSTEINU 

G l a s b a , L i c h t e n s t e i n i n p r a v a k n e g i n j a NOVOSTI V CANKARJEVI 
KNJIŽNICI - maj 99 
STROKOVNA LITERATURA 

Bick, J.: Vse, kar ste želeli vedeti o poslih, bi se lahko naučili 
pri Mikrosoftu 

Bizjak, M . : Šport od mladosti k zrelosti 
Bohinc, R.: Direktor gospodarske družbe 
Brennan, H. : Kako premagamo pozabljivost 
Caesar, G.J. : Galska vojna 
Copleston, F.: Akvinski 
Easwaran, E.: Meditacija in še 7 stvari, ki vam lahko spremenijo 

življenje 
Filipčič, A . : Tenis: učenje 
Freemantle, B.: Hobotnica 
Godet, J.: Evropske rastline 
Haraway, D.J. : Opice, kiborgi in ženske 
Harris, N . : Velika knjiga znanja 
Joannes Paulus II.: Vera in upanje 
Ivanko, Š.: Upravni praktikum 1 
Kendel, H . : Otroške bolezni: veliki priročnik 
Klopčič, M . : Stvari, ki j ih imam rad 
Kuper, A . : Antropologija in antropologi: moderna britanska 

šola 
Kuhar, A . : Kuharjeva knjiga 
Likar, M . : Vodnik po onesnaževalcih okolja 
Manning, M . : Pozdravljeni, otročički! 
Manning, M . : Moje telo, tvoje telo 
Miščevič, N . : Fizično in psihično: uvod v filozofijo psihologije 
Muhleib, F.: Vitamini: za zdravje in dobor počutje 
Pediček - Terseglav, D. : Kašče na vrhniškem 
Planica: 1934-1999 
Plesničar- Gec, L . : Zgodnjekrščanski center v Emoni 
Pravni terminološki slovar 
Predpisi o D D V in trošarinah 
Prelec - Lainščak, J.: Prehrana pri boleznih prebavil 
Prelovšek, D. : Plečnikova sakralna umetnost 
Podgorntk - Reš, R.: Enoletne in dvoletne cvetnice 
Podgornik - Reš, R.: Okenske in balkonske rastline 
Rathbone, A . : Windows 98 za telebane 
Rozman, F.: Pred velikim pokom ali Kaj je starejše od mater

ije? 
Schwartz, D. : Magija velikopoteznega mišljenja 
Search, G. : Vrtnarjenje brez vrta: nasveti za polepšanje pros

torov s posodovkami 
Slovenci skozi čas 
Svilar, B.: Zakon o davku na dodano vrednost 
Švajncer, M . : Spoznavanje in modrovanje 
Tarman, D . M . : Mladiči na potepu 
Ternpleton, J .M. : Modrost življenja: 200 večnih duhovnih načel 
Thomas Aquinas, s.: Izbrani Filozofski spisi 
Van Praagh, J.:: Pogovori z nebesi: sporočila medija o življenju 

po smrti 
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LEPOSLOVJE ZA ODRASLE 

Čučnik, P : Dve zimi 
Debeljak, A . : Atlantski most 
Hibbert, E.B.: Hčere Anglije 
Highsmith, R: Nadarjeni gospod Rjpley 
Kohlmeir, M . : Kohlmeirjeve antične pripovedke 
Kolmanič, K.: Razcvet sončnice 
Kurja juhica za dušo ljubitelja malih živali 
Le Carre, J.: Krojač iz Paname 
Morgan, M . : Sporočilo iz večnosti 
Polajnar, G. : Ne ubijaj, rad te imam: roman 
Salinger, J.D.: Franny in Zooly 
Snoj, T.: Jama 
Sparks, N . : Ljubezen v steklenici 
Strojan, M . : Parniki v dežju 
Tabucchi, A . : Navaja Pereira 
Vuga, S.: Na rožnatem hrbtu faronike 

LEPOSLOVJE ZA MLADINO 

Bieniek, Ch. : poljubi me! 
Bloom, B.: Tiho, tukaj beremo! 
Brezina, T.: Za prepovedanimi vrati 
Cole, B.: Grešna kozla 
Frischmuth, B.: Afrika 
Garland, S.: Okostnjak brez prsta 
Hanel, W.: Ana Nas se maščuje 
Jorg, S.: Mina in medo 
Kovač, P.: Kaja in njena družina 
Moost, M . : Zmedo ali to se lahko zgodi vsakomur 
Novak, B.A. : Čarovnije sveta 
Pausewang, G. : Dam ti še zadnjo priložnost, Bog 
Praprotnik - Zupančič, L . : Resnične pravljice in pripovedke 
Schubert, U. : Blaž in Špela 
Tellegen, T.: Zabava na luni 
Vidmar, J.: Peklenske počitnice 

Septembra 1998 je vrhniška 
glasbena šola gostila lichensteinski 
godalni orkester. Imeli smo sku
pen koncert in si obljubili, da se še 
kdaj srečamo. 

Po intenzivnih razgovorih rav
natelja Glasbene šole Viktorja 
Zadnika in direktorja Glasbene 
šole iz Lichtensteina gospoda Jo-
sefa Frommelta se nam je prilož
nost za gostovanje ponudila med 
letošnjimi prvomajskimi prazniki. 

Naš mladinski simfonični orke
ster z dirigentom Markom Fabiani-
jem in v spremstvu učiteljev ter 
ravnatelja glasbene šole je krenil 
na pot v Lichtenstein v petek, 
30.4.1999, zjutraj. Vozili smo se 
ves dan z manjšimi postanki. 
Vreme je bilo aprilsko razpolože
no: malo sonca, malo vetra, malo 
dežja. 

Med potjo,, ki je hitro minila, 
smo se različno zabavali. Opazo
vali smo pokrajino, ki se je glede 
na nadmorsko višino spreminjala 
od čisto zimskega videza do pom
ladnega vzdušja. Ponujale so se 
rosno mlade svetlo zelene trave, 
krošnje dreves pa so bile ozaljšane 
s prelepimi belimi cvetovi in pro
sojno zelenimi listi. 

Opazovanje narave, pokrajine 
pa seveda ni bila edina zabava. Kot 
je sedaj moderno, smo poslušali 
glasbo in gledali na T V monitorju 
domislice Mister Beana. Ob devet
najsti uri smo že bili na cilju - v 
glavnem mestu Lichtensteina -
Vaduzu. 

Gostitelji so nas pričakali v svoji 
glasbeni šoli, nas razdelili po sku
pinah in odpeljali na svoje do
move. 

Drugo jutro, v soboto, smo se 
odpeljali na izlet v Triesenbergtn 
Malbun. 

Lichtenstein je gorata dežela. 
Kamor koli smo šli, so nas obda
jale čudovite gore Centralnih Alp. 
Tako seje tudi naša vožnja vila čez 
hrib in dol. Triesenberg je kraj z 
maloštevilnimi planinsko urejeni
mi hišami. V tem kraju smo si 
ogledali tudi muzej, v katerem smo 
videli predmete, ki so jih visoko-

Eden od učencev pri izdelavi svoje ure. 

gorski kmetje uporabljali pri svojih 
kmečkih opravilih; prostor, kije bil 
opremljen podobno, kot so bile 
naše kmečke hiše z majhnimi okni, 
mizo, stoli, kot Petkovškova slika 
Doma. Celo otroške posteljice, ki 
smo jih videli - zibelke, so podobne 
slovenskim. V muzeju je tudi gale
rijski prostor, kjer so razstavljene 
skulpture, oblikovane iz slikovitih 
drevesnih korenin in vej, lepe in 
nenavadne umetnine. 

Malbun je smučarsko središče 
in v začetku maja še prav prijetno 
za smučanje. Smuči nismo imeli s 
seboj, ker bi s kakšno poškodo
vano roko bolj težko muzicirali. 
Namen obiska v Lichtensteinu pa 
je bilo muziciranje. In tako smo se 
po odličnem kosilu v Malbunu 
odpeljali, ne smučat, ampak igrat 
v lichtensteinsko gimnazijo. Kon
cert je bil prijeten, uspešen, poseb

no pa nas je navdušila naša mlada 
solistka violinistka, komaj osem
letna Katja Šporar. Po koncertu 
smo se ustavili še v bližnjem gos
tišču, izmenjali glasbeniške izkuš
nje in pokramljali Z našimi gostite
lji, če nam je pač znanje jezika to 
dopuščalo, in se v nedeljskem jut
ru že odpeljali v bližnjo Švico 
novim dogodivščinam naproti. 

Švica - dežela najmanjšega, me
sta Buchs, slapov in soteske Rena. 
Ogledali smo si te švicarske zna
menitosti: majhno cerkvico iz 12. 
stol. v kraju Zillis, znamenito po 
lesenih stropnih poslikavah, ki so 
tako lepo ohranjene, kot da so 
nove, čudovite slapove Rena in 
sotesko Via Mala. Vozili smo se po 
zelo ozki, vijugasti, a lepo urejeni 
cesti. Včasih pa ni bilo tako. Kar 
hude težave in nesreče so doživljali 
ob gradnji ceste. Besedo Via Mala 

Vponedeljek, 10. maja 1999, ob 
18.uri je bila v Mali dvorani Can
karjevega doma na Vrhniki odprta 
razstava ur izdelkov učencev 6. 
razredov OŠ Ivana Cankarja na 
Vrhniki. Razstavljenih je več kot 
60 unikatnih izdelkov, ki se jih ne 
bi sramovali tudi priznani obliko
valci. 

Učenci radi burijo svojo domiš
ljijo, še raje pa svoje ideje naredi
jo uporabne. Pri pouku tehnične 
vzgoje učenci radi izdelujejo upo
rabne izdelke. Pri tem združijo 

bi po slovensko prevedli: Slaba 
pot. Tako je ime zaznamovalo ne
prijeten spomin na gradnjo ceste 
za vse večne čase. 

Dandanes si turisti z velikim 
zanimanjem ogledujejo omenjeni 
kraj. Pogled s ceste na prepadne 
stene in strugo Rena je fascinan-
ten. Pot, ki vodi do rečne struge, 
je urejena s številnimi stopnicami, 
ki se strmo vijejo tudi skozi ozke 
skalne hodnike - predorčke, široke 
le za enega človeka. Višinska raz
lika med prvo in zadnjo stopnico 
pa je prav vrtoglava. 

Ogromni kamniti granitni skla
di so ostro razbrazdani od vodne 
sile, ki hrumi, bobni in buči kot 
simfonija simfonij, harmonično 
ubranih, naravnih zvokov v skalni 
katedrali. Še tako dobra fotografi
ja je le bled odsev mogočnega vti
sa, ki ga doživiš, ko to v resnici vi
diš in slišiš. Res nepozabno in en
kratno! 

Naš izlet po Švici pa smo konča
li z ogledom najmanjšega mesta na 
svetu. 

Mesto Buchs - pravljica ali res
ničnost! Ne hiše, hišice so grajene 
iz lesa, stoje na lesenih tramovih. 
Fasade: nekatere pobeljene, neka
tere skodlaste, nekatere ravnih 
sten. Stebre - skodlaste kot v naši 
Trenti in še kje na Gorenjskem. 

Mestece pa stoji pod okriljem 
gradu ob jezeru, po katerem brez
skrbno in tiho drsijo labodi, plava
jo mimo belih lokvanjev in dopol
njujejo podobo kraja, ki daje vtis 
brezčasnosti, neresničnosti, vtis 
iluzije sreče in popolnosti. 

Večer tistega dne smo preživeli 
na dobrodelnem koncertu lichten-
steinskega simfoničnega orkestra, 
se tam srečali in celo fotografirali 
z lichtensteinsko kneginjo Mario 
von Lichtenstein in se naslednje 
jutro, polni vtisov odpeljali v našo 
lepo domovino Slovenijo, ki niti ni 
tako majhna in revna, kot smo 
dotlej mislili. 

Zapisala: Vesna Soban, 
Viktor Zadnik 

svojo domišljijo, ročne spretnosti 
in naredijo tehnično in estetsko 
zanimiv izdelek. Učenci so ure 
izdelovali in ustvarjali iz različnih 
materialov ter v različnih tehni
kah. Le-te so domiselno kom
binirali in ustvarili izdelke, ki so 
vredni ogleda. Ure so naredili iz 
lesa, plute, mediapana, das mase, 
stekla in keramike. V vsako so 
vložili ogromno truda in dela. 
Začeli so ž izbiro materiala, nato 
so načrtovali obliko ure in skicira
li njeno končno podobo. Izbirali so 
tehnike, s katerimi so prišli do 
želenih rezultatov. Pri izdelavi so 
morali upoštevati tudi tehnične 
danosti. 

Na svoje izdelke so učenci zelo 
ponosni in prav je tako. Zato smo 
sklenili, da njihovo delo predstavi
mo. Izdelali smo vabila in j ih 
izročili učencem. Za odprtje smo 
pripravili kratek kulturni program. 
Dve skladbi nam je na harmoniko 
zaigral Blaž Kovač. Nato je sledil 
odlomek iz Cankarjeve čr t ice 
Moje življenje, ki gaje interpreti
rala Vesna Jugovec. Program sta z 
dvema skladbama sklenila sakso-
fonistka Damjana Vrenjak ob 
spremljavi klavirja, na katerega je 
igral Aco Muller. 

Upam, da vam je bila razstava 
izdelkov vrhniških otrok všeč in da si 
jih boste ogledali tudi v prihodnje. 

Mentor: Primož Trček 

V marcu je minilo 100 let, od
kar je izšla Cankarjeva pesniška 
zbirka Erotika. Ob tej obletnici je 
vrhniški recitator Janez Smrtnik 
pripravil izbor pesmi, ki jih je pred
stavil v nedeljo, 16. maja, na Klan
cu, ob Cankarjevi spominski hiši. 

Izbral je pesmi Helena, Iz lepih 
časov. Dunajski večeri in odlomek 
iz črtice Mater je zatajil. Recital 

pesmi je dopolnila glasba časa, v 
katerem je ustvarjal naš veliki ro
jak Ivan Cankar. Pod vodstvom 
mentorice Vesne Soban je skladbe 
Francisca Tarrege predstavila ki
taristka Maruša Ogrin. Ob za
ključku prireditve so si obiskoval
ci ogledali notranjost spominske 
hiše, v katero jih je povabila Katja 
Oblak. " 

VSI CVETOVI PRIHODNOSTI SO V S E M E N U SEDANJOSTI 

U n i k a t n e u r e š e s t o š o l c e v 

C A N K A R J E V A K N J I Ž N I C A N A 

V R H N I K I vabi svoje č l a n e , prijatelje 

in vse ljubitelje Cankarjeve u m e t n i š k e 

besede n a 

6. T R A D I C I O N A L N O S R E Č A N J E 

V C A N K A R J E V E M L A Z U . 

Prireditev bo v ponedeljek, 

21. junija ob 18. uri. 
Č e b o d e ž e v a l o , s e d o b i m o v k n j i ž n i c i . 

RODOSLOVNA SEKCIJA VRHNIKA 

Predstavili nove sadovnike 
Rodoslovna sekcija Vrhnika je točno po enem letu, ko jc bila uradno 

ustanovljena, zopet pripravila in predstavila razstavo nekaterih novih Vrhni
ških rodovnikov. 

Razstava in predstavitev je bila 24. maja 1999 v dvorani PAVZE Doma 
Karla Grabeljška. Predvsem je bila zanimiva predstavitev nekaterih novih 
rodovniških verig vrhniških družin, ki so jih predstavili avtorji in obenem 
neutrudni iskalci rodbinskih vezi, tja nazaj v leto 1600 do današnjih dni. Tako 
so se predstavili rodovniki priimkov Ogrin (z okoli 500 imeni). Žitko (z 365 
imeni) in rodovnik Jelovšek celo iz začetka leta 1400 in okoli 700 imeni. V 
dvorani se je zbralo zelo veliko ljudi, predvsem tudi tistih, ki so se našli v 
zgodnjih generacijah razstavljenih rodovniških verig. Prisotne je na začetku 
pozdravil predsednik rodovniškega društva Slovenije, ki je izrekel pohvalo 
na račun enoletnega dela. Razstavo pa je otvoril predsednik vrhniških ro
dovnikov Anton Kos, kije navzoče pozval naj se priključijo k delu razreše
vanja rodovnikov, saj je še precej neodkritih verig, katere je potrebno raziskati 
in jih združiti v celotne rodovnike. S.S. 

"Šla si mimo mojega življenja..." 



10 L E T ODDELKA V Z G O J E IN IZOBRAŽEVANJA V PODLIPI 

O t r o c i s o s e p r e d s t a v i l i s p e s m i j o , p l e s o m i n z g i b a n j e m 

O izobraževanju in delovanju 
otrok z motnjami v Oddelku vzgo
je in izobraževanja v Podlipi, ki 
deluje v okviru Osnovne šole Iva
na Cankarja, smo že veliko zvede
li iz priloge SOVICA, ki je bila v 
prejšnji številki NAŠEGA ČASO
PISA. 

Prav pravcato predstavitev svo
jega dela pa so otroci učenci in 
učiteljice s svojimi gosti pripravili 
v petek, 7. maja, v večnamenski 
dvorani Osnovne šole Ivana Can
karja na Vrhniki. Predstavitev je 
obenem sovpadala s praznova
njem 10. obletnice OVI Podlipa. 

V večnamenskem prostoru seje 
zbralo veliko ljudi, ki so prišli pri
sluhnit programu, ki so ga skupaj 
s svojimi učiteljicami in z vzgojite
ljicami sami pripravili in tudi sce
nografija je bila njihovo delo. Kot 
se za obletnico spodobi, sta zbra
nim spregovorila župan Vrhnike 
Vinko Tomšič in ravnatelj Osnov
ne šole Ivana Cankarja Janez Sod-
ja, ki je med drugim poudaril: 

"Potreba po usposabljanju otrok 
in mladostnikov z zmernimi in 
težjimi motnjami v razvoju seje na 
Vrhniki pojavila v drugi polovici 
osemdesetih let. Starši, ki so imeli 
take otroke, so bili prvi, ki so izra
zili željo, da bi na tem področju 
nekaj naredili. 

Odločili smo se, da bomo pro
store za usposabljanje takih otrok 
uredili v opuščeni podružnični šoli 
v Podlipi. Posebno rad se spomi
njam, kako je bilo, ko sem kraja
nom prvič povedal, kakšne name
ne imamo z njihovo šolo. Naletel 
sem na popolno razumevanje in 
podporo. Če sem prej imel še kak
šen dvom v uspešnost naših priza
devanj, sem se iz Podlipe odpeljal 
poln vere v uspeh in prepričan, da 
je treba v uresničitev projekta 
vložiti vse sile. 

Poprijeli smo za delo, obnovili 
opuščeno šolsko stavbo in 7. mar
ca 1989 odprli prvi oddelek Vzgoje 
in izobraževanja. Ta oddelek de
vetih otrok je prevzela socialna 
pedagoginja Anica Žilavec. Istega 
leta smo zaposlili še varuško, ker 
pa seje število otrok večalo, smo 
čez dve leti odprli še en oddelek, 
ki ga še vedno vodi Evgenija Pupis. 
V desetih letih se je v Podlipi us
posabljalo 21 otrok. 10 otrok je že 
končalo usposabljanje in so se 
vključili v Varstveno- delovni cen
ter, ki smo ga odprli 1996. leta, 11 
otrok pa se v dveh oddelkih uspo
sablja za življenje. 

Glavno delo pri postavljanju 
osnovnega koncepta dela so opra
vile učiteljice Šole s prilagojenim 

Anica Žilavec je kot učiteljica že 
vseh 10 let v Podlipi. 

programom in še posebno učite
ljice, ki so in še vedno delajo v 
Podlipi. Materialno so veliko pri
spevali starši, razni sponzorji in 
donatorji. Nikakor pa ne smemo 
pozabiti na kolege iz Nizozemske 
in še posebno Eda Zupana, ki je 
ves čas pomagal s svojimi izkuš
njami. 

Dovolite mi, da se vsem, ki so in 
še vedno tako ali drugače sodeluje
jo pri organizaciji in izvedbi vzgoj-
no-izobraževalnega dela v teh od
delkih, še enkrat zahvalim, saj se 
zavedam, da bi brez njihovega en-
tuziazma, navdušenja in pogu
ma govorili o drugačnih Oddelkih 

Na koncu je učence razveselila še pevka Anika Horvat; z njo so skupuj zaple
sali in zapeli. 

Ob 10. obletnici OVI Podlipe se prisrčno 
zahvaljujemo vsem, ki so pomagali pri 
izvedbi proslave: 

UNI-PACK d.o.o., Vrhnika 
AKVAd.o.o.,Verd 
GOSTILNA KRANJC, Vrhnika 
HALL d.o.o., Vrhnika 
BOJA d.o.o., Vrhnika 
GRADBENIŠTVO VILJEM PIHNER, Vrhnika 
FRIZERSKI SALON "JANA", Vrhnika 
TURMEX d.o.o., Brezovica 
TRGOVINA "KARA", Vrhnika 
MARMOR MARKO JEZERŠEK, Vrhnika 
BAR KRNICA,Verd 
SEČNIK d.o.o., Vrhnika 

Posebna zahvala: 
NOVI LJUBLJANSKI BANKI 
za nov pomivalni stroj ter njegovo vgraditev 
ter 
vsem občinam, ki so podprle izid biltena SOVICA. 

OVI PODLIPA 

Tudi Gena Pupis je zelo zaslužna za 
razvoj OVI Podlipa. 

vzgoje in izobraževanja in drugač
nem Varstveno- delovnem centru 
v Podlipi. Menim, da smo dosegli 
osnovni cilj - drugačni otroci in 
odrasli v Podlipi so srečni in za
dovoljni, vzgajamo in izobražuje
mo jih, zagotavljamo jim varnost, 
dajemo jim tisto, kar potrebujejo, 
vračajo nam tisto, kar zmorejo. 
Zadovoljen sem, ker vem, da z nji
mi delajo pravi ljudje, veseli me 
tudi spoznanje, da so jih sprejeli 
učenci osnovne šole in tudi širše 
okolje." 

Nato so otroci izvedli pravo 
predstavo o štirih letnih časih, ki 
j ih preživijo v svoji Podl ipi . S 
pesmijo, plesom in z gibanjem so 
predstavili delovni sedemurni dan, 
številne aktivnosti, od raznih 
športnih tekmovanj, zimske in 

poletne šole v naravi, poletne 
počitnice, pričetek šole, nabiranje 
gozdnih in domač ih sadežev, 
pričakovanje in obdaritve sv. Mik
lavža, dedka Mraza in Božička, 
pustovanje in sploh vse, kar dela
jo, se učijo prek vsega leta, med 
vsemi štirimi letnimi časi. Otroci 
so se resnično potrudili in skoraj 
brez treme predstavo izpeljali do 
konca, ki je bila predstavljena na 
njihov značilen način, z nekoliko 
prisrčne nerodnosti, vendar pa z 
vso resnostjo in zagnanostjo. Pol
na dvorana je nastop nagradila 
resnično s spontanim aplavzom in 
marsikateremu se je utrnila solza 
v očeh. Vendar ne zaradi kakršne
ga koli pomilovanja, ampak zara
di spontane prisrčnosti, ki so jo 
otroci z zmernimi in s težjimi 
motnjami v duševnem razvoju bili 
pripravljeni prikazati zbranemu 
občinstvu. Prav ti otroci so s tem 
pokazali, da se radi gibljejo, uk
varjajo s plavanjem, atletiko, 
smučanjem, risanjem, da najraje 
tudi zapojejo. 

Ob njihovi 10. obletnici je zani
miv večer popestril še sekset sak
sofonov glasbene šole iz Logatca 
pod vodstvom profesorja Marjana 
Grdadolnika. Za presenečenje je 
poskrbela pevka Anika Horvat, ki 
je znala pritegniti učence, da so 
skupaj z njo zapeli in zaplesali. 
Celoten program je z ubrano bese
do popestril radijski napovedova
lec, Logatčan Marko Škrl. Izkaza
li pa so se tudi starši otrok iz OVI 

* Podlipa, ki so učiteljicam ob 10. 
obletnici poklonili darila v zahva
lo za resnično poglobljeno delo z 
njihovimi otroki, ki so nekoliko 
drugačni, vendar del našega vsak
dana. Prav na koncu sta na oder 
prišla Sonja Ogrin, vodja Ljubljan
ske banke na Vrhniki in direktor 
N L B podružnica Vič - Notranjska 
Pavel Martinuč ter šoli v Podlipi 
podarila pomivalni stroj, ki bo 
prav gotovo služil svojemu na
menu - pomivanju številnih posod 
po obrokih učencev. Naj zapiše
mo, da so sedaj kar sami, kot 
dežurni pomivali svoje posode. Z 
omenjenim darilom pa jim tega ne 
bo več treba opravljati in bodo čas 
lahko uporabili za dodatne ak
tivnosti. Učenci in učiteljice so se 
obema darovalcema iskreno zah
valili s svojim izdelkom - z risbo. 

po končani prireditvi so vse pri
sotne povabili na ogled razstave o 
svojem delu, kjer so predstavili 
različne fotografije o aktivnostih, 
številne risbe in izdelke, ki so jih 
izdelovali pri svojem učenju v 
Podlipi. 

Ob tem je nastal živahen pogo
vor o delu v OVI Podlipa tako z 
učenci kot z vsemi učiteljicami, 
vzgojiteljicami, starši otrok in go
sti, ki so se udeležili prireditve ob 
10-letnici delovanja šole. 

S.S. 

VAJA GASILCEV IN ŠOLSKIH OTROK V BEVKAH 

"Šola poškodovana zaradi potresa" 
Prostovoljno gasilsko društvo Bev

ke in Občinski štab Civilne zaščite 
sta na podlagi programa rednih vaj 
v petek, 14. maja izvedla vajo reše
vanja šolskih otrok iz porušene šole 
v Bevkah. Vajo so poimenovali PO
TRES OŠ BEVKE. 

Učenci Osnovne šole Bevke so 
imeli redni pouk, koje potres z rušil
no močjo porušil del šolskega po
slopja. Del učencev se je skupaj z 
učiteljicami rešil skozi pomožni 
izhod, nekaj jih je ostalo poškodo
vanih in zasutih v notranjosti šole. 
Takoj je sledil klic za reševanje otrok 
iz porušene šole. Vodja intervencije 
(PGD Bevke) je takoj obvestil MIK-
ROM, ki se je zelo hitro znašel na 
nesrečnem prostoru. Prek zvez je 

poklical še PGD Blatna Brezovica, 
PGD Stara Vrhnika in Zdravstveni 
dom Vrhnika. Po nekaj minutah so 
bili že vsi zbrani in takoj pričeli z 
intervencijo. Zasute otroke so rešili 
skozi kletna okna in okna iz prvega 
nadstropja. Tri poškodovane otroke 
so rešili izpod ruševin ter jih ž nosi
li prenesli v varno zavetje šolskega 
dvorišča. Tako se je vaja karhitro 
končala. Otroci in učiteljice so bili 
rešeni. 

Na koncu so bevški gasilci vsem 
pokazali še gašenje z ročnim gasilni-
kom, ko seje vnelo bližnje olje oziro
ma motorno gorivo. Nato je sledila 
še analiza vaje, ki je pokazala, daje 
vaja uspela. Še posebno vso resnost 
in pozornost so naredili učenci Os
novne šole Bevke. Seveda je to bila 
sarrio vaja. Bolje se je učiti v nor
malnih razmerah, kot pa resnično 
doživeti kakšno naravno katastrofo. 

S.S. 

Pravi vtis k 10. obletnici OVI Podlipa in nastopu njihovih učencev je prav 
gotovo prispevala polna dvorana. 

Otroci so prikazali delo, aktivnosti in učenje v štirih letnih časih, kijih 
preživljajo v prelepi Podlipski dolini. 

Direktor NLB Podružnica Vič - Notranjsku in vodju vrhniške LB sta otrokom 
in učiteljicam podarila pomivalni stroj. 

10 tortic srčkov za vsako leto v Podlipi 

D R A G I O T R O C I ! 
Društvo prijateljev mladine Vrhnika in Turistično društvo Blaga-

jana, vas vabita na otroški ŽIV-ŽAV, ki bo 
v nedeljo, 20.6.1999 
na trgu za sodiščem, v okviru Argonavtskih dni. 
Dobimo se ob 10. uri dopoldne, ko naš bodo s svojim nastopom 

pozdravile Logaške mažoretke, nato nas bo zabaval "Pojoči kuhar", 
ki ob petju in igranju kitare peče tudi palačinke. Obiskal nas bo tudi 
čarovnik Romano. 

Dopoldanski del ŽIV-ŽAV-a bomo končali ob 12.30 uri, popoldne 
pa se bomo spet dobili ob 15. uri. 

Zaplesali bodo z ansamblom Abrakadabra, predstavila se nam bo 
plesna skupina OŠ IC Vrhnika, pod vodstvom ga. Teje Šraj. Ko bomo 
že prijetno utrujeni bomo poslušali pravljico "Gusar Berto". 

V dopoldanskem in popoldanskem delu ŽIV-ŽAV-a boste lahko 
sodelovali v različnih delavnicah, kijih bodo vodile vzgojiteljice iz 
vrtca, učiteljice OŠ IC, knjižničarke Cankarjeve knjižnice in 
sodelavke SLKD-ja, obm. izpostava Vrhnika. 

Ne razmišljajte, ampak pridite v našo družbo, veselo in zabavno bo! 

Reševanje otrok je potekalo tudi 
skozi kletna okna. 

Trije ranjeni so bili rešeni in njihovi 
sošolci so se tega zelo veselili. 

Popravek in opravičilo 
V sestavku Vaja reševanja otrok pred požarom v prejšnji številki 

Našega časopisa smo pomotoma izpustili, daje pri vaji sodelovalo tudi 
Prostovoljno gasilsko društvo Vrhnika. 

Za pomoto se prostovoljnim gasilcem opravičujemo: NČ 
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Polepšajte si dan 

s šopkom 

svežega rezanega cvetja 

Pričakujemo vas 

ft 

P I E T A 

Pogrebna služba 
FRANCI TRŠAR; 
Gabrče 9 
Vrhnika 
Telefon:754-109, 
752 -894 
0609 628 - 257 

AKVA 
/1X1 r / 1 

AKVA d.o.o., Verd 31, Vrhnika 

kvalitetno in strokovno Č I S T I M O 

in 
SEDEŽNE GARNITURE 
Preproge odpeljemo in pripeljemo. 

N a r o č i l a n a t e l e f o n 7 5 4 - 6 5 6 . 

s m s m m s i s m o v 

1-005 

Prodaja, montaža, servisiranje 
izpušnih sistemov za: 
- osebna vozila, 
- mala dostavna vozila 
- kombije. 

Uradne ure: 
pon.: 7 - 15 

J tor. : 1 0 - 1 8 
sre. : 12 - 1 8 

rn.ii - is 
Možnosti tudi montaže: j[JL 8 - 1 2 ' 8 

- športnih loncev, 
- športnih okrasnih nastavkov. 

S v « Ew»iršSreia'; 

ifmmVmm 

CASERMAN PAVEL s.p. 

VRTNARIJA 16 
j p U 1360 VRHNIKA 
G U TEL: (061) 752-455 
— FAX: (061) 756-188 

AKVA 1 
elan IBN 
z licenco 

N e p r e m i č n i n e 

KUPIMO 

STANOVANJA IN HIŠE: 
Različnih velikosti in cenovnih 
razredov, lahko starejša za adap
tacijo in kasneje vseljiva, kupimo. 

ZEMLJIŠČA: 
Vrhnika z okolico, Log, Dragomer, 
Borovnica, Horjul, Polhov Gradec, 
Logatec, stavbna zemljišča raz
ličnih velikosti, kupimo. 

HIŠE: 
VRHNIKA in okolica, kupimo hiše 
različnih velikosti in cenovnih 
razredov. 

PRODAMO: 

STANOVANJA: 
LOGATEC, štiri dvosobna stano
vanja na Pavšičevi, ugodno, proda
mo. 
LOGATEC, štirisobno, 120 m2, v 
bloku, polkletno, komplet prenov
ljeno, prodamo. 

HIŠE: 
VRHNIKA, bližina centra, nova sa
mostojna nadstandardna hiša, 
300 m2, klasično kakovostno gra
jena, moderna, razgibana, potreb
na finalnih del, z urejeno okolico, 
na parceli 763 m2, prodamo. 
VRHNIKA, center, nova samostoj
na, brez talnih oblog in keramike, 
lahko dvodružinska, parcela 650 
m2, nujno prodamo. 
DRENOV GRIČ, Lesno Brdo, sa
mostojna, 20 let, 200 m 2, dve 
etaži na parceli 1150 m2, z mož
nostjo dodatne gradnje, prodamo. 

POSLOVNI PROSTORI: 
VRHNIKA, v poslovno obrtni coni, 
66 m 2 + 70 m2, s parkirnim pro
storom, prodamo ločeno ali sku
paj. 

ZEMLJIŠČE: 
VRHNIKA, strogi center, zazidljivo 
zemljišče, 747 m 2, lepo, ravno, 
sončno, ob vodi, prodamo. 
SINJA GORICA, prodamo zazidlji
vo parcelo, 1600 m2, v naselju, 
lepo, ravno, dostop po asfaltni 
cesti, prodamo. 
ZAPLANA, Strmica, zazidljivo par
celo 1045 m2, voda in elektrika na 
parceli, prodamo. 

ODDAMO: 

POSLOVNI PROSTORI: 
VRHNIKA, 110 m2, trgovina z živili, 
komplet opremljeno s hladilnico, v 
urejeni hiši, oddamo. 
VRHNIKA, 50 m 2, poslovni pro
stor, višina stropa 3.70 m, upo
rabno dovoljenje za mirno obrt 
ali skladišče, pisarna s pripada
jočimi prostori 20 m 2, urejeno 
ogrevanje, parkirišče zagotov
ljeno, ob asfaltni cesti v urba
nem naselju, sprotno plačilo, 
oddamo. 
VRHNIKA, poslovni prostor za 
kakršno koli mirno dejavnost, v 
lepo urejeni hiši, v bližini LOKA 
CENTRA, oddamo. 

NAJAMEMO: 
VRHNIKA in okolica, najamemo 
stanovanja različnih velikosti. 
VRHNIKA, Vrtnarija, nujno na
jamemo enosobno stanovanje. 

V a r n o p o s r e d o v a n j e p r i p r o d a j i , n a k u p u , n a j e m u In 
o d d a j i nepremičnine. S m o člani I n f o r m a c i j s k a 
b o r z a nepremičnin z l l e a n c o z a o p r a v l j a n j a p o s l o v 
nepremičninskega p o s r e d n i k a . 

i rEDcJio u i r h i r t i k o i 
tel: 061/757262, tel/fax: 061/757261 

J a n e z o v a vas, Verd t e l . : 7 5 6 - 0 0 1 

Krimskega odreda 11, Vrhnika 
Stara cesta 45, Vrhnika - tel.: 752-812 

Trgovina Dojenček vas vabi v novo 
poslovalnico na Stari cesti 45. 

Nudimo vam otroško opremo, kozmetiko in 
konfekcijo od 0 - 8 let, znanih domačih 

proizvajalcev, kot je KATJA in ALEN ter drugih 
tujih blagovnih znamk. 

Delovni čas: 
od 8.30-12.00 

in od 16.00 do 19.00 
sobota od 8.00 do 12.00 

Izdelava in montaža 
priključkov 

j za hidravlične cevi 

1 MARJAN GRDADOLNIK s.p. 
I 1357 Notranje Gorice 

Cesta na log 85 
Tel./faks: (061) 651-624 
Tel. privat: (061) 651-621 
GSM: 041/681-106 

t' L E 3K 

MARJAN GRDADOLNIK s.p. 
I 1357 Notranje Gorice 

Cesta na log 85 
Tel./faks: (061) 651-624 
Tel. privat: (061) 651-621 
GSM: 041/681-106 

Ing. Marko Popit, s.p. 
Cesta Dolomitskega odreda 4 
1351 Log pri Brezovici 
telefon: 061/653 036, faks: 061/654 432 
URL: http://www.popit-sp.si 
e-mail: marko@popit-sp.si 

Redno ali honorarno 
zaposlimo 
STROJNEGA KLJUČAVNIČARJA 
Pisne ponudbe pošljite do 10. junija na gornji naslov, kjer dobite tudi 
dodatne informacije. 

n i u o r g o l o n t 
horjul 

V A R G A L A N T , d . o . o . , H o r j u l 

T A K O J Z A P O S L I M O d e l a v c a s 

p o k l i c n o I z o b r a z b o k o v i n s k e 

s t r o k e , s t a r e g a d o 3 0 l e t . 

Vloge pošljite na naslov: 

VARGALANT, d.o.o., Horjul 227, 1354 
Horjul. Ostale informacije na razgovorih. 

3 H I 
" Telefon: 125-42-04 

d.o.o. z d o b r i m imenom Tržaška 2 - Ljubljana 

Uradne ure vsak dan od 10. do 16. ure, 
ponedeljek in sreda od 10. do 17. ure 

IZKORISTITE NAŠO UGODNO PONUDBO! 
NUDIMO VAM MOŽNOST KREDITA NA 6 ALI 12 MESECEV IN PLAČILO 
NA 4 ČEKE ZA A, B IN F KAT. 

- tečaj CPP organiziramo 2x mesečno na Tržaški 2 
-v juniju in juliju bodo tečaji CPP 07.06. ob 18. uri in 21.06. ob 17. uri, 
05.07 ob 18. uri in 19.07. ob 17. uri 
- organiziramo tudi tečaj prve pomoči 
- nudimo izposojo literature 
- dijaki in študenjte imajo posebne ugodnosti 

NOVO - Vse informacije o naši avto šoli lahko dobite tudi preko interneta 
ali naših strani www.3-d.si, kjer se lahko prijavite tudi za tečaj CPP. 

V vašem kraju organiziramo tečaj iz varstva pri delu s kmetijskim 
traktorjem. 

I M S S e r v i s 

popravila pralnih in pomivalnih strojev 

GORENJE 
CANDY 
Telefon 061/653-227 

VW SERVIS IN VULKANIZERSTVO 

T U R S I C 

VRHNIKA # JAGROVA 2 • TEL: 755-117 

• Servisiranje in popravila vozil VW, AUDI in 
SEAT 

• P r i n a k u p u n o v i h a v t o p l a š č e v n u d i m o 

5% g o t o v i n s k i p o p u s t 

D E L O V N I Č A S : 

o d 7 . d o 1 2 . u r e i n o d 1 3 . d o 1 8 . u r e , 

s o b o t a o d 8. d o 1 2 . u r e . 

http://rn.ii
http://www.popit-sp.si
mailto:marko@popit-sp.si
http://www.3-d.si
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PODJETNIŠKO OBRTNA CONA 
POD HRUŠEVCO 30c 

1360 VRHNIKA 
•i . : 061/754 358, fax: 061/755 546 

T e l . 6 5 3 - 8 6 4 ( d o m a ) 

- vhodni portali 
- stebri 

- vodnjaki 
- vrtni umivalniki 

- ograje 
- cvetlična korita 

-vaze 
- umetni kamen za oblaganje 

- izdelki po naročilu 

Trgovina GANESH d.o.o. 
PTC Loka - pritličje 
tel. 751-211, Robova 6, Vrhnika 

za vroče poletne dni, vam nudimo bogato 
izbiro: 

- indijskega tekstila za vse generacije 
* obleke 

* krila 
* tunike 
* bluze 
* rute 

- bambus roloji vseh dimenzij, uporabni za: 
* tenole 
* ograje 
* zavese 

- mreže za vrata - vrtne bakle 
- darila za vsako priložnost Delovni čas: - delovnik 9.00 -12.00 15.00-19.00 - sobota 8.00 -13.00 

Vljudno vabljeni 

prevozništvo in gradbena mehanizacija 

J e s e n k o 

s t o r i t v e i a v t o c l v i g c i l o m i n r c v o k o p c s c e m /V1F 

r u i u r a d b c n u d e l a p r i n i z k i h <j t u d n i ti h 

T L A K O V A N J I 

I N A S F A L T I R A N J E 

D V O R I Š Č 

P A R K I R I Š Č 
rMML t%IK l9Vr 
h a v a 7 i h h p a t i 
l #V W V A L I l i r i r v 11 eee 

Roman Jesenko s.p. 
Drenov grič 88, 1360 Vrhnika 

tel: 067/754 785 - GSM 041/674-045 
GSM 041/766-587 

C o r r » r a r 

AVT0S0LA 
TURISTIČNA AGENCIJA 

PISARNIŠKE IN 
RAČUNOVODSKE STORITVE 

FOTOKOPIRANJE 

AVTOŠOLA 
s tradicijo in uspehom 

TEČAJ CPP A, B, C, E in F kategorije 
7. JUNIJA ob 18. uri 

PLAČILO UR VOŽNJE NA 6 OBROKOV BREZ OBRESTI! 
DIJAKI IN ŠTUDENTJE POPUST! 

• TEČAJ IZ VARSTVA PRI DELU S TRAKTORJEM 
TEČAJ ZA VODITELJE MOTORNIH ČOLNOV BO 15. JUNIJA 

• TEČAJ ZA MOPEDISTE JUNIJA 

Vabljeni tudi tisti, ki ste tečaj CPP 
opravili pri drugi avtošoli 

DODATNA UGODNOST SAMO NAŠE AVTOŠOLE: 
IZPIT LAHKO OPRAVITE V POSTOJNI 

ALI V L J U B L J A N I 

TURISTIČNA AGENCIJA 
POČITNICE IN POTOVANJA 

PRODAJA ARANŽMAJEV VSEH PRIZNANIH 
TURISTIČNIH AGENCIJ 

MOŽNOST PLAČILA NA OBROKE 
LETALSKE KARTE 

ZAVAROVANJE CORIS 

NOVO! ŠTUDENTSKI SERVIS - AS ASISTENT 

URADNE URE: pon.- pet. od 11. do 18,ure, sob. od 9. do 12. ure 
INFORMACIJE IN PRIJAVE: COM-TAR. d.o.o., PTC LOKA, 

Robova 6, Vrhnika, tel./faks: 061/755-828; 755-023 

O v o r g o l c i A l ' 
V n o v i t rgovin i na v r h n i š k e m k l a n c u (na cesti prot i 

Loga tcu ) , T r ž a š k a c. 44, vam n u d i m o : 

- izdelke iz naše proizvodnje 
(zglobe, končnike, premne roke za vse vrste 

avtomobilov) 
- olja, filtre, sklopke, amortizerje, zavorne ploščice, 

diske,... 
- in drugo dodatno opremo za osebna vozila. 

ODPRTO: vsak dan od 8. do 18. ure 
sobota od 8. do 12. ure. 

Telefon /faks: 061/752-711. 

Lahko pa nas pokličete tudi v proizvodni obrat po telefonu: 
061/752 711, 755-470. 

Z I D A R S T V O 
Janez Petrovčič, s.P. 
Podlipa 95, Vrhnika 

Vam nudi naslednje storitve: 
novogradnje z našim in vašim materialom 
omete, adaptacije hiš, dimnikov 
podporne zidove - škarpe iz kamna 
tlakovanje dvorišč, vrtne kamine iz kamna itn. 

I TEL/FAKS: 061/753 895 

S R N K E R 
V R H N I K A 

Opekarska 18 
1360 Vrhnika 
tel.: 061/751-376 

753-618 

ADAPTACIJA KOPALNIC 
Z VELIKO IZBIRO 
KERAMIČNIH PLOŠČIC 
IN KOPALNIŠKE OPREME 
• zidarska dela, 
• zamenjava vodovodne instalacije, 
• polaganje keramičnih ploščic, 
• montaža sanitarne keramike, 

mešalnih armatur in 
kopalniškega pohištva, 

• odvoz odpadnega materiala. 

G A R A N C I J A 
I N R O K I Z V E D B E 
Z A G O T O V L J E N A . 
Hvala za zaupanje! 

A v t o - i Z Z i v , d.o.o. I Sm{t?l*}B 
1360 V R H N I K A 

tel. /faks: 061/754-787 
mobitel: 0609/618-013 

http: / / www avto-izziv. si 

PRI NAS VAM NUDIMO: 
• menjavo vozil: 

- staro za novo 
- staro za staro 

• komisijsko prodajo vseh vrst osebnih vozil 
• odkup vozil, letnik nad 1990 
• mogoč nakup na posojilo in leasing 
• prenos lastništva (prepis vozil) 

ODPRTO: 
vsak dan od 9. do 18. ure, sobota od 9. do 13. ure. 

O P T I K 
BRANKA JELOVČAN s. p. 
STARA CESTA 5 
1360 VRHNIKA 

Tel.: 061/756-105 
• IZDELAVA VSEH VRST OČAL NA RECEPT 

IN PO IZBIRI. 
• KONTROLA VIDA 

Nov delovni čas 
od 9. do 12.ure in od 13 do 17.ure 

Sreda od 9. do 12. ure in od 13. do 18.ure 
Sobota zaprto! 

Novo na Vrhniki! 
Ponudba RAY BAN sončnih očal in tekočin za kontaktne leče 

D O P I S U J T E V 
N A Š Č A S O P I S 

4 f e 
A l ! # l % J f l % f / f\ /1 

tel./faks: (061) 746 - 209, mobitel: 0609 644 - 173 
U l i c a b r a t o v M i v s e k 2 4 , 1353 B o r o v n i c a 

4»WUNT4»VJk 
'wxsjstmM3srjrM. k m m m m m m c m c j k m 

BIRO VINTAR 

Izdelava n a č r t o v 

za s tanovan j ske h lse 

In pos lovne p r o s t o r e 

te l / faks : 0 6 1 / 1 6 2 IO 6 4 

mob i te l : 0 4 1 4 1 0 158. 
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D e l o policis tov P P V r h n i k a 

od 15 .4 .1999 do 19 .5 .1999 
Na začetku pisanja o delu poli

cistov v času od 15. aprila pa do 
19. maja je potreben popravek iz 
prejšnje številke Našega časo
pisa. Pri četrtku, 8. aprila, v zad
nji alinei seje pomotoma vrinila 
beseda "nepravilnega" prečka
nja. Naj takoj zapišemo, daje pe
šec pravilno prečkal cesto na pre
hodu za pešce, kjer ga je zbil 
voznik osebnega avtomobila, ki 
je zapeljal v rdečo luč in tako 
povzroči l prometno nes r ečo . 
Pešec je bil telesno poškodovan. 
Z a neljubo napako se pešcu 
opravičujemo, na kar nas je sam 
opozoril. 

Četrtek, 15. 4. 
- Na vrhniški Agenciji za pla

čilni promet je bil vnovčen po
narejen bankovec za 10.000 SIT. 

-Policisti so prijeli moškega, za 
katerim je bilo razpisano iskan
je. Ugotovili so, daje psihiatrič
ni bolnik, zato so ga z napotnico 
osebne zdravnice odpeljali v 
bolnišnico v Begunje. 

Petek, 16.4. 
- Lastnika rastlinjaka na Dre

novem Griču je zalivanje drago 
stalo. Nameščeno vodno črpalko 
je namreč nekdo ukradel. 

- V trgovini je prodajalka v 
skladiščnih prostorih zasledila 
moškega z večjo količino cigaret. 
Ko jo je opazil , se je ustrašil , 
odvrgel robo in zbežal. 

- V gostinskem lokalu je ne
znanec izkoristil odsotnost na
takarice in iz predala vzel okrog 
30.000 SIT. 

- V nočnih urah je nastal spor 
med dvema voznikoma, ker je 

PRODAMO 
- VRHNIKA, bližnja okolica - etažo 
stanovanjske hiše na večjem zem
ljišču 
- VRHNIKA - samos to jno h išo na 
sončni in mirni legi - 6 2 5 m 2 zem
ljišča; 
- VRHNIKA - obr tna cona - samo
stojen poslovni objekt 208 m 2 , dvor
išče 405 m 2 ; 
- VRHNIKA - CENTER - samostojno 
hišo na zemjišču 580 m 2 ; 
- VRHNIKA - nadstandardno samos
tojno novo hišo 291 m 2 uporabne 
površine; 
- VRHNIKA - novejšo hišo vsel jeno 
leta 1996- 226 m 2 uporabne povr
šine, lahko dvostanovanjska; 
- LOGATEC - novejšo hišo na zem
ljišču 1900 m ? ; 
- RAČEVA - Smrečje, Podlipa, Vrhni
ka, Ljubljana - 35 km; do Žiri 6 km -
etažo hiše - 3 sobe (dnevna soba 34 
m 2 ) , kuhinja, sanitarije, garaža, skupaj 
140 m 2 in balkon 20 m 2 , zarai lepe 
lege primerno tudi za vikend; 

eden kršil prometne predpise, 
drugi pa gaje hotel na to opozo
riti. Nato je eden od njiju zape
ljal na domače dvorišče, drugi pa 
za njim. Domačin je za tem z 
železno palico udaril po avtu 
drugega. 

Sobota, 17.4. 
- Otrok je na parkirnem pro

storu s kolesom trčil v avto in 
razbil luč. 

-Policiste je poklical zdravnik 
iz zdravstvenega doma, da je 
dobil obvestilo, naj se zglasi na 
nekem naslovu. Ko je prišel tja, 
ni nihče odprl. Nato so policisti 
vstopili v hišo in našli moškega 
in žensko, oba pijana do nezave
sti. Zdravnik j ima je nudil po
moč. 

Ponedeljek, 19.4. 
- V kontroli hitrosti z radarjem 

je bilo kaznovanih 46 prehitrih 
voznikov. 

Torek, 20.4. 
- Na Vrhniškem klancu je na

stala prometna nesreča s tremi 
udeleženci, in sicer zaradi pre
kratke varnostne razdalje in pre
hitre vožnje. Prvi in drugi sta 
hotela zaviti levo, tretji pa se je 
iz omenjenega vzroka zaletel v 
drugega, ta pa v prvo vozeče vozi
lo. 

Četrtek, 22.4. 
- Policisti so posredovali v go

stinskem lokalu na Vrhniki, kjer 
je moški pretepel žensko. Ugo
tovili pa so tudi, da lokal obratuje 
prek dogovorjenega delovnega 
časa, zato so lastnika prijavili 
sodniku za prekrške. 

Petek, 23.4. 

FRANC KRAŠOVECs-p. ® 

\ V R H N I K A ^ 
TRŽAŠKA CESTA 12 

V, 061752 077 
I o « 4 0 4 911 

- ZAPLANA - STRMICA - manjšo hišo oz. 
bivalni vikend 120 m 2 uporabne površine; 
- ZAPLANA - STRMICA - vikend v zelo pri
jetnem okolju; 
- ZAPLANA - ULOVKA - bivalni vikend na 
1000 m 2 zemljišča; 
- ZAPLANA - ULOVKA - bivalni vikend v 
treh etažah; 

- Na cestninski postaji je na
stala poškodba osebnega avto
mobila, ker zapornica A B C siste
ma ni zaznala kartice. 

- V Dragomerju so obravnava
li poskus vloma v osebni avto, pri 
čemer so bila poškodovana vra
ta avtomobila. 

Sobota, 24.4. 
- Ponoč i se je v Borovn ic i 

voznik kolesa z motorjem zaletel 
v parkirano vozilo in odpeljal 
neznanokam. POzneje so vozni
ka našli in proti njemu primerno 
ukrepali. 

- Na Drenovem Griču se je 
zaradi nepravilnega prehitevanja 
zgodila prometna nezgoda, v ka
teri so bila udeležena tri vozila. 
Nastala je materialna škoda. 

- N a avtocesti Log-Vrhnika je 
nastala huda prometna nesreča. 
Zaradi močnega naliva je na 
odstavnem pasu ustavil tovor
njak. Za njim je pripeljal voznik 
osebnega avtomobila in z veliko 
hitrostjo trčil vanj. Ker je bil 
voznik ukleščen v vozilo, so na 
pomoč poklicali gasilce. Voznik 
je zelo hudo telesno poškodovan. 

- Na Vrhniki je vlomilec s kam
nom razbil izložbeno steklo trgo
vine in odnesel nekaj izdelkov. 
Zarad i hitrega posredovanja 
patrulje so storilca ujeli nep
osredno po vlomu. 

Nedelja, 25.4. 
- Policisti so posredovali na 

Verdu, kjer je nastal pretep, v ka
terem je bila ena oseba poškodo
vana. 

Ponedeljek, 26.4. 
- Na starejši hiši na Bregu pri 

Borovnici se je pojavil grafit s 
politično vsebino. 

-Radar-21 prehitrih voznikov 
kaznovanih. 

- V Dragomerju je nek pes zelo 
ugriznil žensko. Lastnika psa so 
prijavili sodniku za prekrške, ker 
ni primerno zavaroval nevarne 
živali. 

- Na Verdu se je zgodila pro
metna nezgoda. Vozilo je zaradi 
prevelike hitrosti zaneslo na 
nasprotni pas v trenutku, ko je 
nasproti pripeljalo drugo vozilo. 
Na s r ečo se je k o n č a l o brez 
telesnih poškodb. 

Sreda, 28.4. 
- Na Drenovem Griču se je 

nekdo znesel nad delovnim stro
jem. 

- Tam se je pripetila tudi pro
metna nezgoda zaradi izsiljeva
nja prednosti. Nastala je manjša 
materialna škoda. 

- Ponoči so posredovali v prepi
ru med mladimi, ki so hoteli fiz
ično obračunati, vendar so poli
cisti to preprečili. 

Četrtek, 29.4. 
- V Borovnici se je pripetila 

prometna nezgoda, v kateri sta 
bila udeležena traktor in osebni 
avto. Nezgodo je povzroč i l a 
voznica traktorja, ki je izsiljeva
la prednost. 

- Na Vrhniki je zaradi prekrat
ke varnostne razdalje nastala 
prometna nezgoda, v kateri so 
bila udeležena tri vozila. 

Petek, 30.4 
- V Borovnici seje nekdo zale

tel v ograjo, jo poškodoval in 

- ZAPLANA - ULOVKA - parcele - ve-
liksoti od 835 rt i 8 do 1152 m 2 ; 
- BEGUNJE PRI CERKNICI - zazidlji
vo zemljišče 954 m 2 in 1105 m 2 ; 

IŠČEMO 

- VRHNIKA - garsonjero ali enosobno 
stanovanje - nižje nadstropje; 
- VRHNIKA - dvosobno stanovanje; 
- VRHNIKA in OKOLICA; HORJUL-
SKA DOLINA - starejšo hišo - cena do 
2 0 . 0 0 0 . 0 0 0 , 0 0 SIT; 
- VRHNIKA - LJUBLJANA - atri jsko 
hišo; 
- VRHNIKA - LJUBLJANA - polovico 
dvojčka; 
- VRHNIKA - LJUBLJANA - zazidljivo 
stavbno zemljišče; 
- ZAPLANA - STRM ICA - bivalni vikend 
cca 15 .000 .000 ,00 SIT; 
- ZAPLANA - STRMICA - zazidlj ivo 
zemljišče cca 1500 m 2 ; 
- VRHNIKA - dvosobno stanovanje - v 
najem 

odpeljal naprej, ne da bi poravnal 
škodo. Policisti so ga izsledili in 
primerno ukrepali. 

- Ponoči so policisti opravili 
poostren nadzor nad psiho-fiz-
ičnim stanjem voznikov. Pri tem 
so kaznovali 10 voznikov, ki so 
bili pod vplivom alkohola. 

Sobota, 1.5. 
- V Dragomerju so posredova

li zaradi povzročanja prekomer
nega hrupa. Sosede je namreč 
motil hrup, ki gaje na praznik 
dela z opravljanjem zemeljskih 
del p o v z r o č a l delavno 
razpoložen sosed. 

Nedelja, 2.5. 
- V Podlipi je bil ukraden oseb

ni avto Z A S T A V A 126, ki so ga 
čez tri dni našli v Žireh. 

- V Borovnici so policisti na 
cesti "pobrali" pijanega moškega, 
ki je oviral promet. 

- V Dragomerju so se sprli in 
stepli sorodniki zaradi neure
jenih razmer glede dedovanja. 

Torek, 4.5. 
-Vlomljeno je bilo v vikend, iz 

katerega je storilec odnesel pi
jačo, se tam tudi najedel in pre
oblekel. 

Sreda, 5.5. 
- Radar: 43 voznikov kazno

vanih. 
- V Bistri je voznica zaradi pre

hitre vožnje prebl izu roba 
^vozišča zapeljala v cestni jarek. 
Pri tem se k sreči ni poškodova
la. 

Četrtek, 6.5. 
- Policisti so na cesti našli pošk

odovanega moškega, za katerega 
so ugotovili, da so ga pretepli 
neznanci. 

Petek, 7.5. 
- V kontroli hitrosti z radarjem 

je bilo kaznovanih 29 prehitrih 
voznikov. 

- Na v rhn i šk i poš t i je b i l 
vnovčen ponarejen bankovec za 
10.000 SIT. 

Sobota, 8.5. 
- Neznana oseba je iz odklen

jene blagajne v pisarni neke trgo
vine odnesla 120.000 SIT. 

- Na podlagi tiralice so prijeli 
eno osebo. 

Nedelja, 9.5. 
- Policisti so prejeli prijavo o 

poškodbi vrat Mladinskega cen
tra Vrhnika. 

- Zvečer so bili obveščeni, da 
so na Lesnem Brdu že popoldne 
odšle v podzemno jamo tri os
ebe: dva otroka v spremstvu ene
ga odraslega. Do prihoda patrul
je so se že srečno vrnili. 

Ponedeljek, 10.5. 
- Ponoči so policisti prijeli kar 

19 tujcev. Za 6 državljanov Z R J 
so ugotovili, da so ilegalno prišli 
v Slovenijo. Odpeljali so j ih k 
sodniku za prekrške in potem v 
prehodni dom. Preosta l i , 
državljani Z R J in Alžirije, pa so 
pobegnili iz prehodnega doma, 
kamor so jih tudi vrnili. 

- Na avtocesti je bil povožen 
medved. 

Torek, 11.5. 

- Radar; kar 58 kaznovanih 
voznikov. 

- Na vrhniškem križišču se je 
zgodila huda prometna nesreča. 
Pešakinjo, ki je nepravilno preč
kala cesto pri rdeči luči, je zbil 
osebni avto. P r i tem je bi la 
ženska hudo telesno poškodova
na. 

- Obveščeni so bili o objestni 
vožnji neregistriranega osebnega 
avtomobila Zastava 101 bele 
barve. Patrulja je voznika ujela in 
ostal je brez vozniškega dovolje
nja. 

Četrtek, 13.5. 
- Z Loga so dobili prijavo o 

p o š k o d o v a n j u novogradnje -
stanovanjske hiše. 

- Ponoči je vlak na železniški 
progi med Logatcem in Planino 
zbil medveda. Ranjenega medve
da je začela iskati patrulja, ker je 
obstajala nevarnost, da je odšel 
proti naselju Laze. Našli so ga ob 
železniški progi. Ko so se mu 
približali, je medved zakorakal 
proti njim in ker je obstajala ne
varnost napada, so uporabil i 
orožje in kosmatinca pokončali. 

Petek, 14.5. 
-Obravnavali so tatvino oblačil 

v trgovini na Vrhniki. 
Nedelja, 16.5. 
- Vlomljeno je bilo v osebni 

avto, iz katerega je bila odnese
na zadnja polica z zvočniki. 

- V Borovnici je nastala pro
metna nezgoda s pobegom. Zara
di vožnje po sredini ceste se je 
voznik zaletel v nasproti vozeče 
vozilo in potem odpeljal naprej. 
Oba avtomobila sta bila precej 
poškodovana. Na podlagi opisa, 
znamke in* barve vozila so pri 
preverjanju takih vozil ugotovili 
povzročitelja. 

Torek, 18.5. 
- Radar: kar 47 kaznovanih 

voznikov. 
- V Borovnici je voznik zaradi 

neprilagojene hitrosti zapeljal s 
ceste in trčil v drevo. Nastala je 
materialna škoda. 

Sreda, 19.5. 
- Na Vrhniki je bil izpred novo

gradnje ukraden vrtalni stroj. 
- V Sinji G o r i c i je nastala 

tragična delovna nesreča. Delav
ci so pri podiranju stene objekta 
prerezali jekleno konstrukcijo, ki 
seje zrušila in pod seboj pokopa
la enega delavca. Le-ta je poškod
bam podlegel. Kraj nesreče sta si 
ogledala komisija in sodnik, ki 
sta tujo krivdo izključila. 

- Policisti so napravili blokado 
zaradi ropa banke v Ljubljani. 

V sodelovanju s komandirjem 
PP g. Škuljem pripravila Vesna 
Benkič, izbor dogodkov pa Simon 
Seljak. 

POGREBNE STORITVE 
J U : naročila na domu 

prevozi 
prevozi za upepelitev l—g |—I 
postavitev mrliškega odra 
pogrebna oprema 
urejanje umrlih 
izkop jam 

pevci, glasba 
venci, cvetje, sveče 
urejanje grobov 
urejanje dokumentacije 
prevozi v pogrebnem 
spremstvu 

A N T O N V R H O V E C , D r e n o v G r i č 1 2 8 
T e l . : 0 6 1 / 7 5 1 - 4 3 7 , m o b i t e l 0 6 0 9 6 3 7 6 1 7 

K A M N O S E Š T V O S V E T E s . p . 

Izdelava, in obnova nagrobnikov, več kot 50 različno 
oblikovanih nagrobnikov iz različnih materialov. 

Lučke in vaze. 
. 

Izdelava in montaža kuhinjskih, gostinskih ter kopalniških 
pultov. 

• 

Plačilni pogoji ter rok dobave po dogovoru. 

Delovni č a s od 7. do 17.ure 

Kamnoseštvo Svete s.p. Jezero 97 
1352 Preserje 

Tel./faks: 061/631 294 

R E N A U L T 
P C L I O 

R E N A U L T 
' T W I N G O 

j K A N G O O 

r - r r 
i J vl^_J 

po sistemu Eurotax tudi do v—^ 
120.000 SIT ceneje 

za p r i j e t n e j š o v o ž n j o v poletnih dneh vam 
ob nakupu novega vozila podarimo 
platneno s o n č n o streho 

ob nakupu kombiniranega vozila do 11.6.1999 
vam podarimo darilo v vrednosti 60.000 SIT! 

N O V I M E G A N E vozila na zalogi z m o ž n o s t j o testnih v o ž e n j 

, Z E L O m o n t a ž a klimatskih naprav, s o n č n i h streh 
U G O D N O velika izbira litih p l a t i š č 

A v t o h i š a R E A L 
k^prakido zaupanja 

Vodovodna 93, Ljubljana 
tel. prodaja 18-91-310, tel. servis 18-91-340 

A V T O C E N T E R 
Jelovškova 6, Vrhnika 
tel. prodaja 755-720, tel. servis 755-730 

R E N A U L T 

T e h n i č n i i n s t r okovn i 

p reg led i l a h k i h p r i k l o p n i k o v 

Lahk i priklopniki so tista priklopna vozila, katerih največja 
dovoljena masa (masa vozila z nosilnostjo) ne presega 750 kg. 

V 174. in 188. členu novega Zakona o varnosti cestnega 
prometa je določeno, da morajo biti lahki priklopniki tehnično 
pregledani in predpisano označeni z veljavno nalepko za teh
nični pregled. To pomeni, da morajo biti po 1. maju 1998, torej 
z dnem, koje začel veljati novi Zakon o varnosti cestnega prome
ta, tudi lahki priklopniki pregledani najmanj enkrat na leto, kar 
po prej veljavni zakonodaji ni bilo obvezno. 

Lahki priklopniki, izdelani v samogradnji, k i nimajo listine 
o posamično pregledanem vozilu, morajo biti pred uporabo v 
cestnem prometu strokovno pregledani. Opravljen strokovni 
pregled se šteje tudi za prvi tehnični pregled. N a podlagi oprav
ljenega tehničnega pregleda priklopnega vozila dobijo vsi last
nik i Karton tehničnega pregleda priklopnega vozila. Lahk i 
priklopniki morajo biti nato vsako leto enkrat tehnično pre
gledani. 

Najbližja organizacija, k i opravlja strokovni pregled lahkih 
priklopnikov, je J P L J U B L J A N S K I P O T N I Š K I P R O M E T , 
d.o.o., iz Ljubljane in T I B P E T R O L , Ilirska Bistrica. 

Da bi se izognili neprijetnostim na cesti, saj je predpisana 
kazen za tovrstni prekršek izjemno visoka (cena več strokovnih 
pregledov), voznikom oziroma lastnikom lahkih priklopnikov 
svetujemo, naj čim prej opravijo strokovni pregled lahkega pri
klopnika in opravijo tehnični pregled priklopnega vozila. 

Želimo vam varno vožnjo. 
Policijska postaja Vrhnika 



K R A J I N S K I P A R K B A R J E 

V sožitju z gospodarstvom in turizmom 
Z a p i s n i k drugega de lovnega 

srečanja skupine, ki je potekalo 20. 
aprila 1999 v Cankarjevem domu 
na Vrhn ik i . 

N a z a č e t k u sva z gost i te l j ico 
N e v e n k o M a l a v a š i č p o z d r a v i l a 
navzoče : Lidi jo Kotar, Janeza Ha-
c i n a , F ran j a M o d r i j a n a , V i k o 
Gra š i č , Štefana Skledarja, Lenko 
M o l e k , Jasno T o m š i č , M a r u š k o 
Markovec in Jože t a Pet rovčiča . V 
kratkem uvodu sem se zahvalil za 
ude l ežbo in izkazano gostoljubje. 
Potem sem povabil vse, da pred
stavijo svoje oprav l jeno de lo v 
smislu sklepov, ki so bili sprejeti na 
prvem srečanju: 

Popis sedanjega stanja in občin
skih interesov na področjih industri
je in prometa (kolesarske poti, 
tekaške poti, plovni režim, zračni 
promet,...) za turizem in šport 

M e d seboj smo si razdelili anket
ne vpraša ln ike in kopije zemljevi
da z a vr is v ka r to , ob p o m o č i 
V r h n i k e pa bodo d o b i l i kopi jo 
zeml jev ida v ce lo t i še nekater i 
člani skupine. Zemljevid v merilu 
1 : 25.000 je obljubljen tudi s stra
ni M K Uprave za kul turno dedi
š č i n o . S s t ran i M e s t n e o b č i n e 
Ljubl jana je b i l v o k v i r u stanja 
okol ja posredovan popis gospo
darstva. V preteklosti je bilo zbra
no že veliko gradiva in bi bilo prav, 
da ga v sodelovanju z avtorji upo
rabimo tudi pri tem projektu. 

Prisoten je nov vidik omejevanja 
pozidave in usmeritve le-te v po-
polnjevanje obs to ječ ih naselij. 

O b pod j e tn i šk ih conah je več 
zanimanja za r azp r šeno podjetništ
vo znotraj naselij, kar predstavlja 
večji nadzor nad posegi v okolje. 

Okol j ske , o l e p š e v a l n e akcije, 
pobuda za ureditev vaških središč 
in okolišev: Večina seje pohvalila, 
da so akcije č i ščen ja in urejanja 
naselij odmevne in spodbudne. 
Razdel jen je b i l tudi letak s po

dročja obč ine Brezovica, s p o m o č 
jo katerega se obvešča o pomlad
nih dejavnostih na Barju. Večina je 
prinesla tudi spodbudne novice o 
odmevnih okoljskih in 'cvet l ičnih ' 
akcijah. 

Pop i s pr iredi tev t u r i s t i č n e g a 
značaja 

Predstavi l i smo t radic ionalne 
pr i redi tve po o b č i n a h , s s t rani 
Mestne o b č i n e Ljubljana in Bre
zovice tudi pisno. T i podatki so 
zajeti v zapisu 2: srečanja na ravni 
obč ine . 

O s v e š č a n j e prebivalcev o na
menih krajinskega parka 

Poudarjena potreba po strokov
nih in laičnih predstavitvah pojma 
krajinski park v lokalnih medijih. 
Izpostavljeno je b i lo tudi dobro 
sodelovanje z nev ladn imi orga
nizacijami, ustanovami in nekate
rimi skupnostmi. Tudi šole in vrt
ci so naredili veliko. Posebna zani
mivost so stare oblike gospodarst
va. Naravni materiali. Ustanavlja
nje obč insk ih delovnih skupin za 
kra j inski park Barje. Z a p i s n i k a 
dveh s r e č a n j skupine za gospo
darstvo in turizem s področ ja Ob
č ine Brezovica. 

Soglasno sprejeti sklepi 
1. S p o m o č j o us t rezn ih stro

kovnih s lužb se pripravi gradivo za 
objavljanje o z i r o m a s t rokovno 
predstavljanje pogleda na krajinski 
park Barje. IC sodelovanju se pova
bi tudi vse avtorje (posameznike, 
vrtce, šole , vladne in nevladne or
ganizacije in skupnosti)! Pred ob
javo v medijih pa je potrebno pri
dobit i še mnenje projektnega sve
ta z namenom, da bi bil i oblika in 
vsebina res taki, da bi koristili kra
j inskemu parku. 

2. Pr i vrisovanju na zemljevid 
bomo uporabljali za področ je gos
podarstva r d e č o in za p o d r o č j e 
turizma rumeno barvo. Obs to ječe 
bomo označi l i s polno č r to , načr-

Projektna skupina za gospodarstvo in turizem v krajinskem parku Barje 
na Vrhniki 

tovano č r t k a n o . Vsak sam vriše 
svoje in pošlje na O b č i n o Brezovi
ca. V p o m o č služi tudi do sedaj 
razposlano gradivo. 

3. Posebna zanimivost so stare 
oblike gospodarstva. Naravni ma
teriali, za turizem pa najprivlačnej-
ša voda. Zato se tudi ta področ ja 
obdela v sodelovanju z vrtci in šo-_ 
lami ter posameznik i s posebno 
pozornost jo . V tem smis lu i n v 
smislu vmesnih postaj na Ljublja
nici se podpira projekt kmetij (bar
janski stil s poudarkom na gl ini in 
zeml j i ) nasproti L i p med Ljub
ljano in P o d p e č j o ter v K o m i n u 
(b l iž ina Bistre in Bevk) med Pod
pečjo in Vrhniko . 

4. Tudi spisek vseh prireditev, ki 
posegajo v Barje, je potrebno čim
prej posredovati na O b č i n o Bre
zovica , da j i h na naslednjem se
stanku vnesemo v skupni koledar 
prireditev in opredelimo po obsegu. 
Z vabilom na naslednje srečanje se 
pošlje tudi obrazec, v katerega bo 
vsak vpisal svoje prireditve. 

Dotik • pot do zdravja 
Zdravnik zdravi, narava ozdra

v i . D o t i k je lahko n a š p r v i po
m o č n i k , da nam bo manjkrat po
treben zdravnik. Dot ikov je veliko 
vrst, najraje se spominjamo nepo-
grešl j ivost i in s tem zdravi lnost i 
dotika, ki ga vsak otrok nenehno 
potrebuje od svojih staršev. Dot i 
ka si že l imo , ko smo pres t rašen i , 
žalostni , n e m o č n i , in topla dlan ali 
do t ik glasbe takrat deluje ze lo 
b laž i lno . 

M e d i c i n a je v tem stoletju na
predovala do neslutenih razsežno
sti, mnoge 'neozdravljive' bolezni 
so danes premagane, njeni dosežki 
mi l i jonom ljudi lajšajo tegobe in 
zdravnik nam bo tudi v prihodnje 
pomenil upanje za vsak r šno bole
zen. Toda ljudje moramo marsikaj 
pos tor i t i sami , kajti odgovoren 
odnos do lastnega zdravja pomeni 
manj dela za že tako prezasedene 
zdravniške ordinacije, večjo kako
vost bivanja in zdravo samozavest 
tako posameznika kakor naroda. 
M n o g e ugledne raziskave danes 
odkr iva jo pomen vode, smeha, 
glasbe, barv, dotika in podobnega 
za osebno dobro počut je in večjo 
odporno sposobnost organizma. 
Vs i vemo, kako blagodejno deluje 
na d u š o in telo že kratek sprehod 
po gozdu v ka teremkol i letnem 
času , saj se prepustimo dotiku vo
nja gozdnega prostora, dot iku še
lestenja dreves, petju ptic, dot iku 
miru , ki nas napolni . 

N a Brezovic i pri Ljubljani sta 
zakonca Lendero odprla center za 
sproščanje , kjer je dotik metoda za 
mnoge vrste lajšanja tegob današ 
njega časa . Pri pripravi programa 
sta sledila vzpodbudam raziskav 
mednarodne medicinske prakse in 
lastni želji, da bi že nekoč znane in 
uporabljane metode zopet obudi
la v življenje. 

Lebdenje je metoda, ki združuje 
kar nekaj dotikov: dotik vode in 
njenih učinkovin na d u š o in telo, 
dot ik barve, dot ik zvoka , dot ik 
teme (ki to n i ) , dotik z lastnimi 
m i s l i m i , s svojim notranjim sve
tom. 

O b spremljavi tihe glasbe sem 
legla v majhen pokrit bazen turkiz
ne barve, v posebno komoro, k i so 
jo razvi l i v a m e r i š k i Nas i v šest
desetih letih. Ker je voda telesne 
temperature in skoraj stoodstotno 

(96 %) n a s i č e n a z magnezijevo 
soljo ( E p s o m o v a so l ) , sem do
besedno lebdela v bazenu. Dot ik te 
vode je svilenkast in mehak, do
besedno boža joč . O b č u t e k bi lah
ko opisa la kot l ežan je v mehk i , 
varni maternici . Tukaj ni pritiskov 
gravitacije, odstranjeni so v idn i , 
zvočni , t ipalni , toplotni dražljaji , 
kar o m o g o č a telesu in umu never
jetno sprostitev in prestop v naj
globlja stanja mi ru in spokoja. V 
z u n a n j e m svetu n a m r e č v p l i v 
t e žnos t i na telo, hrup, svetloba, 
spremembe temperature in mnogi 
dražl ja j i zaposl i jo 90 odstotkov 
naravne dejavnosti možganov . 

Raz i skave z m a n j š a n e s t imu
lacije oko l ja so dokaza l e , da z 
odstranitvijo vseh zunanjih draž
ljajev d o s e ž e m o g l o b o k o spro
stitev, izboljšanje umskih sposob
nost i z u r a v n o t e ž e n j e m leve in 
desne p o l o v i c e m o ž g a n o v , kar 
p o m e n i r a z š i r j e n o , ustvarjalno 
mišljenje. Testiranja amer i šk ih in 
avstralskih medicinskih inšt i tutov 
potrjujejo, da lebdenje p r i n a š a 
mnoge pozi t ivne u č i n k e : zmanj
šuje stres, strah, zaskrbljenost in 
tesnobo, bistveno poveča ustvarjal
nost, pomnenje in je revoluciona
rno orodje za superhitro učenje. Je 
učinkovi to za boleč ine hrbta, kosti 
in miš ic , znižuje visok krvni pri
t isk, z m a n j š u j e potrebe po za
svojenostih in lajša krize pri odva
janju, zn ižu je telesno t e ž o . Leb
denje je o d l i č n a podpora vrhun
skim š p o r t n i k o m , je vir navdiha in 
odrešu joče ustvarjalnosti umetni
kom ter vzpodbuda vsakemu, ki 
želi v sebi zopet odkri t i svoj notra
nji vrelec edinstvenosti in iz nje iz-
virajočega življenjskega poslanst
va. Č a s , ki ga človek preživi v ko
mor i sam s seboj, je prav gotovo 
najboljša na ložba za prihodnost. 

V centru za sproščanje na Bre
zovic i sem doživela prijetno pre
senečenje, saj sem se najprej sreča
la z dotikom danes tako pogrešane 
pristne prijaznosti in odgovornosti 
do svojega dela. Po lebdenju sem 
ola j šana vseh napetosti in rahlo 
dremava legla na m a s a ž n o mizo, 
pr ičakujoč m a s a ž o . Toda to ni bila 
le ob iča jna k las ična m a s a ž a , kot 
sem imela izkušnjo doslej. To je bi l 
do t ik , k i je skoz i bioenergetske 
dlani Franca Lendera odpiral dos

lej popolnoma nepoznane občut
ke. L e p o je spoznat i , kol iko ču
dovitih darov nosimo ljudje v sebi 
in zmoremo pogum, da te darove 
podarimo sočloveku. Zato je skra
jn i čas , da odkrivamo svoje talente, 
ki bi d rugače ostali zakopani in ne 
bi služili sobitjem. K o sem vstala 
z m a s a ž n e mize, sem žare la v ve
selju do življenja, polna sem bila 
ž iv l jen jske energije, ledvice me 
niso več bolele, p o č u t i l a sem se 
mehko in obču t ek je b i l , kot da na 
tem svetu lahko naredim vse, sko
raj vse. 

N a s l e d n j i č sem po lebdenju 
skleni la izkus i t i .do t ik rok Zalke 
Lendero, refleksoconske terapevt-
ke, k i znanje, pr idobl jeno skozi 
študij refleksoconske terapije, us
p e š n o p r e n a š a v p rakso . V re
cepciji centra sem povpraša la mo
škega tridesetih let, ki redno o b i - , 
skuje njeno refleksoconsko masa
žo , kako se p o č u t i . Rekel mi je: 
" K o odhajam od nje, se poču t im , 
uuuh, ja super, kaj ne vidite? Po
skusite, pa boste razumeli." Posku
sila sem in razumem, kaj pomeni, 
ko č l o v e k z a č n e g l o b o k o * i z d i -
havati' usedline, ki se v njem nabi
rajo toliko let. Res j i h ni malo. In 
darilo življenja je, ko s p o m o č j o ču
dovi t ih l judi č lovek s pogumom 
vpogleda vase in v sebi odkrije iz
vir za izpolnjujoče življenje. 

Z a p i s a l a sem te vrs t i ce , ker 
globoko spoštujem ljudi, ki z zna
njem, srcem in ž a r o m predanosti 
opravljajo svoj poklic; ljudi, k i se 
s pogumom odzivajo na kl ic živ
ljenja in odk r i j e jo svoj p o k l i c 
življenjskega poslanstva. Osebni 
pokl ic nekega č loveka je tisti , ki 
pr inaša dobro njemu in vsem so
bitjem. Za to je rezultat dela ču
dovit. Velja pohvaliti tako življenj
sko d r ž o in s tem v z p o d b u d i t i 
mnoge po naši deželi , ki s r č n o in 
pogumno sledijo svoji življenjski 
poti in tako p r i n a š a j o blagoslov 
vsem nam. 

Veliko vas je takih in z veseljem 
bom napisala še t i s o č e zgodb o 
srčnost i na Slovenskem. Vzpodbu
dimo drug drugega, da bi življenje 
za dobro - zopet postala vrednota; 
v družini , šoli, na delovnem mestu, 
d r ž a v n i upravi , v vsakem člove
škem srcu. 

Maja Kos 

5. Ugotavljamo, da je pr i ure
sničevanju namenov v praksi naj
p o m e m b n e j š e d r u ž e n j e ljudi na 
terenu na najrazličnejših srečanjih 
in prireditvah, kjer se ob pogovo
r i h med seboj s p o z n a v a m o in 
zbl ižu jemo ter tudi tako gradimo 
novo skupnost krajinskega parka. 

6. N a srečanje prineseno gradi
vo je priloga originalnemu zapisni
ku in bo naknadno p r ibe leženo v 
ta zapisnik. 

7. Glede na potrebno strokovno 
pripravo gradiva, pa predlagamo 
še okrepitev le-te s strani urejanja 
prostora in področ ja planiranja. 

8. Projektni svet je na predlog 
predsednika sprejel tudi s l e d e č o 
zahva lo : Zahval jujemo se vsem 
posameznikom in skupnostim, k i se 
odzivajo na povabila in preko cele
ga leta in še posebej spomlad i 
varujejo lepote na šega Barja. Za 
hvaljujemo se tudi vsem, k i nam pri 
tem tudi na katerikoli način poma
gate. 

Drago Stanovnik 

Urbanistično svetovanje 

za krajane občin 

Brezovica, Horjul in 

Dobrova - Polhov Gradec 

V kolikor želite graditi, prizi-
dati, nadzidati ali rekonstruira
ti svoje stanovanjske, gospodar
ske ali poslovne objekte, vam 
p r i p o r o č a m o , da se najprej 
oglasite na Občini Brezovica, 
kjer vam vsak torek od 14. do 
16. ure nudi strokovno sveto
vanje gospodarska družba M IS 
inženiring, d.o.o., iz Ljubljane, 
telefon in faks 061/448-144, 
061/447-033 te r ,GSM 041/70-
33-55. 

- Družba bo za vas pridobila 
lokacijsko informacijo, ki je 
podlaga za izdelavo lokacijske 
dokumentacije. Z a predviden 
poseg v prostor vam lahko 
izdelajo tudi idejne zasnove. 

- Po pridobitvi lokacijske in
formacije z vami sklenejo po
godbo o izdelavi lokacijske do
kumentacije, ki bo vsebovala 
vsa potrebna soglasja in stro
kovna mnenja, tekstualne in 
grafične priloge ter potrebne 
strokovne izjave. Lokacijsko 
dokumentacijo izdelajo v roku 
60 dni od pridobitve pozitivne 
lokacijske dokumentacije. 

- Po potrebi vam izdelajo 
tudi geodetski načrt sedanjega 
stanja in izmero sosednjih ob
jektov, zakoličbene načrte, par
celacije zemljišč, določitev po
sestnih meja v naravi in druge 
storitve, potrebne za izpeljavo 
upravnih postopkov. 

- Pri MIS lahko naročite tudi 
izdelavo projektov za pridobitev 
gradbenih dovoljenj. Projekte 
vam bodo izdelali po konku
renčnih cenah, na voljo pa ima
jo tudi že izdelane tipske pro
jekte. 

-Glede na dejstvo, daje zelo 
zamudno č a k a t i pred vrat i 
upravnih organov, vam hitro 
pridobijo vsa potrebna soglas
ja in strokovna mnenja, k i j ih 
potrebujete za pridobitev uprav
nih dovoljenj (lokacijsko dovo
ljenje, gradbeno dovoljenje ali 
enotno dovoljenje za graditev). 

- Z brezplačnim svetovanjem 
so vam na voljo v prostorih 
Občine Brezovica, vsak torek 
od 14. do 16. ure. 

OBVESTILA L O K A L N E RAZVOJNE KOALICIJE 

I N F O R M A C I J E 
Informacije o tur is t ični ponudbi, aktivnostih Lokalne razvojne koa

licije, razpisih so vam na voljo (vsak dan od 9h - 12h in od I5h - 19h, v 
soboto pa od 9h - 15h) v prostorih Zavoda N a š laz na Lukovic i pri Br
ezovici, Vrhniška c . l ali po tel. 653 - 237. Z nami lahko komunicirate tudi 
po elektronski pošt i : stefan.skledar@guest.ames.si 

P O D J E T N I K I I N P O D J E T N I K I Z A Č E T N I K I P O Z O R !!! 
V okviru delovanja Lokalne razvojne koalicije vam je na voljo brez

p l a č n o podje tniško svetovanje vsako prvo sredo v mesecu od 16h - I8h v 
prostorih Zavoda za razvoj podežel ja - N a š laz na Lukov ic i pri Brezovi
c i , Vrhniška c. 1, tel., fax: 653 - 237. 

B O R Z A P O S L O V N I H P R O S T O R O V 
Vs i , ki razpolagate s prostimi poslovnimi prostori in ste j ih pripravlje

ni oddati ali prodati, nam posredujte informacije ( na zgoraj omenjeni 
telefon li naslov), da j i h bomo lahko posredovali zainteresiranim. 

Z E M L J E V I D T U R I S T I Č N I H Z N A M E N I T O S T I , G O S T I N S K I H P O 
N U D N I K O V I N P O D J E T I J O B M O Č J A L J U B L J A N S K E G A B A R J A S 
H R I B O V I T I M Z A L E D J E M 

V zače tku junija bo v 5000 izvodih izšel zemljevid (v risarski tehniki) 
naravnih in kulturnih znamenitosti ter vseh zainteresiranih gostinskih 
ponudnikov in podjetij o b m o č j a obč in : Borovnica, Brezovica, Dobrova -
Polhov Gradec, Horjul , Ig, Logatec, Škofljica in Vrhn ika . V obl iki pano
j a je bil predstavljen že na sejmu A L P E - A D R I A . Ž e sedaj ga lahko 
naroč i t e na tel. 653 - 237. 

RAZVOJNE POBUDE NA LJUBLJANSKEM BARJU IN NJEGOVEM 
ZALEDJU V LUČI VKLJUČEVANJA V EU 

V obdobju priprav za vključitev Slovenije v EU se srečujemo s številnimi 
vprašanji in nalogami glede priprav, kako bi lahko Slovenija kot celota, pa 
tudi posamezna geografsko zaključena območja, bila deležna različnih ob
lik razvojnih pomoči, kijih nudijo evropski strukturni skladi. Glede na to, 
da smo v obdobju tranzicije in v odnosu do EU v predpristopnem obdobju, je 
nujno potrebno čimbolj stvarno zasnovali različne razvojne politike in iz njih 
izhajajoče ukrepe. Treba je predvsem animirati prebivlace posameznih ob
močij za spoznavanje globlje vsebine razvojnih problemov njihovega območ
ja, za sodelovanje pri realizaciji razvojnih ciljev ter seznanjanje prebivalstva 
z izkušnjami EU na posameznih področjih razvoja in problematiko našega 
vključevanja v EU. 

Pri tem bo posebej pomembno tudi oblikovanje zavesti, daje treba raz
vojne probleme, presojati in razreševati iz širšega, ne samo lokalnega vidi
ka. Glede na to, daje območje osmih občin na Ljubljanskem barju in nje
govem hribovitem zaledju v neposredni bližini Ljubljane in pod njenim 
močnim vplivom, je še toliko bolj pomembno, da v tem območju spoznava
mo in razvijamo lastne razvojne potenciale, nenazadnje tudi zalo, da bi nje
gova identiteta v različnih oblikah prišla bolj do izraza. S tem bomo pripo
mogli k temu, da bo nastajalo primerno sožitje z bližnjo Ljubljano in da bomo 
bolje pripavljeni na razmere, ki bodo nastale ob vstopu Slovenije v EU. 

Enoten koncept za usmerjanje razvoja na našem območju, bo prispeval k 
učinkovitemu reševanju razvojnih problemov in tudi usklajevanju različnih, 
včasih tudi nasprotujočih si interesov vej gospodarstva in negospodarstva. 
Glede na to, da EU pri dodeljevanju različnih oblik razvojnih pomoči zahteva 
tudi izdelavo razvojnih programov na regionalni ravni, smo prepričani, da 
bo tudi ta naš prispevek pripomogel k učinkovitemu usmerjanju razvoja na 
regionalni ravni, kljub temu, da zakon o regionalizaciji še ni sprejet. 

Dr. Lojze Gosar (dipl. geograf j 

PRIMER KONKRETIZACIJE CILJEV, KI SO SE 
IZOBLIKOVALI NA DELAVNICAH V 
P O S A M E Z N I H OBČINAH L J U B L J A N S K E G A 
BARJA Z Z A L E D J E M : 

1. Urejanje prostora 
- hitreje in manj togo razreševat i probleme glede urejanja prostora in 

pridobivanja potrebne dokumentacije 
- evidentirati nedovoljene posege v prostor in doseč i uč inkovi to delo

vanje inšpekcij 
-zasnovati nadaljnji prostorski razvoj območ ja , posebej glede zadev, 

ki so m e d o b č i n s k e g a pomena 
2. Razvoj poselitve 
- opredeliti jasna merila glede nadaljnjega razvoja poselitve, posebej 

še ob glavnih koridorjih 
- poiskati možnos t i za ohranitev poseljenosti v hribovskih območ j ih 
3. Naravna in kulturna dediščina 
- opredeliti jasna merila za ohranjanje naravne in kulturne ded i šč ine 
- zavarovati dragocene biotope 
4. Kmetijstvo 
- poiskati m o ž n o s t i ustvarjanja večjega prihodka na malih kmetijah z 

alternativnim kmetovanjem in dopo ln i ln imi dejavnostmi in tur izmom 
- ustvarjati pogoje za postopno uvajanje okolju prijaznega kmetijstva 
- zagotoviti preskrbo Ljubljane z zdravo hrano 
- izdelati predlog dopolnjevanja razl ičnih oblik rabe tal 
- za zagotovitev preobrazbe kmetijstva postopno uvajati direktna plačila 
5. Komunala 
- evidentirati č r n a od laga l i šča in j i h odstraniti 
- razreši t i problem deponiranja odpadkov in najti nove alternativne 

možnos t i deponiranja in predelave odpadkov 
- ob poseganju v prostor upoš teva t i varstvene pasove obs to ječ ih in 

potencialnih vodnih virov oz. zajetij 
6. Industrija 
- ustvariti pogoje za preobrazbo okolju škodljive industrije 
- uvajanje novih programov za ohranjanje sedanjih in tudi uvajanje 

novih delovnih mest 
7. M a l o gospodarstvo 
- iskati nove zaposlitvene možnos t i 
-ustvarjati podporno okolje za obs to ječe in potencialne podjetnike in 

s tem zmanjša t i sivo ekonomijo 
8. Turizem 
- zasnovati celovito in enotno tur is t ično ponudbo na medobč insk i ravni 
- oblikovati Loka lno tu r i s t i čno organizacijo 
9. Varstvo okolja 
- uvajati okolju prijazne vire energije, posebej za ogrevanje 
- s i s t e m a t i č n o odstranjevati vire o n e s n a ž e v a n j a vodotokov in pod

talnice 
- uvajati b io loško čiščenje odplak 
- skrbeti za zunanjo podobo naselij in ohranjanje kulturne krajine 
Z vsestranskimi ukrepi uvajanja trajnostnega razvoja na našem me

d o b č i n s k e m o b m o č j u bodo prišli do izraza tudi tisti razvojni potenciali, 
k i se j ih doslej nismo dovolj zavedali. Ustvarjeni bodo tudi pogoji za 
uč inkovi to s o u d e l e ž b o tega o b m o č j a pri konkuriranju za raz l ične oblike 
razvojnih p o m o č i E U že v predpristopnem obdobju. 
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